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§ 34 Dnr KS-2023-000563 - 007 

Revisionsrapport - Granskning av kultur- och 

fritidsnämndens ledning, styrning, uppföljning och 

intern kontroll 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna yttrandet och överlämna detta till revisionen. 

Sammanfattning 

Hudiksvalls kommuns revisorer har granskat om kultur- och fritidsnämndens 
styrning, ledning och uppföljning är tillräcklig för att bedriva en ändamålsenlig 
verksamhet inom granskade områden samt om nämnden har en tillräcklig 
intern kontroll. Utifrån genomförd granskning är revisorernas samlade 
bedömning att kultur- och fritidsnämndens styrning, ledning och uppföljning 
inte helt är tillräcklig. Revisorerna lämnar en rad rekommendationer.  

Kommunfullmäktige har beslutat att uppdra till kultur- och fritidsnämnden att 
lämna yttrande över revisionens slutsatser och rekommendationer.  

Kultur- och fritidsnämnden har upprättat ett yttrande på rapporten.  

Beslutsunderlag 

Allmänna utskottet 2024-02-15 § 34 
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Sammanfattning
PwC har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Hudiksvalls kommun genomfört
en granskning av kultur- och fritidsnämndens ledning, styrning, uppföljning och intern
kontroll . Granskningens syfte har varit att bedöma om kultur- och fritidsnämndens
styrning, ledning och uppföljning är tillräcklig för att bedriva en ändamålsenlig
verksamhet inom granskade områden samt med en tillräcklig intern kontroll.

Utifrån genomförd granskning är vår samlade bedömning att kultur- och fritidsnämndens
styrning, ledning och uppföljning inte helt är tillräcklig för att bedriva en ändamålsenlig
verksamhet inom granskade områden samt med en inte helt tillräcklig intern kontroll.

Nedan ses bedömning för varje revisionsfråga. För fullständiga bedömningar se
respektive revisionsfråga i rapporten eller det avslutande avsnittet “Sammanfattande
bedömningar utifrån revisionsfrågor”.

Revisionsfrågor Bedömning

Finns en tydlig ansvars- och rollfördelning mellan politik och
tjänstepersoner?

Ja

Är uppföljning och rapportering av nämndens ekonomi och
verksamhet ändamålsenlig?

Ja

Är nämnden delaktig i det systematiska arbetet med intern
kontroll och fattar beslut om åtgärder vid behov?

Delvis

Finns det en process innefattande riktlinjer, rutiner, kontroller
och uppföljning för hantering av föreningsbidrag?

Delvis

Rekommendationer
Utifrån genomförd granskning lämnas följande rekommendationer till kultur- och
fritidsnämnden.

● Att tillse att det bör göras en genomgång av roll- och ansvarsfördelning för att öka
tydligheten för samtliga nämndsledamöter och ersättare.

● Att nämnden tillser att protokollen utvecklas innehållsmässigt och innefattar mer
information för spårbarhet, t.ex. kring ekonomiskt utfall.

● Att fatta beslut om tillämpningsanvisningar för intern kontroll i enlighet med
kommunens reglemente för intern kontroll. Nämnden bör införa rutiner för
delrapportering av utfall av kontrollmoment i syfte att kunna besluta om åtgärder
under året i de fall brister noteras. Nämnden bör fatta beslut om åtgärder med
anledning av resultatet av internkontrollarbetet.

● Att tillse att hela nämnden är involverade i den riskbedömning som ligger till grund
för nämndens systematiska arbete med intern kontroll utifrån att hela nämnden är
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ansvarig för att den interna kontrollen är tillräcklig. Nämnden bör även tillse rutiner
att aktualisera riskbedömning under året och revidera internkontrollplanen vid behov.

● Att se över processen för föreningsbidrag och tillse att det finns dokumenterade
regler, rutiner, checklistor, bedömningsgrunder och kontroller samt tillse att utförda
kontroller dokumenteras och signeras. Detta för spårbarhet och att undvika
personberoende.
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Inledning
Bakgrund
Kultur- och fritidsnämnden har ett ansvar som nämnd för sin verksamhet, där nämnden
har att tillse att denna bedrivs enligt fullmäktiges mål och riktlinjer, samt att detta sker
med tillräcklig kontroll. Nämnden fullgör, kommunens uppgifter inom kultur- och
fritidssektorerna. Nämnden ansvarar för stöd till föreningslivet och strategiska kultur- och
fritidsfrågor, samt frågor om ungdomsinflytande och den strategiska folkhälsopolitiken.
Nämnden ska aktivt delta i det brottsförebyggande arbete som berör deras
ansvarsområde.

Utdelning av bidrag i en kommun är en icke lagstadgad kommunal uppgift. När
kommunen lämnar bidrag förutsätts att bidrag skall ges till personer/föreningar/
organisationer på lika villkor. Hudiksvalls kommun erbjuder olika former av ekonomiskt
stöd till kommunens föreningar och kultur- och fritidsnämnden ansvarar för hanteringen
av föreningsbidrag .

Ur ett styrningsperspektiv såväl som ur ett medborgarperspektiv är det av stor vikt att
bidragsgivningen styrs av tydliga och ändamålsenliga riktlinjer och policys. Av dessa bör
det framgå hur beslut om bidrag ska fattas samt villkor för uppföljning och kontroll av att
lämnade bidrag brukas i enlighet med beviljad ansökan. En tillförlitlig och säker
hantering av dessa bidrag är viktig ur flera aspekter. En bristande intern kontroll på
området medför ökad risk för oegentligheter och i förlängningen förtroendeskadliga
konsekvenser för kommunen.

Revisorerna har utifrån väsentlighet och risk beslutat att genomföra en granskning
avseende kultur- och fritidsnämndens ledning, styrning, uppföljning och intern kontroll.

Syfte och revisionsfrågor
Syftet med granskningen har varit att bedöma om kultur- och fritidsnämndens styrning,
ledning och uppföljning är tillräcklig för att bedriva en ändamålsenlig verksamhet inom
granskade områden samt med en tillräcklig intern kontroll.

● Finns en tydlig ansvars- och rollfördelning mellan politik och tjänstepersoner?
● Är uppföljning och rapportering av nämndens ekonomi och verksamhet

ändamålsenlig?
● Är nämnden delaktig i det systematiska arbetet med intern kontroll och fattar beslut

om åtgärder vid behov?
● Finns det en process innefattande riktlinjer, rutiner, kontroller och uppföljning för

hantering av föreningsbidrag?

Revisionskriterier
Med revisionskriterier avses de bedömningsgrunder som bildar underlag för revisionens
analyser och bedömningar.
● Kommunallagen
● Kommunens styrdokument inom området, t.ex. riktlinjer/policys, och rutiner.
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Avgränsning
Granskningen avser kultur- och fritidsnämnden och avgränsas till räkenskapsåret 2023.
Dock kan tidigare år beröras utifrån att granskning sker av återrapportering och
uppföljning.

Enkäten avgränsas till revisionsfråga 1-4 för nämnden och till revisionsfråga 1-3 för
tjänstepersoner (se även avsnitt metod).

Granskningen av revisionsfråga 4 (föreningsbidrag) sker på en översiktlig nivå och
omfattar inte några stickprov avseende föreningsbidrag.

Metod
Granskningen har genomförts med följande metod:

Granskningen har genomförts utifrån översiktliga dokumentstudier avseende
styrdokument och rutiner.

Intervjuer har genomförts med:

- Nämndens presidium
- Förvaltningschef
- Utvecklare för social hållbarhet
- Kulturutvecklare
- Fritidsutvecklare

För att kunna verifiera vad som nämns i intervjuer avseende nämndens ledning, styrning
och uppföljning har en granskning av nämndens protokoll genomförts för det senaste
verksamhetsåret, inkluderat en 12 månadersperiod från september 2022 till september
2023.

Vidare har en enkät skickats till chefer och en till nämndens ledamöter och ersättare för
att få en bild av hur dessa ser på de granskade områdena. Enkäten som skickades till
chefer innehöll inte frågor om föreningsbidrag. Svarsfrekvens på enkät till chefer var 86
%, 6 av 7 chefer har besvarat enkäten. Svarsfrekvens på enkät till nämndens ledamöter
och ersättare var 50 %, 15 av 30 ledamöter och ersättare har besvarat enkäten. Av de
som svarat på enkäten var 67 % ordinarie ledamöter och 33 % ersättande ledamöter. 67
% av de svarande har suttit i nämnden tidigare mandatperiod/-er och 33 % är nya
ledamöter för mandatperioden. Enkäten genomfördes under maj 2023.

Resultatet av enkäten redovisas i rapporten för att ge en lägesbild och indikation till
utvecklingsområden. Enkätresultatet ligger inte till grund för gjorda bedömningar där
brister har identifierats.

De intervjuade har beretts möjlighet att sakgranska rapporten.

Kontaktrevisorer för granskningen har varit Mats Runefelt och Maria Nordgren.
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Granskningsresultat

Tydlig ansvars- och rollfördelning
Revisionsfråga 1: Finns en tydlig ansvars- och rollfördelning mellan politik och
tjänstepersoner?

Iakttagelser

Reglemente
Fullmäktige ska enligt kommunallagen 6:44 anta reglemente för nämndernas
verksamhet och arbetsformer. Av reglemente för kommunstyrelsen och övriga nämnder1

i Hudiksvalls kommun framgår följande ska-krav avseende kommunstyrelsens och
nämndernas ledning, styrning och uppföljning:

1. leda arbetet och utforma övergripande mål, riktlinjer och ramar för styrning av
verksamheten
2. följa de riktlinjer som antagits i styrelsens/nämndens generella åtaganden,
nämndplanen samt kommunens bestämmelser om intern kontroll samt övriga
styrdokument
3. övervaka att de av fullmäktige fastställda målen och planerna för verksamheten och
ekonomin efterlevs och att styrelsen/nämndens löpande förvaltning handhas rationellt
och ekonomiskt samt i enlighet med de föreskrifter som kan finnas i lag eller förordning
och bestämmelser detta reglemente
4. tillse att uppföljning sker till kommunstyrelsen om hur verksamheten utvecklas och hur
den ekonomiska ställningen är under året
5. årligen till fullmäktige lämna redogörelse över föregående års verksamhet
6. svara för information till allmänheten
7. i övrigt fullfölja de uppdrag som kommunfullmäktige ger styrelsen/nämnden

Det reglemente som kommunfullmäktige fastställt för kommunstyrelsen och övriga
nämnder tydliggör att kultur- och fritidsnämnden fullgör kommunens uppgifter inom
kultur- och fritidssektorerna. Nämnden ansvarar för stöd till föreningslivet och strategiska
kultur- och fritidsfrågor, samt frågor om ungdomsinflytande och den strategiska
folkhälsopolitiken. Nämnden ska aktivt delta i det brottsförebyggande arbete som berör
deras ansvarsområde.

Av reglementet framgår att styrelsen/nämnden ansvarar för att dess organisation är
tydlig och ändamålsenlig med hänsyn till av fullmäktige fastställda mål och styrning samt
lagar och andra författningar för verksamheten.

Kultur- och fritidsnämndens delegationsordning med vidaredelegat, reviderad
2021-12-20 § 90, reglerar ansvars- och rollfördelning mellan politik och tjänstepersoner.
Kultur- och fritidsnämnden har valt att delegera beslut till tjänstepersoner via
förvaltningschef. Förvaltningschefen använder sin rätt att vidaredelegera vissa beslut till

1 Reviderat av kommunfullmäktige 2023-03-27 § 44
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andra tjänstepersoner enligt kommunallagen 7 kap. 6 §. Nämndens reglemente reglerar
ärenden som inte får delegeras enligt kommunallagen 6 kap. 38 §. Vid intervju beskrivs
att delegationsordningen är förvaltningens viktigaste dokument för roll- och
ansvarsfördelningen. De intervjuade ger en samstämmig bild av att roll- och
ansvarsfördelningen upplevs tydlig. Vidare framgår att nämndens ordförande har
veckovisa avstämningar med förvaltningschef där det finns möjlighet att stämma av om
något upplevs otydligt.

Vid intervju framgår att tjänstepersoner i förvaltningen har tjänstemannaberedningar där
de diskuterar förslag till beslut. Inför nämnden genomförs ordförandeberedningar.
Nämndens nämndsekreterare har en egen rutin inför/efter nämndens arbetsutskott samt
inför/efter nämndsammanträden. Det finns även kommunövergripande riktlinjer för
dokument- och ärendehantering med syfte att tjänstepersoner i Hudiksvalls kommun ska
handlägga och dokumentera ärenden på ett enhetligt, praktiskt och lagbundet sätt. I
riktlinjerna framgår att ordförandeberedning ska genomföras innan sammanträden.

Som beskrivits i metodavsnittet har en enkät skickats ut till förvaltningens chefer samt
en enkät till ordinarie och ersättare i nämnden.

67 % av förvaltningens chefer instämmer helt i att roll- och ansvarsfördelning är tydlig,
resterande 33 % instämmer till stor del. Av nämndens ordinarie och ersättande
ledamöter är det 33 % som instämmer helt i att roll- och ansvarsfördelningen är tydlig,
40 % instämmer till stor del, 13 % instämmer till viss del och 7 % instämmer inte alls.

I enkäten fanns möjlighet att lämna fritextkommentarer. Av de kommentarer som
lämnats framgår att ansvarsfördelning mellan förvaltning och politik fungerar väl samt att
delegationsordningen är uppdaterad och efterlevs. Vidare framgår att i ärenden som är
otydliga förs en dialog med ordförande och att ordförande och förvaltningschef har
veckovisa avstämningar. Vidare framgår det att ansvarsområden har flyttats mellan
medarbetare för att det har varit ganska stor personalomsättning i förvaltningsstaben
och att det numera upplevs fungera bra och att ansvarsfördelningen upplevs tydlig.

Av fritextkommentar som lämnats framgår att det inte finns ett dokument med skriftlig
roll- och ansvarsfördelning men att i det dagliga arbetet upplever ledamoten att man vet
sina uppdrag och roller.

Bedömning
Finns en tydlig ansvars- och rollfördelning mellan politik och tjänstepersoner?

Ja.

Bedömningen baseras på att det finns ett reglemente för nämnden samt en aktuell
delegationsordning med vidaredelegat. Det finns även kommunövergripande riktlinjer
där det framgår hur beredningsprocessen ska gå till. Både de intervjuade samt resultat
från enkäter till chefer och nämndens ledamöter visar till stor del en samstämmig bild av
att roll- och ansvarsfördelning är tydlig.
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Uppföljning och rapportering
Revisionsfråga 2: Är uppföljning och rapportering av nämndens ekonomi och
verksamhet ändamålsenlig?

Iakttagelser
I reglemente för kommunstyrelsen och övriga nämnder framgår att styrelsen/nämnden
ska övervaka att de av fullmäktige fastställda målen och planerna för verksamheten och
ekonomin efterlevs och att styrelsen/nämndens löpande förvaltning handhas rationellt
och ekonomiskt samt i enlighet med de föreskrifter som kan finnas i lag eller förordning
och bestämmelser i reglementet.

Rapportering av verksamhet
Vid intervju har det framgått att rapportering av verksamhet sker genom
kommungemensamma mallar för delårsrapport och årsredovisning. Nämnden har även
en årscykel där det framgår vad som ska rapporteras till nämnden vid vilken tidpunkt
under året. Vid varje nämndsammanträde har förvaltningschef en stående punkt,
förvaltningen informerar, där information om verksamheterna och förvaltningen delges
nämnden. Nämndens ordförande har gett förvaltningen i uppgift att även rapportera
sjukskrivningar och riskbedömningar vid varje nämndsammanträde. Av nämndens
protokoll framgår ovan rapportering kort i punktform.

I enkäten har förvaltningens chefer och nämndens ordinarie och ersättande ledamöter
fått besvara påståenden om rapportering av nämndens ekonomi och verksamhet.
Majoriteten av förvaltningens chefer instämmer helt eller till stor del i att det finns tydliga
direktiv för vad som ska rapporteras till nämnden samt när rapportering ska ske
avseende verksamhet. 17 % av cheferna instämmer till viss del. Resultat från enkät till
nämndens ordinarie och ersättande ledamöter visar att majoriteten instämmer helt eller
till stor del i att det finns tydliga direktiv för vad som ska rapporteras till nämnden och när
avseende verksamhet. På påståendet om tydliga direktiv har 7 % av ledamöterna svarat
att de instämmer inte alls.
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Diagram 1: Resultat från enkät till chefer för påståenden som avser rapportering
av verksamhet.

Av fritextkommentar som lämnats framgår att verksamhetsrapporterna är tydliga och
följer kommunens mallar samt att nämnden får vid varje sammanträde en ekonomisk
avstämning av förvaltningsekonomen. Nämnden får även verksamhetsinformation vid
varje sammanträde, där både stora och mindre händelser delges nämnden. Nämnden
får även information om händelser i omvärlden som kan påverka föreningslivet i
kommunen.

Diagram 2: Resultat från enkät till nämnden avseende rapportering av
verksamhet.

Rapportering av ekonomi
Vid intervju har det framgått att rapportering av ekonomi till nämnden sker genom
kommungemensamma mallar för delårsrapport och årsredovisning samt att
förvaltningsekonomen delger nämnden ekonomisk rapport. Vid genomgång av protokoll
för perioden september 2022 - september 2023 framgår det att rapportering sker i
enlighet med iakttagelser från intervjun. Vi noterar att nämnden tackar för information vid
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rapportering av ekonomin samt att det varierar om det framgår hur utfallet ser ut i
nämndens sammanträdesprotokoll. I november 2022 och december 2022 redovisas
prognos om underskott på 253 000 kr respektive 250 000 kr. Även i september 2023
redovisas ekonomisk prognos för helåret och prognos är underskott på 1,1 miljoner
kronor. Nämnden har en årscykel där det framgår vad som ska rapporteras till nämnden
under året. Det finns en kommunövergripande mall för budgetdialog som innefattar
punkter som helårsprognos, åtgärder för att hålla budget 2023 samt frågor kring för
nämnden bidrar till att uppnå kommunfullmäktiges mål och frågor om hur omvärldsläget
påverkar nämnden framöver.

Resultat från enkäten avseende rapportering av ekonomi visar att samtliga av cheferna
instämmer helt eller till stor del i att det finns tydliga direktiv för vad som ska rapporteras
till nämnden avseende ekonomi. Resultatet visar att 17 % av cheferna instämmer till viss
del om att det är tydligt när/vid vilka sammanträden som rapportering av ekonomi ska
ske till nämnden. En del av cheferna instämmer till viss del eller inte alls i påståendet
“Rapportering av verksamhet till nämnden är tillräcklig”. Resultat från enkäten som
skickats till nämnden visar att majoriteten instämmer helt eller till stor del om att det finns
tydliga direktiv för vad som ska rapporteras till nämnden avseende ekonomi samt vid
vilka nämndsammanträden rapporteringen ska ske. 80 % av nämndens ledamöter
instämmer helt eller till stor del i att rapportering av ekonomi till nämnden är tillräcklig,
samtidigt visar resultatet att 13 % instämmer till viss del och 7 % har svarat vet ej.

Diagram 3: Resultat från enkät till förvaltningens chefer avseende rapportering av
ekonomi.

Av fritextkommentarer som lämnats framgår att förutom förvaltningsekonomens
rapporter på sammanträdena lyfter förvaltningschefen och ordförande vid behov
ekonomiska frågor på sina avstämningar.
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Diagram 4: Resultat från enkät till nämnden avseende rapportering av ekonomi.

Bedömning
Är uppföljning och rapportering av nämndens ekonomi och verksamhet ändamålsenlig?

Ja.

Bedömningen baseras på att det finns en tydlig struktur för hur och när uppföljning av
verksamhet och ekonomi ska ske vilket såväl intervju- och enkätsvar som protokoll
bekräftar. Enligt vår bedömning kan protokollen utvecklas och innefatta mer information
för spårbarhet, t.ex. ekonomiskt utfall. I de fall nämnden fattar beslut avseende
ekonomin har nämnden tackat för informationen trots att prognosen vid några tillfällen,
senast i september 2023, pekat på underskott. Enligt vår bedömning borde nämnden
gett förvaltningen i uppdrag att återkomma med förslag till besparingar med tillhörande
konsekvensbeskrivningar. Nämnden borde samtidigt varit tydlig med när
återrapportering skulle skett samt dokumenterat det i protokollen för spårbarhet.

Nämndens delaktighet i det systematiska arbetet med intern kontroll
Revisionsfråga 3: Är nämnden delaktig i det systematiska arbetet med intern kontroll
och fattar beslut om åtgärder vid behov?

Iakttagelser
Enligt kommunallagen 6:6 ställs krav på att nämnderna ska se till att den interna
kontrollen är tillräcklig och att verksamheten bedrivs på ett i övrigt tillfredsställande sätt.

Kommunfullmäktige reviderade 2018-12-17 § 205 reglementet för intern kontroll. Av
reglementet framgår att nämnderna har det yttersta ansvaret för den interna kontrollen
inom sina respektive verksamhetsområden. Den enskilda nämnden har därvid att tillse
att den interna kontrollen organiseras samt att anvisningar beslutas för den interna
kontrollen. Enligt reglementet har varje nämnd en skyldighet att styra och följa upp den
interna kontrollen inom nämndens verksamhetsområden. Nämnden ska som grund för
sin styrning göra dokumenterade risk- och väsentlighetsbedömningar. Det finns även
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tillämpningsanvisningar för reglemente för intern kontroll där det framgår att respektive2

nämnd har det yttersta ansvaret för att utforma en god intern kontroll. I detta ansvar
ligger att utifrån principerna för den interna kontrollen i kommunen, samt utifrån
respektive nämnds förutsättningar, tillse att anvisningar för den egna interna kontrollen
utfärdas. Det är viktigt att detta dokumenteras och beslutas av nämnden. För
granskningen har vi efterfrågat nämndens tillämpningsanvisningar för intern kontroll och
det har framgått att nämnden inte har beslutat om egna tillämpningsanvisningar. I
årscykeln framgår att återrapport av intern kontroll ska ske i november och att nämnden
ska anta internkontrollplan för kommande år i december. För år 2023 finns även en
planeringsöversikt för nämnden där det framgår vad som ska behandlas på nämnden
respektive arbetsutskottet och där framgår när internkontroll 2023 ska behandlas.

Vid intervju framgår att tjänstepersoner har upprättat ett förslag på risk- och
väsentlighetsbedömning inför framtagandet av internkontrollplan 2023. Förslaget på
risk- och väsentlighetsbedömning har presenterats för arbetsutskottet som har fått
möjlighet att tycka till samt ge förslag på kontroller till internkontrollplanen. Nämnden har
inte varit involverade i eller på annat sätt behandlat risk- och väsentlighetsbedömningen.
Genom protokollsgranskning har vi sett att nämnden i april 2023 fått information om
intern kontroll, bland annat vad det innebär med intern kontroll, nämndernas ansvar
samt om nämndernas internkontrollplaner. Nämnden beslutade i maj 2023 om
internkontrollplan 2023 samt vilka kontroller som ska ingå i planen. I december 2022
godkände nämnden förvaltningens uppföljning av den interna kontrollen 2022.
Uppföljningen visar att vissa brister framkom vid genomförda kontrollmoment och
förvaltningen har beskrivit vilka åtgärder som ska vidtas. Nämnden beslutade inte om
några ytterligare åtgärder. De intervjuade framhåller att åtgärder vidtas främst av
förvaltningen på tjänstepersonsnivå. Av protokollsgranskningen har vi inte sett att
nämnden fått någon delrapportering avseende arbetet med internkontrollplan och
genomförda kontroller under året.

Vidare framgår av intervjuerna att det inte finns några rutiner för att vid behov revidera
den årligen upprättade riskanalysen, exempelvis om det blir en väsentligt förändrad
omvärldsbild.

I enkäten som skickats ut till chefer är det 33 % som instämmer till stor del i att nämnden
är delaktig i framtagandet av risk- och väsentlighetsbedömning medan 67 % har svarat
vet ej. Resultatet visar även att 34 % instämmer helt eller till stor del och 67 % vet ej om
nämnden är delaktig i framtagandet av kontrollmoment till internkontrollplanen. 67 % av
cheferna instämmer helt eller till stor del i att nämnden får delrapportering under året
kring arbetet med internkontrollplan och utförda kontroller.

Resultat av enkäten till nämnden visar att 53 % instämmer helt eller delvis i att hela
nämnden är delaktig i framtagande av risk- och väsentlighetsbedömning inför
framtagandet av kontrollmoment till internkontrollplanen. 27 % har svarat instämmer till
viss del och 20 % har svarat vet ej. För påståendet om hela nämnden är delaktig i

2 Reviderad av kommunchef 2018-10-10
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framtagandet av kontrollmoment till internkontrollplanen har 13 % svarat att de
instämmer helt, 40 % instämmer till stor del, 20 % instämmer till viss del, 7 % instämmer
inte alls och resterande 20 % har svarat vet ej. Vidare visar resultatet från enkäten till
nämnden att 73 % instämmer helt eller till stor del i att nämnden får delrapportering
under året kring arbetet med internkontrollplan och utförda kontroller, resterande 27 %
instämmer till viss del.

Diagram 5: Svar på enkäten till chefer avseende område intern kontroll.

Av fritextkommentarer som lämnats framgår att den nya nämnden vid tid för enkäten
inte hade fattat beslut om internkontrollplan. Vidare framgår att nämnden har fått en
utbildning om vad intern kontroll är och vad internkontrollplanen innebär. Hur ofta
nämnden får rapporter om intern kontrollen anges i internkontrollplanen. Om
kontrollmoment skulle visa på stora bekymmer finns det möjlighet att lyfta frågor under
året och revidera planen.
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Diagram 6: Svar på enkäten till nämndens ledamöter avseende område intern
kontroll.

Bedömning
Är nämnden delaktig i det systematiska arbetet med intern kontroll och fattar beslut om
åtgärder vid behov?

Delvis.

Bedömningen baseras på att det är främst arbetsutskottet som har möjlighet att i
samband med beredning av ärendet om internkontrollplan ha synpunkter på den
riskbedömning som ligger till grund för planen. Hela nämnden har möjlighet att ha
synpunkter på vilka kontrollmoment som ska ingå i internkontrollplanen i samband med
att nämnden beslutar om internkontrollplanen.

Vidare baseras bedömningen på att det saknas rutiner för att vid behov aktualisera
riskanalysen och revidera internkontrollplanen under året. Nämnden har inte beslutat om
tillämpningsanvisningar för intern kontroll, vilket inte är i enlighet med kommunens
reglemente för intern kontroll.

Nämnden får återrapportering av internkontrollplanen en gång per år vilket är i enlighet
med gällande reglemente. Nämnden har därmed inte möjlighet att vid behov vidta
åtgärder under året om det skulle finnas stora brister i genomförda kontroller utifrån att
rapportering sker en gång per år. De åtgärder som vidtagits har skett på förvaltningsnivå
och nämnden har inte tagit beslut om några åtgärder vid uppföljning/rapportering, mer
än att godkänna förvaltningens uppföljning.
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Process för hantering av föreningsbidrag
Revisionsfråga 4: Finns det en process innefattande riktlinjer, rutiner, kontroller och
uppföljning för hantering av föreningsbidrag?

Iakttagelser
Som nämnts i tidigare avsnitt ansvarar kultur- och fritidsnämnden för stöd till
föreningslivet. Förvaltningen har tre tjänstepersoner som arbetar med handläggning av
föreningsbidrag. Bidragen är uppdelade i bidrag till evenemang, integration och
allmänna samlingslokaler, bidrag inom fritid samt bidrag inom kultur. I styrdokumentet
Gemensamma bidragsregler för föreningar som söker bidrag från kultur- och
fritidsnämnden , som är på en övergripande nivå, framgår vilka bestämmelser som en3

förening behöver följa för att kunna ansöka och beviljas bidrag. Av bidragsreglerna
framgår inte vilka bidrag som finns att söka. Det finns även reglemente för driftsbidrag till
allmänna samlingslokaler, där det framgår villkoren som gäller för driftsbidraget samt
regler för kartbidrag för orientering där det framgår förutsättningar för bidraget. På
kommunens hemsida lämnas även ytterligare information kopplat till olika bidragstyper.

För granskningen har vi efterfrågat nedskrivna rutiner för processen för de olika
föreningsbidragen och fått till oss att det inte finns dokumenterade rutiner eller tydliga
bedömningsgrunder. De intervjuade har framhållit att rutin för delegationsbeslut är det
styrdokument som används utifrån att två av tre tjänstepersoner handlägger bidrag där
beslut fattas på delegation. Det finns även en rutin för återrapportering av
delegationsbeslut. Bidrag inom fritid handläggs av tjänsteperson och beslut tas inte via
delegation utan där fattas samtliga beslut av nämndens arbetsutskott.

Vid intervju har vi fått beskrivet processerna för föreningsbidrag. Processen för att
föreningar ska ansöka och återrapportera bidrag sker till största del via e-tjänster på
kommunens hemsida, förutom för två bidrag, kartbidrag samt driftsbidrag för allmänna
samlingslokaler. Det finns även möjlighet att lämna in ansökan via en pappersblankett
om någon förening har behov av det. När en förening ansökt om ett bidrag blir deras
ansökan diarieförd och berörd handläggare får en notering om att en ansökan inkommit.
Vid intervju med handläggare för föreningsbidragen framgår att ansökningarna som
inkommer via e-tjänster oftast innehåller den information som behövs för den fortsatta
handläggningen. Utifrån informationen som inkommit i ansökan handläggs beslutet och
handläggaren skriver ett förslag till beslut som sedan går till rätt beslutsfattare enligt
nämndens delegationsordning eller arbetsutskottet. Handläggarna följer upp beviljade
bidrag genom den återrapportering som föreningarna lämnar in via e-tjänster.
Handläggarna har även kontakt med föreningar och genomför vissa besök. Dock ej
enligt någon systematik. De intervjuade har beskrivit att oftast betalas 75 % av beviljat
bidrag ut till föreningarna direkt och sedan betalas resterande 25 % ut efter att
föreningarna lämnat in sin återrapportering. Arbetssättet används för att säkerställa att
redovisningen lämnas in från föreningarna.

3 Antaget av nämnden 2020-10-21 § 41
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Vid intervju har det framgått att återrapportering av beviljade föreningsbidrag sker främst
via delegationsbeslut som nämnden delges vid varje sammanträde. Nämnden får även
ta del av protokoll från arbetsutskottet utifrån att de fattar beslut om vissa bidrag. Genom
protokollsgenomgång av nämndens protokoll under perioden september 2022 till
september 2023 kan vi konstatera att nämnden tar del av delegationsbeslut samt
arbetsutskottets protokoll. Utöver den återrapporteringen har nämnden fått information
om bidragssystem av förvaltningens föreningsutvecklare vid ett tillfälle i maj 2023. Av
protokollet framgår att nämnden bland annat fick information om allmänna
bestämmelser föreningsbidrag kultur och fritid, kommunalt LOK-stöd, hyresbidrag,
driftbidrag, investeringsbidrag och kartbidrag. Nämnden har enligt uppgift inte bjudit in
några föreningar till sina sammanträden eller förlagt något sammanträde hos föreningar.
Varken förvaltningen eller nämnden har genomfört några enkätundersökningar till
föreningar som ansöker om föreningsbidrag i syfte att inhämta synpunkter om
processen m.m.

Nämndens ledamöter har fått besvara påståenden avseende området föreningsbidrag i
enkäten. Resultatet från enkäten visar att 80 % av ledamöterna instämmer helt eller till
stor del i att nämnden årligen får rapportering och uppföljning om ansökningar avseende
föreningsbidrag samt att nämnden årligen får rapportering och uppföljning av beviljade
och utbetalda föreningsbidrag. 60 % av nämndens ledamöter instämmer helt eller till
stor del i att de upplever att den information som nämnden får kring föreningsbidrag är
tillräcklig. Här visar resultatet att det är 27 % som instämmer till viss del och även en
viss procent (7 %) som inte alls instämmer och en viss procent (7 %) som svarat vet ej.

Diagram 7: Svar på enkäten till nämnden avseende föreningsbidrag.

Av fritextkommentarer som lämnats framgår att beslut om föreningsbidrag är delegerat
till arbetsutskottet. Vidare framgår att ett stort arbete och förbättringar har gjorts kring
förenklingar av redovisningen till nämnden angående föreningsbidrag.
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Bedömning
Finns det en process innefattande riktlinjer, rutiner, kontroller och uppföljning för
hantering av föreningsbidrag?

Delvis.

Bedömningen baseras på att vår översiktliga granskning har visat att det finns vissa
styrdokument för processen för hantering med föreningsbidrag samt att information
lämnas på kommunens hemsida. Däremot saknas det nedskrivna rutiner och kontroller
samt bedömningsgrunder för de tjänstepersoner som arbetar med handläggning av de
olika bidragen. Vissa besök hos föreningar genomförs av handläggarna, men ej enligt
någon gemensam systematik. Någon enkätundersökning eller annan
synpunktsinhämtning har varken skett från förvaltning eller nämnd. Vidare baseras
bedömningen på att nämnden får återrapportering enbart på beviljade bidrag genom
delegationsbeslut och protokoll från arbetsutskottet och nämnden har inte bjudit in
föreningar till sina sammanträden eller förlagt sina sammanträden hos någon förening.
Det sker ingen återrapportering på kontroller och uppföljning för hantering av
föreningsbidrag till nämnden. Det saknas även dokumenterade rutiner för hur kontroll
och uppföljning för hantering av föreningsbidrag ska genomföras och dokumenteras.
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Samlad bedömning
Syftet med granskningen har varit att bedöma om kultur- och fritidsnämndens styrning,
ledning och uppföljning är tillräcklig för att bedriva en ändamålsenlig verksamhet inom
granskade områden samt med en tillräcklig intern kontroll.

Utifrån genomförd granskning är vår samlade bedömning att kultur- och fritidsnämndens
styrning, ledning och uppföljning inte helt är tillräcklig för att bedriva en ändamålsenlig
verksamhet inom granskade områden samt med en inte helt tillräcklig intern kontroll.

Sammanfattande bedömningar utifrån revisionsfrågor

Revisionsfråga Bedömning

1. Finns en tydlig
ansvars- och
rollfördelning mellan
politik och
tjänstepersoner?

Ja
Bedömningen baseras på att det
finns ett reglemente för nämnden
samt en aktuell
delegationsordning med
vidaredelegat. Det finns även
kommunövergripande riktlinjer
där det framgår hur
beredningsprocessen ska gå till.
Både de intervjuade samt resultat
från enkäter till chefer och
nämndens ledamöter visar till stor
del en samstämmig bild av att
roll- och ansvarsfördelning är
tydlig.

2. Är uppföljning och
rapportering av
nämndens ekonomi och
verksamhet
ändamålsenlig?

Ja
Bedömningen baseras på att det
finns en tydlig struktur för hur och
när uppföljning av verksamhet
och ekonomi ska ske vilket såväl
intervju- och enkätsvar som
protokoll bekräftar. Enligt vår
bedömning kan protokollen
utvecklas och innefatta mer
information för spårbarhet, t.ex.
ekonomiskt utfall. I de fall
nämnden fattar beslut avseende
ekonomin har nämnden tackat för
informationen trots att prognosen
vid några tillfällen, senast i
september 2023, pekat på
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underskott. Enligt vår bedömning
borde nämnden gett förvaltningen
i uppdrag att återkomma med
förslag till besparingar med
tillhörande konsekvens-
beskrivningar. Nämnden borde
samtidigt varit tydlig med när
återrapportering skulle skett samt
dokumenterat det i protokollen för
spårbarhet.

3. Är nämnden delaktig i
det systematiska arbetet
med intern kontroll och
fattar beslut om åtgärder
vid behov?

Delvis
Bedömningen baseras på att det
är främst arbetsutskottet som har
möjlighet att i samband med
beredning av ärendet om
internkontrollplan ha synpunkter
på den riskbedömning som ligger
till grund för planen. Hela
nämnden har möjlighet att ha
synpunkter på vilka
kontrollmoment som ska ingå i
internkontrollplanen i samband
med att nämnden beslutar om
internkontrollplanen.
Vidare baseras bedömningen på
att det saknas rutiner för att vid
behov aktualisera riskanalysen
och revidera internkontrollplanen
under året. Nämnden har inte
beslutat om
tillämpningsanvisningar för intern
kontroll, vilket inte är i enlighet
med kommunens reglemente för
intern kontroll.
Nämnden får återrapportering av
internkontrollplanen en gång per
år vilket är i enlighet med
gällande reglemente. Nämnden
har därmed inte möjlighet att vid
behov vidta åtgärder under året
om det skulle finnas stora brister i
genomförda kontroller utifrån att
rapportering sker en gång per år.
De åtgärder som vidtagits har
skett på förvaltningsnivå och
nämnden har inte tagit beslut om
några åtgärder vid
uppföljning/rapportering.
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4. Finns det en process
innefattande riktlinjer,
rutiner, kontroller och
uppföljning för hantering
av föreningsbidrag?

Delvis
Bedömningen baseras på att vår
översiktliga granskning har visat
att det finns vissa styrdokument
för processen för hantering med
föreningsbidrag samt att
information lämnas på
kommunens hemsida. Däremot
saknas det nedskrivna rutiner och
kontroller samt
bedömningsgrunder för de
tjänstepersoner som arbetar med
handläggning av de olika
bidragen. Vissa besök hos
föreningar genomförs av
handläggarna, men ej enligt
någon gemensam systematik.
Någon enkätundersökning eller
annan synpunktsinhämtning har
varken skett från förvaltning eller
nämnd. Vidare baseras
bedömningen på att nämnden får
återrapportering enbart på
beviljade bidrag genom
delegationsbeslut och protokoll
från arbetsutskottet och nämnden
har inte bjudit in föreningar till
sina sammanträden eller förlagt
sina sammanträden hos någon
förening. Det sker ingen
återrapportering på kontroller och
uppföljning för hantering av
föreningsbidrag till nämnden. Det
saknas även dokumenterade
rutiner för hur kontroll och
uppföljning för hantering av
föreningsbidrag ska genomföras
och dokumenteras.

Rekommendationer
Utifrån genomförd granskning lämnas följande rekommendationer till kultur- och
fritidsnämnden:

● Att tillse att det bör göras en genomgång av roll- och ansvarsfördelning för att öka
tydligheten för samtliga nämndsledamöter och ersättare.
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● Att nämnden tillser att protokollen utvecklas innehållsmässigt och innefattar mer
information för spårbarhet, t.ex. kring ekonomiskt utfall.

● Att fatta beslut om tillämpningsanvisningar för intern kontroll i enlighet med
kommunens reglemente för intern kontroll. Nämnden bör införa rutiner för
delrapportering av utfall av kontrollmoment i syfte att kunna besluta om åtgärder
under året i de fall brister noteras. Nämnden bör fatta beslut om åtgärder med
anledning av resultatet av internkontrollarbetet.

● Att tillse att hela nämnden är involverade i den riskbedömning som ligger till grund
för nämndens systematiska arbete med intern kontroll utifrån att hela nämnden är
ansvarig för att den interna kontrollen är tillräcklig. Nämnden bör även tillse rutiner
att aktualisera riskbedömning under året och revidera internkontrollplanen vid behov.

● Att se över processen för föreningsbidrag och tillse att det finns dokumenterade
regler, rutiner, checklistor, bedömningsgrunder och kontroller samt tillse att utförda
kontroller dokumenteras och signeras. Detta för spårbarhet och att undvika
personberoende.
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Rebecka Hansson Anna Hilmarsson
___________________________ ___________________________

Uppdragsledare Projektledare

Denna rapport har upprättats av Öhrlings PricewaterhouseCoopers AB (org nr 556029-6740) (PwC) på uppdrag
av Hudiksvalls kommun enligt de villkor och under de förutsättningar som framgår av projektplan från den
2023-03-17. PwC ansvarar inte utan särskilt åtagande, gentemot annan som tar del av och förlitar sig på hela
eller delar av denna rapport.
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HUDIKSVALLS KOMMUNS  
KOMMUNREVISORER 
        2023-10-13 

 

 
Till kommunfullmäktiges presidium i Hudiksvalls kommun för hantering   

Rapport avseende kultur- och fritidsnämndens ledning, styrning, uppföljning 
och intern kontroll 
 

PwC har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Hudiksvalls kommun 

genomfört en granskning av kultur- och fritidsnämndens ledning, styrning, 

uppföljning och intern kontroll.  

 

Granskningens syfte har varit att bedöma om kultur- och fritidsnämndens styrning, 

ledning och uppföljning är tillräcklig för att bedriva en ändamålsenlig verksamhet 

inom granskade områden samt med en tillräcklig intern kontroll.  

 

Utifrån genomförd granskning är vår samlade bedömning att kultur- och 

fritidsnämndens styrning, ledning och uppföljning inte helt är tillräcklig för att 

bedriva en ändamålsenlig verksamhet inom granskade områden samt med en inte 

helt tillräcklig intern kontroll. 
 

Utifrån genomförd granskning lämnas följande rekommendationer till kultur- och 

fritidsnämnden: 

• Att tillse att det bör göras en genomgång av roll- och ansvarsfördelning för att 

öka tydligheten för samtliga nämndsledamöter och ersättare.  

• Att nämnden tillser att protokollen utvecklas innehållsmässigt och innefattar 

mer information för spårbarhet, t.ex. kring ekonomiskt utfall.  

• Att fatta beslut om tillämpningsanvisningar för intern kontroll i enlighet med 

kommunens reglemente för intern kontroll. Nämnden bör införa rutiner för 

delrapportering av utfall av kontrollmoment i syfte att kunna besluta om 

åtgärder under året i de fall brister noteras. Nämnden bör fatta beslut om 

åtgärder med anledning av resultatet av internkontrollarbetet.  

• Att tillse att nämnden är involverade i den riskbedömning som ligger till grund 

för nämndens systematiska arbete med intern kontroll utifrån att hela 

nämnden är 1 ansvarig för att den interna kontrollen är tillräcklig. Nämnden 

bör även tillse rutiner att aktualisera riskbedömning under året och revidera 

internkontrollplanen vid behov.  

• Att se över processen för föreningsbidrag och tillse att det finns 

dokumenterade regler, rutiner, checklistor, bedömningsgrunder och kontroller 

Missiv - Granskning Ledning, styrning och uppföljning av kultur- och fritidsnämnden inkl intern kontroll
(Signerat, SHA-256 53E3A4823AE51A51C1B5B3D2D5D077B6A5DF2B0E172DF2760F7A983A8DADE848)
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samt tillse att utförda kontroller dokumenteras och signeras. Detta för 

spårbarhet och att undvika personberoende. 

 

Vid granskningen gjorda iakttagelser, redovisade i bilagd rapport, översänds till 
kommunfullmäktiges presidium för fortsatt hantering.  

Revisionen önskar svar på rapporten senast 2024-02-29. 

På uppdrag av Hudiksvalls kommuns revisorer  
 

Joakim Westlund        
Ordförande i kommunrevision       
Hudiksvalls kommun 

Missiv - Granskning Ledning, styrning och uppföljning av kultur- och fritidsnämnden inkl intern kontroll
(Signerat, SHA-256 53E3A4823AE51A51C1B5B3D2D5D077B6A5DF2B0E172DF2760F7A983A8DADE848)
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§ 34 Dnr KS-2023-000563 - 007 

Revisionsrapport - Granskning av kultur- och 

fritidsnämndens ledning, styrning, uppföljning och 

intern kontroll 

Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige beslutar 

att lämna över yttrandet över revisionens slutsatser och rekommendationer. 

Sammanfattning 

Hudiksvalls kommuns revisorer har granskat om kultur- och fritidsnämndens 
styrning, ledning och uppföljning är tillräcklig för att bedriva en ändamålsenlig 
verksamhet inom granskade områden samt om nämnden har en tillräcklig 
intern kontroll. Utifrån genomförd granskning är revisorernas samlade 
bedömning att kultur- och fritidsnämndens styrning, ledning och uppföljning 
inte helt är tillräcklig. Revisorerna lämnar en rad rekommendationer.  

Kommunfullmäktige har beslutat att uppdra till kultur- och fritidsnämnden att 
lämna yttrande över revisionens slutsatser och rekommendationer.  

Kultur- och fritidsnämnden har upprättat ett yttrande på rapporten.  

Beslutsgång 

Gerd Olsson (S) yrkar bifall till förslaget. 

Beslutsunderlag 

Kultur- och fritidsnämnden 2024-02-07 § 5 

tjänsteutlåtande kultur- och fritidsförvaltningen 

Kommunfullmäktige 2023-11-27 §181 

Revisionsrapport 

Missiv 

Beslutet skickas till 

Kommunstyrelsen 



 

Kultur- och frit idsnämnden 
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Sida 
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Sammanträdesdatum 

2024-02-07 
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§ 5 Dnr KOF-2023-000206 - 007 

Revisionsrapport - Granskning av kultur- och 

fritidsnämndens ledning, styrning, uppföljning och 

internkontroll 

Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

att lämna följande yttrande över revisionens slutsatser och rekommendationer:  

Sammanfattning 

Förvaltningschef Anna Lindqvist föredrar ärendet.  

Hudiksvalls kommuns revisorer har granskat om kultur- och fritidsnämndens 
styrning, ledning och uppföljning är tillräcklig för att bedriva en ändamålsenlig 
verksamhet inom granskade områden samt om nämnden har en tillräcklig 
intern kontroll. Utifrån genomförd granskning är revisorernas samlade 
bedömning att kultur- och fritidsnämndens styrning, ledning och uppföljning 
inte helt är tillräcklig.  

Revisionens granskning har utgått från fyra revisionsfrågor.  

1. Finns en tydlig ansvars- och rollfördelning mellan politik och 
tjänstepersoner? 

a. Revisionens samlade bedömning – Ja 

2. Är uppföljning och rapportering av nämndens ekonomi och verksamhet 
ändamålsenlig? 

a. Revisionens samlade bedömning - Ja 

3. Är nämnden delaktig i det systematiska arbetet med intern kontroll och fattar 
beslut om åtgärder vid behov? 

a. Revisionens samlade bedömning – Delvis 

b. Revisionens kommentarer i korthet – Nämnden får, som anges i 
reglementet, återrapportering av internkontrollplanen en gång per år. 
Revisorerna anser att hela nämnden i större utsträckning bör involveras i 
riskbedömningen som ligger till grund för nämndens internkontrollplan. 
Skriftliga rutiner och tillämpningsanvisningar saknas. Rutiner bör 
förtydliga möjligheten att revidera riskbedömningen och vidta åtgärder 
under året. 

4. Finns det en process innefattande riktlinjer, rutiner, kontroller och 
uppföljning för hantering av föreningsbidrag? 

a. Revisionens samlade bedömning – Delvis 
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b. Revisionens kommentarer i korthet – Det finns vissa styrdokument 
och information om föreningsbidragen på kommunens hemsida. 
Däremot saknar revisorerna nedskrivna rutiner, bedömningsgrunder och 
kontroller av föreningsbidragen. Kontakter förekommer mellan 
handläggarna och föreningarna. Revisorerna saknar en tydligare 
systematik i kontakterna och även kontakter mellan nämnden och 
föreningarna. 

Revisorerna lämnar en rad rekommendationer. 

Kommunfullmäktige har beslutat att uppdra till kultur- och fritidsnämnden att 
lämna yttrande över revisionens slutsatser och rekommendationer.  

Yttrande  

Det är mycket positivt att revisorerna kommer till slutsatserna att det finns en 
tydlig ansvars- och rollfördelning mellan politik och tjänstepersoner samt att 
uppföljningen och rapporteringen av nämndens ekonomi och verksamhet är 
ändamålsenlig. Båda dessa punkter är grundläggande för ett effektivt och väl 
utfört arbete i nämnd och förvaltning.   

Kommentarer till revisonernas rekommendationer till kultur- och 
fritidsnämnden: 

● Att tillse att det bör göras en genomgång av roll- och ansvarsfördelning för att 

öka tydligheten för samtliga nämndsledamöter och ersättare. 
Kommentar: Roll och ansvarsfördelningen mellan politiker och tjänstemän finns 
med som ett avsnitt vid internutbildningen av nya nämndsledamöter och ersättare 
som genomförs efter ett val.  

 
● Att nämnden tillser att protokollen utvecklas innehållsmässigt och innefattar mer 
information för spårbarhet, t.ex. kring ekonomiskt utfall. 
Kommentar: Från och med sammanträdet i september redovisas de kommentarer 

till utfall och prognos som förvaltningen regelbundet skickar till ekonomienheten, 
även till kultur- och fritidsnämnden och införs i nämndens protokoll. Från och 
med 2024-års första sammanträde kommenterar förvaltningen det ekonomiska 
utfallet även vid de sammanträden då det inte finns någon aktuell prognos, en 

sammanfattning av dessa kommentarer införs i nämndens protokoll 
 
● Att fatta beslut om tillämpningsanvisningar för intern kontroll i enlighet med 
kommunens reglemente för intern kontroll. Nämnden bör införa rutiner för 

delrapportering av utfall av kontrollmoment i syfte att kunna besluta om åtgärder 
under året i de fall brister noteras. Nämnden bör fatta beslut om åtgärder med 
anledning av resultatet av internkontrollarbetet. 
Kommentar: Nämnden kommer att göra en översyn av rutinerna i samverkan med 

kommunens kvalitetsteam. I det arbetet kommer revisorernas rekommendationer 
att beaktas, klart under våren 2024. 
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● Att tillse att hela nämnden är involverade i den riskbedömning som ligger till 
grund för nämndens systematiska arbete med intern kontroll utifrån att hela 
nämnden är ansvarig för att den interna kontrollen är tillräcklig. Nämnden bör 

även tillse rutiner att aktualisera riskbedömning under året och revidera 
internkontrollplanen vid behov. 
Kommentar: Nämndens delaktighet i arbetet med internkontrollen kommer att 
klargöras i de rutiner som utarbetas tillsammans med kommunens kvalitetsteam 

enligt punkten ovan, klart under våren 2024. 
 
● Att se över processen för föreningsbidrag och tillse att det finns dokumenterade 
regler, rutiner, checklistor, bedömningsgrunder och kontroller samt tillse att 

utförda kontroller dokumenteras och signeras. Detta för spårbarhet och att 
undvika personberoende. 
Kommentar: En processkartläggning över nämndens bidrag har genomförts under 
vintern. Denna kommer att ligga till grund för en dokumentation av rutiner, 

inklusive bedömningsgrunder och kontroller, för föreningsbidragen, klart under 
våren 2024. 
 
Kultur- och fritidsnämnden tackar revisorerna för intressanta reflektioner kring 

nämndens arbete. Revisionsrapporten kommer att bidra till utvecklingen av kultur- 
och fritidsnämndens styrning, ledning uppföljning och internkontroll. En reflektion 
kan dock göras om rapportens resultat kan ha påverkats av att granskningen 
gjordes tidigt i efter valet och att en relativt stor andel nämndens ledamöter var nya 

i sina roller.  
 

Beslutsgång 

Emelie Gustafsson (M) yrkar bifall till förslaget.  

 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2024-01-24 § 4 Revisionsrapport - Granskning av kultur- och 
fritidsnämndens ledning, styrning, uppföljning och interkontroll  

Tjänsteutlåtande - Granskning av kultur- och fritidsnämndens ledning, styrning, 
uppföljning och interkontroll. 

Protokollsutdrag 2023-11-27 § 181Revisionsrapport - Granskning av kultur- 
och fritidsnämndens ledning, styrning, uppföljning och interkontroll.  

Missiv - Granskning avseende ledning, styrning och uppföljning av kultur- och 
fritidsnämnden 

Revisionsrapport - Granskning av kultur- och fritidsnämndens ledning, 
styrning, uppföljning och interkontroll. 

Beslutet skickas till 

Kommunstyrelsen 



 

Kultur- och fritidsnämnden, Hudiksvalls kommun  
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Revisionsrapport - Granskning av kultur- och 
fritidsnämndens ledning, styrning, uppföljning och 

internkontroll 

Förslag till beslut 

Kultur- och fritidsförvaltningen föreslår arbetsutskottet föreslå nämnden 
besluta 

att lämna följande yttrande över revisionens slutsatser och rekommendationer   

Sammanfattning 

Hudiksvalls kommuns revisorer har granskat om kultur- och fritidsnämndens 
styrning, ledning och uppföljning är tillräcklig för att bedriva en ändamålsenlig 
verksamhet inom granskade områden samt om nämnden har en tillräcklig 
intern kontroll. Utifrån genomförd granskning är revisorernas samlade 
bedömning att kultur- och fritidsnämndens styrning, ledning och uppföljning 
inte helt är tillräcklig.  

Revisionens granskning har utgått från fyra revisionsfrågor.  
1. Finns en tydlig ansvars- och rollfördelning mellan politik och 

tjänstepersoner? 
a. Revisionens samlade bedömning – Ja 

2. Är uppföljning och rapportering av nämndens ekonomi och verksamhet 
ändamålsenlig? 

a. Revisionens samlade bedömning - Ja 
3. Är nämnden delaktig i det systematiska arbetet med intern kontroll och 

fattar beslut om åtgärder vid behov? 
a. Revisionens samlade bedömning – Delvis 
b. Revisionens kommentarer i korthet – Nämnden får, som anges i 

reglementet, återrapportering av internkontrollplanen en gång 
per år. Revisorerna anser att hela nämnden i större utsträckning 
bör involveras i riskbedömningen som ligger till grund för 
nämndens internkontrollplan. Skriftliga rutiner och 
tillämpningsanvisningar saknas. Rutiner bör förtydliga 
möjligheten att revidera riskbedömningen och vidta åtgärder 
under året. 

4. Finns det en process innefattande riktlinjer, rutiner, kontroller och 
uppföljning för hantering av föreningsbidrag? 

a. Revisionens samlade bedömning – Delvis 
b. Revisionens kommentarer i korthet – Det finns vissa 

styrdokument och information om föreningsbidragen på 
kommunens hemsida. Däremot saknar revisorerna nedskrivna 
rutiner, bedömningsgrunder och kontroller av 
föreningsbidragen. Kontakter förekommer mellan handläggarna 
och föreningarna. Revisorerna saknar en tydligare systematik i 
kontakterna och även kontakter mellan nämnden och 
föreningarna. 
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Revisorerna lämnar en rad rekommendationer. 

Kommunfullmäktige har beslutat att uppdra till kultur- och fritidsnämnden att 
lämna yttrande över revisionens slutsatser och rekommendationer.   

Yttrande  

Det är mycket positivt att revisorerna kommer till slutsatserna att det finns en 
tydlig ansvars- och rollfördelning mellan politik och tjänstepersoner samt att 
uppföljningen och rapporteringen av nämndens ekonomi och verksamhet är 
ändamålsenlig. Båda dessa punkter är grundläggande för ett effektivt och väl 
utfört arbete i nämnd och förvaltning.   
 
Kommentarer till revisonernas rekommendationer till kultur- och 
fritidsnämnden: 
 
● Att tillse att det bör göras en genomgång av roll- och ansvarsfördelning för 
att öka tydligheten för samtliga nämndsledamöter och ersättare. 
Kommentar: Roll och ansvarsfördelningen mellan politiker och tjänstemän 
finns med som ett avsnitt vid internutbildningen av nya nämndsledamöter och 
ersättare som genomförs efter ett val.  
 
● Att nämnden tillser att protokollen utvecklas innehållsmässigt och innefattar 
mer information för spårbarhet, t.ex. kring ekonomiskt utfall.  
Kommentar: Från och med sammanträdet i september redovisas de 
kommentarer till utfall och prognos som förvaltningen regelbundet skickar till 
ekonomienheten, även till kultur- och fritidsnämnden och införs i nämndens 
protokoll. Från och med 2024-års första sammanträde kommenterar 
förvaltningen det ekonomiska utfallet även vid de sammanträden då det inte 
finns någon aktuell prognos, en sammanfattning av dessa kommentarer införs i 
nämndens protokoll 
 
● Att fatta beslut om tillämpningsanvisningar för intern kontroll i enlighet med 
kommunens reglemente för intern kontroll. Nämnden bör införa rutiner för 
delrapportering av utfall av kontrollmoment i syfte att kunna besluta om 
åtgärder under året i de fall brister noteras. Nämnden bör fatta beslut om 
åtgärder med anledning av resultatet av internkontrollarbetet. 
Kommentar: Nämnden kommer att göra en översyn av rutinerna i samverkan 
med kommunens kvalitetsteam. I det arbetet kommer revisorernas 
rekommendationer att beaktas, klart under våren 2024. 
 
● Att tillse att hela nämnden är involverade i den riskbedömning som ligger till 
grund för nämndens systematiska arbete med intern kontroll utifrån att hela 
nämnden är ansvarig för att den interna kontrollen är tillräcklig. Nämnden bör 
även tillse rutiner att aktualisera riskbedömning under året och revidera 
internkontrollplanen vid behov. 
Kommentar: Nämndens delaktighet i arbetet med internkontrollen kommer att 
klargöras i de rutiner som utarbetas tillsammans med kommunens kvalitetsteam 
enligt punkten ovan, klart under våren 2024. 
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● Att se över processen för föreningsbidrag och tillse att det finns 
dokumenterade regler, rutiner, checklistor, bedömningsgrunder och kontroller 
samt tillse att utförda kontroller dokumenteras och signeras. Detta för 
spårbarhet och att undvika personberoende. 
Kommentar: En processkartläggning över nämndens bidrag har genomförts 
under vintern. Denna kommer att ligga till grund för en dokumentation av 
rutiner, inklusive bedömningsgrunder och kontroller, för föreningsbidragen, 
klart under våren 2024. 
 
Kultur- och fritidsnämnden tackar revisorerna för intressanta reflektioner kring 
nämndens arbete. Revisionsrapporten kommer att bidra till utvecklingen av 
kultur- och fritidsnämndens styrning, ledning uppföljning och internkontroll. 
En reflektion kan dock göras om rapportens resultat kan ha påverkats av att 
granskningen gjordes tidigt i efter valet och att en relativt stor andel nämndens 
ledamöter var nya i sina roller. 
  

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts i samverkan med kvalitetsteamet, nämndens sekreterare och 
handläggarna av föreningsbidragen. 

 

Anna Lindqvist 
Förvaltningschef 
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Kommunstyrelsen 
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§ 32 Dnr KS-2024-000107 - 042 

Tilläggsanslag 2024  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att för driftbudgeten bevilja tilläggsanslag på sammantaget 5 770 000 kronor, 
samt 

att för investeringsbudgeten bevilja tilläggsanslag på sammantaget 153 804 000 

kronor.   

Sammanfattning 

Efter genomgång av bokslut och behovet av tilläggsanslag har underlag tagits 
fram som avser både drift- som investeringsbudgeten. Av tilläggsanslag 
beträffande driftbudgeten, avser hela beloppet, dvs 5 770 000 kr 
intraprenaderna.  

När det gäller tilläggsanslag som avser investeringar på totalt 153 804 000 
kronor, ingår i summan anslag för bland annat gator och vägar, gång- och 
cykelvägar, kök, broar, Kotorget, växthuset, teknik badhusen, nya byggnader, 
IT samverkansprojekt, digitalisering, beredskapsåtgärder, giftfritt samhälle och 
PCB-sanering.  

Beslutsgång 

Annika Huber (S) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag.  

Beslutsunderlag 

Allmänna utskottet 2024-02-15 § 23 
Tjänsteutlåtande 
TA investeringar hela kommunen 
TA på driftbudget 2024 efter bokslut 2023 

 

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
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2024-01-29     

 
 

  

Kommunledningsförvaltningen, Ekonomienheten   

              

              
 
 

 

  
  

 

Tilläggsanslag 2024  

Förslag till beslut 

Kommunledningsförvaltningen föreslår kommunstyrelsen besluta  

att för driftbudgeten bevilja tilläggsanslag på sammantaget 5 770 000 kronor 

att för investeringsbudgeten bevilja tilläggsanslag på sammantaget 153 804 000 

kronor 

Sammanfattning 

Efter genomgång av bokslut och behovet av tilläggsanslag har underlag tagits fram 

som avser både drift- som investeringsbudgeten.  Av tilläggsanslag beträffande 

driftbudgeten så avser hela beloppet, dvs 5 770 000 kr intraprenaderna.  

När det gäller tilläggsanslag som avser investeringar på totalt 153 804 000 kronor, så 

ingår i summan anslag för bland annat gator och vägar, gång- och cykelvägar, kök, 

broar, kotorget, växthuset, teknik badhusen, nya byggnader, IT samverkansprojekt, 

digitalisering, beredskapsåtgärder, giftfritt samhälle och PCB-sanering.  

Konsekvenser 

Hänsyn har tagits till ekonomiska, ekologiska och sociala konsekvenser: 

Ja 

 

Bilagor: Drift och Investering 

 

Kent Lundquist 

Ekonomichef 
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§ 23 Dnr KS-2024-000107 - 042 

Tilläggsanslag 2024  

Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige beslutar 

att för driftbudgeten bevilja tilläggsanslag på sammantaget 5 770 000 kronor, 
samt 

att för investeringsbudgeten bevilja tilläggsanslag på sammantaget 153 804 000 
kronor.  

Deltar ej i beslut 

Ulrica Högbergh (V) och Caroline Schmidt (C) deltar ej i beslutet.  

Sammanfattning 

Efter genomgång av bokslut och behovet av tilläggsanslag har underlag tagits 
fram som avser både drift- som investeringsbudgeten.  Av tilläggsanslag 
beträffande driftbudgeten så avser hela beloppet, dvs 5 770 000 kr 
intraprenaderna.  

När det gäller tilläggsanslag som avser investeringar på totalt 153 804 000 
kronor, så ingår i summan anslag för bland annat gator och vägar, gång- och 
cykelvägar, kök, broar, Kotorget, växthuset, teknik badhusen, nya byggnader, 
IT samverkansprojekt, digitalisering, beredskapsåtgärder, giftfritt samhälle och 
PCB-sanering.  

Beslutsgång 

Adam Rydstedt (S) yrkar bifall till kommunledningsförvaltningens förslag.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande 

TA investeringar hela kommunen 

TA på driftbudget 2024 efter bokslut 2023 

Beslutet skickas till 

Kommunstyrelsen 
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§ 33 Dnr KS-2023-000679 - 040 

Taxa för avfall 2024  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktiga beslutar 

att avgift för felsortering ligger kvar på nuvarande nivå,  

att, med ovanstående ändring, anta förslag till ny avfallstaxa för Hudiksvalls 
kommun att gälla fr.o.m. den 1 maj 2024, samt 

att arbetet med att påminna beröra fastighetsägare att sortera rätt, följs upp på 
kommunstyrelsens sammanträde i februari 2026. 

Sammanfattning 

Tekniska nämndens yttrande 

Alla kommuner ska ha en avfallstaxa för att finansiera kommunens 
avfallsverksamhet avseende bland annat insamling, behandling, information och 
administration kring det avfall under kommunalt ansvar, som uppkommer.  

Kommande år ställer höga krav på flexibilitet och effektivitet i 
avfallsverksamheten då flera nya lagkrav träder i kraft som utökar kommunens 
ansvarsområden inom avfallshantering. Detta i kombination med ökad 
efterfrågan på högre service från kunder gör att avfallsverksamheten behöver 
investera och förstärka organisationen.  

Även ett nytt entreprenadavtal för avfallsinsamling innebär ökade kostnader i 
driften. Avfallsverksamheten har tagit fram ett förslag på hur de ökade 
kostnaderna ska hanteras under en treårsperiod där verksamheten förväntas gå 
med underskott under några år. I ett första steg behöver avfallstaxan höjas med 
i genomsnitt 20 procent för normalhushållen, vilket motsvarar en höjning på 
17–39 kronor per månad. Avfallstaxan kommer sedan successivt att behöva 
höjas även under 2025 och 2026 för att säkra en stabil finansiering av  

Beslutsgång 

Annika Huber (S) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-02-15 § 35 
Protokollsutdrag Tekniska nämnden 2023-12-11 § 143 
Tjänsteutlåtande tekniska förvaltningen 
Bilaga 1 
Bilaga 2 
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Tekniska nämnden 
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§ 143 Dnr TEN-2023-000822 - 450 

Avfallstaxa 2024 

Tekniska nämndens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktiga beslutar 

att anta förslag till ny avfallstaxa för Hudiksvalls kommun att gälla fr.o.m. den  
1 mars 2024.  

Sammanfattning 

Pär Norberg, verksamhetschef för avfallsverksamheten, och Astrid Svalfors, 
avfallsingenjör, informerar i ärendet. 

Alla kommuner ska ha en avfallstaxa för att finansiera kommunens 
avfallsverksamhet avseende bland annat insamling, behandling, information och 
administration kring det avfall under kommunalt ansvar som uppkommer.  

Kommande år ställer höga krav på flexibilitet och effektivitet i 
avfallsverksamheten då flera nya lagkrav träder i kraft som utökar kommunens 
ansvarsområden inom avfallshantering. Detta i kombination med ökad 
efterfrågan på högre service från kunder gör att avfallsverksamheten behöver 
investera och förstärka organisationen.  

Även ett nytt entreprenadavtal för avfallsinsamling innebär ökade kostnader i 
driften. Avfallsverksamheten har tagit fram ett förslag på hur de ökade 
kostnaderna ska hanteras under en treårsperiod där verksamheten förväntas gå 
med underskott under några år. I ett första steg behöver avfallstaxan höjas med 
i genomsnitt 20 procent för normalhushållen, vilket motsvarar en höjning på 
17–39 kronor per månad. Avfallstaxan kommer sedan successivt att behöva 
höjas även under 2025 och 2026 för att säkra en stabil finansiering av 
verksamheten.  

Beslutsgång 

Arbetsutskottets förslag är att tekniska nämnden föreslår kommunfullmäktige 
att anta förslag till ny avfallstaxa för Hudiksvalls kommun att gälla fr.o.m. den 1 
mars 2024. 

Erika Söderström (C) och Peter Weider (M) yrkar bifall till arbetsutskottets 
förslag. 

Beslutsunderlag 

 Tekniska förvaltningens tjänsteutlåtande 10 november 2023 

 Bilaga 1 Bakgrund och konsekvensanalys 

 Bilaga 2 Taxa för avfall under kommunalt ansvar 
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Avfallstaxa 2024 

Förslag till beslut 

Avfallsverksamheten föreslår tekniska nämnden besluta att föreslå kommunfullmäktige att 

anta förslag till ny avfallstaxa för Hudiksvalls kommun att gälla fr.o.m. den 1 mars 2024.   

Sammanfattning 

Alla kommuner ska ha en avfallstaxa för att finansiera kommunens avfallsverksamhet 

avseende bland annat insamling, behandling, information och administration kring det 

avfall under kommunalt ansvar som uppkommer. 

Kommande år ställer höga krav på flexibilitet och effektivitet i avfallsverksamheten då flera 

nya lagkrav träder i kraft som utökar kommunens ansvarsområden inom avfallshantering. 

Detta i kombination med ökad efterfrågan på högre service från kunder gör att 

avfallsverksamheten behöver investera och förstärka organisationen. Även ett nytt 

entreprenadavtal för avfallsinsamling innebär ökade kostnader i driften. 

Avfallsverksamheten har tagit fram ett förslag på hur de ökade kostnaderna ska hanteras 

under en treårsperiod där verksamheten förväntas gå med underskott under några år. I ett 

första steg behöver avfallstaxan höjas med i genomsnitt 20 procent för normalhushållen, 

vilket motsvarar en höjning på 17–39 kronor per månad. Avfallstaxan kommer sedan 

successivt att behöva höjas även under 2025 och 2026 för att säkra en stabil finansiering av 

verksamheten. 

Bakgrund och ärendebeskrivning 

Avfallsverksamheten i Hudiksvalls kommun behöver anpassa verksamheten och 

genomföra stora investeringar under åren 2024–2027 för att möta de ökande kraven på 

avfallshantering och cirkulära materialflöden. Genom ett proaktivt arbete har vi redan 

implementerat många förändringar, vi har till exempel anpassat oss till det ökade 

besökstrycket på återvinningscentralerna och påbörjat arbetet med kommande lagkrav 

kring förpackningsavfall, obligatorisk matavfallsutsortering och utökat ansvar för hantering 

av bygg- och rivningsavfall. Vår vision sträcker sig bortom att bara uppfylla lagkrav – vi 

strävar efter att vara föregångare i hållbar avfallshantering och aktivt bidra till att uppnå 

Hudiksvalls kommuns kretsloppsplan och Sveriges miljömål.  Vi ser anpassningen till 

framtidens avfallshantering som en möjlighet att främja medvetenhet om hållbar 

konsumtion och minska kommunens miljöpåverkan. 

Tekniska förvaltningen, avfallsverksamheten 

  

E-post: avfall@hudiksvall.se 

Telefon: 0650-190 00 
Adress: Ulvberget 2, 824 60 Forsa 
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Från och med 2024 kommer betydande investeringar i fordon, infrastruktur och personal 

krävas för att möjliggöra en smidig övergång till insamling av kärlavfall i egen regi, 

samtidigt som fastighetsnära hämtning av förpackningsavfall införs.  Att övergå till 

insamling i egen regi är en möjlighet att förbättra kvaliteten och effektiviteten i våra 

tjänster. Avfallsverksamheten i Hudiksvalls kommun arbetar hårt för att skapa en smidig 

övergång och samtidigt hålla kostnaderna rimliga för våra invånare.  

Vår långsiktiga plan för åren 2024–2026 innebär en gradvis övergång till egen insamling, 

vilket kommer att gynna både miljön och våra invånare. Genom att aktivt hantera 

kostnadsökningar och fördela dem över flera år strävar vi efter att skapa en balanserad och 

hållbar finansiering. Vi är fast beslutna att forma en framtid där vi tillsammans skapar en 

renare och mer hållbar miljö för nuvarande och kommande generationer. 

Den föreslagna taxan för 2024 innehåller taxeökningar för hushållen på i genomsnitt 20 

procent. Kostnadsökningarna beror bland annat på nya entreprenörsavtal, indexhöjningar 

av befintliga avtal, behov av utökad personalstyrka och kommande investeringar. 

Ytterligare beskrivning av bakgrund till taxeförändringen finns i bilaga 1, Avfallstaxa 2024, 

bakgrund och konsekvensanalys.  

Den föreslagna taxeändringen ger en intäkt som genererar ett underskott på drygt 4 

miljoner i avfallsverksamheten. Kommande år kommer nya beslut om taxehöjningar att 

krävas för att minska det ackumulerade underskottet. Valet att planera verksamheten att gå 

med underskott tas mot bakgrund av de svåra ekonomiska tider som råder i samhället, där 

en större höjning kan förväntas drabba hushållen som redan möter stora kostnadsökningar 

på andra tjänster och varor i samhället. Preliminärt kommer taxan under 2025 och 2026 att 

behöva höjas med 15–20 procent ytterligare årligen. Under 2027 kommer det ackumulerade 

underskottet att ha balanserats då insamling av avfall i egen regi förväntas vara införd fullt 

ut, samtidigt som kommunen får full ersättning för den fastighetsnära insamlingen av 

förpackningar. 

Fullständig taxa med samtliga priser finns i bilaga 2, taxedokument. 

Ärendets beredning 

Underlaget till taxan har tagits fram av avfallsverksamheten. Avstämning och diskussioner 

har skett med tekniska nämndens arbetsutskott. 

 

 

Astrid Svalfors 

Avfallsingenjör 
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Bilagor 

Bilaga 1 – Avfallstaxa 2024, bakgrund och konsekvensanalys 

Bilaga 2 – Taxedokument 2024 
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Avfallsverksamheten 2023 och framåt 

Avfallsverksamhetens uppdrag och mål styrs av kommunens Kretsloppsplan som 

antogs i kommunfullmäktige 2021. I planen anges ambitiösa mål för att bland annat 

minska mängden restavfall (gröna tunnan) från hushåll och mängden grovavfall till 

förbränning. Även mål för kundnöjdheten gällande mottagning av farligt avfall, 

besök på ÅVC och inlämning av grovavfall till återanvändning är indikatorer som 

ligger till grund för hur verksamheten planeras och bemannas. Avfallsverksamheten 

fungerar också som stöd för kommunens övriga verksamheter i arbetet med att 

uppnå målen i kretsloppsplanen, och informerar invånare och företag i kommunen 

om planens innehåll och syfte. 

Avfallsverksamheten har under 2023 kännetecknats av ett fortsatt högt besökstryck 

på återvinningscentralerna, både i Delsbo och på Ulvberget samtidigt som ett 

intensivt arbete pågått med att planera verksamheten för kommande förändringar i 

lagstiftning och uppdrag. Samtidigt har mottagningen på Ulvberget utökats med 

fraktionerna hård plast, stora plastförpackningar och frigolit vilket har skapat ett 

behov av tätare bemanning på ÅVC-rampen som kan hjälpa besökarna att göra rätt.  

Under 2023 infördes ett utökat ansvar för kommunerna när det gäller att hämta och 

behandla bygg- och rivningsavfall från så kallad icke yrkesmässig verksamhet. Det tidigare 

ansvaret när det gällde bygg- och rivningsavfall omfattade endast mindre mängder 

från hushållen, t.ex. det avfall som uppstår när man byter ut delar av ett kök eller 

genomför mindre underhållsarbete. I den nya lagen finns ingen begränsning i 

volymerna som kommunens ska kunna ta emot vilket ökar kraven på kommunens 

behandlingskapacitet. I och med det nya lagkravet är kommunen också skyldig att 

hämta bygg- och rivningsavfall fastighetsnära, även om Hudiksvalls kommun hittills 

inte upplevt att det i nuläget finns en efterfrågan kring detta.  

Från och med 1 januari 2024 träder flera nya bestämmelser i kraft ibland annat 

avfallsförordningen och förpackningsförordningen vilket kommer att få stora 

konsekvenser för hur avfallsverkssamheten utformas framöver. I kombination med 

införandet av insamling av rest- och matavfall i egen regi som beslutades 2021 

behöver verksamheten investera i fordon och verksamhetslokaler samt rekrytera 

personal för att successivt kunna ta över ansvaret för insamlingen och införa 

hämtning av de nya avfallsslag som ska hämtas fastighetsnära senast 2027. 

Nya lagkrav och utökat ansvar 

Avfallsområdet är i ständig förändring och avfall är en sektor vars miljöpåverkan 

hamnat i fokus allt mer, både nationellt och internationellt. Det pågår ett intensivt 

arbete i EU för att se över hur avfallsområdet kan förändras och utvecklas för att 

bidra till att nå unionens gemensamma miljömål, och mängden nya uppdrag för 

avfallsverksamheten ser inte ut att minska under kommande år, snarare tvärtom.  
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I närtid är det framförallt kommunens övertagande av insamlingsansvaret för 

hushållens förpackningar som skapar mycket arbete och genererar stora kostnader 

för avdelningen. Samtidigt träder kravet om obligatorisk matavfa llsinsamling i kraft 

vid årsskiftet vilket kräver ett nytt abonnemangsupplägg och höjda 

felsorteringsavgifter. Utöver de kommande lagändringarna förbereder också 

verksamheten att genomföra beslutet att överföra avfallsinsamlingen från 

upphandlad entreprenad till insamling i egen regi. 

Insamling av hushållens förpackningar 

Den nya förpackningsförordningen trädde i kraft 30 juni 2022 och medför flera 

förändringar i vem som har ansvar för insamling, behandling och återvinning av 

hushållens förpackningsavfall. Tidigare har de producenter som satt förpackningar på 

marknaden haft både ekonomiskt och operativt ansvar för att dessa samlas in och 

återvinns, men efter 1 januari 2024 förs nu ansvaret för själva insamlingen över på 

Sveriges kommuner. Syftet med förändringen är att återvinningsgraden av 

förpackningar måste bli högre, framförallt vad gäller papper och plast. I förarbeten 

till lagen resonerar lagstiftaren att kommunens uppbyggda fastighetsnära insamling av 

rest- och matavfall bör utnyttjas för att öka utsorteringsgraden av förpackningar från 

den brännbara fraktionen. Studier från kommuner som redan infört (frivillig) 

fastighetsnära insamling visar att utsorteringsgraden av papper- och 

plastförpackningar ökar i sådana system. Samtidigt pekar lagstiftaren på a tt 

förändringen kan leda till att minska de problem med nedskräpning och 

avfallsdumpning som förekommer på nuvarande insamlingsplatser för förpackningar 

(ÅVS:er). 

Den fastighetsnära insamlingen ska vara fullt utbyggd i alla Sveriges kommuner 

senast 1 januari 2027. Under perioden fram till dess kan kommunen välja att fortsätta 

samla in förpackningar via befintliga insamlingsplatser samtidigt som den 

fastighetsnära insamlingen införs. I uppdraget ingår tömning av behållare, snöröjning, 

halkbekämpning, städning och information. Hudiksvalls kommun har upphandlat 

Hali AB som entreprenör för tömningen av förpackningsbehållare på kommunens 

ÅVS:er och har avtalat med kommunens gatu- och parkskötsel att sköta städning, 

handskottning och halkbekämpning på 19 av 23 stationer. Övriga stationer kommer 

att skötas av Samhall AB. Snöröjning (maskinell) av stationerna sköts i vissa fall av 

befintlig fastighetsägare och i vissa fall av kommunens upphandlade entreprenörer.  

Förpackningsproducenterna har fortsatt ett ekonomiskt ansvar för insamlingen vilket 

kommer att lösas genom att en ersättning betalas ut till kommunerna för den 

insamling som sker. Ersättningen fastställs av Naturvårdsverket och består av en fast 

och en rörlig del. Den fasta delen avgörs av antal insamlingspunkter i kommunen, 

antal hushåll med tillgång till fastighetsnära insamling och antal invånare i 

kommunen. Den rörliga delen är volymberoende och betalas ut efter faktisk mängd 

insamlat förpackningsmaterial av olika slag.  



 

 6(17) 

 

För Hudiksvalls del beräknas den sammanlagda ersättningen för kommunens 

insamlingsplatser och insamlat material inte täcka de kostnader som uppstår för drift 

och skötsel av stationerna. Detta innebär att en del av kostnaderna kommer att 

behöva täckas av hushållens avfallsavgifter, men hur stor denna del blir går inte att 

svara på innan vi vet hur kostnaderna utvecklas under året. En generell uppskattning 

ges i Tabell 1 där även den totala ersättningen som kommunen kan räkna med finns 

med. 

Tabell 1. Förväntade kostnader och ersättning, insamling av förpackningar 

Hudiksvall ÅVS  
Kostnader   

Tömningskostnad       5 000 000 kr  

Städning       1 000 000 kr  

Snöröjning          250 000 kr  

Kundtjänst/administration            50 000 kr  

Underhåll container          100 000 kr  

Summa kostnader       6 400 000 kr  

Ersättning   

Fast ersättning per ÅVS          122 900 kr  

Antal ÅVS                    23     

Summa fast ersättning       2 826 700 kr  

Rörlig ersättning        2 670 000 kr  

Summa rörlig ersättning       2 670 000 kr  

Summa total ersättning       5 496 700 kr  

Utfall          -903 300 kr  

 

För att minska det negativa utfallet kommer avfallsavdelningen under året behöva 

jobba intensivt med uppföljning och planering av framtida drift av kommunens 

ÅVS:er. Avdelningens förhoppning är att antalet tömningar kan minska över tid i takt 

med att den fastighetsnära insamlingen byggs ut.  

Under 2024 kommer avdelningen att börja köpa in fordon som behövs för att kunna 

införa den fastighetsnära förpackningsinsamlingen i tid till dess att det blir 

obligatoriskt. Samtidigt måste även en omlastningsstation för förpackningar, 

matavfall och restavfall byggas på Ulvbergets avfallsanläggning för att verksamheten 

ska kunna leva upp till kraven i förpackningsförordningen.  

Obligatorisk insamling av matavfall 

Sedan matavfallsinsamling infördes i Hudiksvalls kommun 2017 har invånarna 

kunnat välja mellan ett avfallsabonnemang där matavfallet sorteras ut och hämtas 

separat (bruna tunnan) och ett abonnemang där matavfallet får läggas i samma kärl 

som övrigt restavfall. Det senare alternativet har haft ett prispåslag på 50 procent för 

att styra hushållen mot en mer miljövänlig lösning. Eftersom priset inte har 
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motsvarat den faktiska kostnaden för abonnemanget har överskottet kunnat 

användas för att subventionera övriga abonnenter.  

Från och med 1 januari 2024 införs ett obligatoriskt krav på att så kallat biologiskt 

nedbrytbart köks- och livsmedelsavfall sorteras ut från övrigt avfall och hanteras 

separat. Det innebär att hushållen blir skyldiga att sortera ut allt matavfall från 

restavfallet och kommunen är skyldig att hämta det utsorterade avfallet separat och 

skicka det till biologisk behandling. Det tidigare osorterade abonnemanget blir därför 

omöjligt att välja.  

Detta får flera konsekvenser i den föreslagna taxan för 2024. Den uteblivna 

möjligheten till korssubventionering av matavfallsabonnenterna gör att dessa 

abonnemang måste bära hela kostnaden för insamlingen av mat- och restavfall vilket 

gör att enhetskostnaden per abonnemang ökar. Tidigare har kunder som inte skött 

sin sortering av matavfall också kunnat tvingas in i ett osorterat abonnemang för att 

inte förstöra kvaliteten på de insamlade matavfallslassen. Eftersom denna 

abonnemangstyp tas bort behöver avfallsavdelningen andra verktyg för att kunna 

motverka felsortering och kontaminering av matavfallet. I taxan föreslås därför att 

felsorteringsavgiften kraftigt höjs från drygt 100 kronor per felsorteringstillfälle till 

500 kronor. Denna nivå ligger i linje med vad många andra kommuner tar ut som 

felsorteringsavgift vid felsorterat matavfall, bland annat Skellefteå, Umeå, Jönköping, 

Uppsala, Huddinge och Mora. Vid upprepade felsorteringar kan matavfallet klassas 

om till restavfall vilket innebär att matavfallskärlet debiteras som ett restavfallskärl 

med ett påslag om 50 procent för att finansiera den ökade behandlings- och 

hanteringskostnaden.  

Övergång till insamling i egen regi 

För att bättre kunna möta framtidens krav på den kommunala insamlingen och 

behandling av hushållens avfall fattade tekniska nämnden 2021 beslut om att 

insamlingen ska övergå i att skötas i egen regi från och med 2024 när aktuellt 

entreprenadavtal går ut. Kostnaden för insamlingen av rest- och matavfall beräknas 

inte bli högre efter övergången, däremot förväntas kvaliteten på utförda tjänster och 

möjligheten att förändra verksamheten öka. 

För att inte investera i en obsolet insamlingslösning har avfallsavdelningen avvaktat 

med inköp av fordon och rekrytering av personal till dess beslut om framtida 

insamlingslösning för förpackningar är klart. Ett sådant inriktningsbeslut fattades av 

tekniska nämnden i mars 2023.  

Under perioden 2024 – 2027 kommer fordon för insamlingen att köpas in, och 

organisationen kommer att anpassas efter det nya uppdraget. Avdelningen har 

förstärkts med en chefsbefattning som kommer ansvara för uppbyggnaden av 

insamlingen.  
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Omvärldens påverkan på verksamhetens 

kostnader 

Ökade personalkostnader och inflation 

Avfallsverksamheten är en personalintensiv verksamhet där ca 30 procent av de 

totala kostnaderna utgörs av personalkostnader. Under 2022 och 2023 har 

verksamhetens behov av personal ökat i och med ett ökat kommunikationsansvar 

och utbyggnad av Ulvbergets byggåterbruk. Besökarna behöver mer information och 

stöd för att kunna klara av högre krav på sortering och de utökade öppettiderna som 

infördes under 2020 innebär att anläggningarna (Delsbo och Ulvberget) måste 

bemannas genom två skift. Under samma period har kostnaderna för arbetskraft 

ökat. I Figur 1 och Figur 2 visas hur besöksfrekvensen på Ulvberget ser ut 2021–

2023, dels fördelat per veckodag och dels fördelat per månad. Bilderna visar att det är 

ett högt besökstryck samtliga dagar i veckan och att det skulle vara svårt att minska 

personalen utan att kraftigt påverka den service avfallsavdelningen erbjuder 

kommunens invånare. 

 

Figur 1. Besöksstatistik Ulvberget per månad, 2021–2023 

 

Figur 2. Besöksstatistik Ulvberget per timme och veckodag, 2021–2023 
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Indexhöjningar av befintliga avtal 

Upphandlade varor och tjänster beräknas omfatta ca 60 procent av verksamhetens 

kostnader. Som offentlig verksamhet är avfallsverksamheten bunden att genomföra 

upphandlingar där anbudsgivarna konkurrerar med varandra genom bland annat pris, 

kvalitet och miljöprestanda. I avtal som löper längre än ett år finns som regel alltid en 

indexklausul genom vilken leverantören har möjlighet att höja prisnivån löpande (en 

gång per år) via ett prisindex som ska vara representativt för den aktuella varan eller 

tjänsten. De vanligast förekommande index som används i avfallsavdelningens avtal 

är Avfallsindex (A12:1 samt A12:3), Avfallsindex förbränning (A11:F) samt 

transportindex (t.ex. T08SÅ14, T16SÅE3) . För vissa konsumentprodukter (bland 

annat matavfallspåsar och avfallskärl) tillämpas konsumentprisindex (KPI). 

I både avfallsindex och transportindex ges drivmedel en förhållandevis stor tyngd 

jämfört med andra tjänsteindex. Detta gör att stigande drivmedelspriser får ett stort 

genomslag på de priser som avfallsverksamheten betalar sina leverantörer. Även 

konsumentprisindex har ökat mycket under 2022 och 2023 till följd av kraftiga 

prisuppgångar på energi, drivmedel och boendekostnader.  

Hudiksvalls kommun tillämpar SKR:s prisindex för kommunal verksamhet (PKV) 

för att schabloniserat räkna upp kommunens kostnader. Detta är det index som 

avfallsavdelningen kan använda i en årlig taxerevidering utan att de nya taxenivåerna 

behöver tas upp till politiskt beslut. År 2022 fastställdes PKV-index till 5% för 2023. 

I Figur 3 visas hur de index som tillämpas i avfallsverksamhetens avtal förändrats 

under 2022–2023 jämfört med den höjning som gjordes med hänvisning till PKV-

nivån. 

 

Figur 3. Indexförändringar i avfallsavdelningens avtal jämfört med indexförändring enligt 
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Nytt entreprenörsavtal avseende insamling 

I och med att investeringar i fordon för egen insamling behövt vänta i avvaktan på 

nytt insamlingssystem för förpackningar behövde avfallsinsamlingen lösas genom ett 

kortare entreprenadavtal efter 2024. Upphandlingen genomfördes under hösten 2022 

och totalt inkom två anbud. Det vinnande budet är betydligt dyrare än nuvarande 

entreprenörsavtal med ett genomsnittligt påslag på ca 45 procent jämfört med 

nuvarande entreprenörspris. Detta innebär att kostnaderna för insamlingen av mat- 

och restavfall stiger kraftigt under avtalstiden.  

Entreprenörsavtalet innebär också att kommunen måste finansiera både insamling 

genom entreprenad och uppbyggnad av insamling i egen regi under en period. Detta 

skapar en dubbel kostnad som förhoppningsvis kan hanteras genom en smidig 

successiv övergång under perioden. Till viss del kommer det dubbla systemet dock 

att leda till ett högre avgiftsuttag från hushållen eftersom en lösning med två 

parallella insamlingssystem omöjligt kan bli lika effektivt som ett sammanhållet.  

Jämförelse med andra kommuner, 

nuläge 

Att jämföra nivån på avfallstaxa mellan olika kommuner är svårt eftersom både 

tjänsternas utformning och demografiska förutsättningarna skiljer sig åt mellan 

kommuner. För nationell statistik finns också en eftersläpning där kommunerna 

rapporterar in det gångna årets taxa varje vår. Trots detta är det ofta värdefullt att 

göra en översiktlig analys av den egna kommunens taxa i relation till andra 

kommuners för att identifiera eventuella överuttag eller oförklarliga förändringar 

över tid som behöver hanteras. 

Övriga kommuner i Hälsingland och Gästrikland 

Kommunerna i Gästrikland och Hälsingland har mycket gemensamt när det kommer 

till klimat, vägförbindelser, demografi och kultur. Hälsingekommunerna samverkar 

också i många avfallsfrågor vilket gör att det finns likheter i våra kommuner även i 

val av insamlings- och behandlingslösningar, föreskrifter och 

kommunikationsstrategi. Figur 4illustrerar hur priset för respektive kommuns 

vanligaste abonnemang för ett villahushåll utvecklats 2018–2023. Taxan i Hudiksvalls 

kommun har konsekvent varit en av de lägre i regionen och efter den höjning som 

Söderhamn genomförde under 2023 är Hudiksvalls avfallstaxa näst lägst.  
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Figur 4. Prisutveckling av taxa för normalabonnemang i villa, kommuner i Hälsingland och 

Gästrikland 2018–2023 

Övriga kommuner i Sverige 

Även när det gäller övriga kommuner i Sverige är avfallstaxan i Hudiksvalls kommun 

en av de lägre. Under 2021 och 2022 låg kostanden för ett villahushåll i Hudiksvalls 

kommun ca 400 kronor per år under det nationella medelvärdet. Om man tittar på 

fördelningen hamnar Hudiksvalls kommun någonstans mellan den första och den 

andra kvartilen bland avfallsavgifter för villor i Sveriges kommuner, se Figur 5. 

 

Figur 5. Taxenivå för villahushåll i Hudiksvall jämfört med olika kvartiler samt 

genomsnittstaxan i Sverige 2021 och 2022 
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kvadratmeter i en genomsnittslägenhet. På det sättet kan priser för samhällstjänster 

som VA, fjärrvärme, el och avfall jämföras mellan olika kommuner på ett mer 

rättvisande sätt.  

Även när det gäller Nils Holgersson-avgifter är Hudiksvalls kommuns avfallstjänster 

mycket prisvärda i en nationell jämförelse. Under 2021 och 2022 låg avfallsavgiften 

för flerfamiljsboende i Hudiksvalls kommun precis under eller på samma nivå som 

riksgenomsnittet, se Figur 6.  

 

Figur 6. Nils Holgersson-avgift i Hudiksvall jämfört med kvartiler samt genomsnittsavgift i 

Sverige, 2021 och 2022 

Eftersom det finns en eftersläpning i den nationella rapporteringen av avfallstaxor 
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att Hudiksvalls kommun genomför en större höjning samtidigt som övriga 
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taxeändring kan ligga kvar strax under eller i nivå med medel. Majoriteten av de 

kostnadsökningar som påverkar avfallsverksamheten drabbar ju även Sveriges övriga 

kommuner. I Tabell 2 finns en översikt över några andra kommuners aviserade 

taxehöjningar under 2024 som visar att Hudiksvall inte är ensamma om att behöva 

möta ökade kostnader med höjda taxor för avfallskollektivet. 
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Tabell 2. Aviserade taxehöjningar i andra kommuner 2024, ett urval 

Kommun Höjning i procent 2024 
Stockholms stad 24 procent för flerbostadshus och 

verksamheter1 

Göteborgs stad 12,5 procent2 

Örebro 30 procent3 

Avfall och Återvinning Skaraborg 18 procent4 

Sollentuna 22 procent grundavgift, 50 procent 
viktavgift5 

Örnsköldsvik 12,5 procent6 

Taxans upplägg – fast och rörlig avgift 

När det gäller hur kommunen får utforma taxan och hur kommunens avfallstjänster 

ska finansieras finns den juridiska grunden i 4–6 §§ i 27 kap. miljöbalken. Även 

kommunallagens självkostnads- och likställighetsprinciper är tillämpliga. Kommunen 

har rätt att ta ut avgifter för den avfallshantering som kommunerna är skyldiga att 

utföra, det vill säga insamling, transport och behandling, samt för vissa 

avfallsförebyggande åtgärder. Föreskriftsrätten gäller för avfall under kommunalt 

avfallsansvar. Avgiften får bestämmas till högst det belopp som behövs för att täcka 

nödvändiga kostnader för planering, räntor, avskrivningar och drift samt för den 

infrastruktur som behövs för avfallshanteringen. 

För att säkerställa en stabil finansiering brukar kostnaderna delas upp på en fast och 

en rörlig del. Den fasta ersättningen betalas av alla fastighetsinnehavare i kommunen 

och bekostar den del av kommunens avfallstjänster som är generella för alla invånare, 

t.ex. återvinningscentraler, kommunikation, kundtjänst och administration. Skillnad 

görs mellan fastighetsägare av olika typer av fastigheter utifrån det förmodade 

nyttjandet av avfallstjänsterna som respektive fastighet kan antas behöva. Detta gör 

bland annat att fastighetsägare till en friliggande året-runt bostad betalar en högre 

årsavgift än en fastighetsägare till en fastighet som endast nyttjas säsongsvis. Den 

fasta ersättningen varierar i liten utsträckning över tid eftersom fastighetsbeståndet 

                                                 
1 Förslag till taxor för vatten och avfall 2024 | Stockholm Vatten och Avfall  
 

2 Avfallstaxan föreslås höjas med 12,5 procent och VA-taxan med 13 procent 2024 - 
Göteborgs Stad (goteborg.se) 

3 Förslag att avfallstaxan höjs från 1 januari 2024 – Örebronyheter 
(orebronyheter.com) 

4 Så mycket höjs avfallstaxan vid årsskiftet – Falköpings Tidning 
(falkopingstidning.se) 

5 Priser 2024 | SEOM 
 

6 Så kan avgiften för vatten, avlopp och avfall bli 2024 | Miva  

https://www.stockholmvattenochavfall.se/artiklar-listsida/taxa-priser-och-servicemal/taxa-2024/
https://goteborg.se/wps/portal/aktuelltarkivet/aktuellt/baf2996b-b68f-48c9-bfbb-d96ba3e91c7b
https://goteborg.se/wps/portal/aktuelltarkivet/aktuellt/baf2996b-b68f-48c9-bfbb-d96ba3e91c7b
https://www.orebronyheter.com/forslag-att-avfallstaxan-hojs-fran-1-januari-2024/
https://www.orebronyheter.com/forslag-att-avfallstaxan-hojs-fran-1-januari-2024/
https://www.falkopingstidning.se/2023-10-14/sa-mycket-hojs-avfallstaxan-vid-arsskiftet
https://www.falkopingstidning.se/2023-10-14/sa-mycket-hojs-avfallstaxan-vid-arsskiftet
https://www.seom.se/om-oss/priser-2024/
https://miva.se/om-miva/nyheter/nyhetsarkiv/2023-10-10-sa-kan-avgiften-for-vatten-avlopp-och-avfall-bli-2024
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kan antas relativt konstant och det är därför en bra lösning för att finansiera de fasta 

kostnaderna som kommunen behöver få täckning för. 

Det arbete som kommunen utför med insamling, behandling och hantering av 

kärlavfall i kommunen bekostas vanligtvis av någon typ av rörlig avgift. Den rörliga 

avgiften kan tas ut som en kostnad per kärl, kostnad per tömningstillfälle, vikttaxa för 

hämtat avfall, eller en kombination av dessa. Genom att avgiften utformas som en 

rörlig avgift skapas incitament för fastighetsägare att anpassa sina tjänster till det mest 

miljömässigt fördelaktiga alternativet för att spara kostnader, en så kallas 

miljöstyrande taxa. Dessa avgifter bör främst finansiera de rörliga kostnaderna som 

kommunen har eftersom kundernas beteenden till stor del kan påverka hur stor den 

totala ersättningen blir. Om en för stor del av kostnaderna som ska täckas inte går att 

variera i samma utsträckning riskerar kommunen att få en underfinansiering av dessa 

delar. 

De kostnader som kommunen förväntas möta 2024–2027 påverkar både den fasta 

och den rörliga delen av ersättningen. Höjda kostnader för bland annat 

matavfallspåsar, avfallskärl och insamlingsentreprenad gör att den rörliga avgiften 

behöver höjas. Den fasta avgiftens nivå påverkas av bland annat ökade 

personalkostnader och stigande kapitalkostnader, detta blir särskilt märkbart under 

den tid då avfallsinsamlingen sker genom entreprenad samtidigt som investeringar i 

nya fordon och byggnader behöver göras. I takt med att insamlingen successivt fasas 

över i egen regi kan kapitalkostnaderna föras över på det rörliga avgiftsuttaget 

samtidigt som kostnaderna för insamlingsentreprenaden minskar. En sådan 

överflyttning får ingen effekt på taxans sammanlagda storlek men kan komma att 

förändra fördelningen mellan fast och rörlig del. 

Långsiktig plan 2024 – 2026  

För att klara de ökade kostnaderna och samtidigt behålla en stabil avgiftsnivå 

behöver uttaget från taxekollektivet fördelas över flera år. I normalfallet ska den 

taxefinansierade verksamheten planeras med en budget helt i balans varje år där 

kostnaderna helt täcks av årets intäkter. I den speciella situation som 

avfallsverksamheten befinner sig skulle detta dock leda till att taxan höjs kraftigt ett 

år för att sedan sänkas nästa år. Ett sådant upplägg gagnar varken medborgarna eller 

förtroendet för avfallsverksamheten.  

Genom att sprida kostnaderna för uppbyggnaden av insamling i egen regi, 

obligatorisk matavfallsinsamling och kostnader och ersättning för 

förpackningsinsamlingen under flera år kan taxenivån jämnas ut. Upplägget kommer 

att leda till ett ökande ackumulerat underskott vilket dock kommer att balanseras upp 

i och med övertagande i egen regi och full ersättning för förpackningsinsamlingen 

2027.  
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En fördelning av kapitalkostnaderna över åren 2024–2026 på detta sätt gör dock att 

taxan kommer att behöva höjas i flera steg under åren som kommer. I genomsnitt 

kommer höjningen att hamna mellan 10–20 procent per år beroende på hur 

kostnaderna kan omfördelas och i vilken takt avfallsinsamlingen kan flyttas över från 

entreprenad till egen regi. År 2027 förväntas hela kapitalkostnaden kunnat tas upp i 

taxeunderlaget vilket gör att taxan år 2027 preliminärt kan lämnas oförändrad.  

I Figur 7finns en illustration över hur den successiva taxehöjningen över flera år kan 

påverka verksamhetens ekonomiska resultat. I figuren finns också redovisat hur 

resultatet skulle påverkas av att nuvarande taxa behålls samtidigt som alla nödvändiga 

förändringar i verksamheten genomförs. 

 

Figur 7. Illustration över hur det ackumulerade resultatet förväntas utvecklas över tid givet 

successiva höjningar varje år 2024–2026 

Verksamhetens förslag för 2024 

Verksamheten föreslår att taxan ändras i enlighet med Bilaga 1, avfallstaxa. Detta 

innebär en höjning av grundavgiften med 16–18 procent för de flesta 

avgiftskategorierna. Den avgiftstyp som påverkas mest av höjningen är grundavgiften 

för verksamhet som höjs med drygt 50 procent. Höjningen är en konsekvens av att 

verksamheter står för en allt större del av avfallsavdelningens arbete gällande 

exempelvis kommunikation, administration och kundtjänst. Problemet med 

verksamhetsbilar som besöker den privata återvinningscentralen är också något som 

gör att grundavgiften för verksamheter behöver öka för att dessa kostnader inte ska 

belasta övriga taxekollektivet. 
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Höjningen av den rörliga avgiften ökar med drygt 20 procent för samtliga 

abonnemang bortsett från abonnemanget med hämtning av restavfall var åttonde 

vecka vilket ökar 14 procent i pris. Prisökningen på den rörliga avgiften är helt 

hänförlig till de kostnadsökningar som kommer från nytt entreprenadavtal samt de 

indexökningar som skett i avtalen för t.ex. avfallskärl och matavfallspåsar.  

Höjningens effekter för olika 

hushållstyper 

Villahushåll 

Det vanligaste abonnemanget i villahushåll är ett 140L restavfallskärl med tömning 

var 14:e dag och utsortering av matavfall i brun tunna. För ett sådant hushåll innebär 

höjningen att den totala månadsavgiften som hushållet betalar för avfallstjänster ökar 

med 39 kr (21 procent). 

 

Om villahushållet som svar på taxeökningen väljer att minska hämtningsintervallet på 

restavfall till var fjärde vecka kommer den totala årskostnaden med den nya taxan att 

bli 2080 kr/år vilket innebär en minskning från vad de betalar idag (2247 kr/år).  

Fritidshus 

Det vanligaste abonnemanget för fritidshus är ett 140L restavfallskärl med tömning 

var 14:e dag och utsortering av matavfall i brun tunna. För ett sådant hushåll innebär 

höjningen att den totala månadsavgiften som hushållet betalar ökar med 24 kronor 

(19 procent). 

 

Lägenheter 

Det vanligaste abonnemanget i flerbostadshus är 660L restavfallskärl med tömning 

var 14:e dag och utsortering av matavfall i brun tunna. För att räkna på förändringen 

i föreslagen taxa jämfört med tidigare utgår vi från ett hus med 10 lägenheter och 

Vanligaste 

abonnemanget: 

Total prisskillnad 

per månad
Förändring i procent

Tidigare grundavgift Tidigare rörlig avgift Ny grundavgift Ny rörlig avgift               39 kr 21%
                       1 320 kr                               927 kr                   1 560 kr                1 150 kr 

Matavfall 140L, hämtning varannan vecka

En och tvåfamiljshus 

Fritidshus

Vanligaste 

abonnemanget: 

Tidigare grundavgift Tidigare rörlig avgift Ny grundavgift Ny rörlig avgift

                       1 070 kr                               464 kr                   1 245 kr                    575 kr 

Matavfall 140L, hämtning varannan vecka sommar
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normalabonnemanget. För en sådan lägenhetsinnehavare kommer den totala 

skillnaden i månadskostnad att bli 17 kronor (18%). 

 

I och med den ersättning som kommunen kommer att få för hushåll med 

fastighetsnära insamling kan flerfamiljshuset dock minska sina avfallskostnader totalt 

om de redan har insamling av förpackningar. Kommunen planerar att betala ut delar 

av ersättningen direkt till fastighetsägarna i fastigheter som betalar för insamling av 

förpackningar idag. En fastighet med 10 lägenheter och full utsortering av samtliga 

förpackningsdag skulle kunna få upp till 3 300 kronor per år i ersättning för 

insamlingen vilket är mer än den höjning på 2040 kronor/år som flerbostadshuset får 

totalt i den nya taxan.  

 

Vanligaste 

abonnemanget:

Tidigare grundavgift Tidigare rörlig avgift Ny grundavgift Ny rörlig avgift 

                       6 760 kr                           4 583 kr                   7 988 kr                5 420 kr 

 Matavfall 660L, hätmning varannan vecka

Flerfamiljshus (10 lägenheter)
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Inledande bestämmelser 
Begreppet avfall inom kommunalt ansvar omfattar de avfallstyper som framgår av 15 
kap. § 20 miljöbalken. Avfall inom kommunalt ansvar består av kommunalt avfall, det 
vill säga avfall från hushåll, slam från enskilda avloppsanläggningar, latrin från 
torrtoaletter och bygg- och rivningsavfall som inte uppkommer i yrkesmässig 
verksamhet.  Avfall som kommer från verksamheter och som är jämförligt med avfall 
från hushåll ingår också i avfall under kommunalt ansvar. Allt avfall som uppstår i 
bostäder är dock inte kommunalt avfall. För att vara kommunalt avfall ska avfallet 
komma från användandet av bostaden för bostadsändamål. 
Grunden för utformning och tillämpning av den kommunala avfallstaxan utgörs 
främst av 27 kap. miljöbalken 4–6 §§, 15 kap. miljöbalken och kommunallagen kap. 2 
och kap. 8. 
Avfallstaxan ska vara miljöstyrande, stimulera till ökad återvinning och finansiera 
verksamheten. 
Avfallstaxan består av en grundavgift och en rörlig avgift.  Grundavgiften tas ut per 
hushåll/verksamhet och ska bland annat finansiera gemensamma kostnader för 
insamling och behandling av farligt avfall, grovavfall,  återvinningscentraler, 
administration och övriga miljö- och utvecklingsinsatser. Den rörliga avgiften påverkas 
av bland annat antal behållare, behållarvolym, hämtningsintervall och dragavstånd.  
Avgiften avser årspris om inget annat anges. Samtliga priser i taxan är inklusive 
mervärdesskatt. 

 

Avgiftsskyldighet och betalning 
Avgiftsskyldig enligt denna taxa är var och en som anlitar eller har skyldighet (enligt 
miljöbalken kap.15) att anlita Hudiksvall kommun eller av kommunen utsedd 
entreprenör för insamling, transport och behandling av avfall. 
Avgiftsskyldighet föreligger för alla ägare till fastigheter som är beboeliga eller där hus 
avsedda för boende är under uppförande, oberoende av i vilken utsträckning huset 
nyttjas. 
Fastighetsinnehavaren (enligt miljöbalken kap 15 § 8) ska erlägga angivna avgifter till 
Hudiksvalls kommun. Faktura kan dock efter godkännande av kommunen skickas till 
nyttjanderättshavare men fastighetsinnehavaren är även då betalningsansvarig om 
betalningen inte sker inom föreskriven tid. 
Betalningsansvar upphör först då förändrade ägarförhållanden rapporterats in till 
Hudiksvalls kommun. 
Abonnent som ej anmäler förändring som skulle medföra högre avgift  påföres den 
höjda avgiften retroaktivt, för den tid som felet varit, i högst tre år.  
Är behållaren eller slamanläggningen låst, blockerad eller i annat fall inte möjlig att 
hämta eller tömma vid ordinarie tillfälle, så att tjänsten inte kan utföras, debiteras avgift 
för extra hämtning och eventuell framkörningsavgift om hämtning ska ske innan nästa 
ordinarie hämtningstillfälle. 
På obetalt belopp utgår dröjsmålsränta enligt 6§ räntelagen. 
Anmärkning mot faktura ska lämnas skriftligt till Tekniska förvaltningen inom tre 
veckor efter fakturadatum. 
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Fastighetsinnehavarens åliggande 
Fastighetsinnehavaren ska snarast till Hudiksvalls kommun anmäla flyttning eller 
annan ändring som berör abonnemanget. 
Då abonnent/fastighetsinnehavare ska ställa fram kärl eller säck för hämtning ska det 
ske före 06.00 hämtningsdagen på av kommunen anvisad plats. Sopbilen kan komma 
både en tidigare eller en senare tid än du är van. Låt kärlet stå tills det är tömt.  
Det är verksamhetsinnehavarens skyldighet att känna till om verksamheten genererar 
verksamhetsavfall eller kommunalt avfall. 
Förpackningar och tidningar ska alltid sorteras ut i särskilda behållare avsedda för 
dessa enligt gällande förordningar om producentansvar för förpackningar och 
tidningar. 
Fastighetsinnehavaren ansvarar för att de som bor eller är verksamma i fastigheten får 
nödvändig information om gällande regler för avfallshanteringen. 
 

Har inte behållaren använts eller inte är tillgänglig vid hämtningstillfället  uttages ändå 
avgift som om hämtning skett. 

 
Giltighetstid 

Denna taxa gäller från XX XXXX XXXX då tidigare gällande taxa upphör att gälla. 
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Grundabonnemang småhus 

Definition småhus: Fristående villor och 

villaliknande boende, radhus och kedjehus. 

Grundavgift: 1 550 kr per hushåll. 

Rörlig avgift: kronor per kärl. 

 

 

 

A. Abonnemang matavfall 

Brunt kärl för matavfall 140 liter ingår i 
abonnemanget och det töms alltid varannan 

vecka.  

Restavfall töms enligt schema. 
 

Kärlvolym 140 liter 190 liter 240 liter 370 liter 

Varannan vecka 1150 1 720 2 365 4 255 
Var fjärde vecka 520    
Var åttonde vecka 250    

 

 
 

B. Abonnemang hemkompost 
 

Kärlvolym 140 liter 190 liter 240 liter 370 liter 

Varannan vecka 1150 1 720 2 365 4 255 
Var fjärde vecka 520    
Var åttonde vecka 250    
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Grundabonnemang fritidshus 

Definition fritidshus: Bostadsenheter som är ämnad för 
rekreation och inte är permanentboende. 

Hämtningssäsongen pågår vecka 16 – 41. 

Grundavgift: 1 240 kr per hushåll. 
Rörlig avgift: kronor per kärl. 

 

 

A. Abonnemang matavfall 

Brunt kärl för matavfall 140 liter ingår i abonnemanget och  
det töms alltid varannan vecka.  

Restavfall töms enligt schema. 
 

Kärlvolym 140 liter 190 liter 240 liter 370 liter 

Varannan vecka 575 860 1 185 2 130 

Var fjärde vecka 280    

 

B. Abonnemang hemkompost 
 

Kärlvolym 140 liter 190 liter 240 liter 370 liter 

Varannan vecka 575 860 1 185 2 130 

Var fjärde vecka 280    

Var åttonde vecka 120    

 

 

Abonnemang för gemensam behållare 

Definition: Abonnemanget är till för småhus och fritidshus vars 
avfallshämtning lämpar sig bäst för en gemensam behållare istället för 

hämtning vid fastigheten. Gemensamma kärl för matavfall ingår i 
abonnemanget. 

Hämtning sker varannan vecka.  

Grundavgiften är lika som motsvarande abonnemang för småhus eller 
fritidshus. 

Gemensam behållare Per fastighet 

Småhus 2 400 
Fritidshus 1 300 

mailto:avfall@hudiksvall.se
http://www.hudiksvall.se/


 

   

Postadress: 824 80 Hudiksvall • Besöksadress: Ulvberget 2 E-post: avfall@hudiksvall.se  

Tfn växel: 0650-190 00, tonval 2 • Fax: 0650-987 26 www.hudiksvall.se • Org. Nr: 212000-2379  

6
 

Grundabonnemang 

flerbostadshus/verksamheter 

Definition flerbostadshus: Fler än två 

bostadsenheter. Varje lägenhet i hyresrätt och 
bostadsrätt räknas som en grundavgift. 

Definition verksamheter: Verksamheter är tillexempel företag, skolor och institutioner 
som genererar kommunalt avfall. Grundavgiften räknas en per verksamhet eller efter 
antalet kök, personalrum. Verksamheter med eget boende räknas som flerbostadshus.  

Vid tätare hämtning än två gånger i veckan ökar priset med 20 % för de tillkommande 
hämtningarna utöver ordinarie veckokostnad. 

Grundavgift flerbostadshus: 795 kr/lägenhet.  
Grundavgift verksamheter: 955 kr/verksamhet.  

Grundavgift verksamhet säsong (vecka 16 – vecka 41): 805 kr/verksamhet.  
Rörlig avgift se kr/kärl nedan. 

 
A. Abonnemang matavfall 

Brunt kärl för matavfall ingår i abonnemanget. 
 

Kärlvolym restavfall 140 liter 190 liter 240 liter 370 liter 660 liter 

Varje vecka  3 120 3 945 6 080 10 845 
Två gånger/vecka  7 490 9 465 14 590  26 025 

Varannan vecka 1 150 1 560 1 970 3 040 5 420 
Säsong varje vecka 1 150 1 560 1 970 3 040 5 420 

Säsong varannan vecka 575 780 985 1 520 2 710 
 

 

B. Abonnemang matavfall, underjordsbehållare 

Brunt kärl 140 liter ingår i abonnemanget 

 

Kronor per kilo 2,20 
Kronor per lyft 650 
Budningsavgift 400 
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C.Abonnemang, container 

Brunt kärl 140 liter för matavfall ingår i abonnemanget.  

Kärlvolym restavfall  <2,5 m3
 

Varje vecka  67 000 
Varannan vecka  33 500 

Säsongstaxa, tömning varje vecka  33 500 
Säsongstaxa, tömning varannan vecka  16 750 

Framkörningsavgift vid extra tömning  
7
5
0 

          750 

Avgift vid extra tömning 

 

  1 500 
Utställning eller intagning av container  

6

9
8 

          750 
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Tilläggsavgifter 

 
Dragavstånd 

Dragavståndet mäts som en enkel väglängd från avfallsbehållaren till fordonets 

uppställningsplats. Tillägget gäller per kärl/säck. 
 

Dragavstånd, småhus, 1,5 – 10 meter Per år 

Var annan vecka 1 000 
Var fjärde vecka 500 

Extra hämtning 40/gang 
 

Dragavstånd fritidshus, 1,5 – 10 meter Per säsong 

Var annan vecka 500 

Extra hämtning 40/gång 
 

Dragavstånd flerbostadshus och 
verksamheter, 15 meter- 25 
meter 

 
Per år 

Varje vecka 3 900 

Varannan vecka 1 875 
Säsong varje vecka 1 875 
Säsong varannan vecka 940 
Extra hämtning 75/gång 

 

Dragavstånd flerbostadshus och 
verksamheter, 26 meter- 50 
meter 

 
Per år 

Varje vecka 4 875 

Varannan vecka 2 345 
Säsong varje vecka 2 345 

 Säsong varannan vecka 1 175 
Extra hämtning 95/gång 

 

 

Avgift för felsortering 
 

Avgift för felsortering matavfall Per kärl 

Per gång 500 
 

Vid upprepade felsorteringar kan matavfallet komma att klassas om till restavfall vilket medför en 

kostnad motsvarande ett ytterligare restavfallskärl multiplicerat med en faktor om 1,5 

Avgift för felsortering övrigt avfall Per kärl 

Per gång 750 
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Tillfälliga tjänster 

Nedanstående tjänster kan tillhandahållas vid enstaka tillfällen. 

 
Byta kärl 

 

Per gång 600 

Rengöring av kärl 675 

Byte nedåt i volym är kostnadsfritt. Byte uppåt i volym kostar.  

 
 

Extra säck vid ordinarie hämtning, max 130 liter/15 kg  
 

Per gång 175 

Extra säckar ska vara märkta med abonnentens namn och adress.  

 
 

Extra hämtning, ej ordinarie tur 
 

 140 liter 190 liter 240 liter 370 liter 660 liter 

Per kärl 50 75 95 150 265 
Transport per gång, inom tre arbetsdagar 350     

Transport per gång, inom 24 timmar 800     

 

 

Övriga tjänster 
 

Gravitationslås, inklusive lån av nyckel 185/kärl 

Extra dörr/trappsteg, varje vecka 350/kärl 

Extra dörr/trappsteg, varannan vecka 170/kärl 

Extra dörr/trappsteg, per gång 60/kärl 

Extra nyckel, lån 120 

Borttappad nyckel 550 
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Slamtömning 

Abonnemanget gäller slamsugning av slamavskiljare, sluten tank och dylikt.   

Enskild avloppsanläggning vid permanentbostad töms minst en gång om året.   

Enskild avloppsanläggning vid fritidshus töms minst vartannat år.  

 

Slamtömning enligt turlista                     Längd på slang 0 – 20 meter 

Behållarvolym 0 – 2 m3 1 250 

Behållarvolym 2,1 – 4 m3 1 500 
Behållarvolym 4,1 – 6 m3 2 000 

Behållarvolym 6,1 – 9 m3 2 875 

Tömning av köksbrunn (BDT) 650 
 

Taxan för Tömning av köksbrunn (BDT-avlopp) 
avser tömning i samband med tömning av slamavskiljare eller tank. 
 

Tillägg på ordinarie kostnad 

Extra slang över 20 m – 50 m 225/10 m 

Extra Slang över 50 m 450/10 m 

Extra tömning inom 6 arb.dagar* 425 
Extra tömning inom 24 timmar 1 125 
Extra tömning inom 6 timmar 5 000 

Volym över 9 m3 225/m3 

Framkörningsavgift 1 000 
Bokning via E-tjänst 55 kr rabatt 

 

*Tömning sker inom sex arbetsdagar efter beställningsdagen. 
Framkörningsavgift tas även ut då tömning ej kunnat ske på grund av försummelse  av 
fastighetsinnehavaren och dubblas för varje gång det upprepas.  
 

Fettavskiljare                                                 Längd på slang 0 – 20 meter 

Grundavgift/anläggning 2 125 

Kostnad per m3 350 
Tillägg för volym över 9 m3 225/m3 

 

Latrin 

Latrintunna med budning, 37 liters kärl: 1 100 kr/kärl. Vid beställning då hämtning ej kunnat ske 

på grund av försummelse av fastighetsägaren debiteras en framkörningsavgift á 1000 kr.  

 

Övriga villkor 

För hämtning eller övriga tjänster utöver godkänd avfallstaxa sker prissättningen beroende 
på hämtningsförhållande, transportavstånd och typ av behållare baserat på 

självkostnadsprincipen och kommunens miljömål. 1 
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Kommunstyrelsens allmänna utskott 

PROTOKOLL 
Sida 

1(2) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-15 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbesty rkande 

     

 

§ 35 Dnr KS-2023-000679 - 040 

Taxa för avfall 2024 

Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktiga beslutar 

att avgift för felsortering ligger kvar på nuvarande nivå,  

att, med ovanstående ändring, anta förslag till ny avfallstaxa för Hudiksvalls 
kommun att gälla fr.o.m. den 1 maj 2024, samt 

att arbetet med att påminna beröra fastighetsägare att sortera rätt följs upp på 
kommunstyrelsens sammanträde i februari 2026. 

Sammanfattning 

Tekniska nämndens yttrande 

Alla kommuner ska ha en avfallstaxa för att finansiera kommunens  
avfallsverksamhet avseende bland annat insamling, behandling, information och 
administration kring det avfall under kommunalt ansvar som uppkommer.  

Kommande år ställer höga krav på flexibilitet och effektivitet i  
avfallsverksamheten då flera nya lagkrav träder i kraft som utökar kommunens 
ansvarsområden inom avfallshantering. Detta i kombination med ökad 
efterfrågan på högre service från kunder gör att avfallsverksamheten behöver 
investera och förstärka organisationen.  

Även ett nytt entreprenadavtal för avfallsinsamling innebär ökade kostnader i 
driften. Avfallsverksamheten har tagit fram ett förslag på hur de ökade 
kostnaderna ska hanteras under en treårsperiod där verksamheten förväntas gå 
med underskott under några år. I ett första steg behöver avfallstaxan höjas med 
i genomsnitt 20 procent för normalhushållen, vilket motsvarar en höjning på 
17–39 kronor per månad. Avfallstaxan kommer sedan successivt att behöva 
höjas även under 2025 och 2026 för att säkra en stabil finansiering av 
verksamheten.  

Beslutsgång 

Under sammanträdet kommer ledamöterna fram till följande:  

att avgift för felsortering ligger kvar på nuvarande nivå,  

att, med ovanstående ändring, anta förslag till ny avfallstaxa för Hudiksvalls 
kommun att gälla fr.o.m. den 1 maj 2024, samt 

att arbetet med att påminna beröra fastighetsägare att sortera rätt följs upp på 
kommunstyrelsens sammanträde i februari 2026.    



 

Kommunstyrelsens allmänna utskott 

PROTOKOLL 
Sida 

2(2) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-15 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbesty rkande 

     

 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag Tekniska nämnden 2023-12-11 § 143 

Tjänsteutlåtande tekniska förvaltningen 

Bilaga 1 

Bilaga 2 

Beslutet skickas till 

Kommunstyrelsen 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 

1(1) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-26 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbesty rkande 

     

 

§ 10 Dnr KS-2024-000113 - 102 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 

i Tekniska nämnden, Börje Lundin (V) 

Kommunfullmäktige beslutar 

att entlediga Börje Lundin (V) från uppdrag som ersättare i tekniska nämnden 
samt 

att ny ersättare utses vid senare tillfälle.  

Sammanfattning 

Börje Lundin (V) önskar att bli entledigad från uppdrag som ersättare i tekniska 
nämnden. 

Beslutsunderlag 

Begäran om entledigande 

 

Beslutet skickas till 

Börje Lundin 

Tekniska nämnden  

Elli Heiska 

Annika Forslin 

 

 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 

1(1) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-26 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbesty rkande 

     

 

§ 8 Dnr KS-2024-000043 - 102 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 

i Tekniska nämnden, Fanny Wennerkvist (C) 

Kommunfullmäktige beslutar 

att entlediga Fanny Wennerkvist (C) från uppdrag som ledamot i tekniska 
nämnden, 

att till ny ledamot utse Per Palm (C), Rönnstigen 5, 824 43 Hudiksvall, samt 

att ny ersättare (efter Per Palm (C)) utses vid senare tillfälle.  

Sammanfattning 

Fanny Wennerkvist (C) önskar att bli entledigad från uppdrag som ledamot i 
tekniska nämnden. 

Beslutsunderlag 

Begäran om entledigande 

 

Beslutet skickas till 

Fanny Wennerkvist 

Per Palm 

Kommunfullmäktige 

Elli Heiska 

Tekniska nämnden 

Annika Forslin 

 

 



 

Kommunstyrelsen 

PROTOKOLL 
Sida 

1(1) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-06 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbesty rkande 

     

 

§ 15 Dnr KS-2023-000258 - 008 

Motion - Möjliggöra uthyrning av replokaler 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att motionen anses vara besvarad. 

Sammanfattning 

Kultur- och frit idsnämndens yttrande 
Hudiksvalls kommun lider brist på replokaler då de lokaler som tidigare fanns 
tillgängliga för på Håstaholmen inte längre finns kvar. Motionen från Charliene 
Kiffer Goude (V), Ulrica Högbergh (V), Olle Jonsson (V) och Joel Nordkvist 
(V) föreslår att kommunen, gärna i samarbete med studieförbunden, utreder 
möjligheten att hyra ut replokaler. Liknande initiativ har tagits runt om i landet.  

Kultur-och Fritidsförvaltningen är väl insatt i behovet av replokaler och har 
därför påbörjat samarbete med studieförbunden kring just detta . En 
planeringsgrupp med förvaltningschefer arbetar med lokalfrågor och en 
arbetsgrupp med kulturutvecklare och representanter från studieförbunden 
utreder vilka behov som finns för ett att vi ska kunna komma fram till en 
långsiktigt hållbar och behovsbaserad lösning.  

Beslutsgång 
Anton Stark (C) anmäler jäv och deltar inte vid handläggning av och beslut i 
ärendet; Bengt-Åke Nilsson (C) träder in hans ställe. 

Ulrica Högbergh (V) och Caroline Schmidt (C) yrkar bifall till motionen.  

Annika Huber (S) och Gerd Olsson (S) yrkar bifall till allmänna utskottets 
förslag. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets 
förslag eller till Ulrica Högbergh med fleras förslag, och finner att 
kommunstyrelsen bifaller allmänna utskottets förslag att anse motionen 
besvarad. 

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 20 
Kultur- och fritidsnämnden 2023-11-22 § 92 
Tjänsteutlåtande kultur- och fritidsförvaltningen 
Motion 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 



 

 

Motion om att möjliggöra uthyrning av replokaler  

Hudiksvalls kommun är en rik kommun när det kommer till kultur. Kultur handlar inte 
enbart om konst och underhållning, utan om hur vi uttrycker oss, skapar identitet och 
gemenskap. Kulturen förenar oss, den för oss samman vilket berikar både individer 
såsom samhället i stort.  

Sedan replokalerna på Håstaholmen försvann har ett 20-tal musiker och band drabbats 
hårt. Dessa lokaler har varit en central plats, ett nav, för Hudiksvalls musikliv och 
kreativitet. Att replokalerna försvann är ett hårt slag mot Hudiksvalls lokala 
musikutövare, risken är nu att en stor del av musiken tystnar. Det är en stor förlust för 
kommunen.  

Som kommun har vi ett ansvar att stötta och underlätta för lokala musikutövare. Därför 
föreslår vi att kommunen tar ansvar och utreder möjligheterna för kommunen att hyra 
ut replokaler till lokala musiker. Gärna i samarbete med studieförbunden. Det finns flera 
lokaler som ägs av kommunen eller kommunala bolag som skulle vara lämpliga för 
ändamålet, exempelvis Blå villan (fd lokal för byggnadsnämnden), kulturskolan, 
kulturhuset, fritidsgårdar osv.  

Detta är en viktig fråga, inte bara för de som är involverade inom musikscenen i 
Hudiksvall, utan även för kommunens kulturella utveckling. Många andra kommuner 
runt om i landet har redan tagit liknande initiativ, till exempel Ljusdal, Halmstad, 
Norrtälje, Kungsbacka. Vi vill att Hudiksvalls kommun ska följa deras exempel.  

Vi vänsterpartister tror på en inkluderande och progressiv kommunal politik som stödjer 
kreativa initiativ och musikskapande. Vi tror också att tillgängliga replokaler kan bidra till 
att skapa en inkluderande och blomstrande musikscen. 

Vi uppmanar därför kommunfullmäktige att bifalla denna motion och ta ansvar för att 
främja kreativitet och musikskapande i Hudiksvall. Vi behöver vara kreativa och hjälpas 
åt att hitta en väg mot en lösning. Låt oss tillsammans skapa en blomstrande kultur och 
en inkluderande kommun! 

Därför föreslår vi: 

 Att Hudiksvalls kommun skyndsamt utreder möjligheterna att hyra ut replokaler 
i kommunens och de kommunala bolagens ägda lokaler 

 
 Att uthyrningen av replokaler med fördel sker i samarbete med studieförbunden 

 

Charliene Kiffer Goude, Ulrica Högbergh, Olle Jonsson, Joel Nordkvist 

Vänsterpartiet Hudiksvall 
 



 

Kultur- och fritidsnämnden, Hudiksvalls kommun Kultur och fritidsnämnden 
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1(1) 

Datum 

2023-10-24 
Dnr 

KOF-2023-000121 - 008 

  

 

Motion - Möjliggöra uthyrning av replokaler Förslag till beslut 

Kultur-och Fritidsförvaltningen föreslår arbetsutskottet föreslå nämnden 
föreslå kommunfullmäktige besluta  

att motionen anses vara besvarad  

 

Sammanfattning 

Hudiksvalls kommun lider brist på replokaler då de lokaler som tidigare fanns 
tillgängliga för ändamålet på Håstaholmen inte längre finns kvar. Motionen 
föreslår att kommunen, gärna i samarbete med studieförbunden, utreder 
möjligheten att hyra ut replokaler. Liknande initiativ har tagits runt om i landet.      

Bakgrund och ärendebeskrivning 

Kultur-och Fritidsförvaltningen är väl insatt i behovet av replokaler och har 
därför påbörjat samarbete med studieförbunden kring just detta. En 
planeringsgrupp med förvaltningschefer arbetar med frågan och en arbetsgrupp 
med kulturutvecklare och representanter från studieförbunden utreder vilka 
behov som finns för ett att vi ska kunna komma fram till en långsiktigt hållbar 
och behovsbaserad lösning.  
  
 
 
Kulturutvecklare 
Melanie Platzgummer 
 
 

Beslutet skickas till 

Kultur- och fritidsnämnden 
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§ 92 Dnr KOF-2023-000121 - 008 

Motion - Möjliggöra uthyrning av replokaler 

Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

föreslå kommunfullmäktige besluta  

att motionen anses vara besvarad 

 

Sammanfattning 

Förvaltningschef Anna Lindqvist föredrar ärendet.  

Hudiksvalls kommun lider brist på replokaler då de lokaler som tidigare fanns 
tillgängliga för ändamålet på Håstaholmen inte längre finns kvar. Motionen 
föreslår att kommunen, gärna i samarbete med studieförbunden, utreder 
möjligheten att hyra ut replokaler. Liknande initiativ har tagits runt om i landet.  

Kultur-och Fritidsförvaltningen är väl insatt i behovet av replokaler och har 
därför påbörjat samarbete med studieförbunden kring just detta. En 
planeringsgrupp med förvaltningschefer arbetar med lokalfrågor och en 
arbetsgrupp med kulturutvecklare och representanter från studieförbunden 
utreder vilka behov som finns för ett att vi ska kunna komma fram till en 
långsiktigt hållbar och behovsbaserad lösning. 

 

Beslutsgång 

Veronika Holmsten (V) och Sven Bergström Trolin (C) yrkar bifall till 
motionen. Lotta Beiersdorf (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag att 
motionen anses vara besvarad. Ordförande ställer proposition mellan Veronika 
Holmsten (V) och Sven Bergström Trolins (C) förslag mot arbetsutskottets 
förslag och finner att nämnden beslutar enligt arbetsutskottets förslag att 
motionen anses vara besvarad. 

 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2023-11-02 § 78 Motion- möjliggöra uthyrning av replokaler 

Tjänsteutlåtande - Möjliggöra uthyrning av replokaler för musiker 

Motion - Möjliggöra uthyrning av replokaler för musiker 

 

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 



 

Kommunstyrelsens allmänna utskott 
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§ 20 Dnr KS-2023-000258 - 008 

Motion - Möjliggöra uthyrning av replokaler 

Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige beslutar 

att motionen anses vara besvarad. 

Sammanfattning 

Kultur- och fritidsnämndens yttrande 

Hudiksvalls kommun lider brist på replokaler då de lokaler som tidigare fanns 
tillgängliga för ändamålet på Håstaholmen inte längre finns kvar. Motionen från 
Charliene Kiffer Goude (V), Ulrica Högbergh (V), Olle Jonsson (V) och Joel 
Nordkvist (V) föreslår att kommunen, gärna i samarbete med studieförbunden, 
utreder möjligheten att hyra ut replokaler. Liknande initiativ har tagits runt om i 
landet. 

Kultur-och Fritidsförvaltningen är väl insatt i behovet av replokaler och har 
därför påbörjat samarbete med studieförbunden kring just detta. En 
planeringsgrupp med förvaltningschefer arbetar med lokalfrågor och en 
arbetsgrupp med kulturutvecklare och representanter från studieförbunden 
utreder vilka behov som finns för ett att vi ska kunna komma fram till en 
långsiktigt hållbar och behovsbaserad lösning.  

Beslutsgång 

Ulrica Högbergh (V) yrkar bifall till motionen.  

Gerd Olsson (S) yrkar bifall till kultur- och fritidsnämndens förslag att anse 
motionen vara besvarad.  

Ordförande ställer förslagen, att bifalla motion eller anse motionen vara 
besvarad, mot varandra och finner att allmänna utskottet beslutar att anse 
motionen vara besvarad.  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag kultur- och fritidsnämnden 2023-11-22 § 92 

Tjänsteutlåtande kultur- och fritidsförvaltningen 

Motion 

Beslutet skickas till 

Kommunstyrelsen 



INTERPELLATION

Hedersrelaterat våld och förtryck har, liksommäns våldmot kvinnor i övrigt, generellt
sin grund i kön, sexualitet, makt och kulturella föreställningar om dessa. Men det som
skiljer det hedersrelaterade våldet från annat våld i nära relationer är att det bygger
på föreställningen att vi inte är individer, utan bara en del av familjen eller släkten och
att familjens rykte är viktigare än individens egen vilja och rätt att leva somman vill.
Kännetecknande för våldet är att det ofta kan handla omflera förövare, att det
grövsta våldet i regel är planerat, och att både kvinnor ochmän kan utsättas.

Liksom annat våld i nära relation kan hedersrelaterat våld ta sig många uttryck, såsom
fysiskt våld, psykiskt våld, sexuellt våld, tvång och social kontroll. Nationellt centrum för
kvinnofrid lyfter fram hedersrelaterat våld som ett allvarligt samhällsproblem vilket
begränsar individers frihet, framför allt kvinnor och flickors, men ävenmäns och pojkars,
och kränker deras mänskliga rättigheter. Hbtqi-personer är en särskilt utsatt grupp.

Hedersrelaterat våld ger inte bara direkta konsekvenser för offren, utan upprätthåller
strukturer av ojämlikhet och förtryck inom samhället. Det kan hindra integration och
jämställdhet och bidrar till att upprätthålla en kultur av tystnad och rädsla. I ett samhälle
som värnar om alla medborgares rättigheter och välbefinnande är det oacceptabelt att
hedersrelaterat våld och förtryck tillåts fortgå.

För att effektivt bekämpa hedersrelaterat våld behövs det konkreta och välgenomtänkta
åtgärder på flera nivåer, såväl förebyggande som akuta. Skolor spelar en avgörande roll i
detta arbete genom att utbilda och skapamedvetenhet bland unga om jämställdhet,
mänskliga rättigheter och riskernamed hedersrelaterat våld. Det är av yttersta vikt att
skolor har tydliga handlingsplaner för att förebygga, identifiera och agera på tecken på
hedersrelaterat våld och förtryck.

Utöver detta är behovet av kunskapshöjande insatser för olika målgrupper, inom bl a
skola, socialtjänst, brottsförebyggande och skolhälsovård, av stor betydelse. Dessa
insatser bör syfta till att öka förståelsen för problematiken kring hedersrelaterat våld och
förtryck, förbättra förmågan att identifiera riskindikatorer och säkerställa att adekvat
stöd och skydd finns tillgängligt för dem som är utsatta.

Med anledning av detta önskar jag ställa följande frågor till den politiska majoriteten:

1. Vilka åtgärder har vidtagits för att säkerställa att skolor och andra berörda
verksamheter inom kommunen har uppdaterade och effektiva handlingsplaner
mot hedersrelaterat våld?

2. Hur säkerställs att personal inom skola, socialtjänst, brottsförebyggande och
skolhälsovård får adekvat utbildning och fortbildning i frågor relaterade till
hedersrelaterat våld?



INTERPELLATION

3. Vilka insatser görs för att ökamedvetenheten om hedersrelaterat våld och
förtryck bland kommunens invånare?

4. Hur följs och utvärderas effekterna av de åtgärder som implementeras för att
bekämpa hedersrelaterat våld?

Det är av största vikt att vi som kommun tar ett aktivt grepp om denna fråga och arbetar
för att skydda och främja alla individers rätt till ett liv fritt från våld och förtryck. Den här
interpellationen har skrivits i samarbetemed ledamoten Caroline Schmidt (C) och vi ser
fram emot en konstruktiv diskussion om hur vi kan stärka vårt arbetemot
hedersrelaterat våld.

Ulrica Högbergh (V)

Hudiksvall 2024-03-08
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1. Kontaktinformation

Kontaktuppgifter privatperson

2. Förslag

Ditt förslag kommer  att publiceras å hudiksvall.se. Förslag som innehåller diskriminering, hot, efter vårt godkännande p
olaglig verksamhet eller liknande kommer inte att publiceras. Undvik också personuppgifter och känslig information. 

Rubrik
Sociala aktiviteter på äldreboenden el. dagverksamhet

Beskrivning av förslaget
Studier visar att sociala kontakter och utmaningar för hjärnan kan förebygga demenssjukdomar. Aktiviteter som att läsa, måla, 
skriva, spela spel, högläsning eller lyssna på musik är exempel på mentala utmaningar som har visat sig vara nyttiga för hjärnan. 
Förslaget är att man kan anställa personer på extratid, till exempel ungdomar, som kan sitta med de äldre och göra dessa aktiviteter 
med dem. Detta för att ge de äldre något att pyssla med under dagarna när de inte har sina nära och kära på plats, men också för att 
förebygga försämringar i sjukdomen så gott det går. Det kan även skapa jobb för till exempel ungdomar, då det inte skulle kräva 
någon lång utbildning för att kunna hantera jobbet. Det skulle också ge avlastning för vårdpersonalen som jobbar på boenden eller 
dagverksamheter.
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Motion – inför trotjänarbonus för undersköterskorna.  

Hudiksvalls kommun står inför utmaningen med en åldrande befolkning och en ökande 
brist på kvalificerad omsorgspersonal. Våra trotjänare inom omsorgen, som har lång 
erfarenhet och djup kompetens, utgör en ovärderlig resurs i detta sammanhang. Att 
arbeta i äldreomsorgen är ett fysiskt tungt arbete och dessutom ett låglöneyrke. De bär 
med sig kompetens, inte bara genom utbildning utan genom lång erfarenhet. De känner 
de äldre och omsorgstagarna, och har nätverk i organisationen, t ex i kontakten med 
sjuksköterskor och annan vårdpersonal. Det är dessutom dessa kärnmedarbetare som 
introducerar och handleder nyanställda, sommararbetare och vikarier. Trotjänarna är 
därför nyckelpersoner och bör satsas särskilt på. 

Enligt SKR (Sveriges Kommuner och Regioner) behöver de anställda i äldreomsorgen 
öka med drygt 30 procent, 58 500 personer fram till 2031.  Ungefär lika många antas gå 
i pension, vilket innebär att det sammantaget behöver anställas 111 000 personer. SKR 
lyfter även i en rapport som kom i januari 2024 att Sveriges befolkning lever allt längre. 
Fram till 2031 kommer de som är 80 år eller äldre öka med nästan 50 procent. Även om 
äldres hälsa har förbättrats kommer därför äldres behov av vård och omsorg öka 
kraftigt. Samtidigt blir konkurrensen om arbetskraften allt tuffare. Kompetensutmaningen 
kan främst mötas genom nya arbetssätt och att ta tillvara och utveckla befintliga 
medarbetare. 

Genom att lyfta fram hur andra yrkesgrupper, såsom brandmän och sjuksköterskor, har 
infört förmåner för att erkänna lång och trogen tjänst, vill vi belysa potentialen i liknande 
initiativ för undersköterskorna. 
 
Region Gävleborg införde nyligen en ekonomisk ” trotjänarbonus” för sjuksköterskor. Vi i 
Vänsterpartiet och Centerpartiet anser att det är dags att införa en ”Trotjänarbonus ” för 
våra undersköterskor. Hur den skall utformas, - ekonomiskt eller med kortare arbetstid - 
överlämnar vi till tjänstepersoner och fackliga företrädare att komma överens om. Vi 
anser därför att de fackliga företrädarna bör inbjudas till förhandlingar för att finna en 
hållbar lösning för våra trotjänare. Detta ska ses som en del i en långsiktig lösning för att 
framtidens kompetensförsörjning ska underlättas.  
 

• Att arbeta fram en hållbar trotjänarbonus för våra undersköterskor, som även är 
ett led i att förstärka kompetensförsörjningen. 

Hudiksvall 8 mars 2024 
 

Ulrica Högberg  -  Vänsterpartiet Caroline Schmidt  -  Centerpartiet 
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Plats och tid Sal A, Guldsmeden, Hudiksvall, tisdagen 5 mars 2024 kl 09:00-11:45 

Beslutande ledamöter 
 

Mikael Löthstam (S), Ordförande 
Annika Huber (S) 
Barry Gustafsson (S) 
Daniel Fors (S) 
Per Svensson (S) 
Anita Höglund (M) 
Peter Lagerqvist (M) 
Peter Weider (M) 
Caroline Schmidt (C 
Bengt-Åke Nilsson (C) 
Jan-Erik Jonsson (C) 
Ulrica Högbergh (V) 
Peter Åkerström (KD) 
Peter Asp-Vilén (SD) 
Albin Yxell (SD) 

Ersättare 
 

Lena Hallqvist (S) 
Elisabet Svedman (S) 
Lina Johnsson (MP) 
Emelie Gustafsson (M) 
Erika Söderström (C) 
Margareta Stark (C) 
Olle Jonsson (V) 
Therése Skog (SD) 

Övriga närvarande Kommunsekreterare Pia Embretsén, kommundirektör Lena Högback, personalchef 
Roger Fält § 31, dataskyddsombud Alexandra Malek § 42 och planeringschef Hans 
Gyllow § 43 

Justerare Caroline Schmidt (C) 
Justeringens plats och 
tid Digital justering via mobilt bankid, fredag 8 mars 2024  
 
Underskrifter 

Sekreterare 

 

Paragrafer §§ 30–44 
 Pia Embretsén  

Ordförande 
  

 Mikael Löthstam  

Justerare 
  

 Caroline Schmidt  
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 Bevis/anslag 

Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Instans Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 2024-03-05 

Datum då anslaget 
publiceras 2024-03-08 

Datum då anslaget 
tas bort 2024-03-29 

Förvaringsplats för 
protokollet Kommunledningsstaben 
 

Underskrift 
  

 Pia Embretsén  
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§ 30 Dnr KS-2022-000555 - 006 

Godkännande av dagordning 

Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna dagordningen. 

Sammanfattning 
Föreligger dagordning för dagens sammanträde. 

 

 

 

  

 

Kommunstyrelsen
(Signerat, SHA-256 D6AD33CC897F8C470A54E616E563FCE73751E09C38C08066219F1C13CA42C1AC)

Sida 4 av 21



 

Kommunstyrelsen 

PROTOKOLL 
Sida 

5(20) 
Sammanträdesdatum 

2024-03-05 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 31 Dnr KS-2023-000644 - 042 

Uppföljning av kommunens ekonomi m.m. för 2024 
 

Kommunstyrelsen beslutar 
 att godkänna informationen.    

Sammanfattning 

Ekonomi 
Inget nytt ekonomiskt resultat finns sedan den senaste redovisningen på 
kommunstyrelsens sammanträde den 6 februari. 

 

Personal 
Personalchef Roger Fält redovisar statistik gällande sjukfrånvaro och 
årsarbetare, per månad och år samt olika yrkesgrupper. 

Redovisningen omfattar även pågående arbete inom HR. 
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§ 32 Dnr KS-2024-000107 - 042 

Tilläggsanslag 2024  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att för driftbudgeten bevilja tilläggsanslag på sammantaget 5 770 000 kronor, 
samt 

att för investeringsbudgeten bevilja tilläggsanslag på sammantaget 153 804 000 
kronor.   

Sammanfattning 
Efter genomgång av bokslut och behovet av tilläggsanslag har underlag tagits 
fram som avser både drift- som investeringsbudgeten. Av tilläggsanslag 
beträffande driftbudgeten, avser hela beloppet, dvs 5 770 000 kr 
intraprenaderna.  

När det gäller tilläggsanslag som avser investeringar på totalt 153 804 000 
kronor, ingår i summan anslag för bland annat gator och vägar, gång- och 
cykelvägar, kök, broar, Kotorget, växthuset, teknik badhusen, nya byggnader, 
IT samverkansprojekt, digitalisering, beredskapsåtgärder, giftfritt samhälle och 
PCB-sanering.  

Beslutsgång 
Annika Huber (S) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag. 

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-02-15 § 23 
Tjänsteutlåtande 
TA investeringar hela kommunen 
TA på driftbudget 2024 efter bokslut 2023 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 33 Dnr KS-2023-000679 - 040 

Taxa för avfall 2024  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktiga beslutar 

att avgift för felsortering ligger kvar på nuvarande nivå,  

att, med ovanstående ändring, anta förslag till ny avfallstaxa för Hudiksvalls 
kommun att gälla fr.o.m. den 1 maj 2024, samt 

att arbetet med att påminna beröra fastighetsägare att sortera rätt, följs upp på 
kommunstyrelsens sammanträde i februari 2026. 

Sammanfattning 
Tekniska nämndens yttrande 
Alla kommuner ska ha en avfallstaxa för att finansiera kommunens 
avfallsverksamhet avseende bland annat insamling, behandling, information och 
administration kring det avfall under kommunalt ansvar, som uppkommer. 

Kommande år ställer höga krav på flexibilitet och effektivitet i 
avfallsverksamheten då flera nya lagkrav träder i kraft som utökar kommunens 
ansvarsområden inom avfallshantering. Detta i kombination med ökad 
efterfrågan på högre service från kunder gör att avfallsverksamheten behöver 
investera och förstärka organisationen.  

Även ett nytt entreprenadavtal för avfallsinsamling innebär ökade kostnader i 
driften. Avfallsverksamheten har tagit fram ett förslag på hur de ökade 
kostnaderna ska hanteras under en treårsperiod där verksamheten förväntas gå 
med underskott under några år. I ett första steg behöver avfallstaxan höjas med 
i genomsnitt 20 procent för normalhushållen, vilket motsvarar en höjning på 
17–39 kronor per månad. Avfallstaxan kommer sedan successivt att behöva 
höjas även under 2025 och 2026 för att säkra en stabil finansiering av  

Beslutsgång 
Annika Huber (S) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag. 

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-02-15 § 35 
Protokollsutdrag Tekniska nämnden 2023-12-11 § 143 
Tjänsteutlåtande tekniska förvaltningen 
Bilaga 1 
Bilaga 2 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 34 Dnr KS-2023-000563 - 007 

Revisionsrapport - Granskning av kultur- och 
fritidsnämndens ledning, styrning, uppföljning och 
intern kontroll 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna yttrandet och överlämna detta till revisionen. 

Sammanfattning 
Hudiksvalls kommuns revisorer har granskat om kultur- och fritidsnämndens 
styrning, ledning och uppföljning är tillräcklig för att bedriva en ändamålsenlig 
verksamhet inom granskade områden samt om nämnden har en tillräcklig 
intern kontroll. Utifrån genomförd granskning är revisorernas samlade 
bedömning att kultur- och fritidsnämndens styrning, ledning och uppföljning 
inte helt är tillräcklig. Revisorerna lämnar en rad rekommendationer. 

Kommunfullmäktige har beslutat att uppdra till kultur- och fritidsnämnden att 
lämna yttrande över revisionens slutsatser och rekommendationer. 

Kultur- och fritidsnämnden har upprättat ett yttrande på rapporten.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-02-15 § 34 
Kultur- och fritidsnämnden 2024-02-07 § 5 
tjänsteutlåtande kultur- och fritidsförvaltningen 
Kommunfullmäktige 2023-11-27 §181 
Revisionsrapport 
Missiv 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 35 Dnr KS-2024-000067 - 010 

Handelsstrategi för Hudiksvalls kommun 

Kommunstyrelsen beslutar 
att remittera förslag på handelsstrategi för Hudiksvalls kommun till 
kommunens nämnder och Hudik City. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har uppdragit till kommunstyrelsen att ta fram en ny 
handelsstrategi när den tidigare strategin upphört att gälla. Förslaget är kortare 
jämfört med tidigare strategi och har tillförts några indikatorer. Målet om att 
Hudiksvall ska vara Hälsinglands ledande handelsstad är oförändrat. 
Handelsstrategin remitteras till samtliga nämnder och föreningen Hudik City att 
senast den 30 april 2024 komma in med yttranden över förslaget. 
  

Beslutsunderlag 
Plan och utvecklingsutskottet 2024-02-20 § 22 
Tjänsteutlåtande 
Ny handelsstrategi 

  

Beslutet skickas till 
Samtliga nämnder 
Hudik City 
Hans Gyllow 
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§ 36 Dnr KS-2024-000066 - 805 

Ansökan om bidrag för renovering av Bäckmoras 
gamla byskola 
Kommunstyrelsen beslutar 
att bevilja Bäckmora Brandänge Bygdegårdsförening ett investeringsbidrag på 
173 700 kronor som finansieras ur eget kapital vilket regleras vid bokslutet, 
samt  

att utbetalningen sker när föreningen redovisat att Boverket beviljat sin del samt 
att föreningen redovisat sin egen insats. 

Sammanfattning 
Bäckmora Brandänge Bygdegårdsförening har inkommit med en ansökan om 
ett investeringsbidrag från Hudiksvalls kommun för upprustning av den gamla 
byskolan i Bäckmora, Enånger. Enligt en offert uppgår investeringen totalt till 
879 000 kronor. Offerten avser renovering av tillgänglighetsanpassning av kök, 
breddning av dörrar för bättre tillgänglighet och tillgänglighetsanpassning av 
ramp till entré.  

Föreningen söker statligt stöd från Boverket med 289 500 kronor och 173 700 
kronor från Hudiksvalls kommun. Resterande del finansierar man med egen 
arbetsinsats och egna medel.  

Kommunstyrelsen har i tidigare beslut, 2022-06-07 § 120, beviljat bygdegården 
stöd med 173 700 kronor. Denna tidigare ansökan ersätts nu med denna som 
motsvarar samma belopp men med ändrade åtgärder.   

Beslutsgång 
Annika Huber (S), Jan-Erik Jonsson (C), Peter Åkerström (KD), Peter Asp 
Vilén (SD), Peter Lagerqvist (M) och Peter Weider (M) yrkar bifall till allmänna 
utskottets förslag. 

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-02-15 § 30 
Tjänsteutlåtande 
Ansökan 
offert 
Kommunstyrelsen 2022-06-07 § 120 

 

Beslutet skickas till 
Bäckmora Brandänge Bygdegårdsförening 
Ekonomienheten 
Stefan Barenfeld 
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§ 37 Dnr KS-2024-000064 - 042 

Verksamhetsrapport 2023, Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar 
att, med ovan ändring, godkänna kommunstyrelsens verksamhetsrapport för år 
2023 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen redovisar ett överskott med +4 883 tkr. Det beror främst på 
högre intäkter för stadsnätet, högre intäkter för arrenden, puckelkostnader för 
Lön Hälsingland, lägre personalkostnader på grund av vakanta tjänster samt 
projektmedel som inte använts. 

Verksamhetsmålet minska sjukskrivningar är helt uppfyllt, övriga mål är i hög 
grad uppfyllda eller delvis uppfyllda. 

Fortsatt hög inflation har medfört räntehöjningar som påverkar aktiviteten i 
samhällsekonomin. Viss avmattning kan skönjas för nyproduktion av bostäder 
och lokaler. Stormen Hans medförde översvämningar, tågurspårning och olika 
skador på egendom och infrastruktur. 

Kommunens nya stadsdel på Kattvikskajen har tagit form. Inflyttning har skett i 
Lillskärs kvarter A och Peabs kvarter B. Fortsatt utbyggnad av infrastrukturen 
och allmän platsmark i området. P-huset och pendlarparkeringen har tagits i 
skarp drift. Kommunala verksamheter har flyttat in i kontorshuset i kvarter C. 

Trafikverket har utrett alternativa förslag till lokalisering av dubbelspår på 
Ostkustbanan på sträckan Enånger-Idenor-Stegskogen. För den del som gäller 
Hudiksvall har kommunen förordat ett alternativ ”Mitt” där en ny 
järnvägsstation kan placeras i höjd med Glysisområdet. För sträckningen vid 
Iggesund har kommunen inte kunnat förorda något alternativ.  

Kommunen har fått ett tydligt ansvar för det brottsförebyggande arbetet och en 
samordnare för arbetet har anställts. Polis och kommun har i samverkan 
kommit överens om att arbeta för att den upplevda tryggheten i Hudiksvalls 
kommun ska öka. I december genomfördes en stor informationskampanj om 
våld i nära relationer. 

Ett digitalt slutarkiv har upphandlats tillsammans med 22 andra kommuner, 
som varit i drift sedan december. 

Fortsatt samverkan i Hälsingland, flera utvecklingsområden. 
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Allmänna utskottet beslutade att kommunledningsförvaltningen fick i uppdrag 
att till kommunstyrelsens sammanträde den 5 mars revidera texten i avsnittet 
"Kommunfullmäktiges verksamhetsmål: Stödja utvecklingen av sociala företag". 
Vilket har genomförts.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-02-15 § 32 
Tjänsteutlåtande  
Verksamhetsrapport 2023 

 

Beslutet skickas till 
Ekonomienheten 
Annika Lindfors 
Ulrika Wenn 
Roger Fält 
Moa Bäckström 
Lena Högback 
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§ 38 Dnr KS-2021-000276 - 040 

Revidering av inköpsriktlinje  

Kommunstyrelsen beslutar 
att revidera inköpsriktlinjen gällande direktupphandling vid köp över 25 000 
kronor så att ordet bör utgår och ersätts med ordet ska istället. 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen beslutade den 1 september 2022 om inköpsriktlinjer för 
Hudiksvalls kommun. Riktlinjerna föreslår skärpas så att direktupphandlingar 
över 25 000 kronor ska konkurrensutsättas så att minst tre leverantörer ska 
tillfrågas skriftligen. I nuvarande riktlinje står det bör, vilket har fått till följd att 
inköp blivit genomförda utan konkurrensutsättning. 

Enligt lagen om offentlig upphandling (LOU) avses med direktupphandling att 
anbud begärs in direkt och inte behöver annonseras. Direktupphandling får 
användas när värdet på inköpet understiger direktupphandlingsgränsen. Under 
denna gräns är det kommunens riktlinjer som ska följas.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-02-15 § 33 
Tjänsteutlåtande 
Kommunstyrelsen 2023-04-04 § 54 
Inköpsriktlinjer från 2023-04-04 

 

Beslutet skickas till 
Kent Lundqvist 
Samtliga förvaltningar 
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§ 39 Dnr KS-2024-000096 - 106 

Samverkansavtal med Hudik City 

Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna samverkansavtalet, och 

att finansiering för 2024 sker ur eget kapital i samband med nästa års bokslut 
och att finansiering för 2025 och framåt sker i budgetarbetet. 

Sammanfattning 
Hudiksvalls kommun ingår ett samverkansavtal med den ekonomiska 
föreningen Hudik City. Fokus i samverkan är på utveckling av platser samt på 
aktiviteter för att skapa trivsel och trygghet för kommuninvånare och besökare i 
staden. Avtalet löper i tre år med möjlighet till förlängning.  

I avtalet regleras de bägge parternas respektive åtaganden. En del av 
kommunens åtagande är att lämna ett ekonomiskt bidrag till Hudik City om  
500 000 kr för att arbeta med åtagandena enligt avtalet. Bidraget justeras årligen 
enligt prisindex för kommunal verksamhet, PKV. För detta år sker finansiering 
ur eget kapital i samband med nästa års budgetarbete.  

Beslutsgång 
Ulrica Högbergh (V) yrkar avslag på plan- och utvecklingsutskottets förslag. 

Ordföranden framställer proposition om bifall eller ej till plan- och 
utvecklingsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detta. 

Ulrica Högbergh (V) lämnar följande protokollsanteckning: 

"Vänsterpartiet anser att ersättningen inom samverkan fortsatt ska vara 300 kkr 
för 2024 och att man tar upp det igen 2025.  

Vi är i grunden positiva till centrumsamverkan, och kommunen lägger också 
resurser på området. Förutom BID-satsningen som pågått under flera år så 
finns t ex stads- och landsbygdsutvecklare anställda och tekniska nämnden gör 
insatser, t ex kring sommargågatan. och i samband med aktiviteter.  

2024 är ett ekonomiskt särskilt svårt år, och det behöver göras tuffa 
prioriteringar. Därför tycker vi att en höjning av ersättningen kring 
Centrumsamverkan bör vänta tills kommande budgetar, så att varje parti kan 
göra önskvärda prioriteringar bland befintliga resurser i sitt budgetarbete." 

  

 

 

Kommunstyrelsen
(Signerat, SHA-256 D6AD33CC897F8C470A54E616E563FCE73751E09C38C08066219F1C13CA42C1AC)

Sida 14 av 21



 

Kommunstyrelsen 

PROTOKOLL 
Sida 

15(20) 
Sammanträdesdatum 

2024-03-05 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2024-02-20 § 23 
Tjänsteutlåtande 
Samverkansavtal 

 

Beslutet skickas till 
Hudik City 
Hans Gyllow 
Ekonomienheten 
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§ 40 Dnr KS-2022-000490 - 422 

Rapportering av genomförda åtgärder 2023 i 
Vattenmyndigheternas åtgärdsprogram 2022–2027 

Kommunstyrelsen beslutar 
att avge svar på återrapporten enligt förvaltningens förslag.  

Sammanfattning 
Återrapportering åtgärdsarbete enligt förvaltningsplan Bottenhavets 
vattendistrikt 2022–2027 gällande år 2023 ska vara vattenmyndigheterna 
tillhanda senast 31 mars 2023. Åtgärdsprogrammet för kommuner omfattar sex 
åtgärder som berör olika förvaltningar. Svaren har inhämtats från respektive 
ansvarig förvaltning.   

Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2024-02-20 § 21 
Tjänsteutlåtande 
Redovisning 

 

Beslutet skickas till 
Åsa Terent 
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§ 41 Dnr KS-2022-000557 - 006 

Meddelanden till kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar 
att meddelandena läggs till handlingarna. 

Sammanfattning 
1. Hälsingerådet. Protokoll 2024-01-24 

2. Kultur- och fritidsnämnden, uppföljning av interkontrollen. 

3. Arbetslöshetsstatistik jan 2024 

4. Hjälpmedelsnämnden 2024-02-09 

5. Verksamhetsrapport tekniska nämnden. 

6. Information från Coompanion Gävleborg 

7. Verksamhetsrapport Överförmyndarnämnden  
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§ 42 Dnr KS-2024-000117 - 003 

Information om GDPR och kommunstyrelsens ansvar 

Kommunstyrelsen beslutar 
att tacka för informationen. 

Sammanfattning 
Dataskyddsombud Alexandra Malek informerar kommunstyrelsen om GDPR 
och kommunstyrelsens ansvar. 

Informationen omfattar bland annat vad en personuppgift är, känsliga 
uppgifter, grundläggande principer, när personuppgifter får användas, vad det 
innebär att vara personuppgiftsansvarig samt vad uppsiktsansvaret innebär.
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§ 43 Dnr KS-2021-000360 - 501 

Information om Ostkustbanan  

Kommunstyrelsen beslutar 
att tacka för informationen. 

Sammanfattning 
Planeringschef Hans Gyllow informerar kommunstyrelsen om Ostkustbanan. 
Informationen innefattar bland annat: 

hur an järnväg planeras, hur planeringsläget ser ut, hur lång tid det tar att 
planera och bygga en järnväg, vilka beslut regeringen behöver fatta samt 
organisation och finansiering.  
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§ 44 Dnr KS-2016-000147 - 000 

Information från Hälsingerådet, Sundsvallsregionen 
och aktuell övrig information  

Kommunstyrelsen beslutar 
att tacka för informationen. 

Sammanfattning 
Hälsingerådet 
Det finns inget att rapportera sedan förgående kommunstyrelsesammanträde. 
Nästa möte är den 20 mars. 

 

Sundsvallsregionen 
Ordföranden Mikael Löthstam rapporterar att vid senaste mötet i 
Sundsvallsregionen behandlades bland annat det fortsatta arbetet och vilka 
frågor som det fortsatta samarbetet ska ske kring; infrastruktur, besöksnäring 
traineer mm 

 

Övrig information 
Kommundirektör Lena Högback informerar kring 

- ny styrelseordförande i IT-drift Hälsingland, Lena Högback  

- Lön Hälsingland - det nya lönesystemet som håller på att införas 

- en allmän reflektion gällande innovationsnod Propell/ Rise 

- chefsdagar för alla chefer i kommunen  
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Kommunstyrelsen 

PROTOKOLL 
Sida 

1(42) 
Sammanträdesdatum 

2024-02-06 
 

 

  
 

  

     

 

Plats och tid Sal A, Guldsmeden, Hudiksvall, tisdagen 6 februari 2024 kl 09:00- 14:45 

Beslutande ledamöter 
 

Mikael Löthstam (S), Ordförande 
Annika Huber (S) 
Gerd Olsson (S) 
Barry Gustafsson (S) § 1–13 
Daniel Fors (S) § 14–29 
Per Svensson (S) 
Adam Rydstedt (M) 
Peter Lagerqvist (M) 
Jonas Holm (M) 
Caroline Schmidt (C) 
Anton Stark (C) § 1–14, 16–29 
Jan-Erik Jonsson (C) 
Bengt-Åke Nilsson (C) § 11, 15 
Ulrica Högbergh (V) § 1–10, 12–29 
Peter Åkerström (KD) 
Peter Asp-Vilén (SD) 
Stefan Nordin (SD) 

Ersättare 
 

Lena Hallqvist (S) 
Daniel Fors (S) 
Elisabet Svedman (S) 
Lina Johnsson (MP) 
Erika Söderström (C) 
Bengt-Åke Nilsson (C) 
Lars Österberg (KD) 
Therése Skog (SD) 

Övriga närvarande Kommunsekreterare Pia Embretsén, kommundirektör Lena Högback, kommunikatör 
Anneli Clemente, ekonomichef Kent Lundqvist § 2 och 27, personalchef Roger Fält § 
2, upphandlare Amanda Börjesson och Elin Fors § 2, förvaltningschef Anna-Karin 
Ragnarsson § 3, utvecklare för social hållbarhet Ellen Skånberg Forsström § 4,  
kvalitetsstrateg Annika Lindfors § 5 och planeringschef Hans Gyllow § 14 

Justerare Stefan Nordin (SD) 
Justeringens plats och 
tid Digital justering via mobilt bankid, 2024-02-08 
 
Underskrifter 

Sekreterare 

 

Paragrafer § 1-29 
 Pia Embretsén  

Ordförande 
  

 Mikael Löthstam  

Justerare 
  

 Stefan Nordin   
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 Bevis/anslag 

Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Instans Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 2024-02-06 

Datum då anslaget 
publiceras 2024-02-08 

Datum då anslaget 
tas bort 2024- 03-01 

Förvaringsplats för 
protokollet Kommunledningsstaben 
 

Underskrift 
  

 Pia Embretsén  
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

Innehållsförteckning 
§ 1 Dnr KS-2022-000555 - 006 

Godkännande av dagordning ............................................................................................... 5 
§ 2 Dnr KS-2023-000644 - 042 

Uppföljning av kommunens ekonomi m.m. för 2024 ...................................................... 6 
§ 3 Dnr KS-2024-000050 - 042 

Åtgärder för tekniska nämnden för att komma i balans ................................................... 7 
§ 4 Dnr KS-2023-000627 - 106 

Internationellt partnerskap för stärkt demokrati och ökad hållbarhet 
(ICLD) ..................................................................................................................................... 8 

§ 5 Dnr KS-2023-000069 - 039 
Uppföljning av internkontroll 2023 för kommunstyrelsen .............................................. 9 

§ 6 Dnr KS-2023-000238 - 002 
Delegationsordning mandatperiod 2023–2026 ................................................................10 

§ 7 Dnr KS-2023-000304 - 007 
Revisionsrapport - Granskning av kommunens arbete med 
barnkonventionen ................................................................................................................11 

§ 8 Dnr KS-2020-000064 - 004 
Revidering av dokumenthanteringsplan Kommunstyrelsen ..........................................12 

§ 9 Dnr KS-2024-000014 - 110 
Åtgärder för att öka valdeltagandet EU-val 2024 ............................................................13 

§ 10 Dnr KS-2020-000703 - 791 
Insatser för att mildra effekterna av långtidsarbetslöshet i Hudiksvalls 
kommun.................................................................................................................................14 

§ 11 Dnr KS-2023-000312 - 106 
Ansökan om verksamhetsbidrag 2024 till Coompanion Gävleborg för 
regional medfinansiering till statsstöd från Tillväxtverket .............................................16 

§ 12 Dnr KS-2023-000682 - 370 
Yttrande gällande ansökan om vindkraftspark vid Tigerberget ....................................17 

§ 13 Dnr KS-2023-000515 - 511 
Förändrad parkeringsavgift .................................................................................................18 

§ 14 Dnr KS-2021-000360 - 501 
Samlade ståndpunkter över lokaliseringsutredning, järnvägsplan 
Ostkustbanan Enånger-Idenor-Stegskogen .....................................................................20 

§ 15 Dnr KS-2023-000258 - 008 
Motion - Möjliggöra uthyrning av replokaler ...................................................................21 

§ 16 Dnr KS-2023-000480 - 008 
Motion - Upprätta en kommunal kulturarvsplan ............................................................22 

§ 17 Dnr KS-2023-000218 - 008 
Motion - Strategi för friluftsliv ...........................................................................................24 
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§ 18 Dnr KS-2023-000081 - 008 
Motion - Fria arbetsskor till personalen inom vård och omsorg ..................................26 

§ 19 Dnr KS-2023-000351 - 008 
Motion - Inför krav på utdrag ur belastningsregister vid nyanställningar 
inom äldreomsorg och LSS.................................................................................................28 

§ 20 Dnr KS-2023-000341 - 008 
Motion - Kompetensutveckling för elevassistenter ........................................................30 

§ 21 Dnr KS-2023-000074 - 008 
Motion - NPF-säkra skolorna i Hudiksvalls kommun ...................................................31 

§ 22 Dnr KS-2021-000336 - 008 
Motion - Inga marknadshyror i allmännyttan ..................................................................32 

§ 23 Dnr KS-2023-000169 - 008 
Motion - Barnen i första rummet via årligt barnbokslut ................................................33 

§ 24 Dnr KS-2016-000147 - 000 
Information från Hälsingerådet, Sundsvallsregionen och aktuell övrig 
information............................................................................................................................35 

§ 25 Dnr KS-2022-000556 - 006 
Delegationsbeslut kommunstyrelsen .................................................................................36 

§ 26 Dnr KS-2022-000557 - 006 
Meddelanden till kommunstyrelsen ...................................................................................37 

§ 27 Dnr KS-2024-000079 - 040 
Användning av RUR i bokslutet 2024 för att hantera ökade 
pensionskostnader ................................................................................................................38 

§ 28 Dnr KS-2024-000072 - 009 
Nämndinitiativ - Kraftsamling Lärandenämnden ...........................................................40 

§ 29 Dnr KS-2024-000080 - 110 
Val av ombud och ersättare vid Kommuninvests föreningsstämma för år 
2024 ........................................................................................................................................42 
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§ 1 Dnr KS-2022-000555 - 006 

Godkännande av dagordning 

Kommunstyrelsen beslutar 
att behandla extra ärendet angående användning av RUR i bokslutet som övrig 
fråga på dagordningen (§ 27),  

att behandla initiativärendet ang angående kraftsamling för Lärandenämnden 
som övrig fråga på dagordningen (§ 28),  

att utse ombud och ersättare till Kommuninvest som övrig fråga på 
dagordningen (§ 29), samt 

att i övrigt godkänna dagordningen. 

Sammanfattning 
Kommuninvest har begärt att kommunen utser ombud och ersättare till 
Kommuninvests föreningsstämma 2024. 

Extra ärende angående Användning av RUR i bokslutet 2024 för att hantera 
ökade pensionskostnader har anmälts. 

Ulrica Högbergh (V) har lämnat in nämndinitiativ angående kraftsamling för 
Lärandenämnden. 

Ärendena föreslås behandlas som övrig fråga vid dagens sammanträde. 
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§ 2 Dnr KS-2023-000644 - 042 

Uppföljning av kommunens ekonomi m.m. för 2024 
 

Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna redovisningen från ekonomienheten och personalenheten. 

Sammanfattning 

Ekonomi 

Årsredovisning 
Ekonomichef Kent Lundqvist redovisar preliminärt årsresultat. 

Resultatet gällande nämnderna visar på ett underskott på -90 miljoner kronor. 
Resultatet före finans pekar på + 36 miljoner kronor och det totala resultatet på 
sista raden visar på + 86 miljoner kronor 

Avtalstrohet 
Upphandlare Amanda Börjesson och Elin Fors informerar om 
leverantörstrohet och avtalstrohet. Informationen innefattar bland annat vilka 
steg man jobbar med, uppföljning och nuläge. 

Personal 

Medarbetarundersökningen  
Personalchef Roger Fält redovisar resultatet från medarbetarundersökningen. 
Den totala svarsfrekvensen är 77%. Redovisningen omfattar jämförelse mellan 
olika verksamheter, redovisning av frågorna och resultatet från svaren utifrån 
respektive verksamhetsområde. 

Statistik 
Sjukfrånvaron var 2022 8,6 % och 2023 8,7 %. Antal årsarbetare var år 2019 
3080  och  2023 3259 
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§ 3 Dnr KS-2024-000050 - 042 

Åtgärder för tekniska nämnden för att komma i balans 

Kommunstyrelsen beslutar 
att tacka för informationen.  

Sammanfattning 
Tekniska nämnden ordförande Annika Huber (S) och förvaltningschef Anna-
Karin Ragnarsson redovisar, som en del i kommunstyrelsens uppsiktsplikt, vilka 
åtgärder tekniska nämnden och förvaltningen vidtagit för att komma i balans. 
En åtgärdslista presenteras och nämnden/förvaltningen beräknar att en balans 
kommer att uppnås inom 2 år.  

 

Kommunstyrelsen2 024-02-06
(Signerat, SHA-256 9574A99C8A22CADC369539F52ED76BAE0CB4E9961E779F33B56972CC730EFE82)

Sida 7 av 43



 

Kommunstyrelsen 

PROTOKOLL 
Sida 

8(42) 
Sammanträdesdatum 

2024-02-06 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 4 Dnr KS-2023-000627 - 106 

Internationellt partnerskap för stärkt demokrati och 
ökad hållbarhet (ICLD) 

Kommunstyrelsen beslutar 
att återremittera ärendet till allmänna utskottet för att få en fördjupad 
beskrivning av vad detta skulle innebära för kommunens förvaltningar, samt 

att därefter delegera till allmänna utskottet att besluta i frågan. 

Sammanfattning 
Utvecklare inom social hållbarhet Ellen Forsström Skånberg informerar i 
ärendet.  

Internationellt centrum för lokal demokrati, ICLD, är en förening som erbjuder 
kommuner i Sverige att arbeta med demokratifrågor tillsammans med en 
kommun i ett annat land. Ett deltagande i ett kommunalt partnerskap skulle 
innebära kompetensutveckling och breddade perspektiv för förtroendevalda, 
tjänstepersoner och i förlängningen hela Hudiksvalls kommun. Hela arbetet 
finansieras av Sida. Sista ansökningsdag är den 15 februari 2024. 

Vid allmänna utskottets sammanträde fick kommunledningsförvaltningen i 
uppdrag att till kommunstyrelsens sammanträde den 6 februari komplettera 
handlingarna med en ansökan samt att förtydliga förväntade resurser och 
kostnader för projektet utöver de medel kommunen erhåller från Sida.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 8 
Tjänsteutlåtande 
Presentation ICLD 
Förslag till ansökan 
Bilaga 1 Förslag till budget 

Beslutet skickas till 
Allmänna utskottet 
Ellen Forsström Skånberg 
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§ 5 Dnr KS-2023-000069 - 039 

Uppföljning av internkontroll 2023 för kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna uppföljningen, samt 

att anta föreslagna åtgärder.  

Sammanfattning 
Internkontrollen är fördelad på kommunstyrelsens egen verksamhet och på 
övergripande verksamhet. För 2023 har kommunledningsförvaltningen 
kontrollerat totalt 15 rutiner/processer/system, med totalt 16 kontrollmoment 
på de olika områdena. Dels tre på den egna verksamheten och dels 13 på den 
övergripande verksamheten.  

Enligt reglementet ska utfallet bedömas som bra/Målvärde uppnått, ok/Nära 
målvärde men behöver förbättras eller mindre bra/Ej accepterat värde.  

Bedömningen är att av dessa 16 moment som kontrolleras är det sju som 
fungerar bra, målvärdet uppnått. Sju av kontrollmomenten fungerar ok, nära 
målvärdet, men behöver förbättras. Två kontrollmoment fungerar mindre bra, 
har ej accepterat värde. I plan för uppföljning finns beskrivning av resultaten 
och förslag på åtgärder för förbättring.      

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 9 
Tjänsteutlåtande  
Uppföljning kommunstyrelsen egen verksamhet 
Uppföljning kommunstyrelsen övergripande 

 

Beslutet skickas till 
Ekonomienheten 
Personalenheten 
Annika Lindfors 
Moa Bäckström  
Ulrika Wenn 
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§ 6 Dnr KS-2023-000238 - 002 

Delegationsordning mandatperiod 2023–2026 

Kommunstyrelsen beslutar 
att kommundirektören delegeras rätten att meddela viktigt meddelande till 
allmänheten (VMA) vid extraordinära händelser och samhällsstörningar. 

Sammanfattning 
Varningssystemet Viktigt Meddelande till Allmänheten (VMA-systemet) syftar 
till att varna och ge vägledande information vid olyckor, svåra störningar i 
viktiga samhällsfunktioner och andra allvarliga händelser. VMA kan sändas via 
utomhusljussystemet, radio, tv och direkt till telefoner i det drabbade området. 

Från och med den 1 januari 2024 regleras tillämpningen av VMA-systemet 
genom en ny lag med tillhörande förordning och föreskrifter. Den nya lagen, 
lag (2023:407) om viktigt meddelande till allmänheten, reglerar bland annat vem 
som får begära sändning, hur sändning ska begäras och genomföras samt 
ansvarsfördelning för sändningen. 

Förändringen leder till att kommuner och regioner behöver bestämma vem eller 
vilka inom organisationen som ska ha behörighet att skyndsamt kunna besluta 
om att begära sändning av ett VMA vid kriser och situationer där kommunen 
behöver agera utifrån uppdraget i lagen om extraordinära händelser (LEH). 
Kommuner och regioner behöver även lägga till detta i delegationsordningen 

Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2024-01-23 2024-01-23 § 9 
Tjänsteutlåtande 
Delegationsordning 

 

Beslutet skickas till 
Lena Högback 
Ulrika Wenn 
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§ 7 Dnr KS-2023-000304 - 007 

Revisionsrapport - Granskning av kommunens arbete 
med barnkonventionen 

Kommunstyrelsen beslutar 
att överlämna yttrandet över granskningsrapporten till kommunfullmäktige. 

Sammanfattning 
FN:s konvention om barnets rättigheter som också är lag i Sverige innebär 
bland annat att Hudiksvalls kommun är skyldig att ta reda på vad barnets bästa 
är i olika sammanhang. Den 12 september 2023 beslutade kommunstyrelsen om 
en riktlinje för prövning av barnets bästa. Vid samma tillfälle beslutades också; 

• att nämndernas arbete ska följas upp i nämndernas årliga 
verksamhetsrapporter, 

• att samtliga nämnder och förvaltningar ska erbjudas utbildning om lagen om 
barnets rättigheter och om den antagna riktlinjen, samt 

• att kommundirektören ska samordna och se över att förvaltningarna 
återkommer till kommunstyrelsen med en beskrivning hur förvaltningarna 
arbetar med dessa frågor och vad det kostar. 

Det finns beslutade styrdokument inom området, utbildning kommer att 
genomföras under 2024 och inom ramen för kommunstyrelsens uppsiktplikt 
kommer uppföljning av nämndernas arbete att ske och lämplig statistik inom 
området kommer att redovisas.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 12 
Tjänsteutlåtande 
Bilaga 1, 2 och 3 
Kommunfullmäktige 2023-11-27 § 180 
Missiv 
Revisionsrapport 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 8 Dnr KS-2020-000064 - 004 

Revidering av dokumenthanteringsplan 
Kommunstyrelsen  
 

Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna revideringen av kommunstyrelsens dokumenthanteringsplan. 

Sammanfattning 
Förvaltningen har utarbetat ett förslag till revidering av kommunstyrelsens 
dokumenthanteringsplan. Förslaget utgår från de Råd och Anvisningar som 
finns i Riksarkivets författningssamling (RA FS) samt liknande råd från Sveriges 
kommuner och regioner (SKR). Förutom detta har även rekommendationer 
som Samrådsgruppen för kommunala arkivfrågor ger ut, används. Jämfört med 
nuvarande plan föreligger följande revidering. 

Brottsförebyggande arbete 

• Händelserapporter i datasystemet Geosecmas modul för 
Trygghetssamordning. Gallras efter fem år.  

 

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 5 
Tjänsteutlåtande 
Nuvarande dokumenthanteringsplan 

 

Beslutet skickas till 
Ulrika Wenn 
Birgitta Olsson Iggbom 
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§ 9 Dnr KS-2024-000014 - 110 

Åtgärder för att öka valdeltagandet EU-val 2024 

Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna aktiviteten riktat utskick eller andra alternativ för en kostnad av  
200 000 kr,  

att godkänna aktiviteten utökad förtidsröstning för en kostnad av 70 000 kr,  

att kostnaderna tas ur kommunstyrelsens konto för oförutsedda kostnader samt  

att en utvärdering sker under hösten 2023.  

Sammanfattning 
Valdeltagandet till Europarlamentet 2019 var det högsta hittills om än lägre än i 
de nationella valen, vilket öppnar upp för insatser som riktar sig till flera 
målgrupper och ett mer generellt fokus på att informera om valet och om 
vikten av att gå att rösta. Kommunens servicecenter kommer utgöra centrala 
platser för detta. Andra insatser som föreslås är riktade utskick och en utökning 
av antalet platser för förtidsröstning. 

Vid allmänna utskottets sammanträde fick kommunledningsförvaltningen i 
uppdrag att till kommunstyrelsens sammanträde den 6 februari se över om det 
finns andra alternativ än valambassadörer som insats för att öka valdeltagandet.
  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-28 § 6 
Tjänsteutlåtande 
Kommunstyrelsen 2023-05-09 § 79 

 

Beslutet skickas till 
Moa Bäckström 
Jenny Alvolin 
Ellen Forsström Skånberg 
Pia Embretsén 
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§ 10 Dnr KS-2020-000703 - 791 

Insatser för att mildra effekterna av 
långtidsarbetslöshet i Hudiksvalls kommun  

Kommunstyrelsen beslutar 
att avsätta 4 150 000 kronor för särskilda insatser med anledning av 
arbetslösheten bland unga och vuxna, för att möta kommunens 
kompetensförsörjningsbehov,  

att åtgärder i denna satsning avropas från kommunstyrelsen efter dialog med 
kommunstyrelsens ordförande och/eller kommundirektören, 

att kostnaderna regleras i samband med bokslut 2024, 

att uppnådda resultat av satsningen redovisas för kommunstyrelsens allmänna 
utskott i oktober 2024, samt 

att i samband med redovisningen på kommunstyrelsens allmänna utskott i 
oktober 2024, om det finns möjlighet, redogöra hur man arbetar med 
långtidsuppföljning (mer än 1 år) av individer. 

Sammanfattning 
Att hela arbetskraften i Hudiksvalls kommun tas till vara är av stor vikt för ökad 
välfärd och en socialt hållbar kommun samt för att möta de behov av 
kompetensförsörjning kommunen på sikt har. Kommunens 
arbetsmarknadsinsatser, i kombination med vuxenutbildningens insatser, ska 
även främja samhällstjänster av högsta kvalitet, bidra till ett blomstrande 
näringsliv samt en attraktiv och hållbar livsmiljö.  

Arbetsliv och försörjning tillsammans med Vuxenutbildningen har för avsikt att 
fortsätta det upparbetade arbetssätt som möjliggjorts under åren 2021, 2022 
och 2023 med goda resultat. Detta med insatser som förberedande 
yrkesutbildning i kombination med skapad anställning samt 
Ungdomsanställning.  

Genom samverkan mellan Arbetsliv och försörjning, vuxenutbildningen och 
Arbetsförmedlingen sker ett urval och matchning till dessa utbildningar, med 
utgångspunkt för personernas möjligheter till stegförflyttning, tidigare 
kunskaper, motivation och arbetsgivarens behov av kompetens.      
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Beslutsgång 
Caroline Schmidt (C), Adam Rydstedt (M), Peter Asp Vilén (SD), Peter 
Åkerström (KD) och Gerd Olsson (S) yrkar bifall till allmänna utskottets 
förslag. 

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 10 
Social- och omsorgsnämnden 2023-11-23 § 162 
Tjänsteutlåtande social- och omsorgsförvaltningen 
Ordförandebeslut – lärande 
Kommunstyrelsen 2023-11-07 § 200 
Kommunstyrelsen 2022-12-06 § 232 

 

Beslutet skickas till 
Ulrika Wenn 
Ekonomienheten 
Allmänna utskottet 
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§ 11 Dnr KS-2023-000312 - 106 

Ansökan om verksamhetsbidrag 2024 till Coompanion 
Gävleborg för regional medfinansiering till statsstöd 
från Tillväxtverket 

Kommunstyrelsen beslutar 
att bevilja Coompanion Gävleborg ett verksamhetsbidrag för år 2024 med  
75 376 kronor samt 

att finansieringen sker från kommunstyrelsens oförutsedda anslag. 

Sammanfattning 
Coompanion Gävleborg är en ekonomisk förening som har ett nationellt 
uppdrag att främja kooperativt företagande. Genom att stödja utvecklingen av 
länets kooperativ, idéburna verksamheter, sociala entreprenörer och 
landsbygdsaktörer vill föreningen bredda näringslivet. Ett mer hållbart, jämlikt 
och demokratiskt företagande kan ge ett näringsliv som inkluderar fler 
människor, idéer och platser i Gävleborgs län.  

Coompanion Gävleborg har stöd från Tillväxtverket som villkoras med krav på 
regional medfinansiering av länets kommuner och Region Gävleborg. Nu 
ansöker föreningen om ett ekonomiskt bidrag för verksamhetsåret 2024 om 75 
376 kronor vilket motsvarar två kronor per kommuninvånare från Hudiksvalls 
kommun. 

Beslutsgång 
Ulrica Högbergh (V) anmäler jäv och deltar inte vid handläggning av och beslut 
i ärendet, Bengt-Åke Nilsson (C) träder in i hennes ställe. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 
Ansökan 
Bilaga 

Beslutet skickas till 
Ulrika Wenn 
Coompanion Gävleborg 
Ekonomienheten 
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§ 12 Dnr KS-2023-000682 - 370 

Yttrande gällande ansökan om vindkraftspark vid 
Tigerberget 
Kommunstyrelsen beslutar 
att meddela Länsstyrelsen i Dalarnas län att Hudiksvalls kommun avser fatta 
beslut senare i processen. 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Peter Asp Vilén (SD) och Stefan Nordin (SD). 

Sammanfattning 
Holmen Energi AB har ansökt om tillstånd för vindkraftspark i området 
Tigerberget i Hudiksvalls kommun. Ansökan handläggs av Länsstyrelsen i 
Dalarnas län som utgör miljöprövningsdelegation. Länsstyrelsen har meddelat 
Hudiksvalls kommun att kommunfullmäktige redan nu kan ta ställning enligt 
miljöbalken om tillstyrkan av ansökan. Sådant ställningstagande kan även göras 
senare i processen.  

I nuläget finns även möjlighet för kommunen att genom miljö- och 
räddningsnämnden yttra sig över behov av kompletteringar av Holmen Energis 
tillståndsansökan. 

Förvaltningen för ett principresonemang i frågan och landar i att Hudiksvalls 
kommun bör fatta beslut om tillstyrkan över ansökan senare i processen då 
eventuella behov av kompletteringar av underlag i ärendet är klarlagda. 

Beslutsgång 
Stefan Nordin (SD) yrkar avslag på Holmens ansökan i sin helhet. 

Peter Lagerqvist (M) yrkar bifall till plan- och utvecklingsutskottets förslag. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till plan- och 
utvecklingsutskottets förslag eller till Stefan Nordins förslag, och finner att 
kommunstyrelsen bifaller plan- och utvecklingsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2024-01-23 § 13 
Tjänsteutlåtande 
Förfrågan 
Ansökan 

 

Beslutet skickas till 
Hans Gyllow 
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§ 13 Dnr KS-2023-000515 - 511 

Förändrad parkeringsavgift  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att höja parkeringsavgiften till 15 kronor per timme på kommunens  

avgiftsbelagda parkeringar.  

Sammanfattning 
Sedan parkeringsavgift infördes 2017 har beläggningen på parkeringarna 
Salutorget, Garvaren, Museet och Milstolpen ökat. Som styrmedel för att öka 
omsättningen på parkeringsplatserna föreslås att avgiften höjs till 15 kronor per 
timme. Även med den föreslagna höjningen är kostnaden kopplat till 
parkeringarna högre än intäkten som parkeringsavgiften genererar.    

Ärendet återremitterades, från kommunstyrelsens allmänna utskott den 19 
oktober 2023, till tekniska nämnden för att se över kostnaderna kopplade till 
kommunens parkeringar som exempelvis underhåll och drift, samt att föra en 
dialog med Hudik City gällande ärendet. 

Kostnader kopplat till kommunens parkeringar redovisas i tabell 1. Även om 
parkeringsavgiften höjs till 15 kr/timme är kostnaden kopplat till parkeringarna 
högre än intäkten för parkeringsavgifter.  

Intäkt parkeringsavgifter          1 670 000 

Parkeringsövervakning   1 125 000 

Driftkostnad parkeringsautomater/telefonparkering    100 000 

Internleasing parkeringsautomater                 40 000 

Skötsel av parkeringsytor      862 000 

Avskrivning parkeringsytor               600 000 

   1 057 000 

Tabell 1: Utfall 2022 av kostnader kopplade till kommunens parkeringar. 

En dialog med Hudik City kring förslag om höjning av parkeringsavgift samt 
utvecklingen av parkeringsplatser i centrum har inletts och återkoppling på 
dialogen kommer att redovisas till kommunstyrelsens allmänna utskott 

  

Kommunstyrelsen2 024-02-06
(Signerat, SHA-256 9574A99C8A22CADC369539F52ED76BAE0CB4E9961E779F33B56972CC730EFE82)

Sida 18 av 43



 

Kommunstyrelsen 

PROTOKOLL 
Sida 

19(42) 
Sammanträdesdatum 

2024-02-06 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

Beslutsgång 
Caroline Schmidt (C), Anton Stark (C) och Jan-Erik Jonsson (C) meddelar att 
de ej deltar i beslutet. 

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 11 
Tekniska nämnden 2023-12-11 § 147 
Tjänsteutlåtande tekniska förvaltningen 
Presentation 
Skrivelse om dialog 
Allmänna utskottet 2023-10-19 § 125 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 14 Dnr KS-2021-000360 - 501 

Samlade ståndpunkter över lokaliseringsutredning, 
järnvägsplan Ostkustbanan Enånger-Idenor-
Stegskogen 

Kommunstyrelsen beslutar 
att avge samlade ståndpunkter till Trafikverket i enlighet med det förslag som 
Plan- och utvecklingsutskottet upprättat. 

Sammanfattning 
Trafikverket arbetar med en lokaliseringsutredning för järnvägsplan för 
dubbelspår på Ostkustbanan. I klartext handlar det om att välja korridorer inom 
vilka en framtida järnväg kan komma att byggas.  

Hudiksvalls kommun har lämnat samlade ståndpunkter över 
lokaliseringsutredningen redan under 2023. Då kunde kommunen emellertid 
inte förorda något av de två alternativen vid Iggesund. Kommunen efterlyste en 
fördjupad utredning som skulle pröva olika möjligheter för att undvika en 
passage på bro genom Iggesund. Trafikverket har därefter gjort en översiktlig 
studie för ett dubbelspår i marknära läge genom Iggesund. Detta yttrande 
begränsar sig därför till delen Enånger-Idenor med särskilt fokus på passagen 
vid Iggesund.  

Plan- och utvecklingsutskottet gav kommunledningsförvaltningen i uppdrag att 
till kommunstyrelsens sammanträde den 6 februari komplettera förslaget med 
en text om trygghetaspekten kring stationsområdet.  

Beslutsgång 
Ulrica Högbergh (V) yrkar bifall till plan- och utvecklingsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2024-01-23 § 11 
Tjänsteutlåtande 
Förslag 
Översiktlig studie Iggesund 
Samrådsredogörelse 
Begäran om kompletterande sammanvägda ståndpunkter 

 

Beslutet skickas till 
Hans Gyllow 
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§ 15 Dnr KS-2023-000258 - 008 

Motion - Möjliggöra uthyrning av replokaler 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att motionen anses vara besvarad. 

Sammanfattning 
Kultur- och fritidsnämndens yttrande 
Hudiksvalls kommun lider brist på replokaler då de lokaler som tidigare fanns 
tillgängliga för på Håstaholmen inte längre finns kvar. Motionen från Charliene 
Kiffer Goude (V), Ulrica Högbergh (V), Olle Jonsson (V) och Joel Nordkvist 
(V) föreslår att kommunen, gärna i samarbete med studieförbunden, utreder 
möjligheten att hyra ut replokaler. Liknande initiativ har tagits runt om i landet. 

Kultur-och Fritidsförvaltningen är väl insatt i behovet av replokaler och har 
därför påbörjat samarbete med studieförbunden kring just detta. En 
planeringsgrupp med förvaltningschefer arbetar med lokalfrågor och en 
arbetsgrupp med kulturutvecklare och representanter från studieförbunden 
utreder vilka behov som finns för ett att vi ska kunna komma fram till en 
långsiktigt hållbar och behovsbaserad lösning.  

Beslutsgång 
Anton Stark (C) anmäler jäv och deltar inte vid handläggning av och beslut i 
ärendet; Bengt-Åke Nilsson (C) träder in hans ställe. 

Ulrica Högbergh (V) och Caroline Schmidt (C) yrkar bifall till motionen. 

Annika Huber (S) och Gerd Olsson (S) yrkar bifall till allmänna utskottets 
förslag. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets 
förslag eller till Ulrica Högbergh med fleras förslag, och finner att 
kommunstyrelsen bifaller allmänna utskottets förslag att anse motionen 
besvarad. 

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 20 
Kultur- och fritidsnämnden 2023-11-22 § 92 
Tjänsteutlåtande kultur- och fritidsförvaltningen 
Motion 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 16 Dnr KS-2023-000480 - 008 

Motion - Upprätta en kommunal kulturarvsplan 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Kultur- och fritidsnämndens yttrande 
I motionen från Jesse Ljung (C) och Sven Bergström Trolin (C) föreslås 
kartläggning och dokumentation av materiella kulturarv såsom historiska 
lämningar och byggnader i Hudiksvalls kommun. En kulturarvsplan skulle 
kunna vara ett bidrag i bevarandet av gemensam historia för framtida 
generationer och stärka kommunens attraktionskraft för medborgare och 
turister.  

Kulturhistoriska miljöer i Hudiksvalls kommun är genom åren inventerade av 
olika instanser med särskild kompetens inom de områden som innefattas av 
begreppet materiellt kulturarv. Renovering och tillgängliggörande landar till stor 
del på berörda fastighets- och markägare och hänsyn behöver tas till t.ex. Plan- 
och bygglagen eller Fornminneslagen. Länsmuseet Gävleborg har en 
byggnadsantikvarie med inriktning på Hälsingland som arbetar löpande med 
tillsyn. Hälsinglands Museum gör en stor insats för tillgängliggörandet av 
kulturarvet tex genom utställningar och pedagogik. Tillväxtenheten är väl insatt 
i frågan och Stadsarkitekt samverkar med Byggnadsantikvarie inte minst i frågor 
gällande uppdaterad kartläggning och information. Kulturmiljön är omnämnd i 
översiktsplaner, översyn görs vid tex infrastrukturprojekt. Kultur-och 
fritidsförvaltningen samverkar med samtliga ovan nämnda och delar 
uppfattningen om kulturarvets betydelse för kommunen men nya inventeringar 
utöver redan existerande är kostnadskrävande och omfattande projekt som 
skulle kräva kompetens som saknas hos kultur-och fritidsförvaltningen. 

Beslutsgång 
Caroline Schmidt (C) och Stefan Nordin (SD) yrkar bifall till motionen. 

Gerd Olsson (S) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag att avslå motionen. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets 
förslag eller till Caroline Schmidts med fleras förslag, och finner att 
kommunstyrelsen bifaller allmänna utskottets förslag att avslå motionen. 
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Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 18 
Kultur- och fritidsnämnden 2023-11-22 § 93 
Tjänsteutlåtande kultur- och fritidsförvaltningen 
Motion 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 17 Dnr KS-2023-000218 - 008 

Motion - Strategi för friluftsliv 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att motionen anses besvarad. 

Sammanfattning 
Jesse Ljung (C), Sven Bergström Trolin (C) och Caroline Schmidt (C) föreslår i 
en motion  

• att Kultur- och Fritidsförvaltningen ges i uppdrag att utarbeta ett förslag till 
strategi för ett utvecklat friluftsliv i Hudiksvalls Kommun.  

•  att strategin ska upprättas i samråd med invånarna, föreningar och andra 
intressenter för att säkerställa att behoven och önskemålen hos kommunens 
invånare är beaktade i strategin.  

•  att strategin ska inkludera en inventering av befintliga friluftsanläggningar och 
friluftsområden och identifiera var investeringar behöver göras för att förbättra 
tillgängligheten, säkerheten och kvaliteten 

Kultur- och fritidsnämndens yttrande 
I september 2019 fick kultur- och fritidsnämnden ett nytt reglemente där det 
framgår att ”Nämnden har en beställarroll… av samtliga fritidsanläggningar där 
även skärgården, spår- och leder, badplatser, bryggor ingår som utförs av 
tekniska nämnden”. Som effekt av den startade förvaltningen ett intern och 
externt arbete inom rörliga friluftslivet.   

Internt är förvaltningen sammankallande för den kommunala 
samverkansgruppen för rörligt friluftsliv ”Forum Fritid”. Där tjänstepersoner 
från flera förvaltningar planerar drift och investeringar för kommunala 
anläggningar inom det rörliga friluftslivet. Den har också en utredande funktion 
kring frågor kopplat till det rörliga friluftslivet i kommunen. 

Externt är kultur och fritid projektägare för ett LONA projektet ”Vandrings- 
och cykelleder i Hudiksvalls kommun”. Projektet hade väntat slutdatum 2023-
12-31 men är förlängt t o m 2024-12-31. Projektet är uppdelat i tre faser och 
inkluderar kartläggning av vandrings- och cykelleder, tillgängliggörande av 
utvalda leder och ta fram en samverkansmodell för berörda parter. Första och 
tredje fasen är pågående under hela projekttiden. Andra fasen genomförs i en 
begränsad tid och planeringen är att den genomförs under andra kvartalet 2024. 
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Enligt första att-satsen i motionen ska förvaltningen utarbeta ett förslag till 
strategi för ett utvecklat friluftsliv i Hudiksvalls kommun. Mot bakgrund av det 
pågående arbetet är förvaltningen aktiv i ett arbete kring rörliga friluftslivet på 
olika sätt och ett uppdrag om att utveckla en strategi skulle leda till att 
förvaltningen måste prioritera om i nuvarande arbetet och därmed kliva tillbaka 
för att ta en mer strategisk roll än operativ.   

Enligt den andra att-satsen ska strategin upprättas i samråd med relevanta 
aktörer och att önskemålen ska tas i beaktande i strategin. I och med LONA 
projektet jobbar förvaltningen tillsammans med medfinansiärer och övriga 
aktörer med kartläggning och att hitta en samverkansmodell tillsammans med 
berörda aktörer inom vandrings- och cykelleder.   

Enligt den tredje att-satsen ska ske en kartläggning av 
friluftsanläggningar/friluftsområden. Detta arbete är pågående genom LONA 
projektet för vandrings- och cykelleder och i den kommunövergripande 
samverkan Forum Fritid kartläggs de kommunala anläggningarna. 

Nämnden anser att den i dagsläget till stor del arbetar operativt med det som 
efterfrågas av motionen och föreslår därför att motionen kan anses besvarad. 

Beslutsgång 
Gerd Olsson (S) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag att motionen anses 
besvarad.  

Caroline Schmidt (C) yrkar bifall till motionen. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets 
förslag eller till Caroline Schmidts förslag, och finner att kommunstyrelsen 
bifaller allmänna utskottets förslag att motionen anses besvarad. 

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024 01 18 § 19 
Kultur- och fritidsnämnden 2023-11-23 § 95 
Tjänsteutlåtande kultur- och fritidsförvaltningen 
Motion 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 18 Dnr KS-2023-000081 - 008 

Motion - Fria arbetsskor till personalen inom vård och 
omsorg 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Social- och omsorgsnämndens yttrande 
Social och omsorgsnämnden har fått i uppdrag att besvara en motion från 
Margareta Stark (C) och Caroline Schmidt (C) om att införa fria arbetsskor som 
en del av arbetsklädsel till vård- och omsorgspersonal.  

Det framgår i förvaltningens tillbudsrapportering att flertalet halkolyckor sker 
varje vinter, bland annat för att privata skor som saknar broddar används. 
Broddar har köpts in inom hemsjukvård och hemtjänst för att kunna användas 
på de privata skorna men det har ej gett önskat resultat. Vid sjukskrivningar 
relaterat till förslitningsskador/värk i höfter, knän och fötter kan bristfälliga 
arbetsskor och hårda golv vara en del av orsaken. 

Förvaltningen har cirka 1 500 ordinarie medarbetare som berörs av förslaget. 
Arbetsskor behöver, om motionen går igenom, upphandlas. En uppskattning 
kan dock göras med antagandet att ett par skor kostar 1 000 kronor samt att 
ordinarie medarbetare behöver 2 par skor per år samt timvikarier 1 par. Det 
skulle innebära en uppskattad totalkostnad på cirka 3 miljoner kronor per år. 
Därutöver tillkommer arbetsgivaravgiften utifrån att skorna blir en skattepliktig 
förmån, då det enligt personalenheten i princip enbart är skyddsskor som är 
skattefria. 

Beslutsgång 
Gerd Olsson (S) och Jonas Holm (M) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag 
att avslå motionen. 

Ulrica Högbergh (V) och Caroline Schmidt (C) yrkar bifall till motionen. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets 
förslag eller till Ulrica Högberghs med fleras förslag, och finner att 
kommunstyrelsen bifaller allmänna utskottets förslag att avslå motionen. 
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Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 16 
Social- och omsorgsnämnden 2023-11-23 § 155 
Tjänsteutlåtande social- och omsorgsförvaltningen 
Motion 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 19 Dnr KS-2023-000351 - 008 

Motion - Inför krav på utdrag ur belastningsregister vid 
nyanställningar inom äldreomsorg och LSS 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att avslå motionen 

Reservation 
Emot beslutet reserverar sig Peter Åkerström (KD) 

Sammanfattning 

Social- och omsorgsnämndens yttrande 
En motion ”Inför krav på utdrag ur belastningsregister vid nyanställningar 
inom äldreomsorg och LSS” inkom i juli 2023 från Peter Åkerström (KD), Lars 
Österberg (KD) och Catharina Holmsten (KD). 

För arbete med vuxna finns inget krav på kontroll av utdrag vid nyanställning 
men det finns heller inga legala hinder för detta. För kontroll av utdrag ur 
belastningsregistret vid nyanställningar bedömer förvaltningen att det inte bör 
införas i nuläget då konsekvenserna av utdragen är arbetsrättsligt svåra. 
Förvaltningen ser vinster med att invänta resultatet av de statliga utredningarna 
för att få stöd i hur eventuella utdrag ska hanteras, och det saknas i dagsläget 
förutsättningar att driva det arbetet parallellt med övriga utvecklingssatsningar. 
Vidare har JO kommit med kritik mot en kommun som rutinmässigt har ett 
förfarande med registerutdrag och förutsätter att kommunen omgående 
omprövar den aktuella ordningen.   

Beslutsgång 
Peter Åkerström (KD) och Peter Asp Vilén (SD) yrkar bifall till motionen. 

Jonas Holm (M) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag att avslå motionen. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets 
förslag eller till Peter Åkerströms med fleras förslag, och finner att 
kommunstyrelsen bifaller allmänna utskottets förslag att avslå motionen. 
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Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 17 
Social- och omsorgsnämnden 2023-11-23 § 156 
Tjänsteutlåtande social- och omsorgsförvaltningen 
Motion 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 20 Dnr KS-2023-000341 - 008 

Motion - Kompetensutveckling för elevassistenter 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla motionen. 

Sammanfattning 

Lärandenämndens yttrande 
Lärandenämnden har mottagit en motion från Anton Stark (C) om 
kompetensutveckling för elevassistenter i Hudiksvalls kommun. Motionen 
föreslår att lärandeförvaltningen utreder möjligheten att erbjuda 
kompetensutveckling för elevassistenter i Hudiksvalls kommun. Därtill föreslås 
att utredningsuppdraget görs i samråd med rektorer och fackliga organisationer 
för att kartlägga vilken typ av kompetensutveckling som bör erbjudas till 
elevassistenter i Hudiksvalls kommun. 

Lärandenämnden ställer sig positiv till att utreda denna fråga och föreslår att 
även kompetensutveckling för lärarassistenter inkluderas i utredningsuppdraget. 

Beslutsgång 
Anton Stark (C), Adam Rydstedt (M), Gerd Olsson (S), Peter Åkerström (KD), 
Ulrica Högbergh (V) och Peter Asp Vilén (SD) yrkar bifall till allmänna 
utskottets förslag. 

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 14 
Lärandenämnden 2023-12-07 § 95 
Tjänsteutlåtande lärandeförvaltningen  
Motion 

 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 21 Dnr KS-2023-000074 - 008 

Motion - NPF-säkra skolorna i Hudiksvalls kommun 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att motionen ska anses besvarad. 

Sammanfattning 

Lärandenämndens yttrande 
Lärandenämnden har mottagit motionen ”NPF-säkra skolorna i Hudiksvalls 
kommun” från Anton Stark (C) och Caroline Schmidt (C). Motionen föreslår 
att lärandeförvaltningen påbörjar processen med att NPF-säkra grundskolorna i 
kommunen, och att en lämplig ”pilotskola” bör vara först ut. Källbrinksskolan i 
Huddinge lyfts i motionen som ett exempel på en NPF-säkrad skola. I 
motionen beskrivs vidare att Hudiksvalls kommun har en stor utmaning 
gällande att se barn och unga med NPF, och också när det gäller att få tillbaka 
barn med NPF med samtidig hög problematisk skolfrånvaro till skolan. 
Centerpartiet tror att ett viktigt första steg är att påbörja processen med att 
NPF-säkra grundskolorna i Hudiksvalls kommun. 

Lärandenämnden ställer sig positiv till ett fortsatt och intensifierat arbete 
gällande tillgängliggörande av lärmiljöer, ökad kunskap om neuropsykiatriska 
svårigheter samt systematiskt arbete för likvärdighet på våra skolor. Nämndens 
svar innebär att skolorna på ett systematiskt och likvärdigt sätt fortsätter och 
intensifierar arbetet med att tillgängliggöra lärmiljöer, öka kvalitén på extra 
anpassningar och särskilt stöd, samt öka kunskapen hos medarbetarna rörande 
neuropsykiatriska svårigheter.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 15 
Lärandenämnden 2023-12-07 § 96 
Tjänsteutlåtande lärandeförvaltningen 
Motion 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 22 Dnr KS-2021-000336 - 008 

Motion - Inga marknadshyror i allmännyttan 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att avslå motionen. 

Sammanfattning 
I en motion från Olle Jonsson (V) föreslås att kommunen ändrar ägardirektiven 
till Glada Hudikhem AB så att bolaget inte ska tillämpa det som motionären 
benämner marknadshyror vid nyproduktion av hyresbostäder. 
Kommunledningsförvaltningen föreslår att motionen ska avslås då det inte 
längre är aktuellt att ändra lagstiftningen för att möjliggöra en sådan 
hyresmodell.   

Beslutsgång 
Ulrica Högbergh (V) yrkar bifall till motionen. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets 
förslag eller till Ulrica Högberghs förslag, och finner att kommunstyrelsen 
bifaller allmänna utskottets förslag att avslå motionen. 

Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2024-01-23 § 14 
Tjänsteutlåtande 
Motion 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 23 Dnr KS-2023-000169 - 008 

Motion - Barnen i första rummet via årligt barnbokslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anse motionen besvarad. 

Reservationer 
Emot beslutet reserverar sig Caroline Schmidt (C), Anton Stark (C) och Jan-
Erik Jonsson (C). 

Sammanfattning 
Margareta Stark (C) och Erika Söderström (C) har inkommit med en motion 
om införande av barnbokslut i kommunen. Syftet med ett barnbokslut är att det 
ska fungera som ett underlag för att skapa en bättre situation för barnen i 
Hudiksvalls kommun. Vidare ska det belysa om barnen fått det bättre eller 
sämre under året, samt beskriva vad som har gjorts och vilka beslut som har 
fattats under året som påverkar barn och unga. Ett upprättande av ett 
barnbokslut skulle bidra till att visa på hur kommunen arbetar utifrån ett barn- 
och ungdomsperspektiv med barns bästa i fokus och att man följer 
lagstiftningen genom en årlig uppföljning. Ett barnbokslut bör vara en 
sammanställning av verksamheters resultat som direkt berör barn och unga. Det 
skulle innebära att varje förvaltning i samband med årligt bokslut gör en särskild 
utvärdering av hur fattade beslut påverkar barn och ungas villkor i området eller 
i en verksamhet. 

Motionen har behandlats genom en internremiss till samtliga nämnder i 
kommunen. Sammanfattningsvis är tekniska nämnden och lärandenämnden 
positiva till införandet av barnbokslut medan social- och omsorgsnämnden, 
kultur- och fritidsnämnden samt Norrhälsinglands miljö- och räddningstjänst är 
tveksamma. Se separat sammanställning av remissvar. 

I september 2023 beslutade kommunstyrelsen om riktlinjer för prövning av 
barnets bästa enligt lagen om konventionen om barnets bästa, 
barnkonventionen. Arbetet med att implementera arbetssätt och rutiner för 
prövning av barnets bästa pågår men behöver fortsätta, breddas och fördjupas. 
Lagen och Hudiksvalls kommuns beslutade riktlinje innebär bland annat att 
prövning av barnets bästa ska göras i budgetprocessen. Med en 
kommunövergripande prövning av barnets bästa i budgetprocessen kommer 
intentionerna för barnbokslut delvis att uppfyllas.  
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Beslutsgång 
Caroline Schmidt (C) och Ulrica Högbergh (V) yrkar bifall till motionen. 

Gerd Olsson (S) yrkar att motionen ska anses vara besvarad. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till Gerd Olssons 
förslag om att anse motionen besvarad eller till Caroline Schmidts med fleras 
förslag om att bifalla motionen, och finner att kommunstyrelsen bifaller Gerd 
Olssons förslag om att anse motionen besvarad. 

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 13 
Tjänsteutlåtande 
Sammanställning av internremiss 
Motion 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 24 Dnr KS-2016-000147 - 000 

Information från Hälsingerådet, Sundsvallsregionen 
och aktuell övrig information  
     

Sammanfattning 
Hälsingerådet 
Ordföranden Mikael Löthstam rapporterade från senaste mötet i Hälsingerådet 
då bland annat följande frågor var aktuella: 

- Lön Hälsingland 

- ITdrift Hälsingland 

- Årsredovisningar 

- Kompetensförsörjning 

- Besöksnäring-Destination Hälsingland 

- Social hållbarhet 

- Gemensamma projekt 

 

Sundsvallsregionen 
Inget möte har genomförts i Sundsvallsregionen sedan senaste 
kommunstyrelsesammanträdet.  

 

Övrig information  
Kommundirektör Lena Högback informerar om en pågående översyn av 
kommunledningsförvaltningen samt en ledardag för samtliga ledare i 
kommunen. 
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§ 25 Dnr KS-2022-000556 - 006 

Delegationsbeslut kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna redovisningen av fattade delegationsbeslut. 

Sammanfattning 
1. Remissvar på sol- och vindkraft i översiktsplan Sundsvall 2040 

2. Yttrande över föreskrifter om ämnesbetyg 

3. Beslut gällande begäran om allmän handling. 

4. Svar på remiss över EU-kommissionens förslag om att förhindra spill av 
plastpellets. 

5. Avtal ang varumärket Glada Hudik teatern. 

6. Beslut att avslå att få ta del av handling  
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§ 26 Dnr KS-2022-000557 - 006 

Meddelanden till kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar 
att meddelandena läggs till handlingarna. 

Sammanfattning 
1. Protokoll Samordningsförbund Gävleborg 2023-11-24 

2. Protokoll Hjälpmedelsnämnden 2023-12-04 

3. Protokoll Glada Hudikhem 2023-09-26 

4. Social- och omsorgsnämndens Internkontroll med bilaga 

5. Kultur- och fritidsnämndens Nämndplan 2024-2027 

6. Företagshälsovårdsnämnden 2023-12-15 

7. Överenskommelse - Insatser inom området psykisk hälsa och 
suicidprevention 2024 

8. Arbetslöshetsstatistik november 2023 

9. Protokoll Hälsingerådet 2023-12-13 

10.Protokoll Samordningsförbund Gävleborg 2024-01-26 

11. Förnyad rekommendation till kommunerna om gemensam finansiering av 
stöd för en kunskapsbaserad socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård 

12. Rekommendation gällande undertecknande av CEMR-deklarationen 

13. Överenskommelse om Omställning till en långsiktigt hållbar socialtjänst – 
2024  
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§ 27 Dnr KS-2024-000079 - 040 

Användning av RUR i bokslutet 2024 för att hantera 
ökade pensionskostnader  

Kommunstyrelsen beslutar 
att täcka de ökade pensionskostnaderna för 2024 på ca 45,4 mkr, samt 

att mellanskillnaden täcks i bokslutet via RUR (resultatutjämningsreserven). 

Sammanfattning 
På uppdrag av kommunledningen har kommunledningsförvaltningen fått i 
uppdrag att se över om effekterna av de ökade pensionskostnaderna 2024 
Hudiksvall kommun, för att sedan minska 2025, delvis kan hanteras genom 
resultatutjämningsreserven. Just 2024 slår det hårt ekonomiskt för nämnderna.  
Genom att det kan ses som en extra ordinär kostnad 2024 kan kommunen 
mildra effekterna genom att resultatutjämningsreserven går in och täcker den 
merkostnad kommunen har för 2024. Vilket beror både på ett nytt 
pensionsavtal som förhandlats fram mellan centrala parter samt att pensionerna 
är inflationsskyddade. Under 2024 kommer de ökade pensionskostnaderna 
jämfört med 2023 uppskattningsvis att öka med 40-45 mkr, vilket får betecknas 
som exceptionellt. Pensionskostnaderna för kommunen har ökat från 2022, och 
kommer därefter att minska 2025.  

Kommunfullmäktige antog 2022-12-21 § 146 riktlinjer för god ekonomisk 
hushållning och hantering av resultatutjämningsreserv vilket möjliggör 
föreslagen lösning av den ökade pensionskostnaden. 

De 45,4 mkr som föreslås hanteras via RUR i bokslutet fördelas på nämnderna 
enligt följande: 

Social- och omsorgsnämnden  20 mkr 

Lärandenämnden  15 mkr 

Tekniska nämnden  4,2 mkr 

Kommunstyrelsen  3,8 mkr 

Kultur- och fritidsnämnden  0,9 mkr 

Bygg-, miljö- och räddningsförvaltningen 1,2 mkr 

Svågadalsnämnden  0,2 mkr 

Överförmyndarnämnden  0,1 mkr 

Totalt                 45,4 mkr 
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Denna hantering innebär att nämnderna i samband med månadsuppföljning 
och prognoser tillåts ha ett överskridande på helårsbasis i kontogruppen 
arbetskraftskostnader på motsvarande belopp. 

Beslutsgång 
Per Svensson (S), Annika Huber (S) och Adam Rydstedt (M) yrkar bifall till 
kommunledningsförvaltningens förslag. 

Beslutsunderlag 
Tjänstutlåtande 

Beslutet skickas till 
Ekonomienheten 
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§ 28 Dnr KS-2024-000072 - 009 

Nämndinitiativ - Kraftsamling Lärandenämnden 

Kommunstyrelsen beslutar 
att avslå nämndinitiativet. 

Sammanfattning 
Ulrica Högbergh (V) har lämnat in ett nämndinitiativ med följande förslag: 

att lärandenämnden till varje kommunstyrelsesammanträde redogör för arbetet 
som görs inom ramen för uppdraget “En bättre skola” (LN 230613) 

att kommunledningsförvaltningen får i uppdrag att i den utsträckning som är 
nödvändig för att stärka lärandeförvaltningens arbete med arbetsmiljö, kvalitet, 
ekonomi och utvecklingsarbetet i “En bättre skola”. 

att som omställningsmedel under tiden arbetet med “En bättre skola” pågår 
tillföra 30 miljoner till lärandenämnden i tilläggsanslag för 2024. 

Förslaget föreslås finansieras via reglering i bokslut (medel från 
resultatutjämningsreserven kan användas vid behov) 

 

Lärandenämndens ordförande Adam Rydstedt (M) meddelar att samtliga partier 
i lärandenämnden kommer att inbjudas till att delta i styrgruppen för projektet 
"En bättre skola". 

Ordföranden meddelar att styrgruppen under våren kommer att få 
presentera/redovisa arbetet i kommunstyrelsen.  

Beslutsgång 
Ulrica Högbergh (V) yrkar bifall till nämndinitiativet. 

Per Svensson (S) yrkar avslag på nämndinitiativet i sin helhet. 

Caroline Schmidt (C) yrkar bifall till nämndinitiativets två första förslag med 
följande protokollsanteckning: 

"Centerpartiet ställer sig i stora delar positiva till Vänsterpartiets nämndinitiativ 
”Dags för kraftsamling Lärandenämnden”. Vi yrkar bifall till att-sats 1 och 2 
men ställer oss tveksamma till att-sats 3. Centerpartiet vill att mer pengar tillförs 
till Lärandenämnden men att de görs genom att öronmärka pengar från 
kommande generella statsbidrag. " 
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Ordföranden framställer proposition om bifall dels till Per Svenssons förslag 
om att avslå nämndinitiativet, dels till Ulrica Högberghs förslag om att bifalla 
initiativet och dels till Caroline Schmidts förslag om att bifalla att-sats 1 och 2, 
och finner att kommunstyrelsen bifaller Per Svenssons förslag om att avslå 
nämndinitiativet. 

Beslutsunderlag 
Nämndinitiativ 

     

Beslutet skickas till 
Ulrica Högbergh 
Caroline Schmidt 
Adam Rydstedt 
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§ 29 Dnr KS-2024-000080 - 110 

Val av ombud och ersättare vid Kommuninvests 
föreningsstämma för år 2024 

Kommunstyrelsen beslutar 
att till ombud och ersättare vid Kommuninvests föreningsstämma för år 2024, 
utse följande: 

Ombud:   Ersättare 

Mikael Löthstam (S)  Bengt-Åke Nilsson (C) 

Vindrosvägen 5  Knösta 21 

824 51 Hudiksvall  824 92 Hudiksvall 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har att utse ombud och ersättare till Kommuninvest 
föreningsstämma 2024.  

     

Beslutet skickas till 
Mikael Löthstam 
Bengt-Åke Nilsson 
Kommuninvest 
Ekonomienheten 
Annika Forslin 
Monika Lindblom 
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Plats och tid Stora salen, Kulturhuset, Hudiksvall, tisdagen 27 februari 2024 kl 09:15-12:15 

Beslutande ledamöter 
 

Adam Rydstedt (M), Ordförande 
Renée Holmberg (S), 1:e vice ordförande 
Anton Stark (C), 2:e vice ordförande 
Kerstin Rask (S) 
Björn Forsling (S) 
Leif Rogell (S) 
Erika Olsson (S) 
Anita Höglund (M) 
Robert Ekenberg (M) 
Karolin Nylander (C) 
Jesse Ljung (C) 
Olle Jonsson (V) 
Peter Åkerström (KD) 
Mats Olsson (SD) 
Alfred Landestål (SD) 

Ersättare 

 

Agneta Palmqvist (M) 
Calle Weider (M) 
Barbro Ryttlinger (MP) 
Gunilla Asplund (S) 
Mats Moberg (S) 
Sally Persson (KD) 
Leif Bergman (SD) 
Hans Svalfors (C) 
Sofia Groth (V) 

Övriga närvarande Förvaltningschef Annika Gabrielsson, nämndsekreterare Emilia Nordström, 
verksamhetschef för gymnasie- och vuxenutbildning Urban Wikman, 
verksamhetschef för den centrala elevhälsan Sara Ternsjö, verksamhetschef för 
grundskola och anpassad grundskola Ulf Carlsson, teamledare Hanna Södergårds, 
kvalitetsutvecklare Björn Classon § 11   

Justerare Jesse Ljung  

Justeringens plats och 

tid Digitalt justerat via Bank-ID, 2024-03-04 
 

Underskrifter 

Sekreterare 

 

Paragrafer §§ 1-11 
 Emilia Nordström  

Ordförande 
  

 Adam Rydstedt  

Justerare 
  

 Jesse Ljung   
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 Bevis/anslag 

Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Instans Lärandenämnden 

Sammanträdesdatum 2024-02-27 

Datum då anslaget 

publiceras 2024-03-05 

Datum då anslaget 

tas bort 2024-03-26 

Förvaringsplats för 

protokollet Kommunledningsförvaltningen 
 

Underskrift 
  

 Emilia Nordström  
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§ 1 Dnr LAR-2023-000403 - 612 

Resultat gymnasieskolan 

Verksamhetschef för gymnasie-och vuxenutbildningen Urban Wikman 
redovisar 2023 års resultat för gymnasieskolan. Bland annat presenteras 
genomsnittligt betygspoäng, andelen elever med examen inom tre respektive 
fyra år, etablering på arbetsmarknaden samt andelen elever som studerar vidare 
på universitet och högskola. 

 

Ordförande tackar för informationen.  
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§ 2 Dnr LAR-2021-000150 - 623 

Beslut om revidering av skolskjutsregler 

Lärandenämnden beslutar 

att revidera skolskjutsreglerna enligt förvaltningens förslag. 

Sammanfattning 

En elev som bor växelvis hos sina vårdnadshavare i samma kommun kan ha 
rätt till skolskjuts från båda bostadsadresserna till skolan och tillbaka. Enligt 
Hudiksvalls kommuns skolskjutsreglemente krävs att eleven går på anvisad 
skola för att skolskjuts vid växelvis boende ska beviljas. Enligt rådande 
rättspraxis (RÅ 2002 referat 91 och HFD 2014 referat 34) framgår att skolskjuts 
vid växelvis boende kan beviljas oavsett vilken adress eleven är folkbokförd på.  

Elever som väljer att gå i en annan skola än den skola där hemkommunen 
annars skulle ha placerat dem har endast rätt till skolskjuts om det kan ske utan 
organisatoriska eller ekonomiska svårigheter för hemkommunen (Skollagen 10 
kap. 32 §). Samma bedömning ska göras i de ärenden som avser skolskjuts vid 
växelvis boende där eleven inte går på anvisad skola.  

Skrivelsen om att skolskjuts vid växelvis boende endast kan beviljas om eleven 
går på anvisad skola bör därmed tas bort från Hudiksvalls kommuns 
skolskjutsreglemente.  

Beslutsunderlag 

Förslag till revidering av skolskjutsreglemente  

Protokollsutdrag AU 2024-01-09 § 1 Revidering av skolskjutsregler  
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§ 3 Dnr LAR-2024-000051 - 004 

Beslut om revidering av informationshanteringsplan 

Lärandenämnden beslutar 

att anta informationshanteringsplanen samt 

att informationshanteringsplanen revideras en gång per mandatperiod. 

Sammanfattning 

Lärandenämnden fattade beslut om nu gällande dokumenthanteringsplan 2016. 
Sedan dess har mycket förändrats. Dagens verksamhetssystem och 
ärendehanteringssystem stödjer ett digitalt arbetssätt och många ärenden kan 
idag handläggas helt eller delvis digitalt. Det är vanligt att inkommande 
pappershandlingar skannas för att kunna hanteras i elektronisk form under 
handläggningen. Förvaltningen hanterar idag många olika typer av information 
varför den föreslår ett namnbyte från dokument- till 
informationshanteringsplan.  

Beslutsunderlag 

Reviderad informationshanteringsplan  

Tjänsteutlåtande - Revidering av informationshanteringsplanen 

Protokollsutdrag AU 2024-02-13 § 7 Revidering av informationshanteringsplan  
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§ 4 Dnr LAR-2024-000099 - 624 

Beslut om patientsäkerhetsberättelse 2023 

Lärandenämnden beslutar 

att godkänna patientsäkerhetsberättelsen och lägga den till handlingarna. 

Sammanfattning 

Enligt patientsäkerhetslagen ska vårdgivaren varje år upprätta en 
patientsäkerhetsberättelse. Syftet med patientsäkerhetsberättelsen är att öppet 
och tydligt redovisa strategier, mål och resultat av arbetet med att förbättra 
patientsäkerheten.  

Under året 2023 har ett fortsatt arbete skett för att säkerställa ett patientsäkert 
arbetssätt och främjandet en god säkerhetskultur.  

Den centrala elevhälsan har under året på olika vis förstärkt styrningen av 
hälso- och sjukvårdens frågor. I den centrala elevhälsans ledningsgrupp, där 
VC, MLA, PLA samt handläggare ingår, har ett systematiskt kvalitetsarbete 
skett inom områden såsom rutiner, avvikelser, patientsäkerhetsarbete samt 
utformande av ledningssystem. Arbetet har bland annat innefattat gemensam 
avvikelsehantering och journalgranskning. 

Under året har den centrala elevhälsans medarbetare aktivt uppmuntrats att 
skriva avvikelser för att utveckla och säkerställa verksamhetens rutiner. 

Tre fokusområden har identifierats där ytterligare utveckling behöver ske. 
Dessa är journalgranskning, författande och hantering av avvikelser, samt 
uppmuntran av klagomål och synpunkter på vården.  

Beslutsunderlag 

Patientsäkerhetsberättelse 2023 

Tjänsteutlåtande - Patientsäkerhetsberättelse 2023 
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§ 5 Dnr LAR-2024-000062 - 624 

Förordnande av verksamhetschef till den centrala 

elevhälsan  

Lärandenämnden beslutar 

att utse Sara Ternsjö som verksamhetschef för den medicinska, psykologiska 
och logopediska delen av elevhälsan, med grund i Hälso- och sjukvårdslagen 
(HSL) 4 kap. 2 §, 1 st., samt i nämndens reglemente 12 §  
 
att förordnandet gäller tillsvidare från och med 2023-04-01.  

Sammanfattning 

Eleverna i kommunens skolor ska enligt 2 kap. 25 § första stycket skollagen 
(2010:800) ha tillgång till elevhälsa. Elevhälsan ska omfatta medicinska, 
psykologiska, psykosociala och specialpedagogiska insatser. Elevhälsan ska 
främst vara förebyggande och hälsofrämjande och elevernas utveckling mot 
utbildningens mål ska stödjas. Den medicinska delen, den psykologiska delen 
och den logopediska delen av elevhälsan utgör i juridisk bemärkelse, och med 
hänsyn till ansvarsfrågor, hälso- och sjukvård. Det innebär att de författningar, 
förordningar och föreskrifter som styr hälso- och sjukvården ska följas av 
elevhälsans medicinska, psykologiska och logopediska del. Primära författningar 
är Hälso- och sjukvårdslagen (2017:30), patientsäkerhetslagen (2008:355), 
patientlagen (2014:821) med tillhörande förordningar. I HSL 4 kap. 2 §, 1 st. 
anges att där det bedrivs hälso- och sjukvårdsverksamhet, ska det finnas någon 
som ansvarar för verksamheten, en verksamhetschef. 

Utgångspunkten är att det är kommunfullmäktige som är vårdgivare i HSL:s 
mening och som därmed ska utse verksamhetschef. Kommunfullmäktige har 
dock i lärandenämndens reglemente 12 § gett lärandenämnden i uppdrag att 
fullgöra de uppgifter som ankommer på vårdgivaren för den medicinska, 
psykologiska och logopediska delen av elevhälsan. Det är således 
lärandenämnden som beslutar om förordnandet av verksamhetschef. 
Lärandenämnden ska genom ett personligt förordnande för en viss namngiven 
person, utse en verksamhetschef som har det samlade ledningsansvaret för den 
medicinska, psykologiska och logopediska delen av elevhälsans verksamhet.  

Staten utövar styrning genom tillsyn och inspektion. Skolinspektionen har 
tillsyn över elevhälsan utifrån skollagen, och Inspektionen för vård och omsorg 
(IVO) har tillsynsansvaret över hälsovården och dess personal.   
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Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande - Tillägg till förordnande av verksamhetschef för den centrala 
elevhälsan 

Protokollsutdrag AU 2024-02-13 § 6 Förordnande av verksamhetschef till den 
centrala elevhälsan  
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§ 6 Dnr LAR-2024-000062 - 624 

Tillägg till förordnande av verksamhetschef för den 

centrala elevhälsan  

Lärandenämnden beslutar 

att anta tillägget till förordnande av verksamhetschef för den medicinska, 
psykologiska och logopediska delen av elevhälsan. 

Sammanfattning 

Sara Ternsjö är utsedd som verksamhetschef för den medicinska, psykologiska 
och logopediska delen av elevhälsan, med grund i hälso- och sjukvårdslagen 
(HSL) 4 kap. 2 §, 1 st., samt i nämndens reglemente 12 §. Förordnandet gäller 
tillsvidare från och med 2023-04-01. 

Till följd av anställningen av en vårdkoordinator med delar av skolsköterskas 
arbetsuppgifter samt en timanställd läkare inom vuxenutbildningen behöver 
nedanstående tillägg göras till verksamhetschefens ansvarsområden och 
uppgifter i förordnandet: 

Verksamhetschefen ansvarar för den medicinska delen av arbetet för den 
vårdkoordinator och den läkare som är anställda av vuxenutbildningen i 
Hudiksvalls kommun inom det arbets-marknadspolitiska projektet ”Fler till 
arbete och studier”. Ansvaret gäller för hela projektperioden, som uppgår till tre 
år. Ansvaret omfattar det ansvar som i övrigt definieras i lärandenämndens 
förordnande av verksamhetschef för den medicinska, psykologiska och 
logopediska delen av elevhälsan.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande - Tillägg till förordnande av verksamhetschef för den centrala 
elevhälsan  
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§ 7 Dnr LAR-2023-000006 - 000 

Förvaltningen informerar 

Förvaltningschef Annika Gabrielsson informerar om: 

-Pågående tufft arbete med förvaltningens arbetsmiljö utifrån anpassningar av 
budget i ram och nu gymnasieskolans tur att anpassa bemanningen utifrån färre 
elever från hösten 2024.  

-Ökat stöd av kommunikationsenheten för nyanserad bild av allt som sker i 
skolan, både internt och externt.  

-Rekrytering av specialpedagog och rektor till resursskolan är klar. Pågående 
rekrytering av socionomer, skolläkare och verksamhetschef för förskolan 
fortgår. 

-Återkoppling omställning, omflyttning och övertalighet för budget i ram 2024.  

-Pågående löne- och medarbetarsamtal inom förvaltningen prioriteras vilket 
ökar arbetsbördan. 

-Ny timplan från hösten vilket innebär ökad undervisningstid för högstadiet 
och ökade kostnader för 2024.  

-Samarbete mellan anpassad grundskola och Glada Hudik teatern med extern 
finansiering. Teaterföreställningar och dokumentärfilm pågår. Stort intresse och 
efterfrågat av andra kommuner. 

 

Ordförande tackar för informationen.  
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§ 8 Dnr LAR-2023-000009 - 000 

Meddelande till nämnden 

Protokoll - lärandeförvaltningens MBL § 11, 2023-12-04 

 

Protokoll - lärandeförvaltningens MBL § 11, 2024-01-15 

 

Protokoll - lärandeförvaltningens MBL § 11, 2024-02-19 

 

Protokollsutdrag lärandenämndens arbetsutskott § 8, 2024-02-13 

Beslut om tillägg till styrgrupp - bättre skola  

 

Protokollsutdrag kommunfullmäktige § 221, 2023-12-18 

Val av ersättare i Lärandenämnden efter Jenny Ganse (C), som entledigas 

 

 Meddelandena läggs till handlingarna.  
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§ 9 Dnr LAR-2023-000008 - 002 

Återrapport av delegationsbeslut 

Lärandenämnden beslutar 

att godkänna redovisningen av fattade delegationsbeslut. 

Sammanfattning 

En nämnd har möjlighet att delegera sin beslutande rätt, det innebär att nämnde 
inte behöver fatta alla beslut själv. Nämnden får uppdra till presidiet, ett utskott, 
en ledamot eller ersättare att besluta på nämnden vägnar. Bestämmelserna om 
delegering finns i 6 kapitlet §§ 37-40 kommunallagen. En nämnd får även 
uppdra till en anställd att besluta i dess ställe, 7 kapitlet 5-8 §§ kommunallagen. 
Om nämnden delegerat till förvaltningschef kan förvaltningschefen 
vidaredelegera beslutanderätten till annan anställd, om inte nämnden beslutat 
annat. Ordförande får besluta i ärenden som är så brådskande att nämndens 
beslut inte kan avvaktas. 

Nämnderna har fastslagna delgeringsordningar där nivå för beslutsfattare anges 
samt för hur delegationsbesluten ska återrapporteras till nämnden. Det är bara 
delegationsbeslut som är så brådskande att nämndens beslut inte kan avvaktas, 
som måste anmälas till nämnden. Nämnderna bestämmer själva hur 
återrapporteringen ska går till, t. ex. muntligt eller skriftligt. Redovisningen 
innebär inte att nämnden får ompröva eller fastställa besluten. Däremot kan 
nämnden återkalla beslutanderätt.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande - återrapporterade delegationsbeslut  

Återrapporter t.o.m. 2024-02-27 
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§ 10 Dnr LAR-2023-000077 - 629 

Återrapport verksamhetsbesök  

Björn Forsling (S) berättar om det pågående arbetet med att ansluta sig till 
Motorbranchcollege.  

Ordförande Adam Rydstedt (M) informerar om skolkonferensen på 
Bromangymnasiet.  

 

 



 

Lärandenämnden 

PROTOKOLL 
Sida 

15(15) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-27 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 11 Dnr LAR-2022-000189 - 041 

Beslut om verksamhetsrapport helår 2023 

Lärandenämnden beslutar 

att verksamhetsrapporten för 2023 läggs till handlingarna och skickas till 
kommunfullmäktige. 

Sammanfattning 

Två gånger per år, per augusti och per december, sammanställs en 
verksamhetsrapport för nämnden. Den innehåller en samlad information om 
ekonomi och verksamhet samt måluppfyllelse för kommunfullmäktiges och 
nämndens verksamhetsmål. I rapporten lämnas även status på de uppdrag som 
kommunfullmäktige gett nämnden samt de uppdrag som nämnden gett 
förvaltningen. 

Det ekonomiska resultatet för helåret 2023 för lärandenämnden visar ett 
underskott på totalt 30,7 miljoner kronor för samtliga verksamheter inom 
lärandenämndens ansvarsområde. Samtidigt har verksamheterna en hög 
måluppfyllelse för läsåret 2022–2023.  

Beslutsunderlag 

Verksamhetsrapport helår 2023  

Tjänsteutlåtande - verksamhetsrapport helår 2023 

Protokollsutdrag AU 2024-02-13 § 5 Beslut om verksamhetsrapport helår 2023  

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
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Plats och tid Sal A, Guldsmeden, Hudiksvall, onsdagen 7 februari 2024 kl 09:00 

Beslutande ledamöter 
 

Gerd Olsson (S), Ordförande 
Emelie Gustafsson (M), 1:e vice ordförande 
Stefan Bäckström (S) 
Sara Nyman (S) 
Najib Bege (S) 
Lotta Beiersdorf (S) 
Christina Träff (M) §§ 1–6 
Chatarina Weider (M) §§ 7–15 
Per Almberg (M) 
Lisa Östberg (C) 
Per Palm (C) 
Marie Olsson (C) 
Tibor Balazsi (C) 
Marita Haals Skoog (V) 
Lasse Lilja (SD) 
Mats-Erik Jonsson (SD) 

Ersättare 

 

Mikael Andersson (S) 
Kina Wikberg Åkman (S) 
Margareta Sidenvall (MP) 
Chatarina Weider (M) §§ 1–6 
Torsten Myrgren (M) 
Louise Jonsson (M) §§ 3–15 
Per Helander (C) 
 

Övriga närvarande Förvaltningschef Anna Lindqvist 
Nämndsekreterare Madeleine Lundholm 

Justerare Lasse Lilja 

Justeringens plats och 

tid Digital justering, 2024-02-12 
 

Underskrifter 
 

Paragrafer §§ 1–15 
   

Ordförande 
  

 Gerd Olsson  

Justerare 
  

 Lasse Lilja  
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 Bevis/anslag 

Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Instans Kultur- och fritidsnämnden 

Sammanträdesdatum 2024-02-07 

Datum då anslaget 

publiceras 2024-02-13 

Datum då anslaget 

tas bort 2024-03-05 

Förvaringsplats för 

protokollet Kommunledningsförvaltningen 
 

Underskrift 
  

 Madeleine Lundholm  

Kultur- och fritidsnämnd 2024-02-07, digitalt justerat
(Signerat, SHA-256 3ECFF37B3D52E9F64161F37CCD1D9CDEDFA821D113701685957BFB018974B2E3)

Sida 2 av 23



 

Kultur- och fritidsnämnden 

PROTOKOLL 
Sida 

3(22) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-07 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

Innehållsförteckning 

§ 1 Dnr KOF-2024-000001 - 800 
Anmälan av tillkommande ärenden och övriga frågor ................................ 4 

§ 2 Dnr KOF-2022-000039 - 042 
Ekonomisk rapport ........................................................................................... 5 

§ 3 Dnr KOF-2023-000037 - 042 
Verksamhetsrapport helår 2023 - Information ............................................. 6 

§ 4 Dnr KOF-2023-000069 - 042 
Revidering budget 2024 .................................................................................... 7 

§ 5 Dnr KOF-2023-000206 - 007 
Revisionsrapport - Granskning av kultur- och fritidsnämndens ledning, 
styrning, uppföljning och internkontroll ........................................................ 9 

§ 6 Dnr KOF-2023-000099 - 039 
Uppföljning internkontroll 2023 ................................................................... 12 

§ 7 Dnr KOF-2023-000151 - 800 
Övergripande uppföljningsplan för kultur- och fritidsnämndens 
verksamhet och avtal ...................................................................................... 14 

§ 8 Dnr KOF-2023-000214 - 036 
Rapport av synpunkter 2023.......................................................................... 15 

§ 9 Dnr KOF-2024-000006 - 800 
Meddelanden för kännedom 2024 ................................................................ 16 

§ 10 Dnr KOF-2023-000007 - 800 
Återrapport delegationsbeslut 2023 .............................................................. 17 

§ 11 Dnr KOF-2024-000005 - 800 
Återrapport delegationsbeslut 2024 .............................................................. 18 

§ 12 Dnr KOF-2024-000004 - 800 
Nämnden informerar 2024 ............................................................................ 19 

§ 13 Dnr KOF-2024-000003 - 800 
Förvaltningen informerar 2024 ..................................................................... 20 

§ 14 Dnr KOF-2023-000013 - 102 
Val av revisor till Stiftelsen Hudiksvalls Bruksminnen 2023–2026 ......... 21 

§ 15 Dnr KOF-2024-000007 - 800 
Eventuellt tillkommande ärenden och övriga frågor ................................. 22 

Kultur- och fritidsnämnd 2024-02-07, digitalt justerat
(Signerat, SHA-256 3ECFF37B3D52E9F64161F37CCD1D9CDEDFA821D113701685957BFB018974B2E3)

Sida 3 av 23



 

Kultur- och fritidsnämnden 

PROTOKOLL 
Sida 

4(22) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-07 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 1 Dnr KOF-2024-000001 - 800 

Anmälan av tillkommande ärenden och övriga frågor 

Sammanfattning 

Emelie Gustafsson (M) frågar varför Demokrativerkstan för elever årskurs 8 
ställts in. 

 

Lotta Beiersdorf (S) frågar om status för utredningen av Näsvikens 
biblioteksfilial.  

  

Lotta Beiersdorf (S) frågar om status för utredningen av Fritidsbanken.  

 

Lotta Beiersdorf (S) frågar hur samarbetet ser ut mellan kommunen och 
Hälsinge Låtverkstad. 

  

Marita Haals Skoog (V) frågar om omfattningen av att skolan ibland uteblir på 
simundervisning och kulturevenemang.  

 

Svar ges i § 15.  
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§ 2 Dnr KOF-2022-000039 - 042 

Ekonomisk rapport 

Sammanfattning 

Förvaltningschef Anna Lindqvist redogör för utfall per 31 december 2023,  

- 301 tkr utan projekt och prognos på helåret - 898 tkr.  

Förvaltningschefens kommentarer: 

Det är biblioteken som har haft de största ekonomiska problemen under året. 
Det har varit flera samverkande orsaker som påverkat ekonomin negativt 
exempelvis personalkostnader, servicekostnader för mobila biblioteket, 
städkostnader och licenskostnader. Ett exempel är utvecklingen med 
självservice som har varit mycket uppskattad hos biblioteksbesökarna, framför 
allt på de mindre filialerna och studerande. Men verksamheten har inte hunnit 
ställa om för de ökade behoven av exempelvis städning som självservice har lett 
till. De ekonomiska förutsättningarna för biblioteket har hanterats i 
budgetarbetet och kommer att rättas till under 2024. 

Den regniga sommaren har haft en positiv effekt på besöksantalet på Mulle 
Meck som har haft rekordmånga besökare. Detta ger ett positivt ekonomiskt 
resultat och bidrar tillsammans med förvaltningsledningens oförutsedda konto 
till att förbättra situationen. 

Under året har det funnits en oro för resultatet för badhusen som till stor del är 
beroende av intäkter från besökare. Verksamheten är populär och attraherar 
många. Men problem med lokalerna och den regniga sommaren som påverkat 
besökssiffrorna på utebadet i Delsbo höll nere intäkterna i början av året. Tack 
vare att medarbetarna på baden gjort ett stort jobb dels i samband med de stora 
översvämningar som inträffade på badet i Hudiksvall dels för att vidareutveckla 
verksamheten och locka fler badande har man i stort sett klarat att hålla 
budgeten. 

 

Ordförande tackar för informationen. 
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§ 3 Dnr KOF-2023-000037 - 042 

Verksamhetsrapport helår 2023 - Information 

Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

Sammanfattning 

Förvaltningschef Anna Lindqvist informerar om verksamhetsrapport helår 
2023. 

Måluppfyllelse 

Det har varit en positiv utveckling inom kultur- och fritidsnämndens 
målområden. Några delar kan lyftas fram: 

Genom nämndens uppdrag inom området demokratiarbete och mänskliga 
rättigheter samt integrationsprojektet Samverkan Gävleborg 2022 har fler 
medarbetare med kompetens inom området social hållbarhet knutits till 
förvaltningen. Det har bidragit till ett ökat fokus på frågorna i hela 
förvaltningen och bidragit till en positiv verksamhetsutveckling och 
måluppfyllelse. 

Fritidsgårdarnas arbete med KEKS höjer kompetensen hos medarbetarna och 
ökar kvaliteten i verksamheten. 

Enheternas engagemang i landsbygds- och centrumutvecklarens arbete med 
centrumutveckling i Hudiksvall, Iggesund och Delsbo har bidragit till 
samverkan med nya enheter i kommunen och med det lokala näringslivet. 

De senaste åren har varit omvälvande för föreningslivet. Tendensen för 
kulturföreningarna är att man till stora delar är tillbaka med sin verksamhet och 
sina besökstal som innan pandemin. För idrottsföreningarna är det stor skillnad 
mellan föreningarna. Den mest oroande trenden är att många barn som var i 
åldern att börja idrotta under pandemin inte har hittat till idrotten efter 
pandemin. Flera föreningar har haft problem att få in ledare efter pandemin. 
Inflationen och höga elpriser har lett till problem för föreningar med stora 
omkostnader. Kultur- och fritidsnämnden har i några fall stöttat dessa 
föreningar med förskottsutbetalningar av bidrag och något extra bidrag. 

 

Ordförande tackar för informationen.  
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§ 4 Dnr KOF-2023-000069 - 042 

Revidering budget 2024 

Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

att ändra kultur- och fritidsnämndens beslut 2023-10-25 § 78 och inte ta bort en 
tjänst på badhusen. 

Sammanfattning 

Förvaltningschef Anna Lindqvist föredrar ärendet. 

I kultur- och fritidsnämndens beslut om budget 2024 (2023-10-25 § 78) 
beslutades om ekonomiska ramar för respektive enhet i förvaltningen. För att 
enheten badhus och hallar skulle få en budget i balans beslutades att minska 
personalen på enheten med en tjänst och minska kraven på intäkter i enheten. 

Medarbetarna på badhus och hallar har under hösten genomfört en rad 
aktiviteter för att öka intäkterna på baden, exempelvis: ökad marknadsföring, 
temakvällar, en maskot för barnen ”Sally Säl”, möjlighet att boka baden för 
kalas, med mera. Dessa insatser har inneburit att antalet badande har ökat 
avsevärt och därmed intäkterna. 

Bakgrunden till beslutet i december var att det bedömdes som omöjligt att nå 
upp till de budgeterade intäkterna. Men den positiva utvecklingen av intäkterna 
hösten 2023 visade att den bedömningen var fel. Om baden får samma intäkter 
2024 som man hade 2023 har man med god marginal finansierat besparingen på 
en tjänst. 

Med anledning av ovan föreslås att nämnden beslutar att inte ta bort en tjänst 
från badhus och hallar. Budgetramen på 5 664 000 kronor ligger kvar enligt 
beslutet i december.   

Förvaltningens motivering  

Ett argument för att behålla tjänsten är att det är medarbetarnas stora 
engagemang för att öka intäkterna som gett effekt. Om personalantalet minskar 
är det inte möjligt att behålla nuvarande öppettider och aktiviteter, 
konsekvenserna beskrevs i samband med det tidigare budgetbeslutet. Det skulle 
inte vara möjligt att behålla 2023-års besökssiffror med mindre personal och 
intäkterna skulle därmed minska. 

Skillnaden mellan enhetens intäkter 2023 och budgeten 2024 är cirka 700 000 
kronor, vilket med marginal täcker kostnaderna för en tjänst. Detta trots de 
problem som har varit på baden under 2023, med bland annat en kall sommar 
med låga besökssiffror på utebadet i Delsbo och att badet i Delsbo varit stängt 
sedan mitten av oktober på grund av vattenläckage.  
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Beslutsgång 

Per Palm (C), Marita Haals Skoog (V), Per Almberg (M) och Najib Bege (S) 
yrkar bifall till förslaget.  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2024-01-24 § 14 Budget 2024 

Tjänsteutlåtande - Reviderad budget 2024 

Beslutet skickas till 

Enhetschef badhus- och hallar Ulrika Ringnér 

Förvaltningsekonom Caroline Blixt 
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§ 5 Dnr KOF-2023-000206 - 007 

Revisionsrapport - Granskning av kultur- och 

fritidsnämndens ledning, styrning, uppföljning och 

internkontroll 

Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

att lämna följande yttrande över revisionens slutsatser och rekommendationer: 

Sammanfattning 

Förvaltningschef Anna Lindqvist föredrar ärendet.  

Hudiksvalls kommuns revisorer har granskat om kultur- och fritidsnämndens 
styrning, ledning och uppföljning är tillräcklig för att bedriva en ändamålsenlig 
verksamhet inom granskade områden samt om nämnden har en tillräcklig 
intern kontroll. Utifrån genomförd granskning är revisorernas samlade 
bedömning att kultur- och fritidsnämndens styrning, ledning och uppföljning 
inte helt är tillräcklig.  

Revisionens granskning har utgått från fyra revisionsfrågor.  

1. Finns en tydlig ansvars- och rollfördelning mellan politik och 
tjänstepersoner? 

a. Revisionens samlade bedömning – Ja 

2. Är uppföljning och rapportering av nämndens ekonomi och verksamhet 
ändamålsenlig? 

a. Revisionens samlade bedömning - Ja 

3. Är nämnden delaktig i det systematiska arbetet med intern kontroll och fattar 
beslut om åtgärder vid behov? 

a. Revisionens samlade bedömning – Delvis 

b. Revisionens kommentarer i korthet – Nämnden får, som anges i 
reglementet, återrapportering av internkontrollplanen en gång per år. 
Revisorerna anser att hela nämnden i större utsträckning bör involveras i 
riskbedömningen som ligger till grund för nämndens internkontrollplan. 
Skriftliga rutiner och tillämpningsanvisningar saknas. Rutiner bör 
förtydliga möjligheten att revidera riskbedömningen och vidta åtgärder 
under året. 

4. Finns det en process innefattande riktlinjer, rutiner, kontroller och 
uppföljning för hantering av föreningsbidrag? 

a. Revisionens samlade bedömning – Delvis 

Kultur- och fritidsnämnd 2024-02-07, digitalt justerat
(Signerat, SHA-256 3ECFF37B3D52E9F64161F37CCD1D9CDEDFA821D113701685957BFB018974B2E3)

Sida 9 av 23



 

Kultur- och fritidsnämnden 

PROTOKOLL 
Sida 

10(22) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-07 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

b. Revisionens kommentarer i korthet – Det finns vissa styrdokument 
och information om föreningsbidragen på kommunens hemsida. 
Däremot saknar revisorerna nedskrivna rutiner, bedömningsgrunder och 
kontroller av föreningsbidragen. Kontakter förekommer mellan 
handläggarna och föreningarna. Revisorerna saknar en tydligare 
systematik i kontakterna och även kontakter mellan nämnden och 
föreningarna. 

Revisorerna lämnar en rad rekommendationer. 

Kommunfullmäktige har beslutat att uppdra till kultur- och fritidsnämnden att 
lämna yttrande över revisionens slutsatser och rekommendationer. 

Yttrande  

Det är mycket positivt att revisorerna kommer till slutsatserna att det finns en 
tydlig ansvars- och rollfördelning mellan politik och tjänstepersoner samt att 
uppföljningen och rapporteringen av nämndens ekonomi och verksamhet är 
ändamålsenlig. Båda dessa punkter är grundläggande för ett effektivt och väl 
utfört arbete i nämnd och förvaltning.   

Kommentarer till revisonernas rekommendationer till kultur- och 
fritidsnämnden: 

● Att tillse att det bör göras en genomgång av roll- och ansvarsfördelning för att 
öka tydligheten för samtliga nämndsledamöter och ersättare. 
Kommentar: Roll och ansvarsfördelningen mellan politiker och tjänstemän finns 
med som ett avsnitt vid internutbildningen av nya nämndsledamöter och ersättare 
som genomförs efter ett val.  
 
● Att nämnden tillser att protokollen utvecklas innehållsmässigt och innefattar mer 
information för spårbarhet, t.ex. kring ekonomiskt utfall. 
Kommentar: Från och med sammanträdet i september redovisas de kommentarer 
till utfall och prognos som förvaltningen regelbundet skickar till ekonomienheten, 
även till kultur- och fritidsnämnden och införs i nämndens protokoll. Från och 
med 2024-års första sammanträde kommenterar förvaltningen det ekonomiska 
utfallet även vid de sammanträden då det inte finns någon aktuell prognos, en 
sammanfattning av dessa kommentarer införs i nämndens protokoll 
 
● Att fatta beslut om tillämpningsanvisningar för intern kontroll i enlighet med 
kommunens reglemente för intern kontroll. Nämnden bör införa rutiner för 
delrapportering av utfall av kontrollmoment i syfte att kunna besluta om åtgärder 
under året i de fall brister noteras. Nämnden bör fatta beslut om åtgärder med 
anledning av resultatet av internkontrollarbetet. 
Kommentar: Nämnden kommer att göra en översyn av rutinerna i samverkan med 
kommunens kvalitetsteam. I det arbetet kommer revisorernas rekommendationer 
att beaktas, klart under våren 2024. 
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● Att tillse att hela nämnden är involverade i den riskbedömning som ligger till 
grund för nämndens systematiska arbete med intern kontroll utifrån att hela 
nämnden är ansvarig för att den interna kontrollen är tillräcklig. Nämnden bör 
även tillse rutiner att aktualisera riskbedömning under året och revidera 
internkontrollplanen vid behov. 
Kommentar: Nämndens delaktighet i arbetet med internkontrollen kommer att 
klargöras i de rutiner som utarbetas tillsammans med kommunens kvalitetsteam 
enligt punkten ovan, klart under våren 2024. 
 
● Att se över processen för föreningsbidrag och tillse att det finns dokumenterade 
regler, rutiner, checklistor, bedömningsgrunder och kontroller samt tillse att 
utförda kontroller dokumenteras och signeras. Detta för spårbarhet och att 
undvika personberoende. 
Kommentar: En processkartläggning över nämndens bidrag har genomförts under 
vintern. Denna kommer att ligga till grund för en dokumentation av rutiner, 
inklusive bedömningsgrunder och kontroller, för föreningsbidragen, klart under 
våren 2024. 
 
Kultur- och fritidsnämnden tackar revisorerna för intressanta reflektioner kring 
nämndens arbete. Revisionsrapporten kommer att bidra till utvecklingen av kultur- 
och fritidsnämndens styrning, ledning uppföljning och internkontroll. En reflektion 
kan dock göras om rapportens resultat kan ha påverkats av att granskningen 
gjordes tidigt i efter valet och att en relativt stor andel nämndens ledamöter var nya 
i sina roller.  

Beslutsgång 

Emelie Gustafsson (M) yrkar bifall till förslaget.  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2024-01-24 § 4 Revisionsrapport - Granskning av kultur- och 
fritidsnämndens ledning, styrning, uppföljning och interkontroll 

Tjänsteutlåtande - Granskning av kultur- och fritidsnämndens ledning, styrning, 
uppföljning och interkontroll. 

Protokollsutdrag 2023-11-27 § 181Revisionsrapport - Granskning av kultur- 
och fritidsnämndens ledning, styrning, uppföljning och interkontroll. 

Missiv - Granskning avseende ledning, styrning och uppföljning av kultur- och 
fritidsnämnden 

Revisionsrapport - Granskning av kultur- och fritidsnämndens ledning, 
styrning, uppföljning och interkontroll. 

Beslutet skickas till 

Kommunstyrelsen 
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§ 6 Dnr KOF-2023-000099 - 039 

Uppföljning internkontroll 2023 

Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

att godkänna förvaltningens uppföljning av den interna kontrollen 2023. 

Sammanfattning 

Förvaltningschef Anna Lindqvist föredrar ärendet. 

Kultur- och fritidsnämnden beslutade 2023-05-31 § 48 om vad som ska ingå i 
kultur- och fritidsnämndens internkontrollplan för 2023, dessa områden har nu 
kontrollerats. Resultatet leder till en rad åtgärder: 

Arbetsmiljö: Introduktion av nyanställda 

Kontrollmoment: Kontrollera att samtliga som anställs under året får en 
systematisk och fullt god introduktion. 

Kontrollmetod: Enkät via anonym e-tjänst 

Resultat av kontrollen: Sju personer som hade anställts under året fick enkäten, 
av dessa svarade fyra. Av dessa svarade två att de inte saknar något i sin 
introduktion, medan två personer saknade olika delar i introduktionen. Samtliga 
har fått en kontaktperson och information om vilka arbetsuppgifter man ska 
göra. De delar man saknar är exempelvis information om fackliga 
förtroendemän, företagshälsan och hur befattningen ligger i förhållande till 
organisationen. 

Åtgärd: Samtal på förvaltningens ledningsgrupp om vikten av en god 
introduktion och vilka moment som ska tas upp. Reflektion om varför det är 
viktigt att medarbetaren ser helheten och får en fördjupad introduktion, inte 
enbart kunskap om de konkreta arbetsuppgifterna. 

Arbetsmiljö: Uppföljning av förvaltningens riskbedömningar och 

handlingsplaner 

Kontrollmoment: Kontroll av samtliga riskbedömningar 

Kontrollmetod: Fullständig kontroll av riskbedömningarna i Hypergene 

Resultat av kontrollen: Under 2023 har förvaltningen registrerat 18 
riskbedömningar i Hypergene. I riskbedömningarna inventeras arbetsmiljörisker 
och dessa risker värderas. De risker som värderas högt ska kompletteras med en 
handlingsplan. Detta har gjorts i samtliga riskbedömningar. Det förekommer 
förhållandevis ofta att samtliga risker, även de som får en låg bedömning får 
handlingsplaner. Åtgärderna i handlingsplanerna ska ha en ansvarig, det ska 
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anges när åtgärden ska vara genomförd och när den har följts upp. I dessa delar 
brister internkontrollerna regelbundet. Det är inte alltid som det utses någon 
ansvarig. Det är inte alltid som det anges när åtgärden ska vara klar, ibland 
anges att åtgärden ska genomföras löpande. Inte i något fall har det registrerats i 
Hypergene att åtgärder har följts upp.  

Åtgärd: Det är inte säkert att bristen på registrering av uppföljning i Hypergene 
betyder att åtgärderna inte genomförs och att riskbedömningarna inte följs upp. 
Exempelvis har internkontrollen inte gått igenom enheternas anteckningar från 
personalmöten. Det behövs dock betonas för förvaltningens chefer och 
skyddsombud vikten av att följa upp riskbedömningarna och värdet av att 
dokumentera den uppföljningen. Det är extra viktigt att ange en tidpunkt för 
uppföljning av åtgärder som ska genomföras löpande, för att inte åtgärden ska 
rinna ut i sanden. Det kan även finnas anledning att betona att det enbart är 
risker som värderas högt som behöver en handlingsplan. Det är angeläget att 
kunna prioritera och lägga störst energi på de mest allvarliga 
arbetsmiljöriskerna. 

GDPR: Rutin för lagringsminimering 

Kontrollmoment: Kontroll att det finns rutiner för alla interna IT-system och 
att rutinerna följs. 

Kontrollmetod: Enkät till förvaltningens systemansvariga och stickprov i 
samtliga system 

Resultat av kontrollen: Samtliga system har en rutin för gallring och samtliga 
har gallrats enligt rutinen, med ett undantag. Med anledning av pandemin har 
man valt att avvakta med gallringen av ett system, för att behålla 2019 som 
referensår för statistiken. I och med utgången av 2023 gallras samtliga system 
enligt sina rutiner. 

Åtgärd: Ingen åtgärd.  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2024-01-24 § 5 Internkontroll 2023 

Tjänsteutlåtande - Uppföljning av internkontroll 2023 

Internkontrollplan 2023 

Beslutet skickas till 

Förvaltningens enhetschefer 

Kommunstyrelsen på därför avsedd blankett 

Chef kvalitetsenheten Annika Lindfors 
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§ 7 Dnr KOF-2023-000151 - 800 

Övergripande uppföljningsplan för kultur- och 

fritidsnämndens verksamhet och avtal  

Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

att anta förslaget till övergripande uppföljningsplan för kultur- och 
fritidsnämndens verksamhet och avtal. 

Sammanfattning 

Förvaltningschef Anna Lindqvist föredrar ärendet.  

Uppföljningsplanen är en samlad beskrivning av hur nämnden följer upp 
förvaltningens verksamhet. Samtliga nämnder ska ha en uppföljningsplan som 
en bilaga till nämndsplanen. Uppföljningsplanen ses över årligen. 

Som en del av uppföljningsplanen redovisas uppföljning av privata utförare 
enligt det program för uppföljning av privata utförare som kommunfullmäktige 
beslutade om 2022-12-19.  

I uppföljningsplanen presenteras hur kultur- och fritidsnämndens 
ansvarsområden påverkas av programmet för privata utförare. Det finns idag 
inga nytecknade avtal som omfattas av programmet. I uppföljningsplanen 
redovisas en exempeltabell som ska kompletteras när nämnden tecknar 
relevanta avtal.  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2024-01-24 § 6 Nämndsplan 2024–2027 

Tjänsteutlåtande - Övergripande uppföljningsplan för kultur- och 
fritidsnämndens verksamhet och avtal 

Övergripande Uppföljningsplan för verksamhet och avtal 

Program för uppföljning av privata utförare - mål och riktlinjer 2023–2026 

Kommunfullmäktige 2022-12-19 § 226 - Program för privata utförare 

 

Beslutet skickas till 

Chef kvalitetsenheten Annika Lindfors 
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§ 8 Dnr KOF-2023-000214 - 036 

Rapport av synpunkter 2023 

Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

att godkänna förvaltningens återrapport av synpunkter för 2023-01-01 till och 
med 2023-12-31. 

Sammanfattning 

Nämndsekreterare Madeleine Lundholm föredrar ärendet. 

Kultur- och fritidsförvaltningen presenterar inkomna synpunkter och klagomål 
under perioden 2023-01-01 till och med 2023-12-31. Hudiksvalls kommun vill 
ta tillvara på kommuninvånares och kunders upplevelser av de tjänster som 
finns inom kommunen. De synpunkter som kommer in är en viktig 
informationskälla för att förbättra, utveckla och förstärka de verksamheter som 
bedrivs inom kommunen. Det är en viktig del i att kunna leverera 
samhällstjänster av högsta kvalitet till medborgare, brukare, kunder, besökare 
och företag. 

För Hudiksvalls kommun och kultur- och fritidsförvaltningen, är en 
välfungerande synpunktshantering, där medborgares och kunders synpunkter 
tas tillvara, en viktig del i kommunens och förvaltningens utvecklingsarbete för 
att uppnå visionen att vara ”Sveriges bästa kommun att leva och verka i.”
  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2024-01-24 § 11 Rapport av synpunkter 2023 

Tjänsteutlåtande - Rapport av synpunkter 2023 

 

Beslutet skickas till 

Förvaltningschef Anna Lindqvist 
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§ 9 Dnr KOF-2024-000006 - 800 

Meddelanden för kännedom 2024 

Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

att anteckna informationen för kännedom. 

Sammanfattning 

Till dagens sammanträde har nedanstående meddelanden delgetts nämnden för 
kännedom: 

- Protokoll kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott 2024-01-24, digitalt 
justerat 

- Beslut Länsstyrelsen 240301–241031-Hela Håsta Cyklar 

- Redovisning Kulturrådet 20220901–20231231 

- Kommunfullmäktige 2023-12-18 § 223 Motion - Tillgängliggöra konsten i det 
offentliga rummet 

- Kommunfullmäktige 2023-12-18 § 224 Motion - 
Kulturpromenader/kulturstigar i Hudiksvalls kommun 

- Kommunstyrelsen 2023-11-27 § 181 Revisionsrapport - Granskning av kultur- 
och fritidsnämndens ledning, styrning, uppföljning och internkontroll.  
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§ 10 Dnr KOF-2023-000007 - 800 

Återrapport delegationsbeslut 2023 

Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

att godkänna redovisningen av beslut fattade på delegation.  

Sammanfattning 

Kultur- och fritidsnämnden har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, 
ordförande samt till förvaltningschef enligt fastställd delegeringsordning. 
Förvaltningschef har vidaredelegerat beslutanderätten i vissa ärenden till 
enhetschefer och arbetsledare som i sin tur har vidaredelegerat rätten att besluta 
i vissa ärenden. Dessa beslut ska redovisas till kultur- och fritidsnämnden. 
Redovisningen innebär inte att nämnden får ompröva eller fastställa 
delegeringsbesluten. Däremot får nämnden återkalla beslutanderätt. 

Beslutsunderlag 

Återrapport delegationsbeslut 2312 
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§ 11 Dnr KOF-2024-000005 - 800 

Återrapport delegationsbeslut 2024 

Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

att godkänna redovisningen av beslut fattade på delegation. 

Sammanfattning 

Kultur- och fritidsnämnden har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, 
ordförande samt till förvaltningschef enligt fastställd delegeringsordning. 
Förvaltningschef har vidaredelegerat beslutanderätten i vissa ärenden till 
enhetschefer och arbetsledare som i sin tur har vidaredelegerat rätten att besluta 
i vissa ärenden. Dessa beslut ska redovisas till kultur- och fritidsnämnden. 
Redovisningen innebär inte att nämnden får ompröva eller fastställa 
delegeringsbesluten. Däremot får nämnden återkalla beslutanderätt.  

Beslutsunderlag 

Återrapport delegationsbeslut 2401 
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§ 12 Dnr KOF-2024-000004 - 800 

Nämnden informerar 2024 

Sammanfattning 

Emelie Gustafsson (M) informerar om deltagande på barnteaterföreställningen 
"Historien om Bodri" på Hudiksvalls teater den 20 januari. Föreställningen är 
en berättelse om vänskapen som överlevde Förintelsen och baseras på Hédi 
Frieds och Stina Wirséns barnbok med samma titel som utkom 2019. Efter 
föreställningen bjöds barnen in till samtal och frågestund.   

Stefan Bäckström (S) informerar om filmvisning med efterföljande debatt på 
Bio kontrast Iggesunds Folkets Hus den 18 januari av filmen "Make Democracy 
great again" med filmskaparen Jan Sherman. 

Gerd Olsson (S) informerar om deltagande på Hälsinglands museums 
evenemang under den judiska temaveckan i samband med Förintelsens 
minnesdag den 27 januari. Bland annat berättade Bagir Kwiek om sin pappa 
som överlevde folkmordet av romer under Förintelsen och om de släktingar 
som inte överlevde.  

Lotta Beiersdorf (S) informerar om den dagliga verksamhetens kommande 
konstutställning på galleriet 316 Kubik den 10–12 mars. 
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§ 13 Dnr KOF-2024-000003 - 800 

Förvaltningen informerar 2024 

Sammanfattning 

Förvaltningschef Anna Lindqvist informerar om: 

- Förvaltningens riskbedömningar 

- Judisk temavecka 

- Kultur- och fritidsvägledning 

- Fastighetsfrågor 

- Kulturskolans antagningssystem 

- KomTek 

 

Ordförande tackar för informationen.  
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§ 14 Dnr KOF-2023-000013 - 102 

Val av revisor till Stiftelsen Hudiksvalls Bruksminnen 

2023–2026 

Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

att välja Joakim Westlund (C) till revisor i Stiftelsen Hudiksvalls Bruksminnen 
för mandatperioden 2023–2026.  

Sammanfattning 

Kommunrevisionen har att förrätta val av revisor samt ersättare för denne till 
Stiftelsen Hudiksvalls Bruksminnen för mandatperioden 2023–2026.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande - Val av revisor till Stiftelsen Hudiksvalls Bruksminnen 2023–
2026 
Protokollsutdrag KS 2014-12-04 § 48 Val till Stiftelsen Hudiksvalls 
Bruksminnen 

 

Beslutet skickas till 

Revisor Joakim Westlund 
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§ 15 Dnr KOF-2024-000007 - 800 

Eventuellt tillkommande ärenden och övriga frågor 

Sammanfattning 

Emelie Gustafsson (M) frågar varför Demokrativerkstan för elever årskurs 8 
ställts in. 

Förvaltningschef Anna Lindqvist svarar att deltagarantalet varit för lågt. Att 
skolan ofta har logistiska bekymmer, men att diskussioner pågår med 
lärandeförvalningen om lösningar. Emelie Gustafsson frågar om det skulle 
underlätta för skolan om politikerna kom ut till skolan istället för att eleverna 
ska komma till kommunhuset. Anna Lindqvist tar med sig den frågan till 
förvaltningen.  

 

Lotta Beiersdorf (S) frågar om status för utredningen av Näsvikens 
biblioteksfilial.  

Förvaltningschef Anna Lindqvist svarar att utredning pågår, samtal med 
tekniska förvaltningen förs gällande bland annat lokaler.  

  

Lotta Beiersdorf (S) frågar om status för utredningen av Fritidsbanken.  

Förvaltningschef Anna Lindqvist svarar att arbete pågår och att avtalet med 
Fritidsbanken är förlängt till och med 2024-06-30 i väntan på att utredningen 
avslutas.  

 

Lotta Beiersdorf (S) frågar hur samarbetet ser ut mellan kommunen och 
Hälsinge Låtverkstad. 

Förvaltningschef Anna Lindqvist svarar att kommunen har ett treårigt IOP-
avtal med studieförbundet Bilda gällande Hälsinge Låtverkstad.  

  

Marita Haals Skoog (V) frågar om omfattningen av att skolan ibland uteblir på 
simundervisning och kulturevenemang.  

Förvaltningschef Anna Lindqvist svarar att förvaltningen inte har siffror på 
uteblivet deltagande, men att förvaltningen påbörjat registrering av det.  
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Plats och tid Sal A, Guldsmeden, Hudiksvall, torsdagen den 22 februari 2024 kl 09:00 

Beslutande ledamöter 
 

Henrik Berglund Persson (S), Ordförande 
Lena Hallqvist (S) 
Rolf Sundell (S) 
Bengt-Erik Johansson (S) 
Susanne Norling (S) 
Jonas Holm (M),  
Christina Träff (M) 
Anita Höglund (M) 
Margareta Stark (C), 2:e vice ordförande 
Bengt-Åke Nilsson (C) 
Per Lindholm (C) 
Johan Wallinder (V) 
Jan-Erik Jonsson (C) 
Therése  Skog (SD) 
Mats Olsson (SD) 

Ersättare 

 

Elisabet Svedman (S) 
Lilian Holmgren (S) 
Christina Mattisson (S) 
Mona Celander (S) 
Ulla Gustafsson-Jonsson (MP) 
Eva-Lena Bergqvist (M) 
Birgitta Medin (M) 
Louise Jonsson (M) 
Caroline Schmidt (C) 
 

Övriga närvarande Nämndsekreterare Gunilla Andersson, förvaltningschef Ann-Sofie Åhs Bodin, 
verksamhetscheferna Rigmor Fahlberg, Inger Myrsten, Helen Lundholm, Jonas Stens, 
Linnea Lindström, Elin Ljung, medicinskt ansvarig sjuksköterska Karin Wedin 
Papaztcheva § 16, medicinskt ansvarig för rehabilitering Linnea Bastrup § 16, socialt 
ansvarig samordnare Ylwa Eriksson och Lena Ahlberg §§ 16-17, ekonom Erika 
Söderström § 19. 

Justerare Therése Skog 

Justeringens tid Digital justering via mobilt bank-id tisdag den 27 februari 2024.  
 

Underskrifter 

 

 

Paragrafer §§ 13-25 
   

Ordförande 
  

 Henrik Berglund Persson  

Justerare 
  

 Therése Skog   
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 Bevis/anslag 

Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Instans Social- och omsorgsnämnden 

Sammanträdesdatum 2024-02-22 

Datum då anslaget 

publiceras 2024-02-28 

Datum då anslaget 

tas bort 2024-03-20 

Förvaringsplats för 

protokollet Kommunledningsförvaltningen 
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§ 13 Dnr SOM-2024-000002 - 790 

Tillkommande ärenden och anmälan av övriga frågor  

                

Sammanfattning 

Susanne Norling (S) anmäler en övrig fråga gällande rekrytering av outbildade 
chefer. 

Margareta Stark (C) anmäler en övrig fråga gällande ärendelista och dokument 
till nämndssammanträdena.  
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§ 14 Dnr SOM-2024-000060 - 738 

Utvecklingsbehov LSS1 

Social- och omsorgsnämnden beslutar 

att delegera till allmänna utskottet att besluta i ärendet.      

Sammanfattning 

Verksamhetschef Inger Myrsten och förvaltningschef Ann-Sofie Åhs Bodin 
och informerar om det utvecklingsbehov som finns inom LSS-verksamheten.  
Målgruppen har förändrats och bland annat behövs ett boende med 
specialinriktning. 

Planen var att projektformulering och kalkyl skulle vara klar till allmänna 
utskottet och nämnden i mars. Den tidsplanen har visat sig vara för tight och 
olika alternativ diskuteras, ett beslut måste tas innan budgetberedning 2025.  

En enig nämnd ställer sig bakom förslaget att delegera till allmänna utskottet att 
besluta i ärendet.  

     

     

Beslutet skickas till 

Förvaltningschef Ann-Sofie Åhs Bodin 
Verksamhetschef Inger Myrsten 
 

 

 

 
1 Lag om stöd och service till vissa funktionshindrade  
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§ 15 Dnr SOM-2023-000276 - 790 

Egenkontroll kvalitet – tertialrapport 3, 2023 (Lex Sarah, 

avvikelser, synpunkter och klagomål)  

Social- och omsorgsnämnden beslutar 

att lägga sammanställningen av rapport egenkontroll kvalitet – avvikelser, tertial 
3 2023 till handlingarna.     

Sammanfattning 

I det systematiska förbättringsarbetet ingår bland annat att utreda och analysera 
avvikelser i verksamheten för att stärka och utveckla verksamhetens kvalitet. 
Inom social- och omsorgsnämndens verksamhetsområde görs det utifrån 
socialtjänstlagen (SoL), lag om stöd och service till vissa funktionshindrade 
(LSS), hälso- och sjukvårdslagen (HSL). Förbättrande åtgärder för att säkra 
verksamhetens kvalitet ska göras utifrån resultatet. Ansvaret regleras i 
Socialstyrelsens föreskrifter och allmänna råd (SOSFS 2011:9). 

Synpunkter, klagomål och beröm från kommunmedborgare ger värdefull 
information liksom andra myndigheter och organisationers synpunkter och 
avvikelserapporter. Medarbetarnas rapporter om avvikelser likaså, samt 
utredningar enligt lex Sarah och lex Maria. Allt detta kan ge signaler om möjliga 
förbättringsområden.  

Under tertialet har det inkommit 34 synpunkter och klagomål samt 7 beröm.  

Avvikelser enligt socialtjänstlagen (SoL) och lag om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS) har minskat kraftigt på grund av att ”fall utan skada” 
inte längre rapporteras i avvikelsemodulen.  

Avvikelser avseende övergrepp/kränkning har fortsatt att minska under 
tertialet. 

När det gäller lex Sarah har 5 rapporter om missförhållande inkommit. En 
händelse har anmälts till Inspektionen för vård och omsorg (IVO). 

Rapporter om avvikelser inom hälso- och sjukvård (HSL) har minskat jämfört 
med tertial 2 2023. De vanligaste avvikelserna är läkemedel (267), fall med skada 
(68) och extern samverkan utgående (38).         

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande tertial 3 2023 
Tertialrapport 3 2023 
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Beslutet skickas till 

Medicinskt ansvarig sjuksköterska Karin Wedin Papaztcheva 
Medicinskt ansvarig för rehabilitering Linnea Bastrup 
Socialt ansvarig samordnare Ylwa Eriksson och Lena Ahlberg 
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§ 16 Dnr SOM-2023-000240 - 790 

Ej verkställda beslut 2023 

Social- och omsorgsnämnden beslutar 

att rapportering - ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen (2001:453) och lag 
om stöd och service till vissa funktionshindrade (1993:387) för kvartal 4 år 2023 
läggs till handlingarna.       

Sammanfattning 

Social- och omsorgsnämnden är enligt lag skyldig att rapportera till 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) om beviljat bistånd enligt 
socialtjänstlagen (SoL) och insatser enligt lag om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS) inte har verkställts tre månader efter beslut. Nämnden 
ska även rapportera om en insats avbrutits och inte verkställts på nytt inom tre 
månader. Beslut som tidigare rapporterats som ej verkställt eller med avbrott 
ska rapporteras som verkställt när detta blir aktuellt. 

Rapporteringsskyldigheten avser gynnande nämndbeslut enligt 4 kap. 1 § SoL 
samt 9 § LSS i alla verksamheter (omsorg om äldre och funktionshindrade samt 
individ- och familjeomsorg). Typ av bistånd, tidpunkt för beslut eller avbrott 
och kortfattat om skäl för dröjsmål ska anges.  

Rapportering ska ske kvartalsvis till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 
enligt 16 kap. 6 f-g §§ Socialtjänstlagen (SoL) samt 28 f-g §§ Lag om stöd och 
service till vissa funktionshindrade (LSS). Rapportering ska också ske till 
kommunfullmäktige och kommunens revisorer.  

För kvartal 4 2023 har 46 beslut rapporterats till Inspektionen för vård och 
omsorg (IVO). Förra kvartalet rapporterades 60 beslut.  

Av de nu rapporterade besluten ses de flesta för insatserna bostad med särskild 
service enligt LSS och kontaktfamilj enligt SoL. I båda fallen är det 
huvudsakligen resursbrist hos kommunen som är orsak till väntetiden. När det 
gäller vård- och omsorgsboende och dagverksamhet för äldre finns för kvartal 4 
inget rapporterat beslut som beror på platsbrist.   

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande Rapportering ej verkställda beslut Q4 
Rapport ej verkställda beslut Q4 

Beslutet skickas till 

Socialt ansvarig samordnare Ylwa Eriksson och Lena Ahlberg 
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§ 17 Dnr SOM-2024-000061 - 790 

Begrepp - Socialstyrelsen 

Social- och omsorgsnämnden beslutar 

att ändra terminologin inom vård och omsorg i enlighet med socialstyrelsens 
rekommendation. 

Social- och omsorgsnämnden föreslår kommunfullmäktige 

besluta  

att ändra från begreppet kund till begreppet brukare inom äldreomsorgen i 
enlighet med socialstyrelsen rekommendation. 

 

Kristina Träff (M), Jonas Holm (M) och Anita Höglund (M) deltar inte i 
beslutet gällande att-sats två.          

Sammanfattning 

I samband med omorganisation inom social- och omsorgsförvaltningen år 2020 
ändrades en del terminologi inom framförallt äldreomsorg.  

Förvaltningen föreslår nu att den terminologi som ska användas är den som 
rekommenderas av socialstyrelsen.  

Beslutsgång 

Lena Hallqvist (S), Margareta Stark (C), Johan Wallinder (V) och Therese Skog 
(SD) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag. 

Kristina Träff (M), Jonas Holm (M) och Anita Höglund (M) yrkar bifall till att-
sats ett och avstår från att delta i beslutet gällande att-sats två. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande terminologi vård och omsorg 
Terminologi vård och omsorg 

 

 

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige  
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§ 18 Dnr SOM-2024-000017 - 759 

Nova Forte  

Social- och omsorgsnämnden beslutar 

att avveckla HVB2  Nova Forte.        

Sammanfattning 

En uppföljning har gjorts av Nova Forte på grund av indikationer om låg 
beläggningsgrad.  

Uppföljningen påvisar en del brister i kvalité men också höga vårddygnspriser 
som följd av låg beläggningsgrad.  

Förvaltningen bedömer att bristerna i kvalité går att åtgärda men att den låga 
beläggningsgraden är en följd av förändrade arbetssätt inom 
myndighetsutövningen och ska snarare ses som en kvalitetsförbättring.  

Förhandling enligt MBL § 11 genomfördes den 12 och 15 februari 2024. Om 
nämnden beslutar enligt förslaget kommer en riskbedömning att göras innan 
beslutet verkställs.   

Utifrån den fakta som framkommit är förvaltningens förslag till beslut att 
avveckla Nova Forte.  

Beslutsgång 

Lena Hallqvist (S), Jonas Holm (M), Kristina Träff (M), Anita Höglund (M), 
Margareta Stark (C) och Therése Skog (SD) yrkar bifall till allmänna utskottets 
förslag. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande 2024-01-29 
Uppföljning Nova Forte 

 

 

Beslutet skickas till 

Verksamhetschef Jonas Stens 

 

 
2 Hem för vård och boende 
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§ 19 Dnr SOM-2023-000001 - 042 

Ekonomiskt utfall per sista december 2023 

Social- och omsorgsnämnden beslutar 

att lägga rapporten Ekonomiskt utfall till och med december 2023 till 
handlingarna.           

Sammanfattning 

Ekonom Erika Söderström informerar. 

Till och med december 2023 är avvikelsen mot budget +3 371 000 kronor, 
vilket motsvarar + 0,3 %.  

 

Nämnden tackar förvaltningen för ett fantastiskt bra jobb med att få en 
verksamhet i balans.  

     

Beslutsunderlag 

Ekonomisk utfall per sista december 2023. 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Förvaltningschef Ann-Sofie Åhs Bodin 
Ekonom Erika Söderström 
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§ 20 Dnr SOM-2024-000096 - 735 

Äskande till KS - projektledning Skyttegillet 

Social- och omsorgsnämndens förslag till kommunstyrelsen   

Kommunstyrelsen beslutar 

att för 2024 bevilja social- och omsorgsnämnden 539 200 kronor till 
projektledning av nya vård- och omsorgsboendet Skyttegillet.              

Sammanfattning 

Förvaltningschef Ann-Sofie Åhs Bodin informerar om behovet av en 
projektledning för att klara inflyttningarna till Skyttegillet på ett så smidigt sätt 
som möjligt. Befintlig personal har inte möjlighet att göra detta inom ramen för 
sitt ordinarie arbete och förvaltningen har inte utrymme i sin budget att 
finansiera detta.  

Förvaltningen ser ett behov av utökade resurser i form av projektledning för 
planering och verkställande av det nya boendet. Förvaltningen bedömer att det 
saknas ekonomiska resurser för det tillfälligt utökade behovet varpå äskande av 
medel föreslås. Beloppet om 539 200 kronor motsvarar uppskattade 
lönekostnader för projektledare för 9 månader.  

Vård- och omsorgsboendet Skyttegillet beräknas stå klart för inflytt i oktober 
2024.                   

Beslutet skickas till 

Kommunstyrelsen 
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§ 21 Dnr SOM-2024-000030 - 790 

Information - Det förebyggande arbetet 

Social- och omsorgsnämnden  

tackar för informationen.                

Sammanfattning 

Verksamhetschef Jons Stens informerar om det förebyggandet arbetet i 
förvaltningen. 

Det förebyggande arbetet förändras mot ny socialtjänstlag samt i riktning mot 
nämndens inriktningsbeslut för äldreomsorgen och förvaltningen ställer om till 
mer förebyggande och tidiga insatser samt insatser för äldre och yngre. 

En omorganisation är på gång där två enheter kommer att bildas; förebyggande 
äldre och förebyggande yngre. 
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§ 22 Dnr SOM-2024-000018 - 790 

Dialog - Omstrukturering äldreomsorg 

Social- och omsorgsnämnden beslutar 

tackar för informationen.     

Sammanfattning 

Verksamhetschef Elin Ljung informerar om de förslag till beslut som 
förvaltningen arbetat fram.  

Två olika förslag presenteras, där förvaltningen förordar förslag 1. 

Förvaltningschef Ann-Sofie Åhs Bodin och verksamhetschef Elin Ljung har 
besökt eller kommer att besöka de partigrupper som vill diskutera frågan 
ytterligare innan beslut tas av nämnden i mars. 
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§ 23 Dnr SOM-2024-000004 - 790 

Förvaltning och ordförande informerar 

              

Sammanfattning 

Ordförande informerar: 

• Inför bokslutsdagen den 14 mars 2024, uppmanas  de ledamöter och 
ersättare som tänker delta att anmäla detta till nämndsekreteraren. 

  

• Ordförande och verksamhetschef Inger Myrsten har träffat representanter 
för Norrbo Byalag och Norrbo Sockenförening med anledning av att 
förvaltningen planerar att föreslå nämnden en avveckling av den dagliga 
verksamhet som bedrivs vid restaurang Dellengrytan. Landsbygdsstrateg 
Stefan Barenfeld deltog i mötet och han kommer att fortsätta arbetet med 
utvecklingen av Norrbo. 

 

 
Förvaltningschef Ann-Sofie Åhs Bodin informerar. 

• Intervjuer till tjänsten som projektledare för införandet av ny 
socialtjänstlag har genomförts, rekryteringen ännu inte klar. Tjänsten har 
annonserats internt.  

• Ett förändringsarbete pågår vad gäller verksamhetsledningen för 
funktionsnedsättning.  
 

Nämndsekreterare Gunilla Andersson informerar om att kommunen byter 
lönesystem vilket även kan komma att påverka kommande utbetalning av 
arvoden och förlorad arbetsförtjänst till de förtroendevalda.  
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§ 24 Dnr SOM-2024-000003 - 790 

Besvarande av övriga frågor 

             

Sammanfattning 

Susanne Norling (S) ställer tre frågor gällande rekrytering av outbildade chefer: 

Varför användes undantagsregeln vid rekryteringarna?  
Kommer dessa chefer ges formell kompetens och kommer det då innebära att 
förvaltningen står för dessa utbildningskostnader?  
Hur säkerställer förvaltningen kompetensen hos enhetscheferna vid 
rekrytering?  

Förvaltningschef Ann-Sofie Åhs Bodin besvarar frågorna. För att frångå 
kompetenskravet krävs särskilda omständigheter som ska dokumenteras, det 
gäller hela kommunen. Beslut att frångå kompetenskravet tas av respektive 
förvaltningschef. Förvaltningen har en plan för att för hur dessa personer ska 
ges formell kompetens. En nyinrättad funktion finns centralt inom HR där två 
personer hjälper till med rekrytering av chefer, formulerar kravprofiler, 
intervjuar etcetera.  

 

Margareta Stark (C) påtalar att Centern vid flera tillfällen lyft frågan om 
problematiken angående uteblivna/saknade underlag i ärendelistan inför social- 
och omsorgsnämndens möten. Hon ger ett exempel i dagens ärendelista 
gällande punkt 12 ”Dialog – Omstrukturering äldreomsorg”. Trots att man gått 
ut till Pensionärsrådet (den 19/2) med alternativet av nedläggningar har man 
inte låtit nämnden få tadel av detta underlag, varför? Under punkt 11 
”Information – det förebyggande arbetet” frågas efter vilket förebyggande 
arbete som avses och att man vi få ta del av informationen innan mötet.  

Ordförande Henrik Berglund Persson och förvaltningschef Ann-Sofie Åhs 
Bodin besvarar frågorna. Nämnden har beslutat att underlaget till punkt 12 
skulle få presenteras vid dagens sammanträde. Pensionärsrådet fick en muntlig 
information. Beslutsunderlaget, som är ett arbetsmaterial, kommer att delges 
nämnden efter sammanträdet. Vad gäller frågan om underlag till 
informationspunkter kommer den att diskuteras vidare på kommande 
presidieträff.              
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§ 25 Dnr SOM-2024-000005 - 790 

Meddelanden 2024  

Social- och omsorgsnämnden beslutar 

att lägga de delgivna meddelande till handlingarna.         

Sammanfattning 

Nedanstående meddelanden har delgetts nämnden inför dagens sammanträde.  

* Delegationsbeslut januari 2024 

* Socialstyrelsens beslut om beviljat statsbidrag för att förbereda, starta, utöka 
eller förbättra verksamhet enligt metoden Bostad först.  
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Plats och tid Biblioteket, Guldsmeden, Hudiksvall, måndagen 22 januari 2024  
kl 09:00-12:00 

Beslutande ledamöter 
 

Marina Nord Öberg (OPOL), ordförande 
Gunilla Karlsson (S), 1:e vice ordförande 
Mikael Andersson (S) 
Jan-Erik Skoglund (M) 
Erik Svensson (MP) 
Mats Olsson (C) 
Kent Sjöberg (KD) 
Therése Skog (SD) 

Ersättare 

 

Inga Lill Öjemark (S) 
Johan Sidenvall (MP) 
Per Palm (C) 
 

Övriga närvarande Sekreterare Annika Forslin 

Justerare Kent Sjöberg 

Justeringens plats och 

tid Digital justering via Bank-ID den 29 januari 2024 
 

Underskrifter 

Sekreterare 

 

Paragrafer §§ 1-7 
 Annika Forslin  

Ordförande 
  

 Marina Nord Öberg  

Justerare 
  

 Kent Sjöberg  
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 Bevis/anslag 

Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Instans Valnämnden 

Sammanträdesdatum 2024-01-22 

Datum då anslaget 

publiceras 2024-01-30 

Datum då anslaget 

tas bort 2024-02-20 

Förvaringsplats för 

protokollet Stabsenheten, kommunledningsförvaltningen 
 

Underskrift 
  

 Annika Forslin  
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§ 1 Dnr 155 

Distribution av kallelse, handlingar och protokoll 

Sammanfattning 

Kallelse, handlingar och protokoll delges digitalt via Assistenten för 
förtroendevalda som har blivit tilldelad en dator för att hen sitter i annan 
nämnd. Förtroendevalda som endast sitter i valnämnden och inte har tillgång 
till Assistenten kommer få kallelse, handlingar och protokoll  fysiskt via posten 
eller via epost om hen har anmält det.  
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§ 2 Dnr VN-2024-000001 - 042 

Ekonomiuppföljning 

Valnämnden beslutar 

att lägga informationen till handlingarna.     

Sammanfattning 

Ordförande Marina Nord Öberg informerar om utfall efter valet år 2022 och 
budgeten för valet år 2024.  

Valnämnd - budget och utfall 2022
Budget Utfall

2022 2022

Valarvode medarbetare 1 407 000 1 390 076

Sammanträdesarvode 42 000 46 506

Ersättningar nämnd 30 000 61 686

Summa 1 479 000 1 498 268

Hyror vallokal 65 000 61 740

Övrigt 20 761

Material 70 000 67 643

Bilhyra 17 000 17 675

Reklam, information 40 000 33 040

Förtäring valnatt och vid utbildning 15 000 7 865

Summa 207 000 208 724

Total summa 1 686 000 1 706 992 Diff ca 21 000kr

Beräknat/faktiskt statsbidrag 850 000 1 000 086  
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§ 3 Dnr VN-2024-000003 - 110 

Behörighet Valid 

Valnämnden beslutar 

att utse ordförande Marina Nord Öberg och valhandläggare Moa Bäckström till 
behörighetsrollen Behörighetsadministratör med tilläggsrollen Inskrivare 
kommun i Valid.  

Sammanfattning 

Valmyndigheten, och alla kommuner, använder sig av systemet Valid för 
valadministration.   

Det är länsstyrelsen i respektive län som lägger in de första användarna i 
systemet och som tilldelar behörighetsrollen Behörighetsadminstratör (BAD) 
med tilläggsrollen Inskrivare kommun. 

När en medarbetare i en kommun ska begära behörighet i Valid av länsstyrelsen 
(gäller behörighetsadministratörer (BAD) samt inskrivare), måste den personen 
på något sätt vara utsedd av valnämnden i kommunen. Det kan ske på minst 
två olika sätt: 

1. Det fattas ett särskilt beslut i nämnden vem eller vilka som ska kunna begära 
behörigheter i Valid för kommunens handläggare. Ett sådant beslut kan också 
innehålla en uppräkning av alla som ska vara behörighetsadministratörer och 
inskrivare, om det anses behövligt. 

2. Det framgår av en arbets- eller delegationsordning vem eller vilka som ska 
kunna begära behörigheter i Valid för kommunens handläggare. Detta kan 
också kompletteras av ett beslut med en uppräkning av alla som ska vara 
behörighetsadministratörer och inskrivare, om det anses behövligt. 

Valhandläggare Annika Forslin har sedan tidigare behörighetsrollen 
Behörighetsadministratör med tilläggsrollen Inskrivare kommun. 
Kommunledningsförvaltningen föreslår nu att ordförande Marina Nord Öberg 
och valhandläggare Moa Bäckström tilldelas samma behörighet  

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande 

Beslutet skickas till 

Länsstyrelsen 

Valnämnden 2024-01-22, digitalt justerat
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§ 4 Dnr 11 

Nulägesrapport kring valarbetet 

Sammanfattning 

Ordförande Marina Nord Öberg och valhandläggare Annika Forslin 
informerar:  

• Rekrytering av röstmottagare i vallokal pågår. En stor del av dom 
som arbetade på valet 2022 har informerat att dom avser att arbeta på 
valet 2024. Nyrekryteringen förväntas inte vara så stor.  

• Utbildning på alla nivåer i valorganisationen genomförs/planeras. 
Utbildningstillfällen för röstmottagare i april, maj och juni. 
Valadministrationen kommer den 16 februari delta på en utbildning 
ordnad av Valmyndigheten och SKR (Sveriges Kommuner och 
Regioner). Valadministrationen är inbjudna till Länsstyrelsen i mars. 

• Inventering av valmaterial pågår. Valmaterial kommer köpas in där 
behov finns.  
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§ 5 Dnr VN-2024-000002 - 006 

Sammanträdesdatum 2024 

Sammanfattning 

Följande datum under 2024 är det sammanträde med valnämnden:  

• Måndag 22 januari 

• Tisdag 27 februari 

• Onsdag 17 april 

• Tisdag 28 maj 

• Onsdag 12 juni (valnämndens preliminära rösträkning) 

• Onsdag 28 augusti 

 

Tiden för samtliga möten, förutom den 12 juni, är kl 9:00-12:00. 
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§ 6 Dnr VN-2023-000002 - 110 

Delegationsbeslut 

Valnämnden beslutar 

att godkänna redovisningen av fattade delegationsbeslut. 

Redovisning av delegationsbeslut 

1. Ordförandebeslut gällande valdistriktindelning  
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§ 7 Dnr 154 

Utbildning 

Sammanfattning 

Då det är mandatperiodens första sammanträde med valnämnden så anordnas 
en valutbildning. Information ges om bland annat:  

• Valadministrationen  

• Vägledande ställningstaganden 

• Valet i siffror 

• Röstmottagare 

• Olika sätt att rösta 

• Valnämndens preliminära rösträkning  

• Lokaler  

• Valsäkerhet  

• Valobservatörer 
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HUDIKSVALLS KOMMUNS  
KOMMUNREVISORER 
        2023-10-13 


 


 
Till kommunfullmäktiges presidium i Hudiksvalls kommun för hantering   


Rapport avseende kultur- och fritidsnämndens ledning, styrning, uppföljning 
och intern kontroll 
 


PwC har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Hudiksvalls kommun 


genomfört en granskning av kultur- och fritidsnämndens ledning, styrning, 


uppföljning och intern kontroll.  


 


Granskningens syfte har varit att bedöma om kultur- och fritidsnämndens styrning, 


ledning och uppföljning är tillräcklig för att bedriva en ändamålsenlig verksamhet 


inom granskade områden samt med en tillräcklig intern kontroll.  


 


Utifrån genomförd granskning är vår samlade bedömning att kultur- och 


fritidsnämndens styrning, ledning och uppföljning inte helt är tillräcklig för att 


bedriva en ändamålsenlig verksamhet inom granskade områden samt med en inte 


helt tillräcklig intern kontroll. 
 


Utifrån genomförd granskning lämnas följande rekommendationer till kultur- och 


fritidsnämnden: 


• Att tillse att det bör göras en genomgång av roll- och ansvarsfördelning för att 


öka tydligheten för samtliga nämndsledamöter och ersättare.  


• Att nämnden tillser att protokollen utvecklas innehållsmässigt och innefattar 


mer information för spårbarhet, t.ex. kring ekonomiskt utfall.  


• Att fatta beslut om tillämpningsanvisningar för intern kontroll i enlighet med 


kommunens reglemente för intern kontroll. Nämnden bör införa rutiner för 


delrapportering av utfall av kontrollmoment i syfte att kunna besluta om 


åtgärder under året i de fall brister noteras. Nämnden bör fatta beslut om 


åtgärder med anledning av resultatet av internkontrollarbetet.  


• Att tillse att nämnden är involverade i den riskbedömning som ligger till grund 


för nämndens systematiska arbete med intern kontroll utifrån att hela 


nämnden är 1 ansvarig för att den interna kontrollen är tillräcklig. Nämnden 


bör även tillse rutiner att aktualisera riskbedömning under året och revidera 


internkontrollplanen vid behov.  


• Att se över processen för föreningsbidrag och tillse att det finns 


dokumenterade regler, rutiner, checklistor, bedömningsgrunder och kontroller 







samt tillse att utförda kontroller dokumenteras och signeras. Detta för 


spårbarhet och att undvika personberoende. 


 


Vid granskningen gjorda iakttagelser, redovisade i bilagd rapport, översänds till 
kommunfullmäktiges presidium för fortsatt hantering.  


Revisionen önskar svar på rapporten senast 2024-02-29. 


På uppdrag av Hudiksvalls kommuns revisorer  
 


Joakim Westlund        
Ordförande i kommunrevision       
Hudiksvalls kommun 








 


Kommunstyrelsen 


PROTOKOLL 
Sida 
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Sammanträdesdatum 
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Plats och tid Sal A, Guldsmeden, Hudiksvall, tisdagen 5 mars 2024 kl 09:00-11:45 


Beslutande ledamöter 
 


Mikael Löthstam (S), Ordförande 
Annika Huber (S) 
Barry Gustafsson (S) 
Daniel Fors (S) 
Per Svensson (S) 
Anita Höglund (M) 
Peter Lagerqvist (M) 
Peter Weider (M) 
Caroline Schmidt (C 
Bengt-Åke Nilsson (C) 
Jan-Erik Jonsson (C) 
Ulrica Högbergh (V) 
Peter Åkerström (KD) 
Peter Asp-Vilén (SD) 
Albin Yxell (SD) 


Ersättare 
 


Lena Hallqvist (S) 
Elisabet Svedman (S) 
Lina Johnsson (MP) 
Emelie Gustafsson (M) 
Erika Söderström (C) 
Margareta Stark (C) 
Olle Jonsson (V) 
Therése Skog (SD) 


Övriga närvarande Kommunsekreterare Pia Embretsén, kommundirektör Lena Högback, personalchef 
Roger Fält § 31, dataskyddsombud Alexandra Malek § 42 och planeringschef Hans 
Gyllow § 43 


Justerare Caroline Schmidt (C) 
Justeringens plats och 
tid Digital justering via mobilt bankid, fredag 8 mars 2024  
 
Underskrifter 


Sekreterare 


 


Paragrafer §§ 30–44 
 Pia Embretsén  


Ordförande 
  


 Mikael Löthstam  


Justerare 
  


 Caroline Schmidt  
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 Bevis/anslag 


Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 


Instans Kommunstyrelsen 


Sammanträdesdatum 2024-03-05 


Datum då anslaget 
publiceras 2024-03-08 


Datum då anslaget 
tas bort 2024-03-29 


Förvaringsplats för 
protokollet Kommunledningsstaben 
 


Underskrift 
  


 Pia Embretsén  
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§ 30 Dnr KS-2022-000555 - 006 


Godkännande av dagordning 


Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna dagordningen. 


Sammanfattning 
Föreligger dagordning för dagens sammanträde. 
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§ 31 Dnr KS-2023-000644 - 042 


Uppföljning av kommunens ekonomi m.m. för 2024 
 


Kommunstyrelsen beslutar 
 att godkänna informationen.    


Sammanfattning 


Ekonomi 
Inget nytt ekonomiskt resultat finns sedan den senaste redovisningen på 
kommunstyrelsens sammanträde den 6 februari. 


 


Personal 
Personalchef Roger Fält redovisar statistik gällande sjukfrånvaro och 
årsarbetare, per månad och år samt olika yrkesgrupper. 


Redovisningen omfattar även pågående arbete inom HR. 
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§ 32 Dnr KS-2024-000107 - 042 


Tilläggsanslag 2024  


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att för driftbudgeten bevilja tilläggsanslag på sammantaget 5 770 000 kronor, 
samt 


att för investeringsbudgeten bevilja tilläggsanslag på sammantaget 153 804 000 
kronor.   


Sammanfattning 
Efter genomgång av bokslut och behovet av tilläggsanslag har underlag tagits 
fram som avser både drift- som investeringsbudgeten. Av tilläggsanslag 
beträffande driftbudgeten, avser hela beloppet, dvs 5 770 000 kr 
intraprenaderna.  


När det gäller tilläggsanslag som avser investeringar på totalt 153 804 000 
kronor, ingår i summan anslag för bland annat gator och vägar, gång- och 
cykelvägar, kök, broar, Kotorget, växthuset, teknik badhusen, nya byggnader, 
IT samverkansprojekt, digitalisering, beredskapsåtgärder, giftfritt samhälle och 
PCB-sanering.  


Beslutsgång 
Annika Huber (S) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag. 


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-02-15 § 23 
Tjänsteutlåtande 
TA investeringar hela kommunen 
TA på driftbudget 2024 efter bokslut 2023 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 33 Dnr KS-2023-000679 - 040 


Taxa för avfall 2024  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktiga beslutar 


att avgift för felsortering ligger kvar på nuvarande nivå,  


att, med ovanstående ändring, anta förslag till ny avfallstaxa för Hudiksvalls 
kommun att gälla fr.o.m. den 1 maj 2024, samt 


att arbetet med att påminna beröra fastighetsägare att sortera rätt, följs upp på 
kommunstyrelsens sammanträde i februari 2026. 


Sammanfattning 
Tekniska nämndens yttrande 
Alla kommuner ska ha en avfallstaxa för att finansiera kommunens 
avfallsverksamhet avseende bland annat insamling, behandling, information och 
administration kring det avfall under kommunalt ansvar, som uppkommer. 


Kommande år ställer höga krav på flexibilitet och effektivitet i 
avfallsverksamheten då flera nya lagkrav träder i kraft som utökar kommunens 
ansvarsområden inom avfallshantering. Detta i kombination med ökad 
efterfrågan på högre service från kunder gör att avfallsverksamheten behöver 
investera och förstärka organisationen.  


Även ett nytt entreprenadavtal för avfallsinsamling innebär ökade kostnader i 
driften. Avfallsverksamheten har tagit fram ett förslag på hur de ökade 
kostnaderna ska hanteras under en treårsperiod där verksamheten förväntas gå 
med underskott under några år. I ett första steg behöver avfallstaxan höjas med 
i genomsnitt 20 procent för normalhushållen, vilket motsvarar en höjning på 
17–39 kronor per månad. Avfallstaxan kommer sedan successivt att behöva 
höjas även under 2025 och 2026 för att säkra en stabil finansiering av  


Beslutsgång 
Annika Huber (S) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag. 


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-02-15 § 35 
Protokollsutdrag Tekniska nämnden 2023-12-11 § 143 
Tjänsteutlåtande tekniska förvaltningen 
Bilaga 1 
Bilaga 2 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 34 Dnr KS-2023-000563 - 007 


Revisionsrapport - Granskning av kultur- och 
fritidsnämndens ledning, styrning, uppföljning och 
intern kontroll 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att godkänna yttrandet och överlämna detta till revisionen. 


Sammanfattning 
Hudiksvalls kommuns revisorer har granskat om kultur- och fritidsnämndens 
styrning, ledning och uppföljning är tillräcklig för att bedriva en ändamålsenlig 
verksamhet inom granskade områden samt om nämnden har en tillräcklig 
intern kontroll. Utifrån genomförd granskning är revisorernas samlade 
bedömning att kultur- och fritidsnämndens styrning, ledning och uppföljning 
inte helt är tillräcklig. Revisorerna lämnar en rad rekommendationer. 


Kommunfullmäktige har beslutat att uppdra till kultur- och fritidsnämnden att 
lämna yttrande över revisionens slutsatser och rekommendationer. 


Kultur- och fritidsnämnden har upprättat ett yttrande på rapporten.  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-02-15 § 34 
Kultur- och fritidsnämnden 2024-02-07 § 5 
tjänsteutlåtande kultur- och fritidsförvaltningen 
Kommunfullmäktige 2023-11-27 §181 
Revisionsrapport 
Missiv 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 35 Dnr KS-2024-000067 - 010 


Handelsstrategi för Hudiksvalls kommun 


Kommunstyrelsen beslutar 
att remittera förslag på handelsstrategi för Hudiksvalls kommun till 
kommunens nämnder och Hudik City. 


Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har uppdragit till kommunstyrelsen att ta fram en ny 
handelsstrategi när den tidigare strategin upphört att gälla. Förslaget är kortare 
jämfört med tidigare strategi och har tillförts några indikatorer. Målet om att 
Hudiksvall ska vara Hälsinglands ledande handelsstad är oförändrat. 
Handelsstrategin remitteras till samtliga nämnder och föreningen Hudik City att 
senast den 30 april 2024 komma in med yttranden över förslaget. 
  


Beslutsunderlag 
Plan och utvecklingsutskottet 2024-02-20 § 22 
Tjänsteutlåtande 
Ny handelsstrategi 


  


Beslutet skickas till 
Samtliga nämnder 
Hudik City 
Hans Gyllow 
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§ 36 Dnr KS-2024-000066 - 805 


Ansökan om bidrag för renovering av Bäckmoras 
gamla byskola 
Kommunstyrelsen beslutar 
att bevilja Bäckmora Brandänge Bygdegårdsförening ett investeringsbidrag på 
173 700 kronor som finansieras ur eget kapital vilket regleras vid bokslutet, 
samt  


att utbetalningen sker när föreningen redovisat att Boverket beviljat sin del samt 
att föreningen redovisat sin egen insats. 


Sammanfattning 
Bäckmora Brandänge Bygdegårdsförening har inkommit med en ansökan om 
ett investeringsbidrag från Hudiksvalls kommun för upprustning av den gamla 
byskolan i Bäckmora, Enånger. Enligt en offert uppgår investeringen totalt till 
879 000 kronor. Offerten avser renovering av tillgänglighetsanpassning av kök, 
breddning av dörrar för bättre tillgänglighet och tillgänglighetsanpassning av 
ramp till entré.  


Föreningen söker statligt stöd från Boverket med 289 500 kronor och 173 700 
kronor från Hudiksvalls kommun. Resterande del finansierar man med egen 
arbetsinsats och egna medel.  


Kommunstyrelsen har i tidigare beslut, 2022-06-07 § 120, beviljat bygdegården 
stöd med 173 700 kronor. Denna tidigare ansökan ersätts nu med denna som 
motsvarar samma belopp men med ändrade åtgärder.   


Beslutsgång 
Annika Huber (S), Jan-Erik Jonsson (C), Peter Åkerström (KD), Peter Asp 
Vilén (SD), Peter Lagerqvist (M) och Peter Weider (M) yrkar bifall till allmänna 
utskottets förslag. 


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-02-15 § 30 
Tjänsteutlåtande 
Ansökan 
offert 
Kommunstyrelsen 2022-06-07 § 120 


 


Beslutet skickas till 
Bäckmora Brandänge Bygdegårdsförening 
Ekonomienheten 
Stefan Barenfeld 
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§ 37 Dnr KS-2024-000064 - 042 


Verksamhetsrapport 2023, Kommunstyrelsen 


Kommunstyrelsen beslutar 
att, med ovan ändring, godkänna kommunstyrelsens verksamhetsrapport för år 
2023 


Sammanfattning 
Kommunstyrelsen redovisar ett överskott med +4 883 tkr. Det beror främst på 
högre intäkter för stadsnätet, högre intäkter för arrenden, puckelkostnader för 
Lön Hälsingland, lägre personalkostnader på grund av vakanta tjänster samt 
projektmedel som inte använts. 


Verksamhetsmålet minska sjukskrivningar är helt uppfyllt, övriga mål är i hög 
grad uppfyllda eller delvis uppfyllda. 


Fortsatt hög inflation har medfört räntehöjningar som påverkar aktiviteten i 
samhällsekonomin. Viss avmattning kan skönjas för nyproduktion av bostäder 
och lokaler. Stormen Hans medförde översvämningar, tågurspårning och olika 
skador på egendom och infrastruktur. 


Kommunens nya stadsdel på Kattvikskajen har tagit form. Inflyttning har skett i 
Lillskärs kvarter A och Peabs kvarter B. Fortsatt utbyggnad av infrastrukturen 
och allmän platsmark i området. P-huset och pendlarparkeringen har tagits i 
skarp drift. Kommunala verksamheter har flyttat in i kontorshuset i kvarter C. 


Trafikverket har utrett alternativa förslag till lokalisering av dubbelspår på 
Ostkustbanan på sträckan Enånger-Idenor-Stegskogen. För den del som gäller 
Hudiksvall har kommunen förordat ett alternativ ”Mitt” där en ny 
järnvägsstation kan placeras i höjd med Glysisområdet. För sträckningen vid 
Iggesund har kommunen inte kunnat förorda något alternativ.  


Kommunen har fått ett tydligt ansvar för det brottsförebyggande arbetet och en 
samordnare för arbetet har anställts. Polis och kommun har i samverkan 
kommit överens om att arbeta för att den upplevda tryggheten i Hudiksvalls 
kommun ska öka. I december genomfördes en stor informationskampanj om 
våld i nära relationer. 


Ett digitalt slutarkiv har upphandlats tillsammans med 22 andra kommuner, 
som varit i drift sedan december. 


Fortsatt samverkan i Hälsingland, flera utvecklingsområden. 
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Allmänna utskottet beslutade att kommunledningsförvaltningen fick i uppdrag 
att till kommunstyrelsens sammanträde den 5 mars revidera texten i avsnittet 
"Kommunfullmäktiges verksamhetsmål: Stödja utvecklingen av sociala företag". 
Vilket har genomförts.  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-02-15 § 32 
Tjänsteutlåtande  
Verksamhetsrapport 2023 


 


Beslutet skickas till 
Ekonomienheten 
Annika Lindfors 
Ulrika Wenn 
Roger Fält 
Moa Bäckström 
Lena Högback 
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§ 38 Dnr KS-2021-000276 - 040 


Revidering av inköpsriktlinje  


Kommunstyrelsen beslutar 
att revidera inköpsriktlinjen gällande direktupphandling vid köp över 25 000 
kronor så att ordet bör utgår och ersätts med ordet ska istället. 


Sammanfattning 
Kommunstyrelsen beslutade den 1 september 2022 om inköpsriktlinjer för 
Hudiksvalls kommun. Riktlinjerna föreslår skärpas så att direktupphandlingar 
över 25 000 kronor ska konkurrensutsättas så att minst tre leverantörer ska 
tillfrågas skriftligen. I nuvarande riktlinje står det bör, vilket har fått till följd att 
inköp blivit genomförda utan konkurrensutsättning. 


Enligt lagen om offentlig upphandling (LOU) avses med direktupphandling att 
anbud begärs in direkt och inte behöver annonseras. Direktupphandling får 
användas när värdet på inköpet understiger direktupphandlingsgränsen. Under 
denna gräns är det kommunens riktlinjer som ska följas.  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-02-15 § 33 
Tjänsteutlåtande 
Kommunstyrelsen 2023-04-04 § 54 
Inköpsriktlinjer från 2023-04-04 


 


Beslutet skickas till 
Kent Lundqvist 
Samtliga förvaltningar 
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§ 39 Dnr KS-2024-000096 - 106 


Samverkansavtal med Hudik City 


Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna samverkansavtalet, och 


att finansiering för 2024 sker ur eget kapital i samband med nästa års bokslut 
och att finansiering för 2025 och framåt sker i budgetarbetet. 


Sammanfattning 
Hudiksvalls kommun ingår ett samverkansavtal med den ekonomiska 
föreningen Hudik City. Fokus i samverkan är på utveckling av platser samt på 
aktiviteter för att skapa trivsel och trygghet för kommuninvånare och besökare i 
staden. Avtalet löper i tre år med möjlighet till förlängning.  


I avtalet regleras de bägge parternas respektive åtaganden. En del av 
kommunens åtagande är att lämna ett ekonomiskt bidrag till Hudik City om  
500 000 kr för att arbeta med åtagandena enligt avtalet. Bidraget justeras årligen 
enligt prisindex för kommunal verksamhet, PKV. För detta år sker finansiering 
ur eget kapital i samband med nästa års budgetarbete.  


Beslutsgång 
Ulrica Högbergh (V) yrkar avslag på plan- och utvecklingsutskottets förslag. 


Ordföranden framställer proposition om bifall eller ej till plan- och 
utvecklingsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detta. 


Ulrica Högbergh (V) lämnar följande protokollsanteckning: 


"Vänsterpartiet anser att ersättningen inom samverkan fortsatt ska vara 300 kkr 
för 2024 och att man tar upp det igen 2025.  


Vi är i grunden positiva till centrumsamverkan, och kommunen lägger också 
resurser på området. Förutom BID-satsningen som pågått under flera år så 
finns t ex stads- och landsbygdsutvecklare anställda och tekniska nämnden gör 
insatser, t ex kring sommargågatan. och i samband med aktiviteter.  


2024 är ett ekonomiskt särskilt svårt år, och det behöver göras tuffa 
prioriteringar. Därför tycker vi att en höjning av ersättningen kring 
Centrumsamverkan bör vänta tills kommande budgetar, så att varje parti kan 
göra önskvärda prioriteringar bland befintliga resurser i sitt budgetarbete." 
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Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2024-02-20 § 23 
Tjänsteutlåtande 
Samverkansavtal 


 


Beslutet skickas till 
Hudik City 
Hans Gyllow 
Ekonomienheten 
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§ 40 Dnr KS-2022-000490 - 422 


Rapportering av genomförda åtgärder 2023 i 
Vattenmyndigheternas åtgärdsprogram 2022–2027 


Kommunstyrelsen beslutar 
att avge svar på återrapporten enligt förvaltningens förslag.  


Sammanfattning 
Återrapportering åtgärdsarbete enligt förvaltningsplan Bottenhavets 
vattendistrikt 2022–2027 gällande år 2023 ska vara vattenmyndigheterna 
tillhanda senast 31 mars 2023. Åtgärdsprogrammet för kommuner omfattar sex 
åtgärder som berör olika förvaltningar. Svaren har inhämtats från respektive 
ansvarig förvaltning.   


Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2024-02-20 § 21 
Tjänsteutlåtande 
Redovisning 


 


Beslutet skickas till 
Åsa Terent 
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§ 41 Dnr KS-2022-000557 - 006 


Meddelanden till kommunstyrelsen 


Kommunstyrelsen beslutar 
att meddelandena läggs till handlingarna. 


Sammanfattning 
1. Hälsingerådet. Protokoll 2024-01-24 


2. Kultur- och fritidsnämnden, uppföljning av interkontrollen. 


3. Arbetslöshetsstatistik jan 2024 


4. Hjälpmedelsnämnden 2024-02-09 


5. Verksamhetsrapport tekniska nämnden. 


6. Information från Coompanion Gävleborg 


7. Verksamhetsrapport Överförmyndarnämnden  
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§ 42 Dnr KS-2024-000117 - 003 


Information om GDPR och kommunstyrelsens ansvar 


Kommunstyrelsen beslutar 
att tacka för informationen. 


Sammanfattning 
Dataskyddsombud Alexandra Malek informerar kommunstyrelsen om GDPR 
och kommunstyrelsens ansvar. 


Informationen omfattar bland annat vad en personuppgift är, känsliga 
uppgifter, grundläggande principer, när personuppgifter får användas, vad det 
innebär att vara personuppgiftsansvarig samt vad uppsiktsansvaret innebär.
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§ 43 Dnr KS-2021-000360 - 501 


Information om Ostkustbanan  


Kommunstyrelsen beslutar 
att tacka för informationen. 


Sammanfattning 
Planeringschef Hans Gyllow informerar kommunstyrelsen om Ostkustbanan. 
Informationen innefattar bland annat: 


hur an järnväg planeras, hur planeringsläget ser ut, hur lång tid det tar att 
planera och bygga en järnväg, vilka beslut regeringen behöver fatta samt 
organisation och finansiering.  
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§ 44 Dnr KS-2016-000147 - 000 


Information från Hälsingerådet, Sundsvallsregionen 
och aktuell övrig information  


Kommunstyrelsen beslutar 
att tacka för informationen. 


Sammanfattning 
Hälsingerådet 
Det finns inget att rapportera sedan förgående kommunstyrelsesammanträde. 
Nästa möte är den 20 mars. 


 


Sundsvallsregionen 
Ordföranden Mikael Löthstam rapporterar att vid senaste mötet i 
Sundsvallsregionen behandlades bland annat det fortsatta arbetet och vilka 
frågor som det fortsatta samarbetet ska ske kring; infrastruktur, besöksnäring 
traineer mm 


 


Övrig information 
Kommundirektör Lena Högback informerar kring 


- ny styrelseordförande i IT-drift Hälsingland, Lena Högback  


- Lön Hälsingland - det nya lönesystemet som håller på att införas 


- en allmän reflektion gällande innovationsnod Propell/ Rise 


- chefsdagar för alla chefer i kommunen  
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Plats och tid Sal A, Guldsmeden, Hudiksvall, tisdagen 6 februari 2024 kl 09:00- 14:45 


Beslutande ledamöter 
 


Mikael Löthstam (S), Ordförande 
Annika Huber (S) 
Gerd Olsson (S) 
Barry Gustafsson (S) § 1–13 
Daniel Fors (S) § 14–29 
Per Svensson (S) 
Adam Rydstedt (M) 
Peter Lagerqvist (M) 
Jonas Holm (M) 
Caroline Schmidt (C) 
Anton Stark (C) § 1–14, 16–29 
Jan-Erik Jonsson (C) 
Bengt-Åke Nilsson (C) § 11, 15 
Ulrica Högbergh (V) § 1–10, 12–29 
Peter Åkerström (KD) 
Peter Asp-Vilén (SD) 
Stefan Nordin (SD) 


Ersättare 
 


Lena Hallqvist (S) 
Daniel Fors (S) 
Elisabet Svedman (S) 
Lina Johnsson (MP) 
Erika Söderström (C) 
Bengt-Åke Nilsson (C) 
Lars Österberg (KD) 
Therése Skog (SD) 


Övriga närvarande Kommunsekreterare Pia Embretsén, kommundirektör Lena Högback, kommunikatör 
Anneli Clemente, ekonomichef Kent Lundqvist § 2 och 27, personalchef Roger Fält § 
2, upphandlare Amanda Börjesson och Elin Fors § 2, förvaltningschef Anna-Karin 
Ragnarsson § 3, utvecklare för social hållbarhet Ellen Skånberg Forsström § 4,  
kvalitetsstrateg Annika Lindfors § 5 och planeringschef Hans Gyllow § 14 


Justerare Stefan Nordin (SD) 
Justeringens plats och 
tid Digital justering via mobilt bankid, 2024-02-08 
 
Underskrifter 


Sekreterare 


 


Paragrafer § 1-29 
 Pia Embretsén  


Ordförande 
  


 Mikael Löthstam  


Justerare 
  


 Stefan Nordin   
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 Bevis/anslag 


Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 


Instans Kommunstyrelsen 


Sammanträdesdatum 2024-02-06 


Datum då anslaget 
publiceras 2024-02-08 


Datum då anslaget 
tas bort 2024- 03-01 


Förvaringsplats för 
protokollet Kommunledningsstaben 
 


Underskrift 
  


 Pia Embretsén  
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§ 1 Dnr KS-2022-000555 - 006 


Godkännande av dagordning 


Kommunstyrelsen beslutar 
att behandla extra ärendet angående användning av RUR i bokslutet som övrig 
fråga på dagordningen (§ 27),  


att behandla initiativärendet ang angående kraftsamling för Lärandenämnden 
som övrig fråga på dagordningen (§ 28),  


att utse ombud och ersättare till Kommuninvest som övrig fråga på 
dagordningen (§ 29), samt 


att i övrigt godkänna dagordningen. 


Sammanfattning 
Kommuninvest har begärt att kommunen utser ombud och ersättare till 
Kommuninvests föreningsstämma 2024. 


Extra ärende angående Användning av RUR i bokslutet 2024 för att hantera 
ökade pensionskostnader har anmälts. 


Ulrica Högbergh (V) har lämnat in nämndinitiativ angående kraftsamling för 
Lärandenämnden. 


Ärendena föreslås behandlas som övrig fråga vid dagens sammanträde. 
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§ 2 Dnr KS-2023-000644 - 042 


Uppföljning av kommunens ekonomi m.m. för 2024 
 


Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna redovisningen från ekonomienheten och personalenheten. 


Sammanfattning 


Ekonomi 


Årsredovisning 
Ekonomichef Kent Lundqvist redovisar preliminärt årsresultat. 


Resultatet gällande nämnderna visar på ett underskott på -90 miljoner kronor. 
Resultatet före finans pekar på + 36 miljoner kronor och det totala resultatet på 
sista raden visar på + 86 miljoner kronor 


Avtalstrohet 
Upphandlare Amanda Börjesson och Elin Fors informerar om 
leverantörstrohet och avtalstrohet. Informationen innefattar bland annat vilka 
steg man jobbar med, uppföljning och nuläge. 


Personal 


Medarbetarundersökningen  
Personalchef Roger Fält redovisar resultatet från medarbetarundersökningen. 
Den totala svarsfrekvensen är 77%. Redovisningen omfattar jämförelse mellan 
olika verksamheter, redovisning av frågorna och resultatet från svaren utifrån 
respektive verksamhetsområde. 


Statistik 
Sjukfrånvaron var 2022 8,6 % och 2023 8,7 %. Antal årsarbetare var år 2019 
3080  och  2023 3259 
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§ 3 Dnr KS-2024-000050 - 042 


Åtgärder för tekniska nämnden för att komma i balans 


Kommunstyrelsen beslutar 
att tacka för informationen.  


Sammanfattning 
Tekniska nämnden ordförande Annika Huber (S) och förvaltningschef Anna-
Karin Ragnarsson redovisar, som en del i kommunstyrelsens uppsiktsplikt, vilka 
åtgärder tekniska nämnden och förvaltningen vidtagit för att komma i balans. 
En åtgärdslista presenteras och nämnden/förvaltningen beräknar att en balans 
kommer att uppnås inom 2 år.  
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§ 4 Dnr KS-2023-000627 - 106 


Internationellt partnerskap för stärkt demokrati och 
ökad hållbarhet (ICLD) 


Kommunstyrelsen beslutar 
att återremittera ärendet till allmänna utskottet för att få en fördjupad 
beskrivning av vad detta skulle innebära för kommunens förvaltningar, samt 


att därefter delegera till allmänna utskottet att besluta i frågan. 


Sammanfattning 
Utvecklare inom social hållbarhet Ellen Forsström Skånberg informerar i 
ärendet.  


Internationellt centrum för lokal demokrati, ICLD, är en förening som erbjuder 
kommuner i Sverige att arbeta med demokratifrågor tillsammans med en 
kommun i ett annat land. Ett deltagande i ett kommunalt partnerskap skulle 
innebära kompetensutveckling och breddade perspektiv för förtroendevalda, 
tjänstepersoner och i förlängningen hela Hudiksvalls kommun. Hela arbetet 
finansieras av Sida. Sista ansökningsdag är den 15 februari 2024. 


Vid allmänna utskottets sammanträde fick kommunledningsförvaltningen i 
uppdrag att till kommunstyrelsens sammanträde den 6 februari komplettera 
handlingarna med en ansökan samt att förtydliga förväntade resurser och 
kostnader för projektet utöver de medel kommunen erhåller från Sida.  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 8 
Tjänsteutlåtande 
Presentation ICLD 
Förslag till ansökan 
Bilaga 1 Förslag till budget 


Beslutet skickas till 
Allmänna utskottet 
Ellen Forsström Skånberg 
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§ 5 Dnr KS-2023-000069 - 039 


Uppföljning av internkontroll 2023 för kommunstyrelsen 


Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna uppföljningen, samt 


att anta föreslagna åtgärder.  


Sammanfattning 
Internkontrollen är fördelad på kommunstyrelsens egen verksamhet och på 
övergripande verksamhet. För 2023 har kommunledningsförvaltningen 
kontrollerat totalt 15 rutiner/processer/system, med totalt 16 kontrollmoment 
på de olika områdena. Dels tre på den egna verksamheten och dels 13 på den 
övergripande verksamheten.  


Enligt reglementet ska utfallet bedömas som bra/Målvärde uppnått, ok/Nära 
målvärde men behöver förbättras eller mindre bra/Ej accepterat värde.  


Bedömningen är att av dessa 16 moment som kontrolleras är det sju som 
fungerar bra, målvärdet uppnått. Sju av kontrollmomenten fungerar ok, nära 
målvärdet, men behöver förbättras. Två kontrollmoment fungerar mindre bra, 
har ej accepterat värde. I plan för uppföljning finns beskrivning av resultaten 
och förslag på åtgärder för förbättring.      


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 9 
Tjänsteutlåtande  
Uppföljning kommunstyrelsen egen verksamhet 
Uppföljning kommunstyrelsen övergripande 


 


Beslutet skickas till 
Ekonomienheten 
Personalenheten 
Annika Lindfors 
Moa Bäckström  
Ulrika Wenn 
 


 







 


Kommunstyrelsen 


PROTOKOLL 
Sida 


10(42) 
Sammanträdesdatum 


2024-02-06 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 6 Dnr KS-2023-000238 - 002 


Delegationsordning mandatperiod 2023–2026 


Kommunstyrelsen beslutar 
att kommundirektören delegeras rätten att meddela viktigt meddelande till 
allmänheten (VMA) vid extraordinära händelser och samhällsstörningar. 


Sammanfattning 
Varningssystemet Viktigt Meddelande till Allmänheten (VMA-systemet) syftar 
till att varna och ge vägledande information vid olyckor, svåra störningar i 
viktiga samhällsfunktioner och andra allvarliga händelser. VMA kan sändas via 
utomhusljussystemet, radio, tv och direkt till telefoner i det drabbade området. 


Från och med den 1 januari 2024 regleras tillämpningen av VMA-systemet 
genom en ny lag med tillhörande förordning och föreskrifter. Den nya lagen, 
lag (2023:407) om viktigt meddelande till allmänheten, reglerar bland annat vem 
som får begära sändning, hur sändning ska begäras och genomföras samt 
ansvarsfördelning för sändningen. 


Förändringen leder till att kommuner och regioner behöver bestämma vem eller 
vilka inom organisationen som ska ha behörighet att skyndsamt kunna besluta 
om att begära sändning av ett VMA vid kriser och situationer där kommunen 
behöver agera utifrån uppdraget i lagen om extraordinära händelser (LEH). 
Kommuner och regioner behöver även lägga till detta i delegationsordningen 


Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2024-01-23 2024-01-23 § 9 
Tjänsteutlåtande 
Delegationsordning 


 


Beslutet skickas till 
Lena Högback 
Ulrika Wenn 
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§ 7 Dnr KS-2023-000304 - 007 


Revisionsrapport - Granskning av kommunens arbete 
med barnkonventionen 


Kommunstyrelsen beslutar 
att överlämna yttrandet över granskningsrapporten till kommunfullmäktige. 


Sammanfattning 
FN:s konvention om barnets rättigheter som också är lag i Sverige innebär 
bland annat att Hudiksvalls kommun är skyldig att ta reda på vad barnets bästa 
är i olika sammanhang. Den 12 september 2023 beslutade kommunstyrelsen om 
en riktlinje för prövning av barnets bästa. Vid samma tillfälle beslutades också; 


• att nämndernas arbete ska följas upp i nämndernas årliga 
verksamhetsrapporter, 


• att samtliga nämnder och förvaltningar ska erbjudas utbildning om lagen om 
barnets rättigheter och om den antagna riktlinjen, samt 


• att kommundirektören ska samordna och se över att förvaltningarna 
återkommer till kommunstyrelsen med en beskrivning hur förvaltningarna 
arbetar med dessa frågor och vad det kostar. 


Det finns beslutade styrdokument inom området, utbildning kommer att 
genomföras under 2024 och inom ramen för kommunstyrelsens uppsiktplikt 
kommer uppföljning av nämndernas arbete att ske och lämplig statistik inom 
området kommer att redovisas.  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 12 
Tjänsteutlåtande 
Bilaga 1, 2 och 3 
Kommunfullmäktige 2023-11-27 § 180 
Missiv 
Revisionsrapport 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 8 Dnr KS-2020-000064 - 004 


Revidering av dokumenthanteringsplan 
Kommunstyrelsen  
 


Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna revideringen av kommunstyrelsens dokumenthanteringsplan. 


Sammanfattning 
Förvaltningen har utarbetat ett förslag till revidering av kommunstyrelsens 
dokumenthanteringsplan. Förslaget utgår från de Råd och Anvisningar som 
finns i Riksarkivets författningssamling (RA FS) samt liknande råd från Sveriges 
kommuner och regioner (SKR). Förutom detta har även rekommendationer 
som Samrådsgruppen för kommunala arkivfrågor ger ut, används. Jämfört med 
nuvarande plan föreligger följande revidering. 


Brottsförebyggande arbete 


• Händelserapporter i datasystemet Geosecmas modul för 
Trygghetssamordning. Gallras efter fem år.  


 


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 5 
Tjänsteutlåtande 
Nuvarande dokumenthanteringsplan 


 


Beslutet skickas till 
Ulrika Wenn 
Birgitta Olsson Iggbom 
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§ 9 Dnr KS-2024-000014 - 110 


Åtgärder för att öka valdeltagandet EU-val 2024 


Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna aktiviteten riktat utskick eller andra alternativ för en kostnad av  
200 000 kr,  


att godkänna aktiviteten utökad förtidsröstning för en kostnad av 70 000 kr,  


att kostnaderna tas ur kommunstyrelsens konto för oförutsedda kostnader samt  


att en utvärdering sker under hösten 2023.  


Sammanfattning 
Valdeltagandet till Europarlamentet 2019 var det högsta hittills om än lägre än i 
de nationella valen, vilket öppnar upp för insatser som riktar sig till flera 
målgrupper och ett mer generellt fokus på att informera om valet och om 
vikten av att gå att rösta. Kommunens servicecenter kommer utgöra centrala 
platser för detta. Andra insatser som föreslås är riktade utskick och en utökning 
av antalet platser för förtidsröstning. 


Vid allmänna utskottets sammanträde fick kommunledningsförvaltningen i 
uppdrag att till kommunstyrelsens sammanträde den 6 februari se över om det 
finns andra alternativ än valambassadörer som insats för att öka valdeltagandet.
  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-28 § 6 
Tjänsteutlåtande 
Kommunstyrelsen 2023-05-09 § 79 


 


Beslutet skickas till 
Moa Bäckström 
Jenny Alvolin 
Ellen Forsström Skånberg 
Pia Embretsén 
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§ 10 Dnr KS-2020-000703 - 791 


Insatser för att mildra effekterna av 
långtidsarbetslöshet i Hudiksvalls kommun  


Kommunstyrelsen beslutar 
att avsätta 4 150 000 kronor för särskilda insatser med anledning av 
arbetslösheten bland unga och vuxna, för att möta kommunens 
kompetensförsörjningsbehov,  


att åtgärder i denna satsning avropas från kommunstyrelsen efter dialog med 
kommunstyrelsens ordförande och/eller kommundirektören, 


att kostnaderna regleras i samband med bokslut 2024, 


att uppnådda resultat av satsningen redovisas för kommunstyrelsens allmänna 
utskott i oktober 2024, samt 


att i samband med redovisningen på kommunstyrelsens allmänna utskott i 
oktober 2024, om det finns möjlighet, redogöra hur man arbetar med 
långtidsuppföljning (mer än 1 år) av individer. 


Sammanfattning 
Att hela arbetskraften i Hudiksvalls kommun tas till vara är av stor vikt för ökad 
välfärd och en socialt hållbar kommun samt för att möta de behov av 
kompetensförsörjning kommunen på sikt har. Kommunens 
arbetsmarknadsinsatser, i kombination med vuxenutbildningens insatser, ska 
även främja samhällstjänster av högsta kvalitet, bidra till ett blomstrande 
näringsliv samt en attraktiv och hållbar livsmiljö.  


Arbetsliv och försörjning tillsammans med Vuxenutbildningen har för avsikt att 
fortsätta det upparbetade arbetssätt som möjliggjorts under åren 2021, 2022 
och 2023 med goda resultat. Detta med insatser som förberedande 
yrkesutbildning i kombination med skapad anställning samt 
Ungdomsanställning.  


Genom samverkan mellan Arbetsliv och försörjning, vuxenutbildningen och 
Arbetsförmedlingen sker ett urval och matchning till dessa utbildningar, med 
utgångspunkt för personernas möjligheter till stegförflyttning, tidigare 
kunskaper, motivation och arbetsgivarens behov av kompetens.      
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Beslutsgång 
Caroline Schmidt (C), Adam Rydstedt (M), Peter Asp Vilén (SD), Peter 
Åkerström (KD) och Gerd Olsson (S) yrkar bifall till allmänna utskottets 
förslag. 


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 10 
Social- och omsorgsnämnden 2023-11-23 § 162 
Tjänsteutlåtande social- och omsorgsförvaltningen 
Ordförandebeslut – lärande 
Kommunstyrelsen 2023-11-07 § 200 
Kommunstyrelsen 2022-12-06 § 232 


 


Beslutet skickas till 
Ulrika Wenn 
Ekonomienheten 
Allmänna utskottet 
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§ 11 Dnr KS-2023-000312 - 106 


Ansökan om verksamhetsbidrag 2024 till Coompanion 
Gävleborg för regional medfinansiering till statsstöd 
från Tillväxtverket 


Kommunstyrelsen beslutar 
att bevilja Coompanion Gävleborg ett verksamhetsbidrag för år 2024 med  
75 376 kronor samt 


att finansieringen sker från kommunstyrelsens oförutsedda anslag. 


Sammanfattning 
Coompanion Gävleborg är en ekonomisk förening som har ett nationellt 
uppdrag att främja kooperativt företagande. Genom att stödja utvecklingen av 
länets kooperativ, idéburna verksamheter, sociala entreprenörer och 
landsbygdsaktörer vill föreningen bredda näringslivet. Ett mer hållbart, jämlikt 
och demokratiskt företagande kan ge ett näringsliv som inkluderar fler 
människor, idéer och platser i Gävleborgs län.  


Coompanion Gävleborg har stöd från Tillväxtverket som villkoras med krav på 
regional medfinansiering av länets kommuner och Region Gävleborg. Nu 
ansöker föreningen om ett ekonomiskt bidrag för verksamhetsåret 2024 om 75 
376 kronor vilket motsvarar två kronor per kommuninvånare från Hudiksvalls 
kommun. 


Beslutsgång 
Ulrica Högbergh (V) anmäler jäv och deltar inte vid handläggning av och beslut 
i ärendet, Bengt-Åke Nilsson (C) träder in i hennes ställe. 


Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 
Ansökan 
Bilaga 


Beslutet skickas till 
Ulrika Wenn 
Coompanion Gävleborg 
Ekonomienheten 
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§ 12 Dnr KS-2023-000682 - 370 


Yttrande gällande ansökan om vindkraftspark vid 
Tigerberget 
Kommunstyrelsen beslutar 
att meddela Länsstyrelsen i Dalarnas län att Hudiksvalls kommun avser fatta 
beslut senare i processen. 


Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Peter Asp Vilén (SD) och Stefan Nordin (SD). 


Sammanfattning 
Holmen Energi AB har ansökt om tillstånd för vindkraftspark i området 
Tigerberget i Hudiksvalls kommun. Ansökan handläggs av Länsstyrelsen i 
Dalarnas län som utgör miljöprövningsdelegation. Länsstyrelsen har meddelat 
Hudiksvalls kommun att kommunfullmäktige redan nu kan ta ställning enligt 
miljöbalken om tillstyrkan av ansökan. Sådant ställningstagande kan även göras 
senare i processen.  


I nuläget finns även möjlighet för kommunen att genom miljö- och 
räddningsnämnden yttra sig över behov av kompletteringar av Holmen Energis 
tillståndsansökan. 


Förvaltningen för ett principresonemang i frågan och landar i att Hudiksvalls 
kommun bör fatta beslut om tillstyrkan över ansökan senare i processen då 
eventuella behov av kompletteringar av underlag i ärendet är klarlagda. 


Beslutsgång 
Stefan Nordin (SD) yrkar avslag på Holmens ansökan i sin helhet. 


Peter Lagerqvist (M) yrkar bifall till plan- och utvecklingsutskottets förslag. 


Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till plan- och 
utvecklingsutskottets förslag eller till Stefan Nordins förslag, och finner att 
kommunstyrelsen bifaller plan- och utvecklingsutskottets förslag. 


Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2024-01-23 § 13 
Tjänsteutlåtande 
Förfrågan 
Ansökan 


 


Beslutet skickas till 
Hans Gyllow 
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§ 13 Dnr KS-2023-000515 - 511 


Förändrad parkeringsavgift  


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att höja parkeringsavgiften till 15 kronor per timme på kommunens  


avgiftsbelagda parkeringar.  


Sammanfattning 
Sedan parkeringsavgift infördes 2017 har beläggningen på parkeringarna 
Salutorget, Garvaren, Museet och Milstolpen ökat. Som styrmedel för att öka 
omsättningen på parkeringsplatserna föreslås att avgiften höjs till 15 kronor per 
timme. Även med den föreslagna höjningen är kostnaden kopplat till 
parkeringarna högre än intäkten som parkeringsavgiften genererar.    


Ärendet återremitterades, från kommunstyrelsens allmänna utskott den 19 
oktober 2023, till tekniska nämnden för att se över kostnaderna kopplade till 
kommunens parkeringar som exempelvis underhåll och drift, samt att föra en 
dialog med Hudik City gällande ärendet. 


Kostnader kopplat till kommunens parkeringar redovisas i tabell 1. Även om 
parkeringsavgiften höjs till 15 kr/timme är kostnaden kopplat till parkeringarna 
högre än intäkten för parkeringsavgifter.  


Intäkt parkeringsavgifter          1 670 000 


Parkeringsövervakning   1 125 000 


Driftkostnad parkeringsautomater/telefonparkering    100 000 


Internleasing parkeringsautomater                 40 000 


Skötsel av parkeringsytor      862 000 


Avskrivning parkeringsytor               600 000 


   1 057 000 


Tabell 1: Utfall 2022 av kostnader kopplade till kommunens parkeringar. 


En dialog med Hudik City kring förslag om höjning av parkeringsavgift samt 
utvecklingen av parkeringsplatser i centrum har inletts och återkoppling på 
dialogen kommer att redovisas till kommunstyrelsens allmänna utskott 
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Beslutsgång 
Caroline Schmidt (C), Anton Stark (C) och Jan-Erik Jonsson (C) meddelar att 
de ej deltar i beslutet. 


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 11 
Tekniska nämnden 2023-12-11 § 147 
Tjänsteutlåtande tekniska förvaltningen 
Presentation 
Skrivelse om dialog 
Allmänna utskottet 2023-10-19 § 125 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 14 Dnr KS-2021-000360 - 501 


Samlade ståndpunkter över lokaliseringsutredning, 
järnvägsplan Ostkustbanan Enånger-Idenor-
Stegskogen 


Kommunstyrelsen beslutar 
att avge samlade ståndpunkter till Trafikverket i enlighet med det förslag som 
Plan- och utvecklingsutskottet upprättat. 


Sammanfattning 
Trafikverket arbetar med en lokaliseringsutredning för järnvägsplan för 
dubbelspår på Ostkustbanan. I klartext handlar det om att välja korridorer inom 
vilka en framtida järnväg kan komma att byggas.  


Hudiksvalls kommun har lämnat samlade ståndpunkter över 
lokaliseringsutredningen redan under 2023. Då kunde kommunen emellertid 
inte förorda något av de två alternativen vid Iggesund. Kommunen efterlyste en 
fördjupad utredning som skulle pröva olika möjligheter för att undvika en 
passage på bro genom Iggesund. Trafikverket har därefter gjort en översiktlig 
studie för ett dubbelspår i marknära läge genom Iggesund. Detta yttrande 
begränsar sig därför till delen Enånger-Idenor med särskilt fokus på passagen 
vid Iggesund.  


Plan- och utvecklingsutskottet gav kommunledningsförvaltningen i uppdrag att 
till kommunstyrelsens sammanträde den 6 februari komplettera förslaget med 
en text om trygghetaspekten kring stationsområdet.  


Beslutsgång 
Ulrica Högbergh (V) yrkar bifall till plan- och utvecklingsutskottets förslag. 


Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2024-01-23 § 11 
Tjänsteutlåtande 
Förslag 
Översiktlig studie Iggesund 
Samrådsredogörelse 
Begäran om kompletterande sammanvägda ståndpunkter 


 


Beslutet skickas till 
Hans Gyllow 
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§ 15 Dnr KS-2023-000258 - 008 


Motion - Möjliggöra uthyrning av replokaler 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att motionen anses vara besvarad. 


Sammanfattning 
Kultur- och fritidsnämndens yttrande 
Hudiksvalls kommun lider brist på replokaler då de lokaler som tidigare fanns 
tillgängliga för på Håstaholmen inte längre finns kvar. Motionen från Charliene 
Kiffer Goude (V), Ulrica Högbergh (V), Olle Jonsson (V) och Joel Nordkvist 
(V) föreslår att kommunen, gärna i samarbete med studieförbunden, utreder 
möjligheten att hyra ut replokaler. Liknande initiativ har tagits runt om i landet. 


Kultur-och Fritidsförvaltningen är väl insatt i behovet av replokaler och har 
därför påbörjat samarbete med studieförbunden kring just detta. En 
planeringsgrupp med förvaltningschefer arbetar med lokalfrågor och en 
arbetsgrupp med kulturutvecklare och representanter från studieförbunden 
utreder vilka behov som finns för ett att vi ska kunna komma fram till en 
långsiktigt hållbar och behovsbaserad lösning.  


Beslutsgång 
Anton Stark (C) anmäler jäv och deltar inte vid handläggning av och beslut i 
ärendet; Bengt-Åke Nilsson (C) träder in hans ställe. 


Ulrica Högbergh (V) och Caroline Schmidt (C) yrkar bifall till motionen. 


Annika Huber (S) och Gerd Olsson (S) yrkar bifall till allmänna utskottets 
förslag. 


Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets 
förslag eller till Ulrica Högbergh med fleras förslag, och finner att 
kommunstyrelsen bifaller allmänna utskottets förslag att anse motionen 
besvarad. 


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 20 
Kultur- och fritidsnämnden 2023-11-22 § 92 
Tjänsteutlåtande kultur- och fritidsförvaltningen 
Motion 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 16 Dnr KS-2023-000480 - 008 


Motion - Upprätta en kommunal kulturarvsplan 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att avslå motionen. 


Sammanfattning 


Kultur- och fritidsnämndens yttrande 
I motionen från Jesse Ljung (C) och Sven Bergström Trolin (C) föreslås 
kartläggning och dokumentation av materiella kulturarv såsom historiska 
lämningar och byggnader i Hudiksvalls kommun. En kulturarvsplan skulle 
kunna vara ett bidrag i bevarandet av gemensam historia för framtida 
generationer och stärka kommunens attraktionskraft för medborgare och 
turister.  


Kulturhistoriska miljöer i Hudiksvalls kommun är genom åren inventerade av 
olika instanser med särskild kompetens inom de områden som innefattas av 
begreppet materiellt kulturarv. Renovering och tillgängliggörande landar till stor 
del på berörda fastighets- och markägare och hänsyn behöver tas till t.ex. Plan- 
och bygglagen eller Fornminneslagen. Länsmuseet Gävleborg har en 
byggnadsantikvarie med inriktning på Hälsingland som arbetar löpande med 
tillsyn. Hälsinglands Museum gör en stor insats för tillgängliggörandet av 
kulturarvet tex genom utställningar och pedagogik. Tillväxtenheten är väl insatt 
i frågan och Stadsarkitekt samverkar med Byggnadsantikvarie inte minst i frågor 
gällande uppdaterad kartläggning och information. Kulturmiljön är omnämnd i 
översiktsplaner, översyn görs vid tex infrastrukturprojekt. Kultur-och 
fritidsförvaltningen samverkar med samtliga ovan nämnda och delar 
uppfattningen om kulturarvets betydelse för kommunen men nya inventeringar 
utöver redan existerande är kostnadskrävande och omfattande projekt som 
skulle kräva kompetens som saknas hos kultur-och fritidsförvaltningen. 


Beslutsgång 
Caroline Schmidt (C) och Stefan Nordin (SD) yrkar bifall till motionen. 


Gerd Olsson (S) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag att avslå motionen. 


Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets 
förslag eller till Caroline Schmidts med fleras förslag, och finner att 
kommunstyrelsen bifaller allmänna utskottets förslag att avslå motionen. 
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Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 18 
Kultur- och fritidsnämnden 2023-11-22 § 93 
Tjänsteutlåtande kultur- och fritidsförvaltningen 
Motion 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 17 Dnr KS-2023-000218 - 008 


Motion - Strategi för friluftsliv 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att motionen anses besvarad. 


Sammanfattning 
Jesse Ljung (C), Sven Bergström Trolin (C) och Caroline Schmidt (C) föreslår i 
en motion  


• att Kultur- och Fritidsförvaltningen ges i uppdrag att utarbeta ett förslag till 
strategi för ett utvecklat friluftsliv i Hudiksvalls Kommun.  


•  att strategin ska upprättas i samråd med invånarna, föreningar och andra 
intressenter för att säkerställa att behoven och önskemålen hos kommunens 
invånare är beaktade i strategin.  


•  att strategin ska inkludera en inventering av befintliga friluftsanläggningar och 
friluftsområden och identifiera var investeringar behöver göras för att förbättra 
tillgängligheten, säkerheten och kvaliteten 


Kultur- och fritidsnämndens yttrande 
I september 2019 fick kultur- och fritidsnämnden ett nytt reglemente där det 
framgår att ”Nämnden har en beställarroll… av samtliga fritidsanläggningar där 
även skärgården, spår- och leder, badplatser, bryggor ingår som utförs av 
tekniska nämnden”. Som effekt av den startade förvaltningen ett intern och 
externt arbete inom rörliga friluftslivet.   


Internt är förvaltningen sammankallande för den kommunala 
samverkansgruppen för rörligt friluftsliv ”Forum Fritid”. Där tjänstepersoner 
från flera förvaltningar planerar drift och investeringar för kommunala 
anläggningar inom det rörliga friluftslivet. Den har också en utredande funktion 
kring frågor kopplat till det rörliga friluftslivet i kommunen. 


Externt är kultur och fritid projektägare för ett LONA projektet ”Vandrings- 
och cykelleder i Hudiksvalls kommun”. Projektet hade väntat slutdatum 2023-
12-31 men är förlängt t o m 2024-12-31. Projektet är uppdelat i tre faser och 
inkluderar kartläggning av vandrings- och cykelleder, tillgängliggörande av 
utvalda leder och ta fram en samverkansmodell för berörda parter. Första och 
tredje fasen är pågående under hela projekttiden. Andra fasen genomförs i en 
begränsad tid och planeringen är att den genomförs under andra kvartalet 2024. 
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Enligt första att-satsen i motionen ska förvaltningen utarbeta ett förslag till 
strategi för ett utvecklat friluftsliv i Hudiksvalls kommun. Mot bakgrund av det 
pågående arbetet är förvaltningen aktiv i ett arbete kring rörliga friluftslivet på 
olika sätt och ett uppdrag om att utveckla en strategi skulle leda till att 
förvaltningen måste prioritera om i nuvarande arbetet och därmed kliva tillbaka 
för att ta en mer strategisk roll än operativ.   


Enligt den andra att-satsen ska strategin upprättas i samråd med relevanta 
aktörer och att önskemålen ska tas i beaktande i strategin. I och med LONA 
projektet jobbar förvaltningen tillsammans med medfinansiärer och övriga 
aktörer med kartläggning och att hitta en samverkansmodell tillsammans med 
berörda aktörer inom vandrings- och cykelleder.   


Enligt den tredje att-satsen ska ske en kartläggning av 
friluftsanläggningar/friluftsområden. Detta arbete är pågående genom LONA 
projektet för vandrings- och cykelleder och i den kommunövergripande 
samverkan Forum Fritid kartläggs de kommunala anläggningarna. 


Nämnden anser att den i dagsläget till stor del arbetar operativt med det som 
efterfrågas av motionen och föreslår därför att motionen kan anses besvarad. 


Beslutsgång 
Gerd Olsson (S) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag att motionen anses 
besvarad.  


Caroline Schmidt (C) yrkar bifall till motionen. 


Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets 
förslag eller till Caroline Schmidts förslag, och finner att kommunstyrelsen 
bifaller allmänna utskottets förslag att motionen anses besvarad. 


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024 01 18 § 19 
Kultur- och fritidsnämnden 2023-11-23 § 95 
Tjänsteutlåtande kultur- och fritidsförvaltningen 
Motion 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 18 Dnr KS-2023-000081 - 008 


Motion - Fria arbetsskor till personalen inom vård och 
omsorg 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att avslå motionen. 


Sammanfattning 


Social- och omsorgsnämndens yttrande 
Social och omsorgsnämnden har fått i uppdrag att besvara en motion från 
Margareta Stark (C) och Caroline Schmidt (C) om att införa fria arbetsskor som 
en del av arbetsklädsel till vård- och omsorgspersonal.  


Det framgår i förvaltningens tillbudsrapportering att flertalet halkolyckor sker 
varje vinter, bland annat för att privata skor som saknar broddar används. 
Broddar har köpts in inom hemsjukvård och hemtjänst för att kunna användas 
på de privata skorna men det har ej gett önskat resultat. Vid sjukskrivningar 
relaterat till förslitningsskador/värk i höfter, knän och fötter kan bristfälliga 
arbetsskor och hårda golv vara en del av orsaken. 


Förvaltningen har cirka 1 500 ordinarie medarbetare som berörs av förslaget. 
Arbetsskor behöver, om motionen går igenom, upphandlas. En uppskattning 
kan dock göras med antagandet att ett par skor kostar 1 000 kronor samt att 
ordinarie medarbetare behöver 2 par skor per år samt timvikarier 1 par. Det 
skulle innebära en uppskattad totalkostnad på cirka 3 miljoner kronor per år. 
Därutöver tillkommer arbetsgivaravgiften utifrån att skorna blir en skattepliktig 
förmån, då det enligt personalenheten i princip enbart är skyddsskor som är 
skattefria. 


Beslutsgång 
Gerd Olsson (S) och Jonas Holm (M) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag 
att avslå motionen. 


Ulrica Högbergh (V) och Caroline Schmidt (C) yrkar bifall till motionen. 


Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets 
förslag eller till Ulrica Högberghs med fleras förslag, och finner att 
kommunstyrelsen bifaller allmänna utskottets förslag att avslå motionen. 
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Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 16 
Social- och omsorgsnämnden 2023-11-23 § 155 
Tjänsteutlåtande social- och omsorgsförvaltningen 
Motion 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 19 Dnr KS-2023-000351 - 008 


Motion - Inför krav på utdrag ur belastningsregister vid 
nyanställningar inom äldreomsorg och LSS 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att avslå motionen 


Reservation 
Emot beslutet reserverar sig Peter Åkerström (KD) 


Sammanfattning 


Social- och omsorgsnämndens yttrande 
En motion ”Inför krav på utdrag ur belastningsregister vid nyanställningar 
inom äldreomsorg och LSS” inkom i juli 2023 från Peter Åkerström (KD), Lars 
Österberg (KD) och Catharina Holmsten (KD). 


För arbete med vuxna finns inget krav på kontroll av utdrag vid nyanställning 
men det finns heller inga legala hinder för detta. För kontroll av utdrag ur 
belastningsregistret vid nyanställningar bedömer förvaltningen att det inte bör 
införas i nuläget då konsekvenserna av utdragen är arbetsrättsligt svåra. 
Förvaltningen ser vinster med att invänta resultatet av de statliga utredningarna 
för att få stöd i hur eventuella utdrag ska hanteras, och det saknas i dagsläget 
förutsättningar att driva det arbetet parallellt med övriga utvecklingssatsningar. 
Vidare har JO kommit med kritik mot en kommun som rutinmässigt har ett 
förfarande med registerutdrag och förutsätter att kommunen omgående 
omprövar den aktuella ordningen.   


Beslutsgång 
Peter Åkerström (KD) och Peter Asp Vilén (SD) yrkar bifall till motionen. 


Jonas Holm (M) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag att avslå motionen. 


Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets 
förslag eller till Peter Åkerströms med fleras förslag, och finner att 
kommunstyrelsen bifaller allmänna utskottets förslag att avslå motionen. 







 


Kommunstyrelsen 


PROTOKOLL 
Sida 


29(42) 
Sammanträdesdatum 


2024-02-06 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 17 
Social- och omsorgsnämnden 2023-11-23 § 156 
Tjänsteutlåtande social- och omsorgsförvaltningen 
Motion 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 20 Dnr KS-2023-000341 - 008 


Motion - Kompetensutveckling för elevassistenter 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att bifalla motionen. 


Sammanfattning 


Lärandenämndens yttrande 
Lärandenämnden har mottagit en motion från Anton Stark (C) om 
kompetensutveckling för elevassistenter i Hudiksvalls kommun. Motionen 
föreslår att lärandeförvaltningen utreder möjligheten att erbjuda 
kompetensutveckling för elevassistenter i Hudiksvalls kommun. Därtill föreslås 
att utredningsuppdraget görs i samråd med rektorer och fackliga organisationer 
för att kartlägga vilken typ av kompetensutveckling som bör erbjudas till 
elevassistenter i Hudiksvalls kommun. 


Lärandenämnden ställer sig positiv till att utreda denna fråga och föreslår att 
även kompetensutveckling för lärarassistenter inkluderas i utredningsuppdraget. 


Beslutsgång 
Anton Stark (C), Adam Rydstedt (M), Gerd Olsson (S), Peter Åkerström (KD), 
Ulrica Högbergh (V) och Peter Asp Vilén (SD) yrkar bifall till allmänna 
utskottets förslag. 


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 14 
Lärandenämnden 2023-12-07 § 95 
Tjänsteutlåtande lärandeförvaltningen  
Motion 


 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 21 Dnr KS-2023-000074 - 008 


Motion - NPF-säkra skolorna i Hudiksvalls kommun 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att motionen ska anses besvarad. 


Sammanfattning 


Lärandenämndens yttrande 
Lärandenämnden har mottagit motionen ”NPF-säkra skolorna i Hudiksvalls 
kommun” från Anton Stark (C) och Caroline Schmidt (C). Motionen föreslår 
att lärandeförvaltningen påbörjar processen med att NPF-säkra grundskolorna i 
kommunen, och att en lämplig ”pilotskola” bör vara först ut. Källbrinksskolan i 
Huddinge lyfts i motionen som ett exempel på en NPF-säkrad skola. I 
motionen beskrivs vidare att Hudiksvalls kommun har en stor utmaning 
gällande att se barn och unga med NPF, och också när det gäller att få tillbaka 
barn med NPF med samtidig hög problematisk skolfrånvaro till skolan. 
Centerpartiet tror att ett viktigt första steg är att påbörja processen med att 
NPF-säkra grundskolorna i Hudiksvalls kommun. 


Lärandenämnden ställer sig positiv till ett fortsatt och intensifierat arbete 
gällande tillgängliggörande av lärmiljöer, ökad kunskap om neuropsykiatriska 
svårigheter samt systematiskt arbete för likvärdighet på våra skolor. Nämndens 
svar innebär att skolorna på ett systematiskt och likvärdigt sätt fortsätter och 
intensifierar arbetet med att tillgängliggöra lärmiljöer, öka kvalitén på extra 
anpassningar och särskilt stöd, samt öka kunskapen hos medarbetarna rörande 
neuropsykiatriska svårigheter.  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 15 
Lärandenämnden 2023-12-07 § 96 
Tjänsteutlåtande lärandeförvaltningen 
Motion 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 22 Dnr KS-2021-000336 - 008 


Motion - Inga marknadshyror i allmännyttan 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att avslå motionen. 


Sammanfattning 
I en motion från Olle Jonsson (V) föreslås att kommunen ändrar ägardirektiven 
till Glada Hudikhem AB så att bolaget inte ska tillämpa det som motionären 
benämner marknadshyror vid nyproduktion av hyresbostäder. 
Kommunledningsförvaltningen föreslår att motionen ska avslås då det inte 
längre är aktuellt att ändra lagstiftningen för att möjliggöra en sådan 
hyresmodell.   


Beslutsgång 
Ulrica Högbergh (V) yrkar bifall till motionen. 


Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets 
förslag eller till Ulrica Högberghs förslag, och finner att kommunstyrelsen 
bifaller allmänna utskottets förslag att avslå motionen. 


Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2024-01-23 § 14 
Tjänsteutlåtande 
Motion 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 23 Dnr KS-2023-000169 - 008 


Motion - Barnen i första rummet via årligt barnbokslut 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att anse motionen besvarad. 


Reservationer 
Emot beslutet reserverar sig Caroline Schmidt (C), Anton Stark (C) och Jan-
Erik Jonsson (C). 


Sammanfattning 
Margareta Stark (C) och Erika Söderström (C) har inkommit med en motion 
om införande av barnbokslut i kommunen. Syftet med ett barnbokslut är att det 
ska fungera som ett underlag för att skapa en bättre situation för barnen i 
Hudiksvalls kommun. Vidare ska det belysa om barnen fått det bättre eller 
sämre under året, samt beskriva vad som har gjorts och vilka beslut som har 
fattats under året som påverkar barn och unga. Ett upprättande av ett 
barnbokslut skulle bidra till att visa på hur kommunen arbetar utifrån ett barn- 
och ungdomsperspektiv med barns bästa i fokus och att man följer 
lagstiftningen genom en årlig uppföljning. Ett barnbokslut bör vara en 
sammanställning av verksamheters resultat som direkt berör barn och unga. Det 
skulle innebära att varje förvaltning i samband med årligt bokslut gör en särskild 
utvärdering av hur fattade beslut påverkar barn och ungas villkor i området eller 
i en verksamhet. 


Motionen har behandlats genom en internremiss till samtliga nämnder i 
kommunen. Sammanfattningsvis är tekniska nämnden och lärandenämnden 
positiva till införandet av barnbokslut medan social- och omsorgsnämnden, 
kultur- och fritidsnämnden samt Norrhälsinglands miljö- och räddningstjänst är 
tveksamma. Se separat sammanställning av remissvar. 


I september 2023 beslutade kommunstyrelsen om riktlinjer för prövning av 
barnets bästa enligt lagen om konventionen om barnets bästa, 
barnkonventionen. Arbetet med att implementera arbetssätt och rutiner för 
prövning av barnets bästa pågår men behöver fortsätta, breddas och fördjupas. 
Lagen och Hudiksvalls kommuns beslutade riktlinje innebär bland annat att 
prövning av barnets bästa ska göras i budgetprocessen. Med en 
kommunövergripande prövning av barnets bästa i budgetprocessen kommer 
intentionerna för barnbokslut delvis att uppfyllas.  
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Beslutsgång 
Caroline Schmidt (C) och Ulrica Högbergh (V) yrkar bifall till motionen. 


Gerd Olsson (S) yrkar att motionen ska anses vara besvarad. 


Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till Gerd Olssons 
förslag om att anse motionen besvarad eller till Caroline Schmidts med fleras 
förslag om att bifalla motionen, och finner att kommunstyrelsen bifaller Gerd 
Olssons förslag om att anse motionen besvarad. 


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 13 
Tjänsteutlåtande 
Sammanställning av internremiss 
Motion 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 24 Dnr KS-2016-000147 - 000 


Information från Hälsingerådet, Sundsvallsregionen 
och aktuell övrig information  
     


Sammanfattning 
Hälsingerådet 
Ordföranden Mikael Löthstam rapporterade från senaste mötet i Hälsingerådet 
då bland annat följande frågor var aktuella: 


- Lön Hälsingland 


- ITdrift Hälsingland 


- Årsredovisningar 


- Kompetensförsörjning 


- Besöksnäring-Destination Hälsingland 


- Social hållbarhet 


- Gemensamma projekt 


 


Sundsvallsregionen 
Inget möte har genomförts i Sundsvallsregionen sedan senaste 
kommunstyrelsesammanträdet.  


 


Övrig information  
Kommundirektör Lena Högback informerar om en pågående översyn av 
kommunledningsförvaltningen samt en ledardag för samtliga ledare i 
kommunen. 
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§ 25 Dnr KS-2022-000556 - 006 


Delegationsbeslut kommunstyrelsen 


Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna redovisningen av fattade delegationsbeslut. 


Sammanfattning 
1. Remissvar på sol- och vindkraft i översiktsplan Sundsvall 2040 


2. Yttrande över föreskrifter om ämnesbetyg 


3. Beslut gällande begäran om allmän handling. 


4. Svar på remiss över EU-kommissionens förslag om att förhindra spill av 
plastpellets. 


5. Avtal ang varumärket Glada Hudik teatern. 


6. Beslut att avslå att få ta del av handling  
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§ 26 Dnr KS-2022-000557 - 006 


Meddelanden till kommunstyrelsen 


Kommunstyrelsen beslutar 
att meddelandena läggs till handlingarna. 


Sammanfattning 
1. Protokoll Samordningsförbund Gävleborg 2023-11-24 


2. Protokoll Hjälpmedelsnämnden 2023-12-04 


3. Protokoll Glada Hudikhem 2023-09-26 


4. Social- och omsorgsnämndens Internkontroll med bilaga 


5. Kultur- och fritidsnämndens Nämndplan 2024-2027 


6. Företagshälsovårdsnämnden 2023-12-15 


7. Överenskommelse - Insatser inom området psykisk hälsa och 
suicidprevention 2024 


8. Arbetslöshetsstatistik november 2023 


9. Protokoll Hälsingerådet 2023-12-13 


10.Protokoll Samordningsförbund Gävleborg 2024-01-26 


11. Förnyad rekommendation till kommunerna om gemensam finansiering av 
stöd för en kunskapsbaserad socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård 


12. Rekommendation gällande undertecknande av CEMR-deklarationen 


13. Överenskommelse om Omställning till en långsiktigt hållbar socialtjänst – 
2024  
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§ 27 Dnr KS-2024-000079 - 040 


Användning av RUR i bokslutet 2024 för att hantera 
ökade pensionskostnader  


Kommunstyrelsen beslutar 
att täcka de ökade pensionskostnaderna för 2024 på ca 45,4 mkr, samt 


att mellanskillnaden täcks i bokslutet via RUR (resultatutjämningsreserven). 


Sammanfattning 
På uppdrag av kommunledningen har kommunledningsförvaltningen fått i 
uppdrag att se över om effekterna av de ökade pensionskostnaderna 2024 
Hudiksvall kommun, för att sedan minska 2025, delvis kan hanteras genom 
resultatutjämningsreserven. Just 2024 slår det hårt ekonomiskt för nämnderna.  
Genom att det kan ses som en extra ordinär kostnad 2024 kan kommunen 
mildra effekterna genom att resultatutjämningsreserven går in och täcker den 
merkostnad kommunen har för 2024. Vilket beror både på ett nytt 
pensionsavtal som förhandlats fram mellan centrala parter samt att pensionerna 
är inflationsskyddade. Under 2024 kommer de ökade pensionskostnaderna 
jämfört med 2023 uppskattningsvis att öka med 40-45 mkr, vilket får betecknas 
som exceptionellt. Pensionskostnaderna för kommunen har ökat från 2022, och 
kommer därefter att minska 2025.  


Kommunfullmäktige antog 2022-12-21 § 146 riktlinjer för god ekonomisk 
hushållning och hantering av resultatutjämningsreserv vilket möjliggör 
föreslagen lösning av den ökade pensionskostnaden. 


De 45,4 mkr som föreslås hanteras via RUR i bokslutet fördelas på nämnderna 
enligt följande: 


Social- och omsorgsnämnden  20 mkr 


Lärandenämnden  15 mkr 


Tekniska nämnden  4,2 mkr 


Kommunstyrelsen  3,8 mkr 


Kultur- och fritidsnämnden  0,9 mkr 


Bygg-, miljö- och räddningsförvaltningen 1,2 mkr 


Svågadalsnämnden  0,2 mkr 


Överförmyndarnämnden  0,1 mkr 


Totalt                 45,4 mkr 
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Denna hantering innebär att nämnderna i samband med månadsuppföljning 
och prognoser tillåts ha ett överskridande på helårsbasis i kontogruppen 
arbetskraftskostnader på motsvarande belopp. 


Beslutsgång 
Per Svensson (S), Annika Huber (S) och Adam Rydstedt (M) yrkar bifall till 
kommunledningsförvaltningens förslag. 


Beslutsunderlag 
Tjänstutlåtande 


Beslutet skickas till 
Ekonomienheten 
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§ 28 Dnr KS-2024-000072 - 009 


Nämndinitiativ - Kraftsamling Lärandenämnden 


Kommunstyrelsen beslutar 
att avslå nämndinitiativet. 


Sammanfattning 
Ulrica Högbergh (V) har lämnat in ett nämndinitiativ med följande förslag: 


att lärandenämnden till varje kommunstyrelsesammanträde redogör för arbetet 
som görs inom ramen för uppdraget “En bättre skola” (LN 230613) 


att kommunledningsförvaltningen får i uppdrag att i den utsträckning som är 
nödvändig för att stärka lärandeförvaltningens arbete med arbetsmiljö, kvalitet, 
ekonomi och utvecklingsarbetet i “En bättre skola”. 


att som omställningsmedel under tiden arbetet med “En bättre skola” pågår 
tillföra 30 miljoner till lärandenämnden i tilläggsanslag för 2024. 


Förslaget föreslås finansieras via reglering i bokslut (medel från 
resultatutjämningsreserven kan användas vid behov) 


 


Lärandenämndens ordförande Adam Rydstedt (M) meddelar att samtliga partier 
i lärandenämnden kommer att inbjudas till att delta i styrgruppen för projektet 
"En bättre skola". 


Ordföranden meddelar att styrgruppen under våren kommer att få 
presentera/redovisa arbetet i kommunstyrelsen.  


Beslutsgång 
Ulrica Högbergh (V) yrkar bifall till nämndinitiativet. 


Per Svensson (S) yrkar avslag på nämndinitiativet i sin helhet. 


Caroline Schmidt (C) yrkar bifall till nämndinitiativets två första förslag med 
följande protokollsanteckning: 


"Centerpartiet ställer sig i stora delar positiva till Vänsterpartiets nämndinitiativ 
”Dags för kraftsamling Lärandenämnden”. Vi yrkar bifall till att-sats 1 och 2 
men ställer oss tveksamma till att-sats 3. Centerpartiet vill att mer pengar tillförs 
till Lärandenämnden men att de görs genom att öronmärka pengar från 
kommande generella statsbidrag. " 
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Ordföranden framställer proposition om bifall dels till Per Svenssons förslag 
om att avslå nämndinitiativet, dels till Ulrica Högberghs förslag om att bifalla 
initiativet och dels till Caroline Schmidts förslag om att bifalla att-sats 1 och 2, 
och finner att kommunstyrelsen bifaller Per Svenssons förslag om att avslå 
nämndinitiativet. 


Beslutsunderlag 
Nämndinitiativ 


     


Beslutet skickas till 
Ulrica Högbergh 
Caroline Schmidt 
Adam Rydstedt 
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§ 29 Dnr KS-2024-000080 - 110 


Val av ombud och ersättare vid Kommuninvests 
föreningsstämma för år 2024 


Kommunstyrelsen beslutar 
att till ombud och ersättare vid Kommuninvests föreningsstämma för år 2024, 
utse följande: 


Ombud:   Ersättare 


Mikael Löthstam (S)  Bengt-Åke Nilsson (C) 


Vindrosvägen 5  Knösta 21 


824 51 Hudiksvall  824 92 Hudiksvall 


Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har att utse ombud och ersättare till Kommuninvest 
föreningsstämma 2024.  


     


Beslutet skickas till 
Mikael Löthstam 
Bengt-Åke Nilsson 
Kommuninvest 
Ekonomienheten 
Annika Forslin 
Monika Lindblom 
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Plats och tid Sal A, Guldsmeden, Hudiksvall, onsdagen 7 februari 2024 kl 09:00 


Beslutande ledamöter 
 


Gerd Olsson (S), Ordförande 
Emelie Gustafsson (M), 1:e vice ordförande 
Stefan Bäckström (S) 
Sara Nyman (S) 
Najib Bege (S) 
Lotta Beiersdorf (S) 
Christina Träff (M) §§ 1–6 
Chatarina Weider (M) §§ 7–15 
Per Almberg (M) 
Lisa Östberg (C) 
Per Palm (C) 
Marie Olsson (C) 
Tibor Balazsi (C) 
Marita Haals Skoog (V) 
Lasse Lilja (SD) 
Mats-Erik Jonsson (SD) 


Ersättare 


 


Mikael Andersson (S) 
Kina Wikberg Åkman (S) 
Margareta Sidenvall (MP) 
Chatarina Weider (M) §§ 1–6 
Torsten Myrgren (M) 
Louise Jonsson (M) §§ 3–15 
Per Helander (C) 
 


Övriga närvarande Förvaltningschef Anna Lindqvist 
Nämndsekreterare Madeleine Lundholm 


Justerare Lasse Lilja 


Justeringens plats och 


tid Digital justering, 2024-02-12 
 


Underskrifter 
 


Paragrafer §§ 1–15 
   


Ordförande 
  


 Gerd Olsson  


Justerare 
  


 Lasse Lilja  
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 Bevis/anslag 
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§ 1 Dnr KOF-2024-000001 - 800 


Anmälan av tillkommande ärenden och övriga frågor 


Sammanfattning 


Emelie Gustafsson (M) frågar varför Demokrativerkstan för elever årskurs 8 
ställts in. 


 


Lotta Beiersdorf (S) frågar om status för utredningen av Näsvikens 
biblioteksfilial.  


  


Lotta Beiersdorf (S) frågar om status för utredningen av Fritidsbanken.  


 


Lotta Beiersdorf (S) frågar hur samarbetet ser ut mellan kommunen och 
Hälsinge Låtverkstad. 


  


Marita Haals Skoog (V) frågar om omfattningen av att skolan ibland uteblir på 
simundervisning och kulturevenemang.  


 


Svar ges i § 15.  
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§ 2 Dnr KOF-2022-000039 - 042 


Ekonomisk rapport 


Sammanfattning 


Förvaltningschef Anna Lindqvist redogör för utfall per 31 december 2023,  


- 301 tkr utan projekt och prognos på helåret - 898 tkr.  


Förvaltningschefens kommentarer: 


Det är biblioteken som har haft de största ekonomiska problemen under året. 
Det har varit flera samverkande orsaker som påverkat ekonomin negativt 
exempelvis personalkostnader, servicekostnader för mobila biblioteket, 
städkostnader och licenskostnader. Ett exempel är utvecklingen med 
självservice som har varit mycket uppskattad hos biblioteksbesökarna, framför 
allt på de mindre filialerna och studerande. Men verksamheten har inte hunnit 
ställa om för de ökade behoven av exempelvis städning som självservice har lett 
till. De ekonomiska förutsättningarna för biblioteket har hanterats i 
budgetarbetet och kommer att rättas till under 2024. 


Den regniga sommaren har haft en positiv effekt på besöksantalet på Mulle 
Meck som har haft rekordmånga besökare. Detta ger ett positivt ekonomiskt 
resultat och bidrar tillsammans med förvaltningsledningens oförutsedda konto 
till att förbättra situationen. 


Under året har det funnits en oro för resultatet för badhusen som till stor del är 
beroende av intäkter från besökare. Verksamheten är populär och attraherar 
många. Men problem med lokalerna och den regniga sommaren som påverkat 
besökssiffrorna på utebadet i Delsbo höll nere intäkterna i början av året. Tack 
vare att medarbetarna på baden gjort ett stort jobb dels i samband med de stora 
översvämningar som inträffade på badet i Hudiksvall dels för att vidareutveckla 
verksamheten och locka fler badande har man i stort sett klarat att hålla 
budgeten. 


 


Ordförande tackar för informationen. 
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§ 3 Dnr KOF-2023-000037 - 042 


Verksamhetsrapport helår 2023 - Information 


Kultur- och fritidsnämnden beslutar 


Sammanfattning 


Förvaltningschef Anna Lindqvist informerar om verksamhetsrapport helår 
2023. 


Måluppfyllelse 


Det har varit en positiv utveckling inom kultur- och fritidsnämndens 
målområden. Några delar kan lyftas fram: 


Genom nämndens uppdrag inom området demokratiarbete och mänskliga 
rättigheter samt integrationsprojektet Samverkan Gävleborg 2022 har fler 
medarbetare med kompetens inom området social hållbarhet knutits till 
förvaltningen. Det har bidragit till ett ökat fokus på frågorna i hela 
förvaltningen och bidragit till en positiv verksamhetsutveckling och 
måluppfyllelse. 


Fritidsgårdarnas arbete med KEKS höjer kompetensen hos medarbetarna och 
ökar kvaliteten i verksamheten. 


Enheternas engagemang i landsbygds- och centrumutvecklarens arbete med 
centrumutveckling i Hudiksvall, Iggesund och Delsbo har bidragit till 
samverkan med nya enheter i kommunen och med det lokala näringslivet. 


De senaste åren har varit omvälvande för föreningslivet. Tendensen för 
kulturföreningarna är att man till stora delar är tillbaka med sin verksamhet och 
sina besökstal som innan pandemin. För idrottsföreningarna är det stor skillnad 
mellan föreningarna. Den mest oroande trenden är att många barn som var i 
åldern att börja idrotta under pandemin inte har hittat till idrotten efter 
pandemin. Flera föreningar har haft problem att få in ledare efter pandemin. 
Inflationen och höga elpriser har lett till problem för föreningar med stora 
omkostnader. Kultur- och fritidsnämnden har i några fall stöttat dessa 
föreningar med förskottsutbetalningar av bidrag och något extra bidrag. 


 


Ordförande tackar för informationen.  
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§ 4 Dnr KOF-2023-000069 - 042 


Revidering budget 2024 


Kultur- och fritidsnämnden beslutar 


att ändra kultur- och fritidsnämndens beslut 2023-10-25 § 78 och inte ta bort en 
tjänst på badhusen. 


Sammanfattning 


Förvaltningschef Anna Lindqvist föredrar ärendet. 


I kultur- och fritidsnämndens beslut om budget 2024 (2023-10-25 § 78) 
beslutades om ekonomiska ramar för respektive enhet i förvaltningen. För att 
enheten badhus och hallar skulle få en budget i balans beslutades att minska 
personalen på enheten med en tjänst och minska kraven på intäkter i enheten. 


Medarbetarna på badhus och hallar har under hösten genomfört en rad 
aktiviteter för att öka intäkterna på baden, exempelvis: ökad marknadsföring, 
temakvällar, en maskot för barnen ”Sally Säl”, möjlighet att boka baden för 
kalas, med mera. Dessa insatser har inneburit att antalet badande har ökat 
avsevärt och därmed intäkterna. 


Bakgrunden till beslutet i december var att det bedömdes som omöjligt att nå 
upp till de budgeterade intäkterna. Men den positiva utvecklingen av intäkterna 
hösten 2023 visade att den bedömningen var fel. Om baden får samma intäkter 
2024 som man hade 2023 har man med god marginal finansierat besparingen på 
en tjänst. 


Med anledning av ovan föreslås att nämnden beslutar att inte ta bort en tjänst 
från badhus och hallar. Budgetramen på 5 664 000 kronor ligger kvar enligt 
beslutet i december.   


Förvaltningens motivering  


Ett argument för att behålla tjänsten är att det är medarbetarnas stora 
engagemang för att öka intäkterna som gett effekt. Om personalantalet minskar 
är det inte möjligt att behålla nuvarande öppettider och aktiviteter, 
konsekvenserna beskrevs i samband med det tidigare budgetbeslutet. Det skulle 
inte vara möjligt att behålla 2023-års besökssiffror med mindre personal och 
intäkterna skulle därmed minska. 


Skillnaden mellan enhetens intäkter 2023 och budgeten 2024 är cirka 700 000 
kronor, vilket med marginal täcker kostnaderna för en tjänst. Detta trots de 
problem som har varit på baden under 2023, med bland annat en kall sommar 
med låga besökssiffror på utebadet i Delsbo och att badet i Delsbo varit stängt 
sedan mitten av oktober på grund av vattenläckage.  
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Beslutsgång 


Per Palm (C), Marita Haals Skoog (V), Per Almberg (M) och Najib Bege (S) 
yrkar bifall till förslaget.  


Beslutsunderlag 


Protokollsutdrag 2024-01-24 § 14 Budget 2024 


Tjänsteutlåtande - Reviderad budget 2024 


Beslutet skickas till 


Enhetschef badhus- och hallar Ulrika Ringnér 


Förvaltningsekonom Caroline Blixt 
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§ 5 Dnr KOF-2023-000206 - 007 


Revisionsrapport - Granskning av kultur- och 


fritidsnämndens ledning, styrning, uppföljning och 


internkontroll 


Kultur- och fritidsnämnden beslutar 


att lämna följande yttrande över revisionens slutsatser och rekommendationer: 


Sammanfattning 


Förvaltningschef Anna Lindqvist föredrar ärendet.  


Hudiksvalls kommuns revisorer har granskat om kultur- och fritidsnämndens 
styrning, ledning och uppföljning är tillräcklig för att bedriva en ändamålsenlig 
verksamhet inom granskade områden samt om nämnden har en tillräcklig 
intern kontroll. Utifrån genomförd granskning är revisorernas samlade 
bedömning att kultur- och fritidsnämndens styrning, ledning och uppföljning 
inte helt är tillräcklig.  


Revisionens granskning har utgått från fyra revisionsfrågor.  


1. Finns en tydlig ansvars- och rollfördelning mellan politik och 
tjänstepersoner? 


a. Revisionens samlade bedömning – Ja 


2. Är uppföljning och rapportering av nämndens ekonomi och verksamhet 
ändamålsenlig? 


a. Revisionens samlade bedömning - Ja 


3. Är nämnden delaktig i det systematiska arbetet med intern kontroll och fattar 
beslut om åtgärder vid behov? 


a. Revisionens samlade bedömning – Delvis 


b. Revisionens kommentarer i korthet – Nämnden får, som anges i 
reglementet, återrapportering av internkontrollplanen en gång per år. 
Revisorerna anser att hela nämnden i större utsträckning bör involveras i 
riskbedömningen som ligger till grund för nämndens internkontrollplan. 
Skriftliga rutiner och tillämpningsanvisningar saknas. Rutiner bör 
förtydliga möjligheten att revidera riskbedömningen och vidta åtgärder 
under året. 


4. Finns det en process innefattande riktlinjer, rutiner, kontroller och 
uppföljning för hantering av föreningsbidrag? 


a. Revisionens samlade bedömning – Delvis 
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b. Revisionens kommentarer i korthet – Det finns vissa styrdokument 
och information om föreningsbidragen på kommunens hemsida. 
Däremot saknar revisorerna nedskrivna rutiner, bedömningsgrunder och 
kontroller av föreningsbidragen. Kontakter förekommer mellan 
handläggarna och föreningarna. Revisorerna saknar en tydligare 
systematik i kontakterna och även kontakter mellan nämnden och 
föreningarna. 


Revisorerna lämnar en rad rekommendationer. 


Kommunfullmäktige har beslutat att uppdra till kultur- och fritidsnämnden att 
lämna yttrande över revisionens slutsatser och rekommendationer. 


Yttrande  


Det är mycket positivt att revisorerna kommer till slutsatserna att det finns en 
tydlig ansvars- och rollfördelning mellan politik och tjänstepersoner samt att 
uppföljningen och rapporteringen av nämndens ekonomi och verksamhet är 
ändamålsenlig. Båda dessa punkter är grundläggande för ett effektivt och väl 
utfört arbete i nämnd och förvaltning.   


Kommentarer till revisonernas rekommendationer till kultur- och 
fritidsnämnden: 


● Att tillse att det bör göras en genomgång av roll- och ansvarsfördelning för att 
öka tydligheten för samtliga nämndsledamöter och ersättare. 
Kommentar: Roll och ansvarsfördelningen mellan politiker och tjänstemän finns 
med som ett avsnitt vid internutbildningen av nya nämndsledamöter och ersättare 
som genomförs efter ett val.  
 
● Att nämnden tillser att protokollen utvecklas innehållsmässigt och innefattar mer 
information för spårbarhet, t.ex. kring ekonomiskt utfall. 
Kommentar: Från och med sammanträdet i september redovisas de kommentarer 
till utfall och prognos som förvaltningen regelbundet skickar till ekonomienheten, 
även till kultur- och fritidsnämnden och införs i nämndens protokoll. Från och 
med 2024-års första sammanträde kommenterar förvaltningen det ekonomiska 
utfallet även vid de sammanträden då det inte finns någon aktuell prognos, en 
sammanfattning av dessa kommentarer införs i nämndens protokoll 
 
● Att fatta beslut om tillämpningsanvisningar för intern kontroll i enlighet med 
kommunens reglemente för intern kontroll. Nämnden bör införa rutiner för 
delrapportering av utfall av kontrollmoment i syfte att kunna besluta om åtgärder 
under året i de fall brister noteras. Nämnden bör fatta beslut om åtgärder med 
anledning av resultatet av internkontrollarbetet. 
Kommentar: Nämnden kommer att göra en översyn av rutinerna i samverkan med 
kommunens kvalitetsteam. I det arbetet kommer revisorernas rekommendationer 
att beaktas, klart under våren 2024. 
 







 


Kultur- och fritidsnämnden 


PROTOKOLL 
Sida 


11(22) 


Sammanträdesdatum 


2024-02-07 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


● Att tillse att hela nämnden är involverade i den riskbedömning som ligger till 
grund för nämndens systematiska arbete med intern kontroll utifrån att hela 
nämnden är ansvarig för att den interna kontrollen är tillräcklig. Nämnden bör 
även tillse rutiner att aktualisera riskbedömning under året och revidera 
internkontrollplanen vid behov. 
Kommentar: Nämndens delaktighet i arbetet med internkontrollen kommer att 
klargöras i de rutiner som utarbetas tillsammans med kommunens kvalitetsteam 
enligt punkten ovan, klart under våren 2024. 
 
● Att se över processen för föreningsbidrag och tillse att det finns dokumenterade 
regler, rutiner, checklistor, bedömningsgrunder och kontroller samt tillse att 
utförda kontroller dokumenteras och signeras. Detta för spårbarhet och att 
undvika personberoende. 
Kommentar: En processkartläggning över nämndens bidrag har genomförts under 
vintern. Denna kommer att ligga till grund för en dokumentation av rutiner, 
inklusive bedömningsgrunder och kontroller, för föreningsbidragen, klart under 
våren 2024. 
 
Kultur- och fritidsnämnden tackar revisorerna för intressanta reflektioner kring 
nämndens arbete. Revisionsrapporten kommer att bidra till utvecklingen av kultur- 
och fritidsnämndens styrning, ledning uppföljning och internkontroll. En reflektion 
kan dock göras om rapportens resultat kan ha påverkats av att granskningen 
gjordes tidigt i efter valet och att en relativt stor andel nämndens ledamöter var nya 
i sina roller.  


Beslutsgång 


Emelie Gustafsson (M) yrkar bifall till förslaget.  


Beslutsunderlag 


Protokollsutdrag 2024-01-24 § 4 Revisionsrapport - Granskning av kultur- och 
fritidsnämndens ledning, styrning, uppföljning och interkontroll 


Tjänsteutlåtande - Granskning av kultur- och fritidsnämndens ledning, styrning, 
uppföljning och interkontroll. 


Protokollsutdrag 2023-11-27 § 181Revisionsrapport - Granskning av kultur- 
och fritidsnämndens ledning, styrning, uppföljning och interkontroll. 


Missiv - Granskning avseende ledning, styrning och uppföljning av kultur- och 
fritidsnämnden 


Revisionsrapport - Granskning av kultur- och fritidsnämndens ledning, 
styrning, uppföljning och interkontroll. 


Beslutet skickas till 


Kommunstyrelsen 
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§ 6 Dnr KOF-2023-000099 - 039 


Uppföljning internkontroll 2023 


Kultur- och fritidsnämnden beslutar 


att godkänna förvaltningens uppföljning av den interna kontrollen 2023. 


Sammanfattning 


Förvaltningschef Anna Lindqvist föredrar ärendet. 


Kultur- och fritidsnämnden beslutade 2023-05-31 § 48 om vad som ska ingå i 
kultur- och fritidsnämndens internkontrollplan för 2023, dessa områden har nu 
kontrollerats. Resultatet leder till en rad åtgärder: 


Arbetsmiljö: Introduktion av nyanställda 


Kontrollmoment: Kontrollera att samtliga som anställs under året får en 
systematisk och fullt god introduktion. 


Kontrollmetod: Enkät via anonym e-tjänst 


Resultat av kontrollen: Sju personer som hade anställts under året fick enkäten, 
av dessa svarade fyra. Av dessa svarade två att de inte saknar något i sin 
introduktion, medan två personer saknade olika delar i introduktionen. Samtliga 
har fått en kontaktperson och information om vilka arbetsuppgifter man ska 
göra. De delar man saknar är exempelvis information om fackliga 
förtroendemän, företagshälsan och hur befattningen ligger i förhållande till 
organisationen. 


Åtgärd: Samtal på förvaltningens ledningsgrupp om vikten av en god 
introduktion och vilka moment som ska tas upp. Reflektion om varför det är 
viktigt att medarbetaren ser helheten och får en fördjupad introduktion, inte 
enbart kunskap om de konkreta arbetsuppgifterna. 


Arbetsmiljö: Uppföljning av förvaltningens riskbedömningar och 


handlingsplaner 


Kontrollmoment: Kontroll av samtliga riskbedömningar 


Kontrollmetod: Fullständig kontroll av riskbedömningarna i Hypergene 


Resultat av kontrollen: Under 2023 har förvaltningen registrerat 18 
riskbedömningar i Hypergene. I riskbedömningarna inventeras arbetsmiljörisker 
och dessa risker värderas. De risker som värderas högt ska kompletteras med en 
handlingsplan. Detta har gjorts i samtliga riskbedömningar. Det förekommer 
förhållandevis ofta att samtliga risker, även de som får en låg bedömning får 
handlingsplaner. Åtgärderna i handlingsplanerna ska ha en ansvarig, det ska 
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anges när åtgärden ska vara genomförd och när den har följts upp. I dessa delar 
brister internkontrollerna regelbundet. Det är inte alltid som det utses någon 
ansvarig. Det är inte alltid som det anges när åtgärden ska vara klar, ibland 
anges att åtgärden ska genomföras löpande. Inte i något fall har det registrerats i 
Hypergene att åtgärder har följts upp.  


Åtgärd: Det är inte säkert att bristen på registrering av uppföljning i Hypergene 
betyder att åtgärderna inte genomförs och att riskbedömningarna inte följs upp. 
Exempelvis har internkontrollen inte gått igenom enheternas anteckningar från 
personalmöten. Det behövs dock betonas för förvaltningens chefer och 
skyddsombud vikten av att följa upp riskbedömningarna och värdet av att 
dokumentera den uppföljningen. Det är extra viktigt att ange en tidpunkt för 
uppföljning av åtgärder som ska genomföras löpande, för att inte åtgärden ska 
rinna ut i sanden. Det kan även finnas anledning att betona att det enbart är 
risker som värderas högt som behöver en handlingsplan. Det är angeläget att 
kunna prioritera och lägga störst energi på de mest allvarliga 
arbetsmiljöriskerna. 


GDPR: Rutin för lagringsminimering 


Kontrollmoment: Kontroll att det finns rutiner för alla interna IT-system och 
att rutinerna följs. 


Kontrollmetod: Enkät till förvaltningens systemansvariga och stickprov i 
samtliga system 


Resultat av kontrollen: Samtliga system har en rutin för gallring och samtliga 
har gallrats enligt rutinen, med ett undantag. Med anledning av pandemin har 
man valt att avvakta med gallringen av ett system, för att behålla 2019 som 
referensår för statistiken. I och med utgången av 2023 gallras samtliga system 
enligt sina rutiner. 


Åtgärd: Ingen åtgärd.  


Beslutsunderlag 


Protokollsutdrag 2024-01-24 § 5 Internkontroll 2023 


Tjänsteutlåtande - Uppföljning av internkontroll 2023 


Internkontrollplan 2023 


Beslutet skickas till 


Förvaltningens enhetschefer 


Kommunstyrelsen på därför avsedd blankett 


Chef kvalitetsenheten Annika Lindfors 
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§ 7 Dnr KOF-2023-000151 - 800 


Övergripande uppföljningsplan för kultur- och 


fritidsnämndens verksamhet och avtal  


Kultur- och fritidsnämnden beslutar 


att anta förslaget till övergripande uppföljningsplan för kultur- och 
fritidsnämndens verksamhet och avtal. 


Sammanfattning 


Förvaltningschef Anna Lindqvist föredrar ärendet.  


Uppföljningsplanen är en samlad beskrivning av hur nämnden följer upp 
förvaltningens verksamhet. Samtliga nämnder ska ha en uppföljningsplan som 
en bilaga till nämndsplanen. Uppföljningsplanen ses över årligen. 


Som en del av uppföljningsplanen redovisas uppföljning av privata utförare 
enligt det program för uppföljning av privata utförare som kommunfullmäktige 
beslutade om 2022-12-19.  


I uppföljningsplanen presenteras hur kultur- och fritidsnämndens 
ansvarsområden påverkas av programmet för privata utförare. Det finns idag 
inga nytecknade avtal som omfattas av programmet. I uppföljningsplanen 
redovisas en exempeltabell som ska kompletteras när nämnden tecknar 
relevanta avtal.  


Beslutsunderlag 


Protokollsutdrag 2024-01-24 § 6 Nämndsplan 2024–2027 


Tjänsteutlåtande - Övergripande uppföljningsplan för kultur- och 
fritidsnämndens verksamhet och avtal 


Övergripande Uppföljningsplan för verksamhet och avtal 


Program för uppföljning av privata utförare - mål och riktlinjer 2023–2026 


Kommunfullmäktige 2022-12-19 § 226 - Program för privata utförare 


 


Beslutet skickas till 


Chef kvalitetsenheten Annika Lindfors 


 







 


Kultur- och fritidsnämnden 


PROTOKOLL 
Sida 


15(22) 


Sammanträdesdatum 


2024-02-07 
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§ 8 Dnr KOF-2023-000214 - 036 


Rapport av synpunkter 2023 


Kultur- och fritidsnämnden beslutar 


att godkänna förvaltningens återrapport av synpunkter för 2023-01-01 till och 
med 2023-12-31. 


Sammanfattning 


Nämndsekreterare Madeleine Lundholm föredrar ärendet. 


Kultur- och fritidsförvaltningen presenterar inkomna synpunkter och klagomål 
under perioden 2023-01-01 till och med 2023-12-31. Hudiksvalls kommun vill 
ta tillvara på kommuninvånares och kunders upplevelser av de tjänster som 
finns inom kommunen. De synpunkter som kommer in är en viktig 
informationskälla för att förbättra, utveckla och förstärka de verksamheter som 
bedrivs inom kommunen. Det är en viktig del i att kunna leverera 
samhällstjänster av högsta kvalitet till medborgare, brukare, kunder, besökare 
och företag. 


För Hudiksvalls kommun och kultur- och fritidsförvaltningen, är en 
välfungerande synpunktshantering, där medborgares och kunders synpunkter 
tas tillvara, en viktig del i kommunens och förvaltningens utvecklingsarbete för 
att uppnå visionen att vara ”Sveriges bästa kommun att leva och verka i.”
  


Beslutsunderlag 


Protokollsutdrag 2024-01-24 § 11 Rapport av synpunkter 2023 


Tjänsteutlåtande - Rapport av synpunkter 2023 


 


Beslutet skickas till 


Förvaltningschef Anna Lindqvist 
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§ 9 Dnr KOF-2024-000006 - 800 


Meddelanden för kännedom 2024 


Kultur- och fritidsnämnden beslutar 


att anteckna informationen för kännedom. 


Sammanfattning 


Till dagens sammanträde har nedanstående meddelanden delgetts nämnden för 
kännedom: 


- Protokoll kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott 2024-01-24, digitalt 
justerat 


- Beslut Länsstyrelsen 240301–241031-Hela Håsta Cyklar 


- Redovisning Kulturrådet 20220901–20231231 


- Kommunfullmäktige 2023-12-18 § 223 Motion - Tillgängliggöra konsten i det 
offentliga rummet 


- Kommunfullmäktige 2023-12-18 § 224 Motion - 
Kulturpromenader/kulturstigar i Hudiksvalls kommun 


- Kommunstyrelsen 2023-11-27 § 181 Revisionsrapport - Granskning av kultur- 
och fritidsnämndens ledning, styrning, uppföljning och internkontroll.  
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§ 10 Dnr KOF-2023-000007 - 800 


Återrapport delegationsbeslut 2023 


Kultur- och fritidsnämnden beslutar 


att godkänna redovisningen av beslut fattade på delegation.  


Sammanfattning 


Kultur- och fritidsnämnden har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, 
ordförande samt till förvaltningschef enligt fastställd delegeringsordning. 
Förvaltningschef har vidaredelegerat beslutanderätten i vissa ärenden till 
enhetschefer och arbetsledare som i sin tur har vidaredelegerat rätten att besluta 
i vissa ärenden. Dessa beslut ska redovisas till kultur- och fritidsnämnden. 
Redovisningen innebär inte att nämnden får ompröva eller fastställa 
delegeringsbesluten. Däremot får nämnden återkalla beslutanderätt. 


Beslutsunderlag 


Återrapport delegationsbeslut 2312 
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§ 11 Dnr KOF-2024-000005 - 800 


Återrapport delegationsbeslut 2024 


Kultur- och fritidsnämnden beslutar 


att godkänna redovisningen av beslut fattade på delegation. 


Sammanfattning 


Kultur- och fritidsnämnden har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, 
ordförande samt till förvaltningschef enligt fastställd delegeringsordning. 
Förvaltningschef har vidaredelegerat beslutanderätten i vissa ärenden till 
enhetschefer och arbetsledare som i sin tur har vidaredelegerat rätten att besluta 
i vissa ärenden. Dessa beslut ska redovisas till kultur- och fritidsnämnden. 
Redovisningen innebär inte att nämnden får ompröva eller fastställa 
delegeringsbesluten. Däremot får nämnden återkalla beslutanderätt.  


Beslutsunderlag 


Återrapport delegationsbeslut 2401 
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§ 12 Dnr KOF-2024-000004 - 800 


Nämnden informerar 2024 


Sammanfattning 


Emelie Gustafsson (M) informerar om deltagande på barnteaterföreställningen 
"Historien om Bodri" på Hudiksvalls teater den 20 januari. Föreställningen är 
en berättelse om vänskapen som överlevde Förintelsen och baseras på Hédi 
Frieds och Stina Wirséns barnbok med samma titel som utkom 2019. Efter 
föreställningen bjöds barnen in till samtal och frågestund.   


Stefan Bäckström (S) informerar om filmvisning med efterföljande debatt på 
Bio kontrast Iggesunds Folkets Hus den 18 januari av filmen "Make Democracy 
great again" med filmskaparen Jan Sherman. 


Gerd Olsson (S) informerar om deltagande på Hälsinglands museums 
evenemang under den judiska temaveckan i samband med Förintelsens 
minnesdag den 27 januari. Bland annat berättade Bagir Kwiek om sin pappa 
som överlevde folkmordet av romer under Förintelsen och om de släktingar 
som inte överlevde.  


Lotta Beiersdorf (S) informerar om den dagliga verksamhetens kommande 
konstutställning på galleriet 316 Kubik den 10–12 mars. 
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§ 13 Dnr KOF-2024-000003 - 800 


Förvaltningen informerar 2024 


Sammanfattning 


Förvaltningschef Anna Lindqvist informerar om: 


- Förvaltningens riskbedömningar 


- Judisk temavecka 


- Kultur- och fritidsvägledning 


- Fastighetsfrågor 


- Kulturskolans antagningssystem 


- KomTek 


 


Ordförande tackar för informationen.  
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§ 14 Dnr KOF-2023-000013 - 102 


Val av revisor till Stiftelsen Hudiksvalls Bruksminnen 


2023–2026 


Kultur- och fritidsnämnden beslutar 


att välja Joakim Westlund (C) till revisor i Stiftelsen Hudiksvalls Bruksminnen 
för mandatperioden 2023–2026.  


Sammanfattning 


Kommunrevisionen har att förrätta val av revisor samt ersättare för denne till 
Stiftelsen Hudiksvalls Bruksminnen för mandatperioden 2023–2026.  


Beslutsunderlag 


Tjänsteutlåtande - Val av revisor till Stiftelsen Hudiksvalls Bruksminnen 2023–
2026 
Protokollsutdrag KS 2014-12-04 § 48 Val till Stiftelsen Hudiksvalls 
Bruksminnen 


 


Beslutet skickas till 


Revisor Joakim Westlund 
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§ 15 Dnr KOF-2024-000007 - 800 


Eventuellt tillkommande ärenden och övriga frågor 


Sammanfattning 


Emelie Gustafsson (M) frågar varför Demokrativerkstan för elever årskurs 8 
ställts in. 


Förvaltningschef Anna Lindqvist svarar att deltagarantalet varit för lågt. Att 
skolan ofta har logistiska bekymmer, men att diskussioner pågår med 
lärandeförvalningen om lösningar. Emelie Gustafsson frågar om det skulle 
underlätta för skolan om politikerna kom ut till skolan istället för att eleverna 
ska komma till kommunhuset. Anna Lindqvist tar med sig den frågan till 
förvaltningen.  


 


Lotta Beiersdorf (S) frågar om status för utredningen av Näsvikens 
biblioteksfilial.  


Förvaltningschef Anna Lindqvist svarar att utredning pågår, samtal med 
tekniska förvaltningen förs gällande bland annat lokaler.  


  


Lotta Beiersdorf (S) frågar om status för utredningen av Fritidsbanken.  


Förvaltningschef Anna Lindqvist svarar att arbete pågår och att avtalet med 
Fritidsbanken är förlängt till och med 2024-06-30 i väntan på att utredningen 
avslutas.  


 


Lotta Beiersdorf (S) frågar hur samarbetet ser ut mellan kommunen och 
Hälsinge Låtverkstad. 


Förvaltningschef Anna Lindqvist svarar att kommunen har ett treårigt IOP-
avtal med studieförbundet Bilda gällande Hälsinge Låtverkstad.  


  


Marita Haals Skoog (V) frågar om omfattningen av att skolan ibland uteblir på 
simundervisning och kulturevenemang.  


Förvaltningschef Anna Lindqvist svarar att förvaltningen inte har siffror på 
uteblivet deltagande, men att förvaltningen påbörjat registrering av det.  
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Plats och tid Sal A, Guldsmeden, Hudiksvall, torsdagen den 22 februari 2024 kl 09:00 


Beslutande ledamöter 
 


Henrik Berglund Persson (S), Ordförande 
Lena Hallqvist (S) 
Rolf Sundell (S) 
Bengt-Erik Johansson (S) 
Susanne Norling (S) 
Jonas Holm (M),  
Christina Träff (M) 
Anita Höglund (M) 
Margareta Stark (C), 2:e vice ordförande 
Bengt-Åke Nilsson (C) 
Per Lindholm (C) 
Johan Wallinder (V) 
Jan-Erik Jonsson (C) 
Therése  Skog (SD) 
Mats Olsson (SD) 


Ersättare 


 


Elisabet Svedman (S) 
Lilian Holmgren (S) 
Christina Mattisson (S) 
Mona Celander (S) 
Ulla Gustafsson-Jonsson (MP) 
Eva-Lena Bergqvist (M) 
Birgitta Medin (M) 
Louise Jonsson (M) 
Caroline Schmidt (C) 
 


Övriga närvarande Nämndsekreterare Gunilla Andersson, förvaltningschef Ann-Sofie Åhs Bodin, 
verksamhetscheferna Rigmor Fahlberg, Inger Myrsten, Helen Lundholm, Jonas Stens, 
Linnea Lindström, Elin Ljung, medicinskt ansvarig sjuksköterska Karin Wedin 
Papaztcheva § 16, medicinskt ansvarig för rehabilitering Linnea Bastrup § 16, socialt 
ansvarig samordnare Ylwa Eriksson och Lena Ahlberg §§ 16-17, ekonom Erika 
Söderström § 19. 


Justerare Therése Skog 


Justeringens tid Digital justering via mobilt bank-id tisdag den 27 februari 2024.  
 


Underskrifter 


 


 


Paragrafer §§ 13-25 
   


Ordförande 
  


 Henrik Berglund Persson  


Justerare 
  


 Therése Skog   
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 Bevis/anslag 


Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 


Instans Social- och omsorgsnämnden 


Sammanträdesdatum 2024-02-22 


Datum då anslaget 


publiceras 2024-02-28 


Datum då anslaget 


tas bort 2024-03-20 


Förvaringsplats för 


protokollet Kommunledningsförvaltningen 
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§ 13 Dnr SOM-2024-000002 - 790 


Tillkommande ärenden och anmälan av övriga frågor  


                


Sammanfattning 


Susanne Norling (S) anmäler en övrig fråga gällande rekrytering av outbildade 
chefer. 


Margareta Stark (C) anmäler en övrig fråga gällande ärendelista och dokument 
till nämndssammanträdena.  
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§ 14 Dnr SOM-2024-000060 - 738 


Utvecklingsbehov LSS1 


Social- och omsorgsnämnden beslutar 


att delegera till allmänna utskottet att besluta i ärendet.      


Sammanfattning 


Verksamhetschef Inger Myrsten och förvaltningschef Ann-Sofie Åhs Bodin 
och informerar om det utvecklingsbehov som finns inom LSS-verksamheten.  
Målgruppen har förändrats och bland annat behövs ett boende med 
specialinriktning. 


Planen var att projektformulering och kalkyl skulle vara klar till allmänna 
utskottet och nämnden i mars. Den tidsplanen har visat sig vara för tight och 
olika alternativ diskuteras, ett beslut måste tas innan budgetberedning 2025.  


En enig nämnd ställer sig bakom förslaget att delegera till allmänna utskottet att 
besluta i ärendet.  


     


     


Beslutet skickas till 


Förvaltningschef Ann-Sofie Åhs Bodin 
Verksamhetschef Inger Myrsten 
 


 


 


 
1 Lag om stöd och service till vissa funktionshindrade  
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§ 15 Dnr SOM-2023-000276 - 790 


Egenkontroll kvalitet – tertialrapport 3, 2023 (Lex Sarah, 


avvikelser, synpunkter och klagomål)  


Social- och omsorgsnämnden beslutar 


att lägga sammanställningen av rapport egenkontroll kvalitet – avvikelser, tertial 
3 2023 till handlingarna.     


Sammanfattning 


I det systematiska förbättringsarbetet ingår bland annat att utreda och analysera 
avvikelser i verksamheten för att stärka och utveckla verksamhetens kvalitet. 
Inom social- och omsorgsnämndens verksamhetsområde görs det utifrån 
socialtjänstlagen (SoL), lag om stöd och service till vissa funktionshindrade 
(LSS), hälso- och sjukvårdslagen (HSL). Förbättrande åtgärder för att säkra 
verksamhetens kvalitet ska göras utifrån resultatet. Ansvaret regleras i 
Socialstyrelsens föreskrifter och allmänna råd (SOSFS 2011:9). 


Synpunkter, klagomål och beröm från kommunmedborgare ger värdefull 
information liksom andra myndigheter och organisationers synpunkter och 
avvikelserapporter. Medarbetarnas rapporter om avvikelser likaså, samt 
utredningar enligt lex Sarah och lex Maria. Allt detta kan ge signaler om möjliga 
förbättringsområden.  


Under tertialet har det inkommit 34 synpunkter och klagomål samt 7 beröm.  


Avvikelser enligt socialtjänstlagen (SoL) och lag om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS) har minskat kraftigt på grund av att ”fall utan skada” 
inte längre rapporteras i avvikelsemodulen.  


Avvikelser avseende övergrepp/kränkning har fortsatt att minska under 
tertialet. 


När det gäller lex Sarah har 5 rapporter om missförhållande inkommit. En 
händelse har anmälts till Inspektionen för vård och omsorg (IVO). 


Rapporter om avvikelser inom hälso- och sjukvård (HSL) har minskat jämfört 
med tertial 2 2023. De vanligaste avvikelserna är läkemedel (267), fall med skada 
(68) och extern samverkan utgående (38).         


Beslutsunderlag 


Tjänsteutlåtande tertial 3 2023 
Tertialrapport 3 2023 
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Beslutet skickas till 


Medicinskt ansvarig sjuksköterska Karin Wedin Papaztcheva 
Medicinskt ansvarig för rehabilitering Linnea Bastrup 
Socialt ansvarig samordnare Ylwa Eriksson och Lena Ahlberg 
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§ 16 Dnr SOM-2023-000240 - 790 


Ej verkställda beslut 2023 


Social- och omsorgsnämnden beslutar 


att rapportering - ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen (2001:453) och lag 
om stöd och service till vissa funktionshindrade (1993:387) för kvartal 4 år 2023 
läggs till handlingarna.       


Sammanfattning 


Social- och omsorgsnämnden är enligt lag skyldig att rapportera till 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) om beviljat bistånd enligt 
socialtjänstlagen (SoL) och insatser enligt lag om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS) inte har verkställts tre månader efter beslut. Nämnden 
ska även rapportera om en insats avbrutits och inte verkställts på nytt inom tre 
månader. Beslut som tidigare rapporterats som ej verkställt eller med avbrott 
ska rapporteras som verkställt när detta blir aktuellt. 


Rapporteringsskyldigheten avser gynnande nämndbeslut enligt 4 kap. 1 § SoL 
samt 9 § LSS i alla verksamheter (omsorg om äldre och funktionshindrade samt 
individ- och familjeomsorg). Typ av bistånd, tidpunkt för beslut eller avbrott 
och kortfattat om skäl för dröjsmål ska anges.  


Rapportering ska ske kvartalsvis till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 
enligt 16 kap. 6 f-g §§ Socialtjänstlagen (SoL) samt 28 f-g §§ Lag om stöd och 
service till vissa funktionshindrade (LSS). Rapportering ska också ske till 
kommunfullmäktige och kommunens revisorer.  


För kvartal 4 2023 har 46 beslut rapporterats till Inspektionen för vård och 
omsorg (IVO). Förra kvartalet rapporterades 60 beslut.  


Av de nu rapporterade besluten ses de flesta för insatserna bostad med särskild 
service enligt LSS och kontaktfamilj enligt SoL. I båda fallen är det 
huvudsakligen resursbrist hos kommunen som är orsak till väntetiden. När det 
gäller vård- och omsorgsboende och dagverksamhet för äldre finns för kvartal 4 
inget rapporterat beslut som beror på platsbrist.   


Beslutsunderlag 


Tjänsteutlåtande Rapportering ej verkställda beslut Q4 
Rapport ej verkställda beslut Q4 


Beslutet skickas till 


Socialt ansvarig samordnare Ylwa Eriksson och Lena Ahlberg 


 







 


Social- och omsorgsnämnden 


PROTOKOLL 
Sida 


10(18) 


Sammanträdesdatum 


2024-02-22 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 17 Dnr SOM-2024-000061 - 790 


Begrepp - Socialstyrelsen 


Social- och omsorgsnämnden beslutar 


att ändra terminologin inom vård och omsorg i enlighet med socialstyrelsens 
rekommendation. 


Social- och omsorgsnämnden föreslår kommunfullmäktige 


besluta  


att ändra från begreppet kund till begreppet brukare inom äldreomsorgen i 
enlighet med socialstyrelsen rekommendation. 


 


Kristina Träff (M), Jonas Holm (M) och Anita Höglund (M) deltar inte i 
beslutet gällande att-sats två.          


Sammanfattning 


I samband med omorganisation inom social- och omsorgsförvaltningen år 2020 
ändrades en del terminologi inom framförallt äldreomsorg.  


Förvaltningen föreslår nu att den terminologi som ska användas är den som 
rekommenderas av socialstyrelsen.  


Beslutsgång 


Lena Hallqvist (S), Margareta Stark (C), Johan Wallinder (V) och Therese Skog 
(SD) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag. 


Kristina Träff (M), Jonas Holm (M) och Anita Höglund (M) yrkar bifall till att-
sats ett och avstår från att delta i beslutet gällande att-sats två. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteutlåtande terminologi vård och omsorg 
Terminologi vård och omsorg 


 


 


Beslutet skickas till 


Kommunfullmäktige  


 







 


Social- och omsorgsnämnden 


PROTOKOLL 
Sida 


11(18) 


Sammanträdesdatum 


2024-02-22 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 18 Dnr SOM-2024-000017 - 759 


Nova Forte  


Social- och omsorgsnämnden beslutar 


att avveckla HVB2  Nova Forte.        


Sammanfattning 


En uppföljning har gjorts av Nova Forte på grund av indikationer om låg 
beläggningsgrad.  


Uppföljningen påvisar en del brister i kvalité men också höga vårddygnspriser 
som följd av låg beläggningsgrad.  


Förvaltningen bedömer att bristerna i kvalité går att åtgärda men att den låga 
beläggningsgraden är en följd av förändrade arbetssätt inom 
myndighetsutövningen och ska snarare ses som en kvalitetsförbättring.  


Förhandling enligt MBL § 11 genomfördes den 12 och 15 februari 2024. Om 
nämnden beslutar enligt förslaget kommer en riskbedömning att göras innan 
beslutet verkställs.   


Utifrån den fakta som framkommit är förvaltningens förslag till beslut att 
avveckla Nova Forte.  


Beslutsgång 


Lena Hallqvist (S), Jonas Holm (M), Kristina Träff (M), Anita Höglund (M), 
Margareta Stark (C) och Therése Skog (SD) yrkar bifall till allmänna utskottets 
förslag. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteutlåtande 2024-01-29 
Uppföljning Nova Forte 


 


 


Beslutet skickas till 


Verksamhetschef Jonas Stens 


 


 
2 Hem för vård och boende 







 


Social- och omsorgsnämnden 


PROTOKOLL 
Sida 


12(18) 


Sammanträdesdatum 


2024-02-22 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 19 Dnr SOM-2023-000001 - 042 


Ekonomiskt utfall per sista december 2023 


Social- och omsorgsnämnden beslutar 


att lägga rapporten Ekonomiskt utfall till och med december 2023 till 
handlingarna.           


Sammanfattning 


Ekonom Erika Söderström informerar. 


Till och med december 2023 är avvikelsen mot budget +3 371 000 kronor, 
vilket motsvarar + 0,3 %.  


 


Nämnden tackar förvaltningen för ett fantastiskt bra jobb med att få en 
verksamhet i balans.  


     


Beslutsunderlag 


Ekonomisk utfall per sista december 2023. 


 


 


 


Beslutet skickas till 


Förvaltningschef Ann-Sofie Åhs Bodin 
Ekonom Erika Söderström 
 







 


Social- och omsorgsnämnden 


PROTOKOLL 
Sida 


13(18) 


Sammanträdesdatum 


2024-02-22 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 20 Dnr SOM-2024-000096 - 735 


Äskande till KS - projektledning Skyttegillet 


Social- och omsorgsnämndens förslag till kommunstyrelsen   


Kommunstyrelsen beslutar 


att för 2024 bevilja social- och omsorgsnämnden 539 200 kronor till 
projektledning av nya vård- och omsorgsboendet Skyttegillet.              


Sammanfattning 


Förvaltningschef Ann-Sofie Åhs Bodin informerar om behovet av en 
projektledning för att klara inflyttningarna till Skyttegillet på ett så smidigt sätt 
som möjligt. Befintlig personal har inte möjlighet att göra detta inom ramen för 
sitt ordinarie arbete och förvaltningen har inte utrymme i sin budget att 
finansiera detta.  


Förvaltningen ser ett behov av utökade resurser i form av projektledning för 
planering och verkställande av det nya boendet. Förvaltningen bedömer att det 
saknas ekonomiska resurser för det tillfälligt utökade behovet varpå äskande av 
medel föreslås. Beloppet om 539 200 kronor motsvarar uppskattade 
lönekostnader för projektledare för 9 månader.  


Vård- och omsorgsboendet Skyttegillet beräknas stå klart för inflytt i oktober 
2024.                   


Beslutet skickas till 


Kommunstyrelsen 


 


 







 


Social- och omsorgsnämnden 


PROTOKOLL 
Sida 


14(18) 


Sammanträdesdatum 


2024-02-22 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 21 Dnr SOM-2024-000030 - 790 


Information - Det förebyggande arbetet 


Social- och omsorgsnämnden  


tackar för informationen.                


Sammanfattning 


Verksamhetschef Jons Stens informerar om det förebyggandet arbetet i 
förvaltningen. 


Det förebyggande arbetet förändras mot ny socialtjänstlag samt i riktning mot 
nämndens inriktningsbeslut för äldreomsorgen och förvaltningen ställer om till 
mer förebyggande och tidiga insatser samt insatser för äldre och yngre. 


En omorganisation är på gång där två enheter kommer att bildas; förebyggande 
äldre och förebyggande yngre. 


  


     


     


 


 







 


Social- och omsorgsnämnden 


PROTOKOLL 
Sida 
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Sammanträdesdatum 


2024-02-22 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 22 Dnr SOM-2024-000018 - 790 


Dialog - Omstrukturering äldreomsorg 


Social- och omsorgsnämnden beslutar 


tackar för informationen.     


Sammanfattning 


Verksamhetschef Elin Ljung informerar om de förslag till beslut som 
förvaltningen arbetat fram.  


Två olika förslag presenteras, där förvaltningen förordar förslag 1. 


Förvaltningschef Ann-Sofie Åhs Bodin och verksamhetschef Elin Ljung har 
besökt eller kommer att besöka de partigrupper som vill diskutera frågan 
ytterligare innan beslut tas av nämnden i mars. 


 


 


  


     


 


     


 


 







 


Social- och omsorgsnämnden 


PROTOKOLL 
Sida 


16(18) 


Sammanträdesdatum 


2024-02-22 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 23 Dnr SOM-2024-000004 - 790 


Förvaltning och ordförande informerar 


              


Sammanfattning 


Ordförande informerar: 


• Inför bokslutsdagen den 14 mars 2024, uppmanas  de ledamöter och 
ersättare som tänker delta att anmäla detta till nämndsekreteraren. 


  


• Ordförande och verksamhetschef Inger Myrsten har träffat representanter 
för Norrbo Byalag och Norrbo Sockenförening med anledning av att 
förvaltningen planerar att föreslå nämnden en avveckling av den dagliga 
verksamhet som bedrivs vid restaurang Dellengrytan. Landsbygdsstrateg 
Stefan Barenfeld deltog i mötet och han kommer att fortsätta arbetet med 
utvecklingen av Norrbo. 


 


 
Förvaltningschef Ann-Sofie Åhs Bodin informerar. 


• Intervjuer till tjänsten som projektledare för införandet av ny 
socialtjänstlag har genomförts, rekryteringen ännu inte klar. Tjänsten har 
annonserats internt.  


• Ett förändringsarbete pågår vad gäller verksamhetsledningen för 
funktionsnedsättning.  
 


Nämndsekreterare Gunilla Andersson informerar om att kommunen byter 
lönesystem vilket även kan komma att påverka kommande utbetalning av 
arvoden och förlorad arbetsförtjänst till de förtroendevalda.  


 


  


     


     


 


 







 


Social- och omsorgsnämnden 


PROTOKOLL 
Sida 
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Sammanträdesdatum 


2024-02-22 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 24 Dnr SOM-2024-000003 - 790 


Besvarande av övriga frågor 


             


Sammanfattning 


Susanne Norling (S) ställer tre frågor gällande rekrytering av outbildade chefer: 


Varför användes undantagsregeln vid rekryteringarna?  
Kommer dessa chefer ges formell kompetens och kommer det då innebära att 
förvaltningen står för dessa utbildningskostnader?  
Hur säkerställer förvaltningen kompetensen hos enhetscheferna vid 
rekrytering?  


Förvaltningschef Ann-Sofie Åhs Bodin besvarar frågorna. För att frångå 
kompetenskravet krävs särskilda omständigheter som ska dokumenteras, det 
gäller hela kommunen. Beslut att frångå kompetenskravet tas av respektive 
förvaltningschef. Förvaltningen har en plan för att för hur dessa personer ska 
ges formell kompetens. En nyinrättad funktion finns centralt inom HR där två 
personer hjälper till med rekrytering av chefer, formulerar kravprofiler, 
intervjuar etcetera.  


 


Margareta Stark (C) påtalar att Centern vid flera tillfällen lyft frågan om 
problematiken angående uteblivna/saknade underlag i ärendelistan inför social- 
och omsorgsnämndens möten. Hon ger ett exempel i dagens ärendelista 
gällande punkt 12 ”Dialog – Omstrukturering äldreomsorg”. Trots att man gått 
ut till Pensionärsrådet (den 19/2) med alternativet av nedläggningar har man 
inte låtit nämnden få tadel av detta underlag, varför? Under punkt 11 
”Information – det förebyggande arbetet” frågas efter vilket förebyggande 
arbete som avses och att man vi få ta del av informationen innan mötet.  


Ordförande Henrik Berglund Persson och förvaltningschef Ann-Sofie Åhs 
Bodin besvarar frågorna. Nämnden har beslutat att underlaget till punkt 12 
skulle få presenteras vid dagens sammanträde. Pensionärsrådet fick en muntlig 
information. Beslutsunderlaget, som är ett arbetsmaterial, kommer att delges 
nämnden efter sammanträdet. Vad gäller frågan om underlag till 
informationspunkter kommer den att diskuteras vidare på kommande 
presidieträff.              


 


 







 


Social- och omsorgsnämnden 
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Sammanträdesdatum 


2024-02-22 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 25 Dnr SOM-2024-000005 - 790 


Meddelanden 2024  


Social- och omsorgsnämnden beslutar 


att lägga de delgivna meddelande till handlingarna.         


Sammanfattning 


Nedanstående meddelanden har delgetts nämnden inför dagens sammanträde.  


* Delegationsbeslut januari 2024 


* Socialstyrelsens beslut om beviljat statsbidrag för att förbereda, starta, utöka 
eller förbättra verksamhet enligt metoden Bostad först.  


     


     


 


 








 


Valnämnden 


PROTOKOLL 
Sida 


1(10) 


Sammanträdesdatum 


2024-01-22 
 


 


  
 


  


     


 


Plats och tid Biblioteket, Guldsmeden, Hudiksvall, måndagen 22 januari 2024  
kl 09:00-12:00 


Beslutande ledamöter 
 


Marina Nord Öberg (OPOL), ordförande 
Gunilla Karlsson (S), 1:e vice ordförande 
Mikael Andersson (S) 
Jan-Erik Skoglund (M) 
Erik Svensson (MP) 
Mats Olsson (C) 
Kent Sjöberg (KD) 
Therése Skog (SD) 


Ersättare 


 


Inga Lill Öjemark (S) 
Johan Sidenvall (MP) 
Per Palm (C) 
 


Övriga närvarande Sekreterare Annika Forslin 


Justerare Kent Sjöberg 


Justeringens plats och 


tid Digital justering via Bank-ID den 29 januari 2024 
 


Underskrifter 


Sekreterare 


 


Paragrafer §§ 1-7 
 Annika Forslin  


Ordförande 
  


 Marina Nord Öberg  


Justerare 
  


 Kent Sjöberg  







 


Valnämnden 


PROTOKOLL 
Sida 


2(10) 


Sammanträdesdatum 


2024-01-22 
 


 


  
 


  


     


 


 


 
 Bevis/anslag 


Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 


Instans Valnämnden 


Sammanträdesdatum 2024-01-22 


Datum då anslaget 


publiceras 2024-01-30 


Datum då anslaget 


tas bort 2024-02-20 


Förvaringsplats för 


protokollet Stabsenheten, kommunledningsförvaltningen 
 


Underskrift 
  


 Annika Forslin  







 


Valnämnden 


PROTOKOLL 
Sida 


3(10) 


Sammanträdesdatum 


2024-01-22 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Sammanträdesdatum 


2024-01-22 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 1 Dnr 155 


Distribution av kallelse, handlingar och protokoll 


Sammanfattning 


Kallelse, handlingar och protokoll delges digitalt via Assistenten för 
förtroendevalda som har blivit tilldelad en dator för att hen sitter i annan 
nämnd. Förtroendevalda som endast sitter i valnämnden och inte har tillgång 
till Assistenten kommer få kallelse, handlingar och protokoll  fysiskt via posten 
eller via epost om hen har anmält det.  


 


 







 


Valnämnden 


PROTOKOLL 
Sida 


5(10) 


Sammanträdesdatum 


2024-01-22 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 2 Dnr VN-2024-000001 - 042 


Ekonomiuppföljning 


Valnämnden beslutar 


att lägga informationen till handlingarna.     


Sammanfattning 


Ordförande Marina Nord Öberg informerar om utfall efter valet år 2022 och 
budgeten för valet år 2024.  


Valnämnd - budget och utfall 2022
Budget Utfall


2022 2022


Valarvode medarbetare 1 407 000 1 390 076


Sammanträdesarvode 42 000 46 506


Ersättningar nämnd 30 000 61 686


Summa 1 479 000 1 498 268


Hyror vallokal 65 000 61 740


Övrigt 20 761


Material 70 000 67 643


Bilhyra 17 000 17 675


Reklam, information 40 000 33 040


Förtäring valnatt och vid utbildning 15 000 7 865


Summa 207 000 208 724


Total summa 1 686 000 1 706 992 Diff ca 21 000kr


Beräknat/faktiskt statsbidrag 850 000 1 000 086  


 







 


Valnämnden 


PROTOKOLL 
Sida 


6(10) 


Sammanträdesdatum 


2024-01-22 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 3 Dnr VN-2024-000003 - 110 


Behörighet Valid 


Valnämnden beslutar 


att utse ordförande Marina Nord Öberg och valhandläggare Moa Bäckström till 
behörighetsrollen Behörighetsadministratör med tilläggsrollen Inskrivare 
kommun i Valid.  


Sammanfattning 


Valmyndigheten, och alla kommuner, använder sig av systemet Valid för 
valadministration.   


Det är länsstyrelsen i respektive län som lägger in de första användarna i 
systemet och som tilldelar behörighetsrollen Behörighetsadminstratör (BAD) 
med tilläggsrollen Inskrivare kommun. 


När en medarbetare i en kommun ska begära behörighet i Valid av länsstyrelsen 
(gäller behörighetsadministratörer (BAD) samt inskrivare), måste den personen 
på något sätt vara utsedd av valnämnden i kommunen. Det kan ske på minst 
två olika sätt: 


1. Det fattas ett särskilt beslut i nämnden vem eller vilka som ska kunna begära 
behörigheter i Valid för kommunens handläggare. Ett sådant beslut kan också 
innehålla en uppräkning av alla som ska vara behörighetsadministratörer och 
inskrivare, om det anses behövligt. 


2. Det framgår av en arbets- eller delegationsordning vem eller vilka som ska 
kunna begära behörigheter i Valid för kommunens handläggare. Detta kan 
också kompletteras av ett beslut med en uppräkning av alla som ska vara 
behörighetsadministratörer och inskrivare, om det anses behövligt. 


Valhandläggare Annika Forslin har sedan tidigare behörighetsrollen 
Behörighetsadministratör med tilläggsrollen Inskrivare kommun. 
Kommunledningsförvaltningen föreslår nu att ordförande Marina Nord Öberg 
och valhandläggare Moa Bäckström tilldelas samma behörighet  


Beslutsunderlag 


Tjänsteutlåtande 


Beslutet skickas till 


Länsstyrelsen 







 


Valnämnden 


PROTOKOLL 
Sida 
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Sammanträdesdatum 


2024-01-22 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 4 Dnr 11 


Nulägesrapport kring valarbetet 


Sammanfattning 


Ordförande Marina Nord Öberg och valhandläggare Annika Forslin 
informerar:  


• Rekrytering av röstmottagare i vallokal pågår. En stor del av dom 
som arbetade på valet 2022 har informerat att dom avser att arbeta på 
valet 2024. Nyrekryteringen förväntas inte vara så stor.  


• Utbildning på alla nivåer i valorganisationen genomförs/planeras. 
Utbildningstillfällen för röstmottagare i april, maj och juni. 
Valadministrationen kommer den 16 februari delta på en utbildning 
ordnad av Valmyndigheten och SKR (Sveriges Kommuner och 
Regioner). Valadministrationen är inbjudna till Länsstyrelsen i mars. 


• Inventering av valmaterial pågår. Valmaterial kommer köpas in där 
behov finns.  


 


 


 







 


Valnämnden 


PROTOKOLL 
Sida 
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Sammanträdesdatum 


2024-01-22 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 5 Dnr VN-2024-000002 - 006 


Sammanträdesdatum 2024 


Sammanfattning 


Följande datum under 2024 är det sammanträde med valnämnden:  


• Måndag 22 januari 


• Tisdag 27 februari 


• Onsdag 17 april 


• Tisdag 28 maj 


• Onsdag 12 juni (valnämndens preliminära rösträkning) 


• Onsdag 28 augusti 


 


Tiden för samtliga möten, förutom den 12 juni, är kl 9:00-12:00. 
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§ 6 Dnr VN-2023-000002 - 110 


Delegationsbeslut 


Valnämnden beslutar 


att godkänna redovisningen av fattade delegationsbeslut. 


Redovisning av delegationsbeslut 


1. Ordförandebeslut gällande valdistriktindelning  


 


 







 


Valnämnden 


PROTOKOLL 
Sida 
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Sammanträdesdatum 


2024-01-22 
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§ 7 Dnr 154 


Utbildning 


Sammanfattning 


Då det är mandatperiodens första sammanträde med valnämnden så anordnas 
en valutbildning. Information ges om bland annat:  


• Valadministrationen  


• Vägledande ställningstaganden 


• Valet i siffror 


• Röstmottagare 


• Olika sätt att rösta 


• Valnämndens preliminära rösträkning  


• Lokaler  


• Valsäkerhet  


• Valobservatörer 


  


 


 







